
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.9379,9411
2. ‘Αδεια απουσίας της Βουλευτή κ. Φ. Πιπιλή, σελ.9393
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µέλη

από το ΚΑΠΗ ∆ιαβατών Θεσσαλονίκης, σελ.9413
4. Ανακοινώνεται ότι η Γενική Συνοµοσπονδία Εργατών Ελ-

λάδας (ΓΣEΕ) και η Ανώτατη ∆ιοίκηση Ενώσεων ∆ηµοσίων
Υπαλλήλων (Α∆Ε∆Υ) κατέθεσαν ψήφισµα µε το οποίο εκ-
φράζουν την αντίθεσή τους στο ασφαλιστικό σύστηµα, τις
αλλαγές στις εργασιακές σχέσεις και το ρόλο του Οργανι-
σµού Μεσολάβησης ∆ιαιτησίας, σελ.9390-9392

5. Ευχές για καλή επιτυχία στα νέα καθήκοντα του Αντι-
προέδρου κ. Α. Κουράκη, σελ.9416

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.9379
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

9380-9389
3. Συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων:
α) Προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

σχετικά µε την αύξηση των εισφορών στον Οργανισµό Ελλη-
νικών Γεωργικών Ασφαλίσεων (ΕΛΓΑ), σελ.9394

β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τους επιτυχόντες του ΑΣΕΠ για θέσεις φυλάκων αρχαιο-
τήτων, σελ.9396

γ) Προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την πρόσληψη ελεγκτών του Οργανισµού Περί-
θαλψης Ασφαλισµένων του ∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆) στα Κέντρα
Υγείας Ανατολικής Αττικής, σελ.9397

δ) Προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανέγερση νέου κτηρίου για
το 1ο Ειδικό ∆ηµοτικό και το 1ο Ειδικό Νηπιαγωγείο Περιστε-
ρίου, σελ.9398

ε) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε εκκρεµότητες στην έγκριση επενδυτι-
κών σχεδίων του ν. 3299/2004, σελ.9400

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
α) Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και

του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερι-
κών: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της
Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Κορέας», σελ.9402,9403

β) Συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης: «Ενίσχυση της διαφάνειας µε την υποχρεωτική
ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητικών, ∆ιοικητι-
κών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο «ΠΡΟ-
ΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις», σελ.9411

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των αναφορών και ερωτήσεων:
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ.9400,9401
ΒΟΡΙ∆ΗΣ Μ., σελ.9398
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ.9399
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ., σελ.9397,9398
∆ΑΒΑΚΗΣ Α., σελ.9396
ΖΗΣΗ Ρ., σελ.9395,9399
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ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ Γ., σελ.9396,9397
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.9394
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π., σελ.9398,9399

Β. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΖΗΣΗ Ρ., σελ.9402
ΚΟΥΒΕΛΗΣ Σ., σελ.9402
ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ Α., σελ.9402

Γ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης:

ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ Π., σελ.9436
ΒΛΑΤΗΣ Ι., σελ.9425
ΓΕΙΤΟΝΑΣ Κ., σελ.9418
∆ΡΙΤΣΑΣ Θ., σελ.9429,9430
ΕΥΘΥΜΙΟΥ Π., σελ.9429
ΖΩΗΣ Χ., σελ.9413,9414
ΘΕΟΧΑΡΗ Μ., σελ.9437
ΚΑΡΥ∆ΗΣ ∆., σελ.9431
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ., σελ.9411,9413
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ Α., σελ.9416
ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ Ε., σελ.9430
ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ Σ., σελ.9423
ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Β., σελ.9417
ΜΠΕΚΙΡΗΣ Μ., σελ.9419
ΝΤΑΛΑΡΑ Α., σελ.9434
ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ Ν., σελ.9415
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ ∆., σελ.9424
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.9421,9422
ΠΑΦΙΛΗΣ Α., σελ.9427
ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ Η., σελ.9420
ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ Β., σελ.9423,9428
ΡΗΓΑΣ Π., σελ.9435
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.9425,9428
ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ Μ., σελ.9421
ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ Ε., σελ.9433
ΤΖΑΒΑΡΑΣ Κ., σελ.9428
ΤΖΑΚΡΗ Θ., σελ.9427
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ Α., σελ.9436
ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ Β., σελ.9432,9433
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Αθήνα, σήµερα στις 29 Ιουνίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 28.6.2010
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΝΒ’ συνεδριάσεώς του της ∆ευτέρας
28 Ιουνίου 2010)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Εµµανουήλ Στρα-
τάκη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ποδοσφαιρικών Σω-
µατείων N. Ηρακλείου αιτείται την οικονοµική της ενίσχυση .

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ενδιάµεση ∆ιαχειριστική Αρχή
Μεταφορών αιτείται την άµεση υποβολή της πρότασης από τη
Γενική ∆ιεύθυνση Μεταφορών για το έργο : «Πρότυπο Πάρκο Κυ-
κλοφοριακής Αγωγής στο ΚΧ649 της ΠΕ Αγ. Ιωάννης ∆ήµου Άνω
Λιοσίων» προκειµένου να προχωρήσει στην αξιολόγηση της πρό-
τασης.

3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών αιτείται να γίνουν δεκτές οι προτάσεις του,
σχετικά µε την αναµόρφωση του νέου αναπτυξιακού νόµου.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση ∆ιοικητικού και Τεχνικού
Προσωπικού ΙΚΑ-ΕΤΑΜ ανατολικής Κρήτης εκφράζει την ανη-
συχία των εργαζοµένων για την κατάσταση στην οποία έχει πε-
ριέλθει το ΙΚΑ και καταθέτει προτάσεις για τον εκσυγχρονισµό
του Ιδρύµατος και την καλύτερη εξυπηρέτηση των ασφαλισµέ-
νων.

5) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι ∆ικαιούχοι Οικογενειών Επαναπατριζοµένων Πολιτικών
Προσφύγων Ν. Καρδίτσας καταγγέλλουν κακοτεχνίες στην κα-

τασκευή των κατοικιών που τους παραδόθηκαν και ζητούν να
γίνει δεκτό το αίτηµά τους για απαλλαγή από την καταβολή οποι-
ουδήποτε τιµήµατος για τις οικίες αυτές .

6) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Φορτοεκφορτωτών και Κο-
µιστών Νωπών Ειδών Κεντρικής Λαχαναγοράς Αθηνών και των
εντός Αυτής Σιδηροδροµικών Σταθµών Ο.Σ.Ε. ΕΝΩΣΙΣ «ο Άγιος
Γεράσιµος» αιτείται την ανάθεση της επιλογής εκπροσώπησης
των φορτοεκφορτωτών, στο ∆.Σ. του Ο.Κ.Α.Α. ΑΕ, σε θεσµική
βάση.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Καθη-
γητών Ιταλικής Γλώσσας και Φιλολογίας αιτείται την ισότιµη
µεταχείριση όλων των ξενόγλωσσων καθηγητικών ειδικοτήτων,
την ενίσχυση τους και την εισαγωγή της διδασκαλίας της ιταλι-
κής ως β’ ξένης γλώσσας επιλογής στην Πρωτοβάθµια Εκπαί-
δευση.

8) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η «Αναπτυξιακή Ηρακλείου»
Αναπτυξιακή Ανώνυµη Εταιρεία ΟΤΑ αιτείται την επανεξέταση
του θέµατος περί υποχρεωτικής υπαγωγής των µελών των Γυ-
ναικείων Αγροτικών Συνεταιρισµών στον ΟΑΕΕ.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Φιλόπτωχος Εταιρεία Ερµουπόλεως,
Γηροκοµείο -Πτωχοκοµείο αιτείται την επανεξέταση της από-
φασης της Γενικής Συνέλευσης των µετόχων της Εθνικής Τρά-
πεζας ,που λήφθηκε την 21η Μαΐου 2010, περί µη χορήγησης
µερίσµατος στους κοινούς µετόχους.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανησυχία του
Εθνικού Συµβουλίου κατά των Ναρκωτικών για το ότι ο σύγχρο-
νος τρόπος διακίνησης παράνοµων ουσιών µέσω του διαδικτύου
θα αυξήσει τον αριθµό των χρηστών.

11) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μενελαϊδας του Νοµού Καρδί-
τσας διαµαρτύρεται για την απόφαση του ΙΚΑ Καρδίτσας να
διακόψει την παροχή του ειδικού επιδόµατος λουτροθεραπείας
σε ασφαλισµένους δικαιούχους αλλά και σε συνταξιούχους.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
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δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδεχόµενο
επανένταξης του αυτοκινητοδρόµου από Πύργο µέχρι Καλό
Νερό, προκειµένου να ξεπεραστεί το πρόβληµα του Καϊάφα.

13) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΜΙΧΑΗΛ ΠΑΝΤΟΥΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι υπάλληλοι του Περιφερειακού
Επιµορφωτικού Κέντρου Ν. Ιωαννίνων διαµαρτύρονται για τη
µη καταβολή των δεδουλευµένων τους, του µηνός Απριλίου .

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων στο
Καζίνο του Ρίου διαµαρτύρεται για τις απολύσεις συνδικαλιστι-
κών στελεχών του, κατά παράβαση του νόµου για την προστασία
των συνδικαλιστικών ελευθεριών (ν.1264/1982).

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αποδυνά-
µωση του ΙΚΑ Πάτρας από γιατρούς, γεγονός το οποίο έχει σαν
αποτέλεσµα την επαναφορά της λίστας αναµονής.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Νέων Αγρο-
τών -Π.Ε.Ν.Α. καταγγέλλει την καθυστέρηση καταβολής του
«πριµ πρώτης εγκατάστασης» των Νέων Αγροτών.

17) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλήλων Ο.Π.Α.Π.
αποσπασµένων στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού αιτείται την
παράταση της απόσπασης των εργαζοµένων στη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού ή την επαναφορά τους στον αρχικό φορέα
πρόσληψης (ΟΠΑΠ) ΑΕ.

18) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Κορθίου Άνδρου Ν.
Κυκλάδων αιτείται την επίλυση των προβληµάτων λειτουργίας
του Περιφερειακού Ιατρείου Κορθίου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Αιγίου αιτείται την
επίλυση του προβλήµατος της αποµάκρυνσης πακεταρισµένων
απορριµµάτων της περιοχής του ∆ήµου Αιγίου.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Συντακτών Ηµερησίων
Εφηµερίδων Πελοποννήσου-Ηπείρου -Νήσων καταγγέλλει την
µη πληρωµή των µέχρι πρόσφατα δεδουλευµένων των εργαζο-
µένων.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελλά-
δος αιτείται την πρόσληψη ωροµίσθιων εκπαιδευτικών στη ΣΤΕΑ
ΤΧ.

22) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η «Αναπτυξιακή Ηρακλείου» Α.Α.Ε.
ΟΤΑ αιτείται την επανεξέταση του θέµατος που αφορά στην
υποχρεωτική υπαγωγή των µελών των Γυναικείων Αγροτικών
Συνεταιρισµών στον ΟΑΕΕ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή που
εστάλη από τον κ. Χρυσοχοΐδη στο µέλος Κίνησης Υπεράσπισης
∆ικαιωµάτων για την αναµόρφωση της χώρας για το µετανα-
στευτικό.

24) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ξενοδοχοϋπαλ-
λήλων Ν. Ηρακλείου αιτείται να αποσυρθεί η διάταξη περί κα-
τάργησης της δυνατότητας προσφυγής των εργαζοµένων στη

διαιτησία.

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται τη συνέχιση των προ-
σλήψεων προσωπικού ιδιωτικής ασφάλειας στο Νοµό Ηρακλείου
µε την ισχύουσα διαδικασία, µέχρι τη λειτουργία εξειδικευµένου
ΙΕΚ.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών-
Βιοτεχνών και Εµπόρων Ν. Ηρακλείου. αιτείται την παράταση του
χρόνου αποπληρωµής των επιχειρηµατιών που προχώρησαν στη
λήψη δανείων από το Ταµείο Εγγυοδοσίας Μικρών Επιχειρή-
σεων.

27) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να µην καταργηθεί το
2ο ΙΕΚ Ηρακλείου καθώς τα λειτουργικά τού έξοδα είναι ελάχι-
στα και η µεταφορά των εργαστηρίων τού στο 1ο ΙΕΚ Ηρακλείου
είναι αδύνατη λόγω έλλειψης χώρων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δήλωση του
Νέου ∆ιοικητή του Καραµανδάνειου Νοσοκοµείου σχετικά µε τη
νέα πτέρυγα του Νοσοκοµείου.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος αιτείται την τροποποίηση του άρθρου
100 του Τελωνειακού Κώδικα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υποβάθµιση
του Τµήµατος Τροχαίας Κυπαρισσίας.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις
δυσκολίες που αντιµετωπίζουν για το δανεισµό τους, µέσω ΤΕ-
ΜΠΜΕ, οι µικροµεσαίοι επαγγελµατοβιοτέχνες.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή του
Γιάννη ∆ηµαρά προς τον Πρωθυπουργό µε την οποία ζητεί τη
µείωση των τιµολογίων των ∆ΕΚΟ προς τους οικονοµικά αδύ-
νατους.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα των
φαρµακοποιών για την εφαρµογή ενιαίου µηχανογραφικού συ-
στήµατος για όλα τα νοσοκοµεία.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή
της ΠΟΕ-ΟΤΑ στον Υφυπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τα προ-
βλήµατα των εκπαιδευόµενων ∆ηµοτικών αστυνοµικών.

35) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Πλατυκάµπου του Ν.
Λάρισας αιτείται την χρηµατοδότηση της Νοµαρχιακής Αυτοδι-
οίκησης Λάρισας για την κατασκευή φραγµάτων που θα εξα-
σφαλίσουν την οµαλή άρδευση των καλλιεργειών.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7926/23-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1227/10-06-
2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

9380 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 8088/24-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή (Μάκη) δόθηκε µε το υπ αριθµ. ΤΚΕ/Φ.2/
13356/10-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:

9382 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 8624/13-04-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ταλιαδούρου Σπυρίδωνα δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1201/10-06-

2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 10206/17-05-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Τσουµάνη-Σπέντζα Ευγενίας δόθηκε µε το υπ αριθµ.

Φ90022/13582/1040/10-06-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

9384 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στις µε αριθµό 10333/18-05-2010 και 10331/18-05-2010 ερω-
τήσεις των Βουλευτών κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη
και Πλεύρη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1597Β’/10-06-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:

9386 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 10469/20-05-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνη και Πλεύρη Αθανάσιου
δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/Φ2/13358/10-06-2010 έγγραφο από

τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

9388 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το εξής: Η Γενική
Συνοµοσπονδία Εργατών Ελλάδας (ΓΣΕΕ) και η Ανώτατη ∆ιοί-
κηση Ενώσεων ∆ηµοσίων Υπαλλήλων (Α∆Ε∆Υ) κατέθεσαν ψήφι-
σµα µε το οποίο εκφράζουν την αντίθεσή τους στο ασφαλιστικό

σύστηµα, τις αλλαγές στις εργασιακές σχέσεις και το ρόλο του
Οργανισµού Μεσολάβησης ∆ιαιτησίας.

Το ψήφισµα κατατίθεται στα Πρακτικά της σηµερινής συνε-
δρίασης και έχει ως εξής:

9390 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9392 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Επίσης, η Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Φωτεινή Πιπιλή µε επιστολή της προς τον
Πρόεδρο της Βουλής ζητά από το Σώµα να εγκριθεί ολιγοήµερη
άδεια απουσίας της για προσωπικούς λόγους στο εξωτερικό, στα
παράλια της Μικράς Ασίας, από 9-7-2010 µέχρι και 14-7-2010.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ : Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς η Βουλή ενέ-

κρινε τη ζητηθείσα άδεια.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές – ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Συζητείται η πρώτη µε αριθµό 10423/19-5-2010 ερώτηση του

Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµα-
νουήλ Στρατάκη προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την αύξηση των εισφορών στον Οργανι-
σµό Ελληνικών Γεωργικών Ασφαλίσεων (ΕΛΓΑ).

Το περιεχόµενο της ερώτησης του κυρίου συναδέλφου έχει
ως εξής :

«Έντονη αγανάκτηση έχει προκαλέσει στον αγροτικό κόσµο
του Ηρακλείου η πρόσφατη ανακοίνωση του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την αύξηση της ει-
σφοράς στον ΕΛΓΑ από 3% µέχρι και στο 6% υπό προϋποθέσεις.
Μάλιστα, η εισφορά αυξάνεται από 0,5% σε 1% για τους ιδιο-
κτήτες θερµοκηπιακών καλλιεργειών.

Η εξέλιξη αυτή έρχεται σε µία χρονική στιγµή που οι αγρότες
ζητούν όχι την αύξηση, αλλά αντιθέτως τη µείωση του ποσοστού
των εισφορών τους στον ΕΛΓΑ στο 0,5%, την ίδια ώρα που ο Ορ-
γανισµός εµφανίζει ελλείµµατα της τάξης των 5 δισεκατοµµυρίων
ευρώ εξαιτίας της κακοδιαχείρισης, αλλά και της ρουσφετολογι-
κής κατανοµής των αποζηµιώσεων τα προηγούµενα χρόνια.

Επειδή είναι άδικο να ζητείται από τους αγρότες να πληρώ-
σουν εισφορές κάθε χρόνο ανεξαρτήτως παραγωγής σε µία πε-
ρίοδο που η οικονοµική τους κατάσταση δεν είναι η καλύτερη

Επειδή η φιλοσοφία του ΕΛΓΑ σαφώς δεν θα πρέπει να είναι ει-
σπρακτική αλλά ανταποδοτική και να διασφαλίζει το εισόδηµα
των αγροτών

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
Με ποιες ενέργειες όχι µόνο θα αποτρέψει την επιβολή αυξή-

σεων στις εισφορές των αγροτών στον ΕΛΓΑ, αλλά και θα τις µει-
ώσει περαιτέρω, καθώς οι αγρότες είναι οι τελευταίοι που
ευθύνονται για το έλλειµµα του Οργανισµού και σε καµµία περί-
πτωση δεν θα πρέπει να επιβαρυνθούν κι άλλο οικονοµικά, ιδιαί-
τερα σε αυτήν τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία».

Στον ερωτώντα Βουλευτή του Νοµού Ηρακλείου κ. Εµµανουήλ
Στρατάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων κ. Μιχαήλ Καρχιµάκης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, η ξεκάθαρη πολιτική µας
βούληση είναι να καθιερώσουµε ένα σύστηµα ασφάλισης της
αγροτικής παραγωγής που να εγγυάται την προστασία των πα-
ραγωγών σε περίπτωση καταστροφής της σοδειάς τους και να
διασφαλίζει το εισόδηµά τους αναγνωρίζοντας το σηµαντικό
αλλά και δύσκολο έργο τους.

Ήδη έχουµε δώσει σε δηµόσια διαβούλευση τους βασικούς
άξονες του νέου συστήµατος, βασικό χαρακτηριστικό του οποίου
είναι η διαφάνεια σε όλες του τις λειτουργίες. Στο επίκεντρο είναι
ο αγρότης και η διασφάλιση της παραγωγής του, µακριά από πε-
λατειακές λογικές και µεροληπτικές αποφάσεις, γιατί ο παρα-
γωγός, αγαπητέ συνάδελφε, πρέπει να γνωρίζει πλέον ανά πάσα
στιγµή, τόσο το ύψος των εισφορών του, όσο και το ύψος της
αποζηµίωσής του ανάλογα µε τη ζηµιά, χωρίς να εξαρτάται από
µικροπολιτικές σχέσεις και διευθετήσεις, σε αντίθεση µε το ση-
µερινό καθεστώς, όπου µεγάλο µέρος των εσόδων του ΕΛΓΑ από
τις πωλήσεις το λυµαινόταν το κύκλωµα εµπορίας των αγροτι-
κών προϊόντων.

Τώρα, µε το νέο σύστηµα που διαµορφώνουµε όλες οι εισφο-
ρές των αγροτών προς τον ΕΛΓΑ επιστρέφουν ως αποζηµίωση
στους ίδιους τους αγρότες. Έτσι, ο Οργανισµός λειτουργεί ως
ασφαλιστική δικλίδα βοηθώντας την κρίσιµη στιγµή µιας φυσι-
κής καταστροφής το γεωργό να αποκαταστήσει το χαµένο του ει-
σόδηµα και να συνεχίζει να παράγει. Ακόµα, αποκαθιστούµε την
αξιοπιστία του ΕΛΓΑ και στους αγρότες και στην κοινωνία, κα-
θιερώνοντάς τον ως αµιγή φορέα ασφάλισης της παραγωγής,
ώστε οι αποζηµιώσεις που χορηγεί να µην ταυτίζονται µε πολιτι-
κές σκοπιµότητες. Βάζουµε τέλος στη µεροληψία ανάλογα µε

την εκλογική περιφέρεια της εκάστοτε πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. Για εµάς όλοι οι αγρότες αντι-
µετωπίζονται µε ίσους όρους από άκρη σε άκρη της Ελλάδας.

Έχουµε πολιτικές αρχές και είναι αδιαπραγµάτευτες. ∆εν ανε-
χόµαστε αλόγιστες πολιτικές, όπως αυτές που ακολουθήθηκαν
από τη Νέα ∆ηµοκρατία και που οδήγησαν, όπως σωστά παρα-
τηρήσατε, τον ΕΛΓΑ σε υπερχρέωση, γιατί τα οικονοµικά δεδο-
µένα του ΕΛΓΑ επιβεβαιώνουν ότι µετά το 2004 ο Οργανισµός
χρησιµοποιήθηκε ως όχηµα πελατειακής εξυπηρέτησης και ως
µηχανισµός απόκρυψης των ελλειµµάτων και του δηµοσίου χρέ-
ους. Υποχρεώθηκε µάλιστα να καταβάλλει τεράστια ποσά κατ’
εξαίρεση των αποζηµιώσεων στους αγρότες που δεν καλύπτο-
νταν από τους Κανονισµούς, µε αποκορύφωµα το γνωστό σε
όλους µας «πακέτο Χατζηγάκη». Αρκεί να αναφερθεί ότι το χρέος
του ΕΛΓΑ από αυτήν την άφρονα πολιτική ανέρχεται περίπου στα
4 δισεκατοµµύρια ευρώ.

∆υστυχώς, µέχρι σήµερα το σύνολο των δαπανών που αφο-
ρούσαν είτε τις κρατικές ενισχύσεις είτε τις κατ’ εξαίρεσιν απο-
ζηµιώσεις καταβάλλονταν από τον ΕΛΓΑ κυρίως από έσοδα που
προέρχονταν από τη σύναψη δανείων. Η κατάσταση αυτή έχει
δηµιουργήσει συνθήκες αδιαφάνειας στις σχέσεις του Οργανι-
σµού µε τους ασφαλισµένους παραγωγούς και σε αυτήν τη σύγ-
χυση θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ότι ο ΕΛΓΑ δεν είναι
υποχρεωµένος να αποζηµιώνει για κάθε αίτιο που µπορεί να προ-
καλέσει τη µείωση της παραγωγής ή του εισοδήµατος των πα-
ραγωγών. Για το λόγο αυτό αποφασίσαµε να διαχωρίσουµε τις
κρατικές ενισχύσεις ΠΣΕΑ από τον ΕΛΓΑ. Τις αναλαµβάνει πλέον
το Υπουργείο. Αναφορικά µε τις εισφορές προς τον ΕΛΓΑ είναι
αλήθεια πως έχει αναπτυχθεί µία παραπληροφόρηση και πολλές
φορές αυτή η παραπληροφόρηση είναι και εσκεµµένη για τις
νέες αυτές ρυθµίσεις µε στόχο να καλλιεργηθεί και πάλι µία σύγ-
χυση στον αγροτικό κόσµο. Από πού προκύπτει, κύριε συνά-
δελφε, ότι αυξάνεται η εισφορά των θερµοκηπιακών
καλλιεργειών; Από πουθενά. Αντιθέτως, παραµένει στο 0,5% της
ασφαλιζόµενης αξίας.

Επίσης, για να αναφερθώ και σε µια άλλη καλλιέργεια, µε ιδι-
αίτερο κρητικό και όχι µόνο ενδιαφέρον, όπως είναι η ελιά. Η ει-
σφορά ορίζεται σε 3% της ασφαλιζόµενης αξίας. Αυτό πρακτικά
σηµαίνει ότι ο παραγωγός θα πληρώνει ως εισφορά για την
ασφάλισή του στο ΕΛΓΑ, περίπου 4 ευρώ το στρέµµα. Είναι, λοι-
πόν, προφανές ότι ορισµένοι εκµεταλλευόµενοι την αλλαγή του
συστήµατος υπολογισµού της ασφαλιστικής εισφοράς επενδύ-
ουν στη σύγχυση και στην αγωνία του αγρότη, προσβλέποντας
σε συγκεκριµένα οφέλη είτε προσωπικά είτε πολιτικά. Εµείς αυτό
δεν το επιτρέπουµε. Και βεβαίως µε έργα και όχι µε επικοινω-
νιακά τεχνάσµατα, δηµιουργούµε ένα βιώσιµο µέλλον και για την
περιφέρεια και για την αγροτική κοινωνία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Καρχιµάκη.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Στρατάκης έχει το λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, και

εσάς και τον αγαπητό συνάδελφο και Υφυπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Καρχιµάκη, γιατί πράγµατι το κείµενο
της διαβούλευσης που έχει δοθεί στη δηµοσιότητα από την
πλευρά του Υπουργείου καταγράφει τις δέκα τέσσερις σηµαντι-
κές αλλαγές, που επιδιώκει το Υπουργείο να φέρει στο ασφαλι-
στικό σύστηµα και στο σύστηµα προστασίας της αγροτικής
παραγωγής και της αγροτικής δραστηριότητας, γενικότερα.

Όµως, θα πρέπει να παρατηρήσω ότι ακριβώς αυτό το κείµενο
και ορισµένες διατυπώσεις που αναφέρονται σε αυτό, ιδιαίτερα
στην όγδοη και ένατη, έδωσε την αφορµή σε δηµοσιεύµατα, τα
οποία µιλούν για αυξήσεις ακόµα και για 100%.

Με την ευκαιρία αυτή θέλω να καταθέσω ένα τέτοιο σχετικό
δηµοσίευµα του τοπικού Τύπου του Ηρακλείου, το οποίο υπολο-
γίζω ότι είναι και σε γνώση του Υπουργείου. Βεβαίως, γνωρίζω
ταυτόχρονα ότι είµαστε σε διαδικασία διαβούλευσης, που ση-
µαίνει, δηλαδή, στην πράξη ότι ακόµα έχουµε περιθώρια αλλα-
γών, ακόµα µπορούµε να δούµε µε πιο τρόπο θα
δηµιουργήσουµε το καλύτερο δυνατό σύστηµα, όπως το έχει
ανάγκη και ο αγρότης, αλλά και η ελληνική αγροτική παραγωγή.
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Με αυτήν την έννοια, λοιπόν, συγχαίρω πραγµατικά την πολι-
τική ηγεσία του Υπουργείου και χαίροµαι που ο Υπουργός επι-
διώκει να καταλήξουµε τελικά, σε ένα σχέδιο νόµου, που θα
καλύπτει όλες τις ζηµιές, ενδεχοµένως και την επέκταση σε πε-
ρισσότερους κινδύνους από αυτούς που καλύπτονται σήµερα.
Αλλά, κυρίως, να δούµε πώς θα µπορούσε αυτή η εισφορά των
παραγωγών να είναι κατά το δυνατόν αναλογική. Το λέω αυτό
γιατί, για παράδειγµα, η κρητική παραγωγή –που είµαστε στα νο-
τιότερα της χώρας και η συχνότητα των ζηµιών είναι πολύ µι-
κρότερη σε σχέση µε άλλες περιοχές που η συχνότητα των
ζηµιών από παγετούς κλπ είναι πολύ έντονη- πληρώνει πάρα
πολλά χρήµατα χωρίς να έχει την ανταποδοτικότητα που θα ανέ-
µενε κανείς και όπως οφείλει να λειτουργεί περίπου, ένας τέτοιος
Οργανισµός.

Να πω ένα παράδειγµα. Από τα τέσσερα δισεκατοµµύρια που
φαίνεται ότι είναι χρεωµένος ο ΕΛΓΑ τα τελευταία χρόνια –θέλω
να προσέξετε το νούµερο- για την Κρήτη έχουν δοθεί µόνο ενε-
νήντα ένα εκατοµµύρια, που σηµαίνει, δηλαδή, στην πράξη ότι η
συµµετοχή της Κρήτης σε αυτό το τεράστιο ποσό είναι µηδα-
µινή.

Βέβαια, πρέπει να τονίσω ότι υπάρχουν ζηµιές. Ήδη στον χιο-
νιά το 2004 στην περιοχή Θραψανού, Μοχού και σε άλλες πε-
ριοχές η προηγούµενη κυβέρνηση δεν έδωσε σηµασία, παρά το
ότι η ίδια είχε µιλήσει για κρανίου τόπο, στις συγκεκριµένες πε-
ριοχές.

Τα λέω όλα αυτά, κυρία Πρόεδρε, διότι γνωρίζω ότι πάρα
πολλά από αυτά τα ξέρει και ο κύριος Υφυπουργός. Επιτέλους
κάποια στιγµή θα πρέπει να αποδοθεί δικαιοσύνη. Εµείς εκτι-
µούµε ότι και αυτές οι περιπτώσεις θα πρέπει να αντιµετωπι-
στούν από το Υπουργείο, αλλά κυρίως στη διαδικασία
διαβούλευσης που βρισκόµαστε τώρα να ακουστούν εκείνες οι
φωνές και οι απόψεις που επιδιώκουν να διαµορφωθεί ένα και-
νούργιο νοµικό και θεσµικό πλαίσιο που θα δηµιουργεί πραγµα-
τικά τις δικαιότερες προϋποθέσεις για τους αγρότες γιατί οι
αγρότες αντιλαµβάνονται ότι τιµωρούνται και κάποιοι πληρώνουν
για κάποιους άλλους.

Στο πλαίσιο αλληλεγγύης, δεν έχει κανείς αντίρρηση, αλλά
αυτό να µην είναι στα ακρότατα δυνατά σηµεία. Να είναι µέσα
σε συγκεκριµένα πλαίσια που θεωρούνται ότι είναι δίκαια και, αν
θέλετε, όσο γίνεται, πιο σωστά.

Με αυτή, λοιπόν, την έννοια κατέθεσα και εγώ την ερώτηση
και χαίροµαι που ο κύριος Υφυπουργός αναγνωρίζει την ανα-
γκαιότητα να µιλήσουµε ακόµη περισσότερο, να δούµε και άλλες
πτυχές, που θα πρέπει να έχει το νέο ασφαλιστικό σύστηµα της
χώρας. Γιατί είναι ανάγκη σε µία περίοδο που φθίνει η αγροτική
παραγωγή να βρούµε τρόπους να την προστατέψουµε ακόµη πε-
ρισσότερο, αλλά βέβαια και αφού καλύψουµε αδικίες που έχουν
διαµορφωθεί και έχουν δηµιουργηθεί στο παρελθόν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Εµµανουήλ Στρατάκης κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε
Στρατάκη.

Η ερώτησή σας εκφράζει και όλους τους Βουλευτές της περι-
φέρειας, όπου υπάρχει ο αγροτικός κόσµος και υπάρχουν τα ίδια
προβλήµατα.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο να απαντήσετε µε το αίσθηµα
ευθύνης που πάντα έχετε και την ευαισθησία στα θέµατα αγρο-
τικής ανάπτυξης και αγροτικής οικονοµίας.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Ο κύριος συνάδελφος -όπως ορθά είπατε και εσείς, κυρία
Πρόεδρε- ανέπτυξε µία ερώτηση που ενδιαφέρει το σύνολο σχε-
δόν του ελληνικού Κοινοβουλίου και το µεγαλύτερο µέρος της
χώρας µας.

Θέλω να πω στον κύριο συνάδελφο ότι είναι πραγµατικά µία
ευκαιρία µέσα από αυτήν την ερώτηση να ανταλλάξουµε από-
ψεις και να πούµε ή να διευκρινίσουµε κάποια πράγµατα, που κά-
ποιοι, κατά κάποιον τρόπο, προσπάθησαν είτε να τα περάσουν µε

διαφορετικό τρόπο, είτε να τα διαστρεβλώσουν. Αυτό είχε σαν
αποτέλεσµα να δηµιουργήσει µία σχετική ανησυχία στον αγρο-
τικό κόσµο.

Επίσης, θέλω να πω ότι σίγουρα λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας
όλες τις απόψεις που συµβάλλουν στο καλύτερο. Και µίλησα πριν
για ένα δίκαιο σύστηµα που δεν θα αδικεί κανέναν και θα αποδί-
δει στον αγρότη πραγµατικά αυτό που του ανήκει. ∆ιότι όλα
αυτά, που καταλήγουµε να συζητάµε σήµερα εδώ, είναι αποτέ-
λεσµα µίας στρεβλής αντιµετώπισης, µίας άδικης αντιµετώπισης,
έτσι ώστε να υπάρχουν περιοχές, οι οποίες πραγµατικά να πλη-
ρώνουν και να µην εισπράττουν και σε άλλες περιοχές, µε τα κατ’
εξαίρεσιν, τα γνωστά, να δηµιουργούνται όλες αυτές -θα έλεγα-
οι αδικίες, που δηµιουργούν και ένα αίσθηµα στεναχώριας σε
πάρα πολλούς αγρότες.

Εµείς θέλουµε πραγµατικά να επιβάλλουµε κανόνες, να επι-
βάλλουµε αρχές, έτσι ώστε ο καθένας να γνωρίζει πραγµατικά τι
πρέπει να εισπράξει, τι δικαιούται. Ο ΕΛΓΑ είναι γνωστό ότι πα-
ραδόθηκε από την προηγούµενη κυβέρνηση και καταχρεωµένος
και ανήµπορος να προσφέρει ακόµη στο ελάχιστο στην ασφά-
λιση της αγροτικής παραγωγής.

Ήδη -όπως είπατε και όπως είπαµε εδώ- το Υπουργείο έχει
παρουσιάσει το νοµοσχέδιο στην αρµόδια Επιτροπή της Βουλής
και προχωρεί στην ουσιαστική µεταρρύθµιση του συνολικού συ-
στήµατος της προστασίας του µόχθου του αγρότη.

Αλλάζουµε το καθεστώς, εξασφαλίζοντας την πλήρη διαφά-
νεια στον τοµέα των κρατικών ενισχύσεων και στην ασφάλιση της
γεωργικής παραγωγής. Και το αλλάζουµε, όταν µέχρι χθες, εται-
ρείες περιορισµένης ευθύνης κρίνονταν δικαιούχοι αποζηµίωσης
από τον ΕΛΓΑ µε κατευθείαν παραβίαση του κανονισµού των
κρατικών και οικονοµικών ενισχύσεων.

Πορευόµαστε, αγαπητέ συνάδελφε, µε συνέπεια, κατοχυρώ-
νοντας τον κοινωνικό χαρακτήρα του ΕΛΓΑ, όταν µέχρι χθες, µη-
χανισµοί, µε περίτεχνο τρόπο, παραβίαζαν νόµους και
παραχάρασσαν διαδικασίες, ζηµιώνοντας τον οργανισµό και ευ-
νοώντας τους ηµέτερους.

Θεµελιώνουµε πραγµατικά, γερά, µε κανόνες, το µέλλον, δια-
σφαλίζοντας τη βιωσιµότητα και την ικανότητα του οργανισµού
να παρέχει ικανοποιητικές αποζηµιώσεις σε παραγωγούς που
πλήττονται από καιρικά φαινόµενα, όταν µέχρι χθες, αποζηµιώ-
νονταν καταχρηστικά ενδιαφερόµενοι, χωρίς να έχουν υποβάλλει
κανένα δικαιολογητικό ανωτέρας βίας.

Με το νέο θεσµικό πλαίσιο, ο οργανισµός θα µπορέσει να
ασχοληθεί µε τα πραγµατικά προβλήµατα που απειλούν τη γε-
ωργία, µεταξύ των οποίων -όπως ορθά έχουµε διαπιστώσει όλοι
µας εδώ µέσα- είναι οι κλιµατικές αλλαγές.

Συγκεκριµένα, αξιοποιούµε νέες τεχνολογίες για δικαιότερη
κατανοµή των αποζηµιώσεων, νέα µέτρα για την ταχύτερη απο-
ζηµίωση των πληγέντων και τη διεύρυνση του κανονισµού ασφά-
λισης, ώστε να εξετάσουµε και νέα ζηµιογόνα αίτια.

Ήδη, µε τις παρεµβάσεις του Υπουργείου, την υπευθυνότητα
της διοίκησης του οργανισµού και τη συµβολή των εργαζοµένων
του ΕΛΓΑ, ο προϋπολογισµός του 2010 για πρώτη φορά µετά
από πολλά χρόνια αναµένεται να µην παρουσιάσει πρωτογενές
έλλειµµα.

Στην προσπάθεια αυτή να εξυγιάνουµε οικονοµικά το γεωρ-
γοασφαλιστικό µας σύστηµα, προωθώντας τη µεταρρύθµιση,
που κανείς πραγµατικά δεν τόλµησε µέχρι σήµερα, ζητάµε τη συ-
στράτευση όλων των υγιών, παραγωγικών οµάδων της κοινωνίας
και ειδικότερα, του αγροτικού πληθυσµού

Ο αγροτικός πληθυσµός γνωρίζει από πρώτο χέρι πόσο απα-
ραίτητο είναι να αποτινάξουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, τα βαρί-
δια του αναξιόπιστου πελατειακού και σπάταλου παρελθόντος.
Γιατί έτσι, εάν τα αποτινάξουµε αυτά, συστήσουµε πραγµατικούς
κανόνες για να ξέρει ο καθένας ότι έχει µία δίκαιη αφετηρία στη
διεκδίκησή του, θεωρώ ότι δικαιώνονται και οι έντιµοι υπάλληλοι
του ΕΛΓΑ και οι αγρότες που µοχθούν, αλλά και οι πολίτες στο
σύνολο τους που πραγµατικά «διψούν» και απαιτούν δικαιοσύνη.
∆ιότι όλα αυτά τα φαινόµενα ουσιαστικά ζηµίωσαν και τους
αγρότες και την ελληνική κοινωνία, αλλά και την ελληνική οικο-
νοµία.

Θα βάλουµε, αγαπητέ συνάδελφε, κανόνες για να ξέρει ο κα-
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θένας τι ακριβώς γίνεται.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Εµείς σας ευχαριστούµε,

κύριε Υφυπουργέ.
Συζητείται τώρα η δεύτερη µε αριθµό 10114/13-5-2010 ερώ-

τηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη
προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τους
επιτυχόντες του ΑΣΕΠ για θέσεις φυλάκων αρχαιοτήτων.

Το περιεχόµενο της ερώτησης του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη αναλυτικά έχει ως εξής:

«Ενώ εκκρεµεί η διαδικασία τοποθέτησης των εκατόν ενενή-
ντα τεσσάρων επιτυχόντων φυλάκων αρχαιοτήτων της προκή-
ρυξης 2Κ/2009 ΑΣΕΠ για το ΥΠΠΟΤ που «πάγωσε» εξαιτίας της
ψήφισης του ν. 3833/10, την ίδια στιγµή προσλαµβάνονται µε
συµβάσεις οκτάµηνης διάρκειας πάνω από χίλιοι πεντακόσιοι
έκτακτοι φύλακες σε όλην την Ελλάδα.

Σύµφωνα µε το ν. 3833/2010 οι επιτυχόντες σε διαγωνισµούς
του ΑΣΕΠ θα διορίζονται από τον Ιούλιο του 2010 µέχρι και τις
31-12-2012, εφόσον τα οριστικά αποτελέσµατα του διαγωνισµού
εκδόθηκαν µέχρι τις 31/12/2009.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι προτίθεται να κάνει µε τους επιτυχόντες του ΑΣΕΠ που

εύλογα περιµένουν το διορισµό τους;
2. Εάν είναι απαραίτητοι εν µέσω κρίσης χίλιοι πεντακόσιοι φύ-

λακες ορισµένου χρόνου (συµβασιούχοι), γιατί δεν ισχύει το ίδιο
και για τους πολύ λιγότερους επιτυχόντες προς διορισµό ως µο-
νίµων; Και συνεπώς γιατί δεν µειώθηκε ο αριθµός των προκη-
ρυσσόµενων θέσεων ορισµένου χρόνου ισόποσα µε τους εκατόν
ενενήντα τέσσερις άµεσα διατιθέµενους για πρόσληψη µονίµους;

3. Αν το πρόβληµα είναι η εποχικότητα και η άµεση ανάγκη,
γιατί ο ν.3833/2010 έθεσε αστόχαστα και µε προχειρότητα το
χρονικό όριο του Ιουλίου του 2010, εν µέσω, δηλαδή, της περιό-
δου αιχµής της τουριστικής προσέλευσης;

4. Έχετε εξετάσει πώς θα εφαρµοστεί η εξαγγελθείσα πολι-
τική του Υπουργείου Εσωτερικών, σύµφωνα µε την οποία για την
κάλυψη των οργανικών θέσεων θα προσλαµβάνεται µόνιµο προ-
σωπικό και σταδιακά θα µειωθεί το αντίστοιχο εποχικό, µε στόχο
τον καλύτερο προγραµµατισµό των δηµοσίων υπηρεσιών, όπως
έχει δηλώσει στις αρχές του έτους ο Υπουργός Εσωτερικών;»

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. Αθανάσιο ∆αβάκη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Γεώργιος Νικητιάδης.

Και µαζί µε τον ερωτώντα Βουλευτή και µε το Προεδρείο, κύριε
Υφυπουργέ, θέλουµε να δώσουµε και τις ευχές µας για την
εορτή του Υπουργού Πολιτισµού και Τουρισµού, του κ. Παύλου
Γερουλάνου.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού):
Ευχαριστούµε για τις ευχές, κυρία Πρόεδρε. Ευχαριστώ που

µου δίνετε και το λόγο .
Ο αγαπητός συνάδελφος κατάφερε έξι σε ένα, γιατί µία είναι

η ερώτηση, αλλά έξι είναι στην ουσία τα ερωτήµατα που θέτετε.
Θα προσπαθήσω ένα προς ένα να απαντήσω σε αυτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Ήταν απλή η ερώτηση.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Ναι, είναι µία αλληλουχία. Υποθέτετε την απάντηση και
προχωράτε στην επόµενη ερώτηση. Καλά κάνετε.

Σε ό,τι αφορά το ερώτηµα: «Τι προτίθεται να κάνει το Υπουρ-
γείο για τους επιτυχόντες», εµείς ήδη ζητήσαµε και από το
Υπουργείο Οικονοµικών και από το Υπουργείο Εσωτερικών, από
1 Ιουλίου να γίνουν οι προσλήψεις. Τους χρειαζόµαστε. Είναι
προσωπικό που είναι απαραίτητο, ανεξαρτήτως των άλλων χι-
λίων πεντακοσίων και προσπαθούµε να επισπευσθούν οι διαδι-
κασίες µέσα στο πλαίσιο της δηµοσιονοµικής πολιτικής της
χώρας και των διαδικασιών που ακολουθεί το ΑΣΕΠ.

Στο δεύτερο ερώτηµα σας: «αν είναι απαραίτητοι, εν µέσω κρί-
σης, χίλιοι πεντακόσιοι φύλακες», σας απαντούµε ότι είναι απο-
λύτως απαραίτητοι. Ο κόσµος, οι επισκέπτες της χώρας
βρίσκονται στους αρχαιολογικούς χώρους. Χρειαζόµαστε το
προσωπικό αυτό. Χρειαζόµαστε τους χίλιους πεντακόσιους.
Έπρεπε να προχωρήσει αυτή η διαδικασία, όπως χρειαζόµαστε

και τους υπόλοιπους εκατόν ενενήντα τέσσερις, για τους οποίους
ευελπιστούµε ότι πολύ γρήγορα θα έχει ολοκληρωθεί η διαδικα-
σία.

Στο ερώτηµα -που ενδεχοµένως έχει µία λογική και αλίµονο-:
«γιατί αφού υπήρχε ο αριθµός των επιτυχόντων του ΑΣΕΠ, εµείς
προχωρήσαµε..», θα σας πω. Πρώτον, διότι χρειαζόµαστε και
τους µεν και τους δε. ∆εύτερον, διότι αυτοί οι εκατόν ενενήντα
τέσσερις είχαν κάθε δικαίωµα, δεδοµένου ότι οι χίλιοι πεντακό-
σιοι δεν προσλήφθηκαν µε διαδικασίες «περάστε από το γραφείο
µας να πάτε στη δουλειά σας». Προσλήφθηκαν µε επίσηµες δια-
δικασίες ΑΣΕΠ. Άρα, αν και οι εκατόν ενενήντα τέσσερις κατέ-
θεταν τα δικαιολογητικά τους, θα µπορούσαν να έχουν
προσληφθεί και να διακόψουν την εργασιακή τους σύµβαση,
µόλις ανακοινωθεί η µονιµότητα τους µε βάση την κανονική δια-
δικασία του ΑΣΕΠ. Αυτός, λοιπόν, είναι και ο λόγος. Και βέβαια
δεν θα επιρρίψουµε ευθύνες. Οι άνθρωποι δεν ήθελαν προφα-
νώς για ένα δύο µήνες να εµπλέξουν τη µία διαδικασία µε την
άλλη και γι’ αυτό και ανέµεναν.

Στο ζήτηµα που βάζετε για την εποχικότητα, πρέπει να σας πω
ότι δεν είναι θέµα εποχικότητας. Αυτοί καλύπτουν πάγιες και
διαρκείς ανάγκες, ανεξαρτήτως του γεγονότος ότι είναι για την
τουριστική περίοδο. Γι ‘αυτό άλλωστε γίνονται και οκτάµηνες οι
συµβάσεις αυτές, διότι είναι πάγια και διαρκής η ανάγκη να φυ-
λάττονται οι χώροι αυτοί.

Τέλος, σε ό,τι αφορά τον προγραµµατισµό θέλουµε να πι-
στεύουµε, κύριε συνάδελφε, ότι δεν θα προκύψει πρόβληµα. Θα
λειτουργήσει κανονικά και η έξοδος και η είσοδος και η πρό-
σληψη των υπολοίπων υπαλλήλων, καθ’ ότι –επαναλαµβάνω-
χρειάζονται.

Και σε ό,τι αφορά το τελευταίο ερώτηµά σας για το κατοχυ-
ρωµένο ή κεκτηµένο εξάωρο, δεν υπάρχει τέτοιο κεκτηµένο.
Εµείς έχουµε στείλει εγκύκλιο. Σαράντα ώρες απασχολούνται
αυτοί οι άνθρωποι την εβδοµάδα. Υπάρχει η ιδιοµορφία του ότι
εργάζονται το Σαββατοκύριακο και εξ’ αυτού, ενδεχοµένως,
υπάρχει ερµηνεία για το πόσες ώρες απασχολούνται, αν απα-
σχολούνται έξι ή εξήµισι ώρες. Σαράντα ώρες την εβδοµάδα,
όπως απασχολούνται όλοι οι υπόλοιποι δηµόσιοι υπάλληλοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αθανάσιος ∆αβάκης, για να υποστηρίξει την ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κατ’ αρχάς µία τυ-
πική απάντηση στον κύριο Υπουργό. Αυτή ήταν µια απλή ερώ-
τηση, η οποία έχει κατατεθεί πριν από δύο περίπου µήνες, αλλά
ο Υπουργός ο κ. Γερουλάνος, δεν καταδέχθηκε να την απαντή-
σει µε τη συνήθη διαδικασία και έτσι εξαιτίας του Κανονισµού
της Βουλής έρχεται για συζήτηση στη Βουλή.

Το ερώτηµα, το οποίο προκύπτει από το κείµενο της ερωτή-
σεώς µου, είναι ότι και εσείς, όπως δυστυχώς και η απελθούσα
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, µπαίνετε στην ίδια βάσανο
και στην ίδια «λογική» που έχει ο κάθε συµβασιούχος. Πράγµατι
οι συµβασιούχοι αγωνίζονται να επιτύχουν µια εκ νέου καινούρ-
για σύµβαση µέχρις ότου θεµελιώσουν δικαίωµα, προκειµένου
να µονιµοποιηθούν. Αυτό είναι κάτι το οποίο –αντιλαµβάνεστε-
δηµιουργεί στρεβλές καταστάσεις τέτοιες που φθάνουµε στο ση-
µείο, τουλάχιστον στο τοµέα του πολιτισµού –όπως συνέβη πριν
από λίγο καιρό- να έχουµε κλειστά µουσεία.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και η προηγούµενη ηγε-
σία του Υπουργείο Πολιτισµού κατόρθωσε και προκήρυξε αυτές
τις εκατόν ενενήντα τέσσερις θέσεις, οι οποίες ακόµα δεν έχουν
καλυφθεί, προκειµένου µόνιµα, σταθερά, µε βάθος χρόνου και
µε σηµαντική διοικητική -αν θέλετε- συνένωση µε την διοίκηση
του Υπουργείου Πολιτισµού, να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους.

Όλες οι άλλες περιπτώσεις για το εποχικό προσωπικό, κύριε
Υφυπουργέ –και συγχαρητήρια και για την ανάληψη των καθη-
κόντων σας- είναι περιπτώσεις οι οποίες έχουν την ίδια πονεµένη
και συνεχή ιστορία και στο χώρο του πολιτισµού και στους άλ-
λους χώρους. Σε µία περίοδο δεινής οικονοµικής κρίσης όλες
αυτές, θα έλεγα, οι διαφυγές και λόγω πολιτικού κόστους και
λόγω, αν θέλετε, γενικότερης πολιτικής επιλογής είναι προς το
κακό της πολιτικής ηγεσίας του εκάστοτε Υπουργείου.
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Πιστεύω ότι πρέπει να δοθεί ένα τέλος σε αυτήν την κατά-
σταση. Πρέπει να υπάρχουν συγκεκριµένες απαριθµήσεις των
αναγκών της διοίκησης και στο Υπουργείο Πολιτισµού, ούτως
ώστε να µην φθάσουµε στο σηµείο, όπως είπα και προηγουµέ-
νως, να έχουµε κλειστά µουσεία. Γνωρίζετε πολύ καλά ή θα έχετε
ενηµερωθεί τον λίγο καιρό που έχετε αναλάβει τα καθήκοντά
σας, τι συνέβη και είχαµε το προηγούµενο χρονικό διάστηµα
κλειστά µουσεία.

Πρέπει επιτέλους να ξεφύγουµε από αυτήν τη λογική και από
αυτόν τον βραχυχρόνιο ορίζοντα, των αµέσων αναγκών. Οι ανά-
γκες είναι πάντοτε άµεσες, είναι πάντοτε διαρκείς, είναι πάντοτε
απαραίτητες και εξ αυτού του λόγου πρέπει να υπάρχει πάντοτε
το µόνιµο εξειδικευµένο προσωπικό και στον τοµέα των αρχαιο-
φυλάκων, προκειµένου να έχει εκείνες τις υπηρεσίες που χρειά-
ζεται ο χώρος και ο τοµέας στον οποίο έχουν αναλάβει υπηρεσία.

Πρέπει να ξεφύγουµε, επιτέλους, και από το πελατειακό κό-
στος και από όλο αυτό το φάσµα της εποχικής ανάληψης. Είδατε
τι έγινε πριν από λίγο καιρό µε την Υφυπουργό κ. Τζάκρη, η οποία
συµπτωµατικά µόλις µπήκε στην Αίθουσα. Όλα αυτά τα γεγονότα
δηµιουργούν αλγεινές εντυπώσεις στον ελληνικό λαό. Πρέπει να
υπάρξει ένα ξεκάθαρο πλαίσιο, ένα πλαίσιο που να ξέρουµε
ποιος είναι ο συµβασιούχος και ποιος είναι ο µόνιµος υπάλληλος
ο οποίος θα εγκαλείται, αν θέλετε, και για τις ευθύνες τις οποίες
έχει.

Οι στρατιές των συµβασιούχων οδηγούν τον κόσµο αυτόν, τα
παιδιά αυτά στο γραφείο των εργατολόγων. Αποκοµίζουν κέρδη
τα γραφεία των εργατολόγων και από εκεί και εµπρός εµείς -όταν
λέω εµείς, εννοώ το υπάρχον πολιτικό προσωπικό- µόνο κέρδη
δεν αποκοµίζουµε. Αποκοµίζουµε τη χλεύη και την ειρωνεία και
αυτών που ενδεχοµένως περιστασιακά έχουµε ευεργετήσει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. ∆α-

βάκη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΙΚΗΤΙΑ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Του-

ρισµού): Αφού ευχαριστήσω τον αγαπητό συνάδελφο για τις
ευχές του, θα πρέπει να τονίσω ότι ο απουσιάζων σήµερα και
έχων την εορτή του Υπουργός, είναι καταδεκτικός πολιτικός, δεν
είναι ακατάδεκτος. Μια σειρά από συγκυρίες δεν επέτρεψαν να
απαντήσει αµέσως στην ερώτηση.

Θέλω να πω ότι η Κυβέρνηση συµµερίζεται απολύτως την αγω-
νία σας σε ό,τι αφορά τα προβλήµατα και την ταλαιπωρία, που
υφίστανται για πάρα πολλά χρόνια οι συµβασιούχοι στον τόπο
µας. Είναι µια σειρά από συγκυρίες, που οδήγησαν στην ταλαι-
πωρία αυτών των ανθρώπων. Άλλωστε και η αναφορά σας στο
πρόβληµα που πέρασε η συνάδελφος κ. Τζάκρη –που µόλις ήρθε
στην Αίθουσα- νοµίζω ότι επιβεβαιώνει αυτό ακριβώς ότι και εµείς
οι πολιτικοί τελικά εµπλεκόµαστε µέσα σε µία διαδικασία, που θα
θέλαµε στο τέλος-τέλος να την έχουµε αποφύγει.

Νοµίζω ότι ορθώς εντοπίζετε το πρόβληµα και για τις άµεσες
ανάγκες και για την πονεµένη ιστορία. Πρέπει, όµως, να σας βε-
βαιώσω –και θέλω να γίνει κατανοητό αυτό και αν υπάρχουν δια-
φορετικές προτάσεις η Κυβέρνηση θα ήταν έτοιµη να τις
ακούσει- ότι µε τον τελευταίο νόµο, που έφερε ο κ. Ραγκούσης
και µε την ισχυροποίηση του ΑΣΕΠ, εµείς πιστεύουµε ότι θα πε-
ράσουµε κάποιες δυσκολίες µέχρι να τελειώσει η προσαρµογή:
το στάδιο αυτό, όπου θα ολοκληρωθούν οι διαδικασίες των δια-
γωνισµών. Θα ξεπεράσουµε όσο πιο γρήγορα γίνεται το στάδιο
της κάλυψης των άµεσων αναγκών, που έπρεπε να καλυφθούν.
∆εν είχαµε δυνατότητα να µην πάρουµε χίλιους πεντακόσιους
ανθρώπους. Έπρεπε να φυλαχθούν –το γνωρίζετε και εσείς και
συµφωνείτε σ’ αυτό- τα αρχαία µας µνηµεία αυτή τη δύσκολη πε-
ρίοδο.

Θέλω να πιστεύω ότι µπαίνουµε σε µια καινούργια περίοδο.
Θέλω να πιστεύω ότι µε συναινετικές διαδικασίες, όπως εσείς τις
διατυπώνετε, θα ξεπεράσουµε αυτά τα προβλήµατα. Ας ελπί-
σουµε ότι όλα θα πάνε καλύτερα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς,

κύριε Υπουργέ.
Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 10063/12-5-2010 ερώτηση του

Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βο-
ρίδη προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχε-
τικά µε την πρόσληψη ελεγκτών του Οργανισµού Περίθαλψης
Ασφαλισµένων του ∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆) στα Κέντρα Υγείας Ανατο-
λικής Αττικής.

Το περιεχόµενο της ερώτησης του κ. Βορίδη έχει ως εξής:
«Αποστολή του Οργανισµού Περίθαλψης Ασφαλισµένων του

∆ηµοσίου (ΟΠΑ∆) είναι, σύµφωνα µε το Καταστατικό του, µεταξύ
άλλων, «…η βελτίωση της ποιότητας και της αποτελεσµατικότη-
τας της περίθαλψης στους ασφαλισµένους του ∆ηµοσίου…».

Σύµφωνα µε σχετικό δηµοσίευµα της τοπικής εφηµερίδας «Ο
Παλµός της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης» της 24-4-2010 που φι-
λοξενεί κατ’ επείγουσα επιστολή του Νοµάρχη ανατολικής Αττι-
κής προς τη διοίκηση του ΟΠΑ∆ και την πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Υγείας, «.. η αδυναµία θεώρησης των βιβλιαρίων
υγείας των ασφαλισµένων από τον ΟΠΑ∆, εξαιτίας της λήξης των
συµβάσεων του ιατρικού προσωπικού, δηµιουργεί µεγάλες τα-
λαιπωρίες, ιδίως στους ασφαλισµένους πολλών περιοχών της
ανατολικής Αττικής που δεν έχουν συγκοινωνιακή σύνδεση µε
την έδρα του παραρτήµατος του ΟΠΑ∆ στην Παλλήνη..». Αυτό
στην πράξη σηµαίνει ότι οι ασφαλισµένοι του δηµοσίου στα Κ.Υ.
στην ανατολική Αττική δεν εξυπηρετούνται στην θεώρηση των
βιβλιαρίων υγείας τους λόγω ανυπαρξίας ελεγκτών, οι περισσό-
τεροι δε από τους ασφαλισµένους δεν έχουν τη δυνατότητα να
µεταβούν στα κεντρικά της Παλλήνης για το σκοπό αυτό.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Με δεδοµένο ότι η υπογραφή νέων συµβάσεων για ιατρικό

προσωπικό δεν προβλέπεται να ολοκληρωθεί σύντοµα και ότι τα
ΚΥ Ανατολικής Αττικής δεν εξυπηρετούν τους ασφαλισµένους
του δηµοσίου µέχρις ότου ολοκληρωθούν οι διαδικασίες, πότε
θα προσληφθεί το απαραίτητο προσωπικό και πότε θα επαναλη-
φθούν οι θεωρήσεις των βιβλιαρίων;

2. Σε ποια κέντρα υγείας θα προσληφθεί το απαραίτητο προ-
σωπικό, ποιό θα είναι αυτό στο σύνολό του και πώς θα εξυπηρε-
τούνται µέχρι τότε οι ασφαλισµένοι;

3. Γιατί δεν δίνετε επείγουσα εντολή σε όλα τα ΚΥ της Ανατο-
λικής Αττικής, ώστε να οριστούν ιατροί µε το καθήκον του ελέγ-
χου των βιβλιαρίων, µέχρι ότου προσληφθούν οι ελεγκτές;».

Στον ερωτώντα Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού
κ. Βορίδη θα απαντήσει η Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης κ. Φωτεινή Γεννηµατά.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Βορίδη, θίγετε µε την ερώτησή σας ένα από τα πολύ ση-

µαντικά προβλήµατα, που κληθήκαµε να αντιµετωπίσουµε σχε-
τικά µε τη λειτουργία του Οργανισµού Περίθαλψης
Ασφαλισµένων του ∆ηµοσίου. Λέω ένα από τα σηµαντικά, γιατί
πραγµατικά παραλάβαµε τον Οργανισµό αυτό σε κατάσταση κρί-
σης από πάρα πολλές απόψεις.

Η λήξη των συµβάσεων των ελεγκτών γιατρών σε όλη τη χώρα
και προφανώς και στην ανατολική Αττική, όπως πολύ εύστοχα θί-
γετε στην ερώτησή σας, δηµιούργησε σοβαρές δυσλειτουργίες.

Θέλω να σας ενηµερώσω ότι υποβάλαµε πάρα πολύ έγκαιρα,
αίτηµα για τη σύναψη µίσθωσης έργου µε ελεγκτές γιατρούς και
οδοντίατρους προκειµένου να καλύψουµε πανελλαδικά τις ανά-
γκες του οργανισµού.

Σε συνεργασία και µε το Υπουργείο Οικονοµικών -που όπως
πολύ καλά γνωρίζετε ασκεί εποπτεία στα θέµατα που αφορούν
το κόστος των υπηρεσιών υγείας, την οικονοµική διαχείριση, τον
έλεγχο αλλά και τη χρηµατοδότηση του οργανισµού- προχωρή-
σαµε στην επίλυση του θέµατος. ∆ηλαδή, πιο συγκεκριµένα, δρο-
µολογήσαµε την άµεση πρόσληψη διακοσίων είκοσι τεσσάρων
ελεγκτών γιατρών και οδοντιάτρων σε όλη την επικράτεια. Και
θέλω να σηµειώσω εδώ, ότι το έργο αυτό για πρώτη φορά από
τη λειτουργία του οργανισµού, υποβοηθείται από ειδική επιτροπή
αξιολόγησης των υποψηφιοτήτων. Αυτό έγινε γιατί προσπαθή-
σαµε να βάλουµε κριτήρια στην αξιολόγηση, έτσι ώστε να έχουµε
περισσότερους ειδικευµένους γιατρούς ελεγκτές, γιατί αυτό
ήταν επίσης ένα πρόβληµα που αντιµετωπίσαµε το προηγούµενο
διάστηµα.
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Μέχρι τις αρχές της επόµενης εβδοµάδας θα έχει ολοκληρω-
θεί η τοποθέτηση σχεδόν του συνόλου του αριθµού των ελε-
γκτών που θα προσληφθούν, έχουν ήδη ξεκινήσει και καλούνται.
Και θέλω να σηµειώσω εδώ, ότι η υποβολή αιτήσεων των υπο-
ψηφίων έληξε µόλις στις 11 Ιουνίου και αυτήν τη στιγµή έχουν
ήδη κληθεί οι πρώτοι. Προσπαθήσαµε να κάνουµε µία επιλογή,
να κατευθύνουµε αυτές τις πρώτες τοποθετήσεις ελεγκτών στις
περιοχές που υπήρχε πολύ µεγάλος φόρτος εργασίας και άρα,
ακόµα µεγαλύτερο πρόβληµα.

Ειδικά για την ανατολική Αττική, αν θέλετε, θα αναφερθώ ανα-
λυτικότερα στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κυρία
Υπουργέ.

Κύριε Βορίδη, έχετε το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ ΒΟΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, ευχαριστώ για την απάντηση σας, αλλά όπως

αντιλαµβάνεστε δηµιουργούνται συνθήκες ασφυκτικές, καθώς
δεν µπορούν να εξυπηρετηθούν άνθρωποι οι οποίοι έχουν πολύ
µεγάλη ανάγκη. Αυτό δηµιουργεί έναν απίθανο εκνευρισµό
στους ανθρώπους, πάρα πολύ δίκαιο. Αντιλαµβάνεστε δε ότι ευ-
θύνη της Κυβερνήσεως σας είναι να µπορέσει να απαντήσει
επαρκώς σ’ αυτό το ζήτηµα.

Εγώ δεν αµφισβητώ τις προθέσεις σας. Σε τελευταία ανάλυση
προφανώς, καµµία κυβέρνηση δεν θέλει να µη λύνει τα θέµατα,
αλλά οι κυβερνήσεις κρίνονται όχι από τη γενική τους πρόθεση,
αλλά ως προς την επάρκειά τους να µπορέσουν να αντιµετωπί-
σουν γενικώς τα θέµατα.

Εποµένως στο επίπεδο της προθέσεως δεν σας αµφισβητώ τί-
ποτε αλλά στο επίπεδο της πράξεως θεωρώ ότι υπάρχει µία
πάρα πολύ άµεση ανάγκη την οποία πρέπει οπωσδήποτε να κα-
λύψετε.

Τονίζω το θέµα της ανατολικής Αττικής, όχι µόνο γιατί αυτή
είναι η ευθύνη µου εφόσον εκλέγοµαι στη συγκεκριµένη περιφέ-
ρεια, αλλά και γιατί οφείλω να τονίσω ότι η πρωτοβάθµια υγεία,
τα κέντρα υγείας, η λειτουργία των κέντρων υγείας στην ανατο-
λική Αττική επιτελούν ένα σωτήριο ρόλο. Η ανατολική Αττική δεν
έχει νοσοκοµείο, είναι υποχρεωµένη να εξυπηρετείται από άλλα
νοσοκοµεία, τα οποία πολλές φορές βρίσκονται αρκετά µακριά
και τα κέντρα υγείας είναι πολύ βασικό να λειτουργούν. ∆ηλαδή,
αν καταλήξουµε στη συγκεκριµένη περιφέρεια, στην οποία
οφείλω να τονίσω, δεν είναι µόνο οι ψηφοφόροι της -οι οποίοι
είναι γύρω στους διακόσιους πενήντα ή διακόσιους ογδόντα χι-
λιάδες- αλλά το καλοκαίρι ειδικά, ουσιαστικά µετακινείται ένα
πολύ µεγάλο κοµµάτι του πληθυσµού της Αττικής.

Εάν δεν έχουµε εκεί κέντρα υγείας τα οποία µπορούν να λει-
τουργήσουν, τα οποία να µπορούν να εξυπηρετήσουν τους
ασφαλισµένους, τα οποία να µπορούν να καλύψουν ανάγκες,
αντιλαµβάνεστε την πίεση η οποία δηµιουργείται, τον εκνευρι-
σµό που δηµιουργείται και τη δυσαρέσκεια που δηµιουργείται.
Και θα πω και το εξής, κυρία Πρόεδρε, ότι δηµιουργούνται όλα
αυτά σε µία στιγµή στην οποία είναι σηµαντικό τουλάχιστον µε-
ρικά πράγµατα, να µπορεί να τα παρέχει το κράτος. ∆ιότι την ίδια
ώρα που απαιτείται µία πολύ σηµαντική προσαρµογή στο οικο-
νοµικό επίπεδο από τους πολίτες, την ίδια ώρα που ζητείται κα-
τανόηση από τους πολίτες, τουλάχιστον αυτά τα οποία είναι
σχεδόν αυτονόητα, ας µπορεί το κράτος να τα παρέχει, αν δεν
θέλουµε να βρεθούµε προ µίας απολύτως δικαίας αγανακτή-
σεως, η οποία ίσως και να έχει ήδη επέλθει.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Βο-

ρίδη.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνι-

κής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Βορίδη, θέλω να σας πω στο σηµείο αυτό, ότι από το

Μάρτιο του 2010 δόθηκε εντολή από την Υπουργό στις υγειονο-
µικές περιφέρειες και στις διοικήσεις των νοσοκοµείων, να δια-
θέσουν ελεγκτές γιατρούς και οδοντιάτρους µέχρι την ισχύ των
νέων συµβάσεων µίσθωσης έργου των συγκεκριµένων ελεγκτών
που σας ανέφερα.

Ειδικά για την ανατολική Αττική ήδη διατέθηκαν, ένας γιατρός

στο Κέντρο Υγείας Βάρης, άλλος ένας στο Κέντρο Υγείας της
Νέας Μάκρης και ένας ακόµα στο Κέντρο Υγείας Μαρκόπουλου.
Ελεγκτικό έργο από εννέα γιατρούς και οδοντιάτρους παρέχε-
ται επίσης στα Κέντρα Υγείας Βάρης -επιπλέον απ’ αυτούς που
σας ανέφερα- Νέας Μάκρης, Κορωπίου, Σπάτων, Λαυρίου και
Μαρκόπουλου. Είναι προφανές, ότι δεν επαρκούν αλλά καταλα-
βαίνετε ότι εξαντλήσαµε κάθε δυνατότητα που είχαµε όλο αυτό
το διάστηµα µέχρι την έγκριση της σύναψης αυτών των µισθώ-
σεων έργου, έτσι ώστε να εξυπηρετήσουµε όλους αυτούς του
ανθρώπους, γιατί και εµείς γίναµε αποδέκτες του προβλήµατος
που αντιµετώπιζαν. Έχετε πάρα πολύ δίκιο σε όλα όσα περιγρά-
ψατε.

Όµως, δεν µείναµε µε σταυρωµένα τα χέρια. ∆όθηκε η εντολή
πολύ έγκαιρα από το Υπουργείο ώστε να εξυπηρετηθεί ο κόσµος.
Αυτή τη στιγµή από τους νέους ελεγκτές προγραµµατίζεται να
αξιοποιηθούν για την ανατολική Αττική, πέντε κατ’ αρχήν. Αλλά
θέλω να τονίσω στο σηµείο αυτό, ότι στη συνέχεια οι πέντε θα
διατεθούν άµεσα στην ανατολική Αττική -θα γίνει µία ορθολογική
ανακατανοµή, ανάλογα µε τον αριθµό των ασφαλισµένων που
εξυπηρετεί η κάθε υγειονοµική περιφέρεια.

Άρα, στη συνέχεια είναι βέβαιο ότι η συγκεκριµένη περιοχή θα
ενισχυθεί ακόµα περισσότερο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία
Υφυπουργό.

Εισερχόµεθα στη συζήτηση του δευτέρου κύκλου αναφορών
και ερωτήσεων:

Θα συζητηθεί πρώτη η µε αριθµό 9180/23-4-2010 ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνστα-
ντίνου Γείτονα προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανέγερση νέου κτηρίου για
το 1ο Ειδικό ∆ηµοτικό και το 1ο Ειδικό Νηπιαγωγείο Περιστερίου.

Το περιεχόµενο της ερώτησης του κ. Κωνσταντίνου Γείτονα
έχει ως εξής:

«Στο 1ο Ειδικό ∆ηµοτικό και 1ο Ειδικό Νηπιαγωγείο Περιστε-
ρίου φοιτούν σήµερα τριάντα πέντε µαθητές άτοµα µε ειδικές
ανάγκες, που στην πλειοψηφία τους πάσχουν από βαριά νοητική
υστέρηση και αυτισµό. Τα δύο σχολεία στεγάζονται σε αίθουσες
προκάτ, που βρίσκονται στον αύλειο χώρο του 26ου ∆ηµοτικού
Σχολείου Περιστερίου.

Οι υπάρχουσες αίθουσες δεν επαρκούν, ενώ δεν υπάρχει πρό-
βλεψη για ειδικά εργαστήρια, τα οποία είναι απαραίτητα.

Ακόµη, οι µαθητές του νηπιαγωγείου, κυρίως παιδιά µε αυτι-
σµό, εκπαιδεύονται σε µία µόνο αίθουσα και δεν υπάρχουν άλλοι
βοηθητικοί ή αποθηκευτικοί χώροι.

Εκτός από το κτηριακό πρόβληµα, υπάρχει σοβαρό έλλειµµα
στελέχωσης σε εκπαιδευτικούς και άλλες ειδικότητες.

Επειδή πρέπει η πολιτεία να στέκεται µε ιδιαίτερη ευαισθησία
στις ανάγκες των ατόµων µε αναπηρία και να τους εξασφαλίζει
ισότιµες ευκαιρίες στην εκπαίδευση,

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1) Πότε θα καλυφθούν τα κενά σε εκπαιδευτικούς αλλά και σε

άλλες ειδικότητες, για τις οποίες µέχρι τώρα δεν υπάρχει οργα-
νική θέση;

2) Υπάρχει σχεδιασµός από πλευράς του Υπουργείου για ανέ-
γερση ενός νέου κτηρίου που θα στεγάσει το 1ο Ειδικό ∆ηµοτικό
και το 1ο Ειδικό Νηπιαγωγείο Περιστερίου και αν ναι ποιο είναι το
ακριβές χρονοδιάγραµµα υλοποίησης του;»

Στον ερωτώντα Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ της Β’ Αθηνών, κ. Κων-
σταντίνο Γείτονα θα απαντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπούλου.

Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, η ερώτηση σας θίγει ίσως το πιο
σηµαντικό και το πιο ευαίσθητο ζήτηµα στο χώρο της εκπαίδευ-
σης.

Αρχίζω την απάντηση µου από τα κενά και τις ανάγκες σε εκ-
παιδευτικό προσωπικό, αλλά και στο λεγόµενο ειδικό προσωπικό
το οποίο είναι εξίσου σηµαντικό.

Ήδη έχει κατατεθεί για την επόµενη σχολική χρονιά από τη
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δική µας υπηρεσία, ένα αίτηµα προς το Υπουργείο Οικονοµικών
για δύο χιλιάδες πεντακόσιους πενήντα αναπληρωτές εκπαιδευ-
τικούς και τετρακόσιους ογδόντα ειδικούς εργοθεραπευτές, βοη-
θούς, λογοθεραπευτές, φυσικοθεραπευτές, ψυχολόγους που
βοηθούν και στηρίζουν τα ειδικά αυτά σχολεία.

Βεβαίως έχουµε πει, ότι µ’ αυτά τα χρήµατα θα καλύψουµε το
επόµενο σχολικό έτος, έτσι ώστε να µην υπάρχουν οργανικά και
ουσιαστικά κενά. Ωστόσο, ειδικά στα νηπιαγωγεία και στα δηµο-
τικά υπήρχε µέχρι χθες µία κατηγορία ειδικών δασκάλων, η ΠΕ
61.71 η οποία ήταν αγνοηµένη από το κράτος, κύριε συνάδελφε.

Οι άνθρωποι αυτοί καλούνταν κάθε χρόνο να κάνουν αναπλή-
ρωση σε ειδικά σχολεία, νηπιαγωγεία και δηµοτικά, αλλά το κρά-
τος δεν τους αναγνώριζε διότι δεν είχαν το δικαίωµα, µέχρι τον
προηγούµενο νόµο που ψηφίσαµε το Μάιο, να δώσουν ΑΣΕΠ.
Μέσα σε µια περίοδο πολύ δύσκολη οικονοµικά εµείς προχω-
ράµε πολύ γρήγορα έτσι ώστε εντός του έτους να γίνει ο πρώ-
τος διαγωνισµός ΑΣΕΠ για τους πρώτους πεντακόσιους ειδικούς
δασκάλους και νηπιαγωγούς.

Άρα, η απάντηση είναι διπλή. Ναι, καλύπτουµε άµεσα τα κενά
ζητώντας τους επιπλέον πόρους, τους οποίους θα δώσει το
Υπουργείο Οικονοµικών, αλλά ταυτόχρονα έχουµε σχεδιάσει έτσι
ώστε να έχουµε το συντοµότερο δυνατόν -και θα έχουµε- και µό-
νιµους διορισµούς στα ειδικά σχολεία.

Σε ό,τι αφορά το ειδικό σχολείο και το νηπιαγωγείο και το δη-
µοτικό του Περιστερίου που µας ρωτάτε όµως πρέπει να σας
πω ότι µε βάση την καταγραφή της υπηρεσίας δεν διαπιστώνο-
νται τουλάχιστον οργανικά κενά. Παρ’ όλα αυτά αναγνωρίζω ότι
σε µια µικρή τάξη, που έχουµε τόσα πολλά παιδιά µε βαριά νοη-
τική στέρηση και αυτισµό, σίγουρα δεν επαρκεί ο ένας βοηθός
και σίγουρα επιπλέον εκπαιδευτικό προσωπικό θα είναι καλύτερο
να έχουµε. Θέλω να πιστεύω ότι θα κάνουµε κάθε τι το δυνατό
ώστε να βελτιώσουµε τις συνθήκες στα κενά.

Έρχοµαι τώρα στο άλλο µείζον ζήτηµα που είναι το κτηριακό.
Εδώ πρέπει να πω το εξής. ∆ιερευνήσαµε το θέµα µε τον ΟΣΚ.
Όπως γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο ΟΣΚ είναι αρ-
µοδιότητα του Υπουργείου Υποδοµών. Το Υπουργείο Παιδείας
έχει τις δικές του αρµοδιότητες εκεί για τον προγραµµατισµό.
Όµως αρµόδιοι στην Αττική είναι οι δήµοι σε συνεργασία µε τον
ΟΣΚ για την κατασκευή και λειτουργία των σχολείων.

Με έκπληξη διαπιστώνω, κύριε συνάδελφε, αγαπητέ κύριε Γεί-
τονα, ότι ο ∆ήµος Περιστερίου δεν έχει κάνει κάποιο αίτηµα στον
ΟΣΚ για την στέγαση του ειδικού νηπιαγωγείου και του ειδικού
δηµοτικού. Πρέπει όµως να σας ότι στον σχεδιασµό του ΟΣΚ
υπάρχει ήδη ένα ειδικό εργαστήρι που αφορά στην δευτερο-
βάθµια και εκεί θα µπορούσαµε να βρούµε µια λύση εφόσον και
εσείς βοηθήσετε –που είµαι σίγουρη ότι θα το κάνετε- για το δη-
µοτικό και το νηπιαγωγείο.

Κυρία Πρόεδρε, θα συνεχίσω αµέσως µετά την τοποθέτηση
του συναδέλφου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία
Υπουργό.

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γείτονας έχει το λόγο.
Η ερώτηση, κύριε συνάδελφε, είναι πολύ σηµαντική και νοµίζω

ότι δείχνει ένα µεγάλο αίσθηµα ευαισθησίας και πιστεύω ότι η
Κυβέρνηση θα το αντιµετωπίσει µε τον ίδιο τρόπο και µε τον ίδιο
βαθµό ευαισθησίας.

Έχετε το λόγο, κύριε Γείτονα.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να ξεκινήσω λέγοντας ότι αναγνωρίζω τις θετικές πρω-

τοβουλίες, νοµοθετικές κυρίως, του Υπουργείου Παιδείας για την
αναµόρφωση του εκπαιδευτικού συστήµατος, τον τρόπο επιλο-
γής, πρόσληψης αλλά και κατανοµής του προσωπικού. Όχι όµως
µόνο θετικές νοµοθετικές πρωτοβουλίες αλλά και αξιόλογες δρά-
σεις –οφείλω να το αναγνωρίσω και αυτό- που σκοπεύουν στην
αναβάθµιση της παρεχόµενης εκπαίδευσης.

Το θέµα όµως των ειδικών σχολείων που αφορούν κυρίως παι-
διά µε αναπηρίες, εν προκειµένω για τα σχολεία του Περιστερίου
για τα οποία µιλάω, βαριές αναπηρίες, θα πρέπει να το δούµε
πέρα από το πλαίσιο των γενικότερων αλλαγών και τα οποιαδή-
ποτε έκτακτα µέτρα έτσι ώστε να µην υπάρχει πρόβληµα.

Και υπάρχει πρόβληµα και στη στελέχωση, κυρία Υπουργέ.

Υπάρχει στο σχολείο µόνο µια ωροµίσθια λογοθεραπεύτρια για
δέκα ώρες και επίσης δεν έχει προβλεφθεί οργανική θέση φυσι-
κοθεραπευτή. ∆εν µπορεί να καλύψει το κενό ένας βοηθός. Άρα,
έχουµε πρόβληµα στελέχωσης.

Έχουµε εδώ στο Περιστέρι και πρόβληµα στέγασης. ∆εν µπο-
ρούν προκάτ κατασκευές στον αύλειο χώρο ενός άλλου σχο-
λείου να καλύψουν τις ανάγκες του ειδικού δηµοτικού και του
ειδικού νηπιαγωγείου στην περιοχή.

Κυρία Υπουργέ, είµαι ικανοποιηµένος από την προφορική σας
απάντηση. Γιατί στην γραπτή σας απάντηση, η οποία ήταν και
εκπρόθεσµη, ουσιαστικά το Υπουργείο λίγο πολύ «ένιπτε τας χεί-
ρας του». ∆εν ξέρω ποιος την έγραψε. Εσείς σήµερα αναλάβατε
δεσµεύσεις και αυτό µε ικανοποιεί.

Και θα συµβάλουµε και εµείς. Και έχετε δίκιο για τις αβελτη-
ρίες που υπάρχουν σε τοπικό επίπεδο, σε επίπεδο δηµοτικής
αρχής. Θα συµβάλλουµε και εµείς ώστε να επιλυθούν αυτά τα
προβλήµατα. Και της στελέχωσης –που θα πρέπει κατά προτε-
ραιότητα να το δείτε- αλλά και της στέγασης, ουσιαστικά δη-
λαδή, του σχεδιασµού ανέγερσης ενός νέου σχολείου. Εγώ
τουλάχιστον θα το παρακολουθήσω. Και αν δεχθείτε και τη βοή-
θειά µου θα είµαι αρωγός να συνεχίσετε αυτές τις προσπάθειες
έτσι ώστε τα δυο αυτά προβλήµατα να επιλυθούν.

Έχω πει και ξαναλέω –και µε αυτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε,
µέσα στο χρόνο µου -ότι ανάπηροι άνθρωποι υπήρχαν, υπάρχουν
και θα υπάρχουν. Εγώ ο ίδιος είχα πέσει ως Υπουργός µε το ελι-
κόπτερο στον Έβρο. Είναι εδώ και ο κ. Υπουργός ο κ. Ντόλιος
από τον Έβρο. Με τον Έβρο όπως λέω µε συνδέουν δεσµοί αί-
µατος, όχι δεσµοί καταγωγής. Παραλίγο να µείνω ανάπηρος,
πραγµατικά. Και τότε νόµιζα ότι θα µείνω ανάπηρος. ∆εν είναι
εκεί το θέµα. Εκείνο που δεν επιτρέπεται να υπάρχει είναι ανά-
πηρες πολιτικές πολιτείες, κράτη και κοινωνίες. Ανάπηρες πολι-
τείες και κράτη είναι εκείνα που δεν φροντίζουν έτσι ώστε όλα τα
µέλη τους και τα ανάπηρα να έχουν ίδιες ίσες ευκαιρίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Γεί-

τονα.
Κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο παρακαλώ για τις δεσµεύ-

σεις σας και για τις υγιείς πολιτικές.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, ευ-
χαριστώ για τα καλά σας λόγια και την ενθάρρυνση.

Να συνεχίσω λίγο το κτηριακό θέµα που ξεκίνησα.
Σε επικοινωνία που είχα και σήµερα µε τη διοίκηση του ΟΣΚ

µε ενηµέρωσαν ότι υπάρχει ένα οικόπεδο ιδιοκτησίας του ΟΣΚ
εξίµισι στρεµµάτων στο ∆ήµο Περιστερίου. Ο χώρος αυτός προ-
ορίζεται όπως σας είπα πριν για το ειδικό εργαστήρι για τα παι-
διά µε αναπηρίες της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης. Όµως
ζήτησα να υπάρξει άµεσα µια εµπειρογνωµοσύνη από την κτη-
ριολογική υπηρεσία και τους µελετητές του ΟΣΚ αν µπορούµε
να συστεγάσουµε στο συγκεκριµένο χώρο µιας που είναι µεγάλο
το οικόπεδο και τα δύο σχολειά. Και να έχουµε το ειδικό δηµοτικό
και το ειδικό νηπιαγωγείο εκεί.

Θα µας απαντήσουν άµεσα. Σε περίπτωση που η απάντηση
είναι «ναι» πιστεύω ότι και ο δήµος και µε δικές σας ενέργειες θα
δείξει ενδιαφέρον. Σε περίπτωση όµως που είναι «όχι» µπορούµε
και πρέπει –και εδώ πρέπει να κινηθεί και ο δήµος- να βρεθεί ένα
κατάλληλο ακίνητο εντός της πόλης για να µπορέσει να στεγάσει
αυτά τα σχολειά.

Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα των θέσεων. Έχετε πολύ σωστά
επισηµάνει και την ανάγκη για τους ψυχιάτρους και τους ψυχο-
λόγους. Το πρώτο µας µέληµα είναι να καλυφθούν τα σχολειά
µε τους δασκάλους και τους οδηγούς και όλες τις άλλες κατη-
γορίες προσωπικού. Αναγνωρίζω ότι υπάρχει το κενό αυτό στην
λογοθεραπεία και τον ψυχοθεραπευτή. Νοµίζω ότι οι θέσεις που
σας είπα θα µας δώσουν τη δυνατότητα να µην υπάρχουν τέτοια
κενά το Σεπτέµβρη. Και αν όχι το Σεπτέµβρη µέσα στους δύο
επόµενους µήνες µέχρι να ξεκινήσει καλά- καλά το σχολειό να
έχουν καλυφθεί.

∆εσµεύοµαι να το ξαναδώ -και να το ξαναδούµε συνολικά στην
Κυβέρνηση- αν χρειαστούν και επιπλέον θέσεις. Αλλά θέλω να
καταλάβετε ότι σε πάρα πολύ δύσκολες οικονοµικές συνθήκες
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για τη χώρα προσπαθούµε πραγµατικά την ειδική αγωγή να την
προστατέψουµε να µην υπάρχουν περικοπές εκεί. Περικοπές κά-
νουµε αλλού. Όχι όµως στα παιδιά µε αναπηρίες που δικαιού-
νται την εκπαίδευση για ένα καλύτερο µέλλον.

Έχετε απόλυτο δίκιο. Πολιτείες που δεν µπορούν να στηρίξουν
αυτόν το θεσµό είναι ουσιαστικά πολιτείες αδύναµες. Η ελληνική
πολιτεία οφείλει και σε περίοδο κρίσης, όχι µόνο να στηρίζει τους
συνανθρώπους µας αυτούς, αλλά να παίρνει δύναµη από τους
ίδιους τους αναπήρους και τις οικογένειές τους για να µπορεί να
αντλεί παραδείγµατα του πως η διαφορετικότητα µπορεί να είναι
δύναµη και όχι αδυναµία.

Ευχαριστώ και πάλι µε τη δυνατότητα που µου δώσατε µε την
ερώτησή σας να ψάξω το συγκεκριµένο σχολειό και να ξαναδώ,
όπως ξαναβλέπουµε συστηµατικά, εν όψει της νέας σχολικής
χρονιάς τα ζητήµατα της ειδικής αγωγής.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κυρία

Υφυπουργό.
Συζητείται τώρα η δεύτερη µε αριθµό 9699/516/4-5-2010 ερώ-

τηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων του Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Σταύρου Καλογιάννη προς την Υπουργό Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε εκκρεµό-
τητες στην έγκριση επενδυτικών σχεδίων του ν. 3299/2004.

Αναλυτικά το περιεχόµενο της ερώτησης του κ. Καλογιάννη
έχει ως εξής:

«Με το ν. 3816/2010 του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας περί «Ρυθµίσεως επιχειρηµατικών και
επαγγελµατικών οφειλών προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, διατάξεις
για την επεξεργασία δεδοµένων οικονοµικής συµπεριφοράς και
άλλες διατάξεις», καταργήθηκε ο αναπτυξιακός νόµος
3299/2004.

Επρόκειτο για έναν πολύ επιτυχηµένο Αναπτυξιακό Νόµο, τον
πλέον ολοκληρωµένο µέχρι σήµερα, ο οποίος έχει ενισχύσει χι-
λιάδες µικρούς και µεγάλους επιχειρηµατίες σε όλη τη χώρα,
προκειµένου να επενδύσουν και να δηµιουργήσουν νέες θέσεις
εργασίας.

Με την κατάργηση του ν. 3299/2004 έχει σταµατήσει η επεν-
δυτική δραστηριότητα σε µια πολύ κρίσιµη οικονοµική συγκυρία,
καθώς η χώρα µας -µε ευθύνη της Κυβέρνησης του κ. Γιώργου
Παπανδρέου- οδηγήθηκε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.
Άγνωστο παραµένει εάν το Υπουργείο Οικονοµίας φέρει νέο ανα-
πτυξιακό νόµο και πότε.

Παράλληλα, στο Υπουργείο Οικονοµίας και στις περιφέρειες
της χώρας εκκρεµεί προς αξιολόγηση µεγάλος αριθµός επενδυ-
τικών σχεδίων που είχαν υποβληθεί το 2009, η έγκριση των
οποίων θα µπορούσε να τονώσει την οικονοµία και να ενισχύσει
την απασχόληση.

Κατόπιν αυτών, ερωτώνται η κυρία και ο κύριος Υπουργός:
1. Πόσα επενδυτικά σχέδια έχουν εγκριθεί από τον Οκτώβριο

του 2009 µέχρι σήµερα σε ολόκληρη τη χώρα, βάσει του ν.
3299/2004 και ποιος ο προϋπολογισµός τους;

2. Πόσα επενδυτικά σχέδια έχουν εγκριθεί από τον Οκτώβριο
του 2009 µέχρι σήµερα στην Ήπειρο, βάσει του ν. 3299/2004 και
ποιος ο προϋπολογισµός τους;

3. Πόσα επενδυτικά σχέδια εκκρεµούν συνολικά προς αξιολό-
γηση και ποιος ο προϋπολογισµός τους; Παρακαλούνται οι
Υπουργοί να καταθέσουν στη Βουλή τα στοιχεία για την Περιφέ-
ρεια Ηπείρου.

4. Ποιο είναι το χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης της αξιολόγη-
σης των φακέλων των επενδυτικών σχεδίων που έχουν υποβλη-
θεί µέχρι το τέλος του Ιανουαρίου του 2010»;

Στον ερωτώντα Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σταύρο
Καλογιάννη θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητέ συνάδελφε, πράγµατι, όπως αναφέρεστε στην ερώ-

τησή σας, ο ν. 3299/2004 υπήρξε ένας νόµος που ενίσχυσε µι-
κρούς και µεγάλους επιχειρηµατίες σε όλη τη χώρα, προκειµένου
να επενδύσουν και να δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας.

Θα υπερθεµατίσω επίσης της άποψής σας, αγαπητέ συνά-
δελφε. Ο ν. 3299 φρόντισε, παράλληλα, τη χρήση των ανανεώ-
σιµων πηγών ενέργειας, αξιοποιώντας κυρίως την ηλιακή
ενέργεια και συνεισέφερε στη βελτίωση των υπηρεσιών που προ-
σφέρει ο ελληνικός τουρισµός.

Κατά την ανάληψη των καθηκόντων µας στο Υπουργείο Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, από τις πρώτες ενέρ-
γειες σχετικά µε τον ευαίσθητο τοµέα των ιδιωτικών επενδύσεων,
ήταν να ζητήσουµε από τις υπηρεσίες δύο πράγµατα. Πρώτον,
µια έκθεση από τα στελέχη της Γενικής ∆ιεύθυνσης Ιδιωτικών
Επενδύσεων σχετικά µε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν στην
εφαρµογή του νόµου και δεύτερον, µια απολογιστική έκθεση από
τους συνεργάτες µας για τα αποτελέσµατα του νόµου.

Τα πορίσµατα και από τις δύο εκθέσεις ήταν αποθαρρυντικά.
Θα µου επιτρέψετε να σταθώ στη δεύτερη από αυτές. Ο απολο-
γισµός του ν. 3299 έδειξε µια σειρά δυσλειτουργιών και προ-
βληµάτων, που, αντί να προωθούν την ανάπτυξη στη χώρα µας,
σπαταλούν τους πολύτιµους και σήµερα περισσότερο από ποτέ,
πόρους µας.

Σας αναφέρω ενδεικτικά ορισµένα από τα συµπεράσµατα της
έκθεσης. Ο Επενδυτικός Νόµος δεν ενισχύει ισοµερώς τις επεν-
δύσεις σε όλες τις περιφέρειες της χώρας. Ανισορροπία παρα-
τηρείται, επίσης και σε τοµεακό επίπεδο: Φωτοβολταϊκά,
εφοδιαστικές αλυσίδες και ξενοδοχεία έχουν σχεδόν την απο-
κλειστικότητα του νόµου αυτού. ∆εν υπάρχει κανένα όριο στον
ετήσιο προϋπολογισµό. Τα ποσά που αρχικά κατατίθενται είναι
απλώς ενδεικτικά.

Καθ’ όλη την ισχύ του ν. 3299, ο εκάστοτε Υπουργός Οικονο-
µίας αύξανε συνεχώς και χωρίς προφανή τουλάχιστον σχεδια-
σµό, τους διαθέσιµους πόρους, ώστε να εγκρίνει και σχέδιο που
εξ ορισµού δεν είχε τη δυνατότητα να χρηµατοδοτήσει, µεταφέ-
ροντας έτσι την επιβάρυνση στον προϋπολογισµό των επόµενων
ετών.

Από την αρχή του χρόνου έχουµε πληρώσει περισσότερα από
400 εκατοµµύρια. Την ερχόµενη εβδοµάδα πληρώνουµε άλλα
100 εκατοµµύρια παλιές οφειλές. Επίσης, από τον Οκτώβριο του
2009 εκκρεµούσαν χίλια πεντακόσια επενδυτικά σχέδια και δώ-
σαµε µια παράταση µέχρι τέλος του Ιανουαρίου του 2010 και
µέχρι σήµερα έχουν µείνει στο Υπουργείο µόνο τρεισήµισι χιλιά-
δες επενδυτικά σχέδια.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι όλες αυτές οι επενδύσεις δεν µπο-
ρούσαν να αξιολογηθούν µέσα σε σύντοµο χρονικό διάστηµα.
Και θα ήθελα να πω ότι αυτά όλα ήρθε να αντικαταστήσει ο ν.
3816/2010.

∆εν σταµατάει την επενδυτική δραστηριότητα, αγαπητοί συ-
νάδελφοι. ∆ίνει χρόνο και ευελιξία στον κρατικό µηχανισµό να
αντιµετωπίσει τις κακές επιλογές του παρελθόντος και χρόνο να
διατυπώσει ένα νέο επενδυτικό πλαίσιο, το οποίο θα έχει ουσια-
στικά αναπτυξιακό χαρακτήρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υφυπουργό.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Καλογιάννης.
Παρακαλώ, κύριε Καλογιάννη.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Ευχαριστώ τον κύριο Υφυπουργό. Επιτρέψτε µου, όµως, να

πω ότι η απάντηση δεν καλύπτει κανένα από τα ερωτήµατα τα
οποία έχω θέσει.

Η οικονοµική κατάσταση στη χώρα είναι εξαιρετικά δύσκολη
και γίνεται καθηµερινά δυσκολότερη, επιδεινώνεται, λόγω της
αντιαναπτυξιακής πολιτικής την οποία ακολουθεί η Κυβέρνηση.
Η οικονοµική κρίση δηµιουργεί συνθήκες ασφυξίας στη λει-
τουργία των επιχειρήσεων και απαιτούνται άµεσα µέτρα ανα-
θέρµανσης της οικονοµίας. Αυτό περιµένει όλη η αγορά. Τόνωση
της ρευστότητας, ενίσχυση της ιδιωτικής πρωτοβουλίας και της
απασχόλησης.

Η Κυβέρνηση κάνει το αντίθετο. Είχαµε έναν εξαιρετικά καλό
αναπτυξιακό νόµο, όπως συµφώνησε και χαίροµαι που συµφώ-
νησε ο κύριος Υφυπουργός, ένα νόµο ο οποίος έχει χρηµατοδο-
τήσει τα προηγούµενα χρόνια περισσότερες από εφτά χιλιάδες
επενδύσεις, µε ποσοστά ενισχύσεων τα οποία σε ορισµένες πε-
ριοχές της χώρας, όπως η Ήπειρος, για παράδειγµα, ξεπερνούν
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το 50%. Είναι άγνωστο, όµως, πότε θα έχουµε νέο αναπτυξιακό
νόµο. Έχω φέρει µαζί µου και θα τις ανακοινώσω, δηλώσεις της
κυρίας Υπουργού -νόµιζα ότι θα έρθει η κυρία Υπουργός Οικο-
νοµίας να απαντήσει, αλλά ήρθε ο ευγενέστατος κύριος Υφυ-
πουργός- για να δείξω την ασυνέπεια του Υπουργείου στην
πολιτική που υποτίθεται ότι ακολουθεί.

Στις 15 Ιανουαρίου 2010, η κυρία Υπουργός δήλωνε ότι «στα
µέσα Απριλίου θα κατατεθεί νέος αναπτυξιακός νόµος». Κατά τη
συζήτηση στη Βουλή του νοµοσχεδίου για το ΕΣΠΑ, τον περα-
σµένο Μάρτιο, η κυρία Υπουργός δήλωνε ότι: «Μέχρι το Μάιο θα
φέρει νέο αναπτυξιακό νόµο». Μάλιστα, µας προέτρεπε να µην
αναφερθούµε ξανά σε καθυστερήσεις του αναπτυξιακού νόµου.

Στις 29 Απριλίου, σε οµιλία της στο Συνέδριο του «ECONO-
MIST» δήλωνε ότι: «Ο νέος αναπτυξιακός νόµος ψηφίζεται πριν
το καλοκαίρι». Μόλις τέσσερις µέρες µετά, στις 3 Μαΐου, σε άλλο
συνέδριο, δήλωνε ότι «ο νέος αναπτυξιακός ολοκληρώνεται
µέχρι τον Σεπτέµβριο».

Ερωτώ, κυρία Πρόεδρε, και αναρωτιέµαι και φαντάζοµαι ότι
και κάθε καλόπιστος συνάδελφος αναρωτιέται: Γιατί αυτή η επι-
πολαιότητα; Γιατί τέτοια έλλειψη στοιχειώδους προγραµµατι-
σµού από πλευράς Υπουργείου Οικονοµίας; Έχουµε φτάσει στον
Ιούλιο, όχι µόνο δεν έχουµε αναπτυξιακό νόµο, αλλά και ένα κεί-
µενο του νέου νόµου που δόθηκε για διαβούλευση είναι εξαιρε-
τικά γενικόλογο και αόριστο.

Σήµερα έχει «νεκρώσει», αγαπητέ κύριε Υφυπουργέ, η επεν-
δυτική δραστηριότητα, ενώ την ίδια στιγµή εκκρεµούν στο
Υπουργείο Οικονοµίας και στις περιφέρειες της χώρας περισ-
σότερο από τρεισήµισι χιλιάδες επενδυτικά σχέδια.

Την ερώτηση που συζητάµε την κατέθεσα προ δύο µηνών, στις
4 Μαΐου. Το Υπουργείο δεν απάντησε εγκαίρως. Και, βεβαίως, τι
να απαντούσε; Μέχρι τέλος Μαΐου, η Κεντρική Γνωµοδοτική Επι-
τροπή του Υπουργείου δεν είχε συνεδριάσει, δεν είχαµε καµµία
έγκριση µεγάλης επένδυσης, οκτώ µήνες µετά τις εκλογές. Οι
ρυθµοί αξιολόγησης των επενδυτικών σχεδίων είναι εξαιρετικά
αργοί. Νοµίζω ότι αυτό το αναγνωρίζει κάθε καλόπιστος συνά-
δελφος. Οι ρυθµοί αποπληρωµής των επενδύσεων είναι, επίσης,
εξαιρετικά αργοί. Η επιστροφή του Φ.Π.Α. από τακτικό ή προ-
σωρινό έλεγχο έχει µετατεθεί για τον προσεχή Σεπτέµβριο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα τα προαναφερόµενα, κυρία Πρόεδρε -και κλείνω µε αυτό-
σε συνδυασµό µε την αδυναµία των τραπεζών να δανειοδοτή-
σουν τις επιχειρήσεις, έχουν κυριολεκτικά τινάξει στον αέρα κάθε
υγιή επιχείρηση. Είναι ενδεικτικό ότι µόνο το 20% των επενδύ-
σεων που έχουν ενταχθεί στον Αναπτυξιακό Νόµο ολοκληρώνο-
νται.

Πάρτε µέτρα αµέσως, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, για να τονω-
θεί η ιδιωτική πρωτοβουλία, η επιχειρηµατικότητα στη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Κα-

λογιάννη.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-

γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να απαντήσω στον αγαπητό συνάδελφο ότι η µόνη

κριτική που µπορεί να ασκηθεί για το νέο αναπτυξιακό νόµο είναι
ότι δεν προβαίνουµε σε βιαστικές και εντυπωσιακές ανακοινώ-
σεις, ότι δεν αλλάζουµε δύο-τρία επουσιώδη σηµεία στον υπάρ-
χοντα νόµο, ώστε να ανακοινώσουµε πλασµατικές τοµές και να
έχουµε πρόσκαιρο επικοινωνιακό όφελος, ότι ερευνούµε ενδε-
λεχώς και σχεδιάζουµε, λαµβάνοντας υπ’ όψιν την προηγούµενη
εµπειρία και τα αριθµητικά αποτελέσµατα που σπάνια ψεύδονται.

Θα σηµειώσω πως καταβάλλουµε σηµαντικές προσπάθειες για
να ολοκληρωθεί η αξιολόγηση και η υπαγωγή όλων των σχεδίων
που πληρούν τις προϋποθέσεις του ν. 3299 µέχρι τέλος του χρό-
νου, ώστε να µπορούµε να εργαστούµε από το 2011 για την
απρόσκοπτη εφαρµογή του προγράµµατος που υποσχεθήκαµε
στους Έλληνες επιχειρηµατίες.

Θα ήθελα, επίσης, να σας αναφέρω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι
όλα τα επενδυτικά σχέδια, εκτός από αυτά του Υπουργείου µας,
αλλά και των περιφερειών ανέρχονται στις τέσσερις χιλιάδες
οκτακόσια σαράντα, µε κόστος 13 δισεκατοµµυρίων και ενίσχυση
περίπου 5 δισεκατοµµυρίων.

Για την Ήπειρο τα εγκριθέντα είναι ενενήντα επενδυτικά σχέ-
δια, από τον Οκτώβρη του 2009 µέχρι σήµερα, το κόστος των
οποίων ανέρχεται στα 128 εκατοµµύρια και η ενίσχυση 34 εκα-
τοµµύρια. Όσον αφορά στα επενδυτικά σχέδια του Υπουργείου
µας αυτά είναι 382 συνολικού προϋπολογισµού πεντακοσίων
ογδόντα έξι εκατοµµυρίων µε ύψος ενίσχυσης διακόσια εβδοµή-
ντα ένα εκατοµµύρια.

Αυτό που οφείλουµε είναι ότι µέχρι τέλος του χρόνου πιστεύ-
ουµε ότι θα έχουµε αποπληρώσει περισσότερο από το
1.200.000.000 ευρώ σε οφειλές αυτών των προγραµµάτων. Οι
αξιολογητές δουλεύουν καθηµερινά, ούτως ώστε να µπορέσουν
όλες αυτές οι επενδύσεις να αξιολογηθούν και να χρηµατοδο-
τηθούν από τις τράπεζες.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτά τα σχέδια είναι αρκετά, είναι πολλά,
για να µπούµε το νέο χρόνο µε µια άλλη δυναµική, µε µια άλλη
λογική, ούτως ώστε να δώσουµε την ανάπτυξη στην ελληνική πε-
ριφέρεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε κι εµείς τον

κύριο Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Θα γίνει προεκφώνηση των νοµοσχεδίων που είναι γραµµένα
στην ηµερήσια διάταξη.

Υπουργείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρα-
τίας της Κορέας».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής

∆ιακυβέρνησης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ενίσχυση της διαφάνειας µε
την υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητι-
κών, ∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο
«ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο θα συζητηθεί κατά τη σηµερινή συνεδρίαση.
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων: «Βελτιώσεις της Ποινικής Νοµοθεσίας
για τους ανήλικους δράστες, πρόληψη και αντιµετώπιση της θυ-
µατοποίησης και της εγκληµατικότητας των ανηλίκων».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΜΕΡΙΚΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κρατείται.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το νοµοσχέδιο κρατήθηκε

και θα συζητηθεί κατά τη συνήθη διαδικασία.
Επανερχόµαστε στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουρ-

γείου Εξωτερικών.
Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου

του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης
της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρα-
τίας της Κορέας».

Το νοµοσχέδιο αυτό ψηφίστηκε στη ∆ιαρκή Επιτροπή κατά
πλειοψηφία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδι-
κασία του άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή µπο-
ρούν να λάβουν το λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως
αυτής της συµφωνίας.

Θέλει κάποιος συνάδελφος να λάβει το λόγο;
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Θα ήθελα να λάβω το λόγο, κυρία

Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κ. Σκυλλάκος έχει ζη-

τήσει το λόγο.
Ορίστε, κύριε Σκυλλάκο, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Παίρνω το λόγο για να εξηγήσω για

ποιο λόγο δεν έχουµε συµφωνήσει µε την διακρατική συµφωνία
Ελλάδας Κορέας, οικονοµικού κυρίως περιεχοµένου.

Πρόκειται για ένα γενικό κείµενο, το οποίο δεν µπαίνει σε λε-
πτοµέρειες και βεβαίως, καταλαβαίνω ότι θα υπάρξει συγκεκρι-
µενοποίηση παραπέρα, την οποία θα κάνει και µια µικτή
επιτροπή, η οποία προβλέπεται από τη σύµβαση.

Εµείς δεν µπορούµε να ψηφίσουµε αυτή τη διακρατική συµ-
φωνία, λόγω της γενικότερης αντίληψής µας για τα ζητήµατα της
ανάπτυξης και της οικονοµίας. Αυτή τη στιγµή και µε βάση τα
κριτήρια των άλλων κοµµάτων, που λένε ότι το σύστηµα αυτό δεν
µπορούµε να το αλλάξουµε, τα στοιχεία που µας δίνονται είναι
ότι υπάρχει µεγάλη ανισοµέρεια στις εµπορικές ανταλλαγές ανά-
µεσα στην Ελλάδα και στην Κορέα. Εξάγουµε ελάχιστα στην
Κορέα και εισάγουµε πάρα πολύ µεγάλης αξίας διάφορα προϊό-
ντα και υπηρεσίες.

Με την ενεργοποίηση της σύµβασης αυτής και πάντα µε κρι-
τήριο όχι δικό µας, αλλά των κυβερνώντων, υπάρχει ένα θέµα
ποιος θα βγει περισσότερο κερδισµένος. Η Κορέα έχει πολύ χα-
µηλότερα µεροκάµατα από εµάς, έχει υψηλότερη τεχνολογία και

σε σοβαρά ζητήµατα είτε πρόκειται για βιοµηχανία είτε πρόκει-
ται για ναυπηγεία είτε πρόκειται για όποια άλλα τέτοια ζητήµατα,
είναι συνδεδεµένα τα κεφάλαια της Κορέας, σε µεγάλο βαθµό,
µε τα κινέζικα κεφάλαια και βλέπουµε ότι προς τα εκεί κατευθύ-
νεται όλος ο υπό κατασκευή στόλος, ακόµα και όταν είναι Έλ-
ληνες πλοιοκτήτες.

Το ίδιο ισχύει και µε το εµπόριο βιοµηχανικών προϊόντων. Σε
σχέση µε την Κορέα, εµείς δεν παράγουµε τίποτα ουσιαστικά
βιοµηχανικό για να το στείλουµε εκεί. Οπότε, θα διευρυνθεί αυτή
η διαφορά ανάµεσα στα δύο κράτη.

Τώρα, αν έρθουν κάποια κεφάλαια εδώ από την Κορέα για τη
βιοµηχανία µας και για τα ναυπηγεία κ.λπ., θα είναι µόνο υπό
όρους ότι θα κερδίσουν. Για να κερδίσουν, όµως, και να γίνουν
αυτά τα πράγµατα πρέπει η Ελλάδα να έχει µεροκάµατα Κορέας
ή µεροκάµατα Κίνας. Σε κάθε περίπτωση, δεν θα βελτιωθεί κα-
θόλου η οικονοµία, ακόµα και αυτή η καπιταλιστική οικονοµία την
οποία έχουµε.

Το δεύτερο που θέλω να θίξω είναι από τη συζήτηση βγήκε ότι
προσβλέπουµε στον τουρισµό και ότι θα γίνουµε ένα εµπορικό
κέντρο, διαµετακοµιστικό κυρίως, µετά από την πρωτοβουλία της
Κίνας να κάνει εδώ πέρα επενδύσεις για το λιµάνι και κάποιες
άλλες επενδύσεις που κάνει προς την κατεύθυνση αυτή.

Είναι επισφαλής επένδυση και η µία και η άλλη, µε την έννοια
ότι αν σήµερα µπορείς να έχεις τουρισµό εύκολα, µπορείς να τον
χάσεις αυτόν τον τουρισµό, κάτω από ορισµένες συνθήκες και
προϋποθέσεις. Είναι λάθος η άποψη, λοιπόν, ότι η βαριά βιοµη-
χανία της Ελλάδας είναι ο τουρισµός. Θα έπρεπε να κάνουµε
πραγµατική βιοµηχανία και ο τουρισµός να είναι συµπλήρωµα.

Θα πρέπει να αναπτύξουµε τις πλουτοπαραγωγικές πηγές και
εκεί να έχουµε βιοµηχανία και βαριά βιοµηχανία και όχι να είµα-
στε απλώς ένα κέντρο περάσµατος του εµπορίου από την Κίνα ή
από άλλες χώρες ή να περνάνε οι αγωγοί από τη χώρα µας. ∆εν
πρόκειται για ανάπτυξη τέτοιου είδους.

Ανάπτυξη για εµάς, βεβαίως, σηµαίνει ότι οι βασικές πλουτο-
παραγωγικές πηγές, τα εργοστάσια, τα πλοία αυτών που έχουν
την ελληνική σηµαία, τα ναυπηγεία, να είναι κοινωνικοποιηµένα,
να ανήκουν στο κράτος. Αυτή είναι η δική µας στόχευση. Οπότε,
µε βάση αυτή τη διαφορετική λογική, εµείς δεν µπορούµε να ψη-
φίσουµε αυτή τη Συµφωνία.

Τελειώνω µε την εξής παρατήρηση. Θα µπορούσε σε τέτοιες
συµφωνίες, έστω σαν ευχή, κάπου να αναφέρονται και τα δικαι-
ώµατα των εργαζοµένων, ότι αυτές οι συµφωνίες δεν µπορούν να
οδηγήσουν σε χτύπηµα των εργασιακών σχέσεων, να χαθούν θέ-
σεις εργασίας. Αλλά θα µου πείτε εδώ ψηφίσαµε το µνηµόνιο,
θέλετε να περνάµε τέτοια πράγµατα και σε διακρατικές συµφω-
νίες; Όποιος µου το πει αυτό, θα έχει δίκιο, µε την έννοια ότι όταν
εδώ βλέπουµε το «λύκο» µπροστά µας µε τα νοµοσχέδια που έρ-
χονται, µπορούµε να περιµένουµε τέτοιες διακρατικές συµφω-
νίες;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Σκυλλάκο.

Βεβαίως, δεν µπορούµε να περιµένουµε αυτό που λέτε, αλλά
υπάρχουν και διεθνείς οργανισµοί και για τις εργασιακές σχέσεις
και για την εργασία και για την οικολογία και θα πρέπει κάποια
στιγµή να ανοίξει ένα forum, ένα συµπόσιο διαλόγου µεταξύ
αυτών των διεθνών οργανισµών, για να καταλήξουµε σε κάποι-
ους κανόνες, όπως λέγαµε πριν.

Ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Σπυρίδων Κουβέλης έχει ζητή-
σει το λόγο.

Παρακαλώ, κύριε Υφυπουργέ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΚΟΥΒΕΛΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο κ. Σκυλλάκος και εγώ είχαµε την ευκαιρία να συζητήσουµε

αυτά τα θέµατα, κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης της αρµό-
διας επιτροπής, σε µια πολύ καλή συζήτηση, παρ’ όλο που η συ-
ζήτηση έγινε υπό τη σκιά της ήττας της εθνικής µας οµάδας από
την οµάδα της Κορέας.

Θα ξεκινήσω από το σηµείο που ανέφερε ο κ. Σκυλλάκος ότι το
εµπορικό ισοζύγιο ανάµεσα στις δύο χώρες είναι εντονότατα ελ-
λειµµατικό. Αναφέρω απλώς, για να έχουν οι αγαπητοί συνάδελ-
φοι µια εικόνα, ότι το 2009 οι εισαγωγές µας από την Κορέα ήταν
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ύψους 3,4 δισεκατοµµυρίων δολαρίων ΗΠΑ, ενώ οι ελληνικές
εξαγωγές άγγιζαν µόλις τα 36 εκατοµµύρια. Μιλάµε για ένα ισο-
ζύγιο του οποίου η διαίρεση οδηγεί σχεδόν στο άπειρο.

Απέναντι σε αυτό, η δική µας οπτική δεν είναι να κλείσουµε κι
άλλο την ελληνική οικονοµία, αλλά να ανοίξουµε την ελληνική οι-
κονοµία, ώστε να διεκδικήσουµε τις αγορές που µπορούµε. Και
όπως πολύ σωστά είπατε, η Κορέα είναι µια από τις χώρες στην
οποία κατασκευάζονται πλοία που χρησιµοποιεί η ελληνική ναυ-
τιλία. Απέναντι σ’ αυτό πρέπει να αξιώσουµε και θέλουµε να αξιώ-
σουµε να αποκτήσουµε διείσδυση σ’ αυτές τις αγορές.

Αναφέρω κάποια σηµεία, τα οποία -όπως πολύ σωστά είπατε-
στη βάση µιας τέτοιας συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας θα
µπορέσουµε να κάνουµε, όπως τη σύγκληση για πρώτη φορά της
µεικτής διυπουργικής επιτροπής, του οργάνου, δηλαδή, που συ-
ζητά τα εµπόδια που υπάρχουν στο διµερές εµπόριο. Τέτοια
εµπόδια είναι, ενδεικτικά αναφέρω, οι υψηλοί δασµοί, µη δα-
σµολογικά εµπόδια, υγειονοµικά µέτρα κ.λπ..

Σε αυτήν την επιτροπή ακριβώς είναι που µπορούν να τεθούν
αυτά τα ζητήµατα, ώστε να αρθούν οι συγκεκριµένοι περιορισµοί
και έτσι τα ελληνικά προϊόντα να µπορέσουν να φτάσουν στις
αγορές αυτές, γιατί αν δεν φτάσουν τα ελληνικά προϊόντα τότε
και οι παραγωγοί τους θα αντιµετωπίσουν προβλήµατα και σε
αυτό είµαστε απολύτως µαζί, κύριε συνάδελφε. Εµείς θέλουµε να
δώσουµε λύσεις στους Έλληνες παραγωγούς, εργαζόµενους
που δοκιµάζονται δίνοντας στις αγορές αυτές.

Κλείνω – γιατί είπα ότι θα είµαι σύντοµος, κυρία Πρόεδρε – λέ-
γοντας ότι ακριβώς αυτό είναι το πλαίσιο της αναπτυξιακής πο-
ρείας, στην οποία προσβλέπουµε. Η Ελλάδα δεν είναι για εµάς
ένα διαµετακοµιστικό κέντρο, δεν είναι ένα κέντρο διερχοµένων
είναι ένας χώρος που θέλουµε ανάπτυξη και βιοµηχανική και πα-
ραγωγική, για αυτό προωθήσαµε και τις αλλαγές για τις ανανε-
ώσιµες πηγές ενέργειας, που αποτελούν τη σύγχρονη
βιοµηχανική και τεχνολογική ανάπτυξη. O τουρισµός είναι σηµα-
ντικός για την Ελλάδα και δεν θα µπορούσαµε να αγνοήσουµε
κάτι τόσο σηµαντικό. ∆εν ξέρω αν µπορούµε να τον χαρακτηρί-
σουµε βαριά βιοµηχανία ή όχι, αλλά ο τουρισµός παράγει ένα
πολύ σηµαντικό ποσοστό του ΑΕΠ της χώρας. Αν δεν τον στηρί-

ξουµε, ουσιαστικά δεν αξιοποιούµε τα πραγµατικά συγκριτικά
πλεονεκτήµατα της χώρας µας. Όχι εις βάρος άλλων τοµέων,
αλλά πρέπει να τον στηρίξουµε.

Τέλος, νοµίζω ότι µε αυτού του είδους την εξωστρέφεια που
αναπτύσσει η ελληνική οικονοµική διπλωµατία, ήδη αρχίζουµε να
βλέπουµε τα αποτελέσµατα του ανοίγµατος των αγορών και συ-
νεργασιών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας οι-
κονοµικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής
∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Κορέας».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεπώς το νοµοσχέδιο

του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας οικονο-
µικής συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆η-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης της ∆ηµοκρατίας της Κορέας»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία, σε µόνη συζήτηση, επί της αρχής,
των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της Συµφωνίας οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνη-
σης της ∆ηµοκρατίας της Κορέας

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία οικονοµικής συνεργασίας µεταξύ της
Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της ∆ηµοκρατίας της Κορέας, που υπογράφηκε στην Αθήνα, στις
23 Σεπτεµβρίου 2008, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο στην
ελληνική και αγγλική γλώσσα έχει ως εξής:
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9404 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9406 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9408 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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9410 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυρώνεται
από την ολοκλήρωση των προϋποθέσεων του άρθρου 5 παρ. 1
αυτής.”

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριοι συνάδελφοι, πα-
ρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς τη ψήφιση στο
σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το Σώµα παρέσχε τη ζη-

τηθείσα εξουσιοδότηση. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επανερ-
χόµαστε στη συζήτηση του νοµοσχεδίου, του Υπουργείου
Εσωτερικών Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης.

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ενίσχυση της διαφάνειας µε
την υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητι-
κών, ∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο
«ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 24 Ιουνίου 2010, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε δύο
συνεδριάσεις. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το
νοµοσχέδιο επί της αρχής. Στην αυριανή συνεδρίαση θα
συζητηθούν τα άρθρα και οι τροπολογίες ως ενότητα.

Πριν δώσω το λόγο στον εισηγητή της Πλειοψηφίας, να σας
ενηµερώσω ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπύρος Χαλβατζής ορίζει
εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος ειδικό
αγορητή το Βουλευτή κ. Νικόλαο Παπακωνσταντίνου, ενώ ο
Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού
Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδής Βορίδης ορίζει ως ειδικό
αγορητή στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο τον κ. Άγγελο
Κολοκοτρώνη. Επίσης, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ. Αλέξης Τσίπρας ορίζει ως ειδικό αγορητή
το Βουλευτή κ. Βασίλειο Μουλόπουλο.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Μιχαήλ Κατρί-
νης.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα ένα σχέδιο

νόµου σε µια ιδιαίτερα κρίσιµη συγκυρία για τη χώρα και σε ένα
πολιτικό κλίµα, το οποίο χαρακτηρίζεται από πρωτοφανή νοση-
ρότητα. Σε µια επικαιρότητα, η οποία κατακλύζεται από καταγ-
γελίες για σκάνδαλα και υποθέσεις κακοδιαχείρισης σε όλο το
φάσµα του δηµόσιου τοµέα, της δηµόσιας ζωής και της πολιτικής
ζωής της χώρας, συσσωρεύοντας, βεβαίως, χρέη στην ήδη ελ-
λειµµατική οικονοµία µας. Σε µια επικαιρότητα, η οποία βοµβαρ-
δίζεται από αποκαλύψεις για εκλεκτικές σχέσεις αυτών που
εµπλέκονται στις υποθέσεις κακοδιαχείρισης µε πολιτικά πρό-
σωπα ή πολλές φορές είναι τα ίδια τα πολιτικά πρόσωπα που
πρωταγωνιστούν σε αυτές τις πρωτοφανείς υποθέσεις. Σε µια
επικαιρότητα η οποία διανθίζεται από κυνικές οµολογίες πολιτι-
κών που έρχονται από το παρελθόν και σε κάποιες περιπτώσεις
οµολογούν την ενοχή και συνενοχή τους σε υποθέσεις αποδο-
χής «µαύρων» χρηµάτων ή από την άλλη, οφθαλµοφανώς αρ-
νούνται τη συµµετοχή τους προκαλώντας την αµφισβήτηση και
την γενικότερη απαξίωση.

Βεβαίως, όλα αυτά συµβαίνουν σε µια χώρα, η οποία σύµφωνα
µε τις τελευταίες έρευνες βρίσκεται στους υψηλότερους δείκτες
µαζί µε τη Ρουµανία και τη Βουλγαρία στην Ευρωπαϊκή Ένωση
όσον αφόρα τη διαφθορά σε ένα διαχρονικό πρόβληµα, το οποίο,
βεβαίως, η απελθούσα κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας φρό-
ντισε πολύ συστηµατικά, πολύ εντατικά -θα µου επιτρέψετε να
πω- να φτάσουµε σε ακόµα υψηλότερο δείκτη διαφθοράς την
τελευταία εξαετία.

Αυτό έχει ως αποτέλεσµα να αυξάνεται η καχυποψία των πο-
λιτών και να µειώνεται η αξιοπιστία τους προς το πολιτικό σύ-
στηµα, προς την πολιτική και τους πολιτικούς και να κυριαρχούν
οι ισοπεδωτικές αντιλήψεις για τις προθέσεις, για το ήθος, για
τη χρησιµότητα και την αποτελεσµατικότητα του πολιτικού δυ-

ναµικού της χώρας.
Έτσι συντηρείται ένα κλίµα και ένας φαύλος κύκλος παρακ-

µής του δηµοσίου βίου, του πολιτικού συστήµατος, το οποίο ανα-
παράγεται µε χαρακτηριστική ευκολία από τα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης σε µια κοινή γνώµη, η οποία θεωρεί ότι και τα ίδια
τα µέσα ενηµέρωσης, πολλές φορές, συγκαλύπτουν αυτά τα
σκάνδαλα και µόνο µέσα από το χώρο του διαδικτύου µε έναν
ανεξάρτητο και αδέσµευτο τρόπο όλα αυτά έρχονται στο φως
της επικαιρότητας.

Είναι γεγονός, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι σήµερα το
µεγαλύτερο µέρος της δηµόσιας συζήτησης και αντιπαράθεσης
διεξάγεται στο διαδίκτυο. Καθηµερινά κατακλυζόµαστε από
αναρτήσεις σε διαδικτυακούς τόπους και blogs, που µας πληρο-
φορούν για τις δράσεις, αποφάσεις και ενέργειες δηµοσίων προ-
σώπων, κάποιες φορές µε αρκετά αξιόπιστο τρόπο, κάποιες
φορές µε εσφαλµένη πληροφόρηση και όχι σπάνια, µε έναν εντε-
λώς παραπλανητικό τρόπο που βεβαίως ενέχει και υποκρύπτει
σκοπιµότητα. Αυτό, όµως, δεν αναιρεί την πραγµατικότητα ότι
πλέον η συντριπτική πλειονότητα των συµπολιτών µας, ανεξαρ-
τήτως µορφωτικού επιπέδου και ηλικίας, έχει τη δυνατότητα ευ-
χερούς πρόσβασης και ενηµέρωσης στο διαδίκτυο.

Άρα, το διαδίκτυο σήµερα είναι ο βασικότερος φορέας ενηµέ-
ρωσης και διαµόρφωσης κοινής γνώµης, ειδικά για τη νέα γενιά.
Βεβαίως, ενηµέρωσης συνήθως µε αρνητικό πρόσηµο. Σε αυτό
αρκεί να ανατρέξουν όσοι έχουν διατελέσει σε κυβερνητικές θέ-
σεις, βάζοντας σε µια µηχανή αναζήτησης το ονοµατεπώνυµο
τους, θα δουν δίπλα στο όνοµά τους, τις περισσότερες φορές
όχι κολακευτικούς χαρακτηρισµούς.

Άρα, µε αυτό το σκεπτικό συντηρείται µια λογική που θεωρεί
την πολιτική ένα κλειστό κλαµπ, θεωρεί την πολιτική ένα άβατο
για τη µεγάλη πλειονότητα των συµπολιτών µας, όπου οι απο-
φάσεις λαµβάνονται µε µυστικό, ύποπτο, θα µπορούσε κανείς να
πει σχεδόν συνωµοτικό τρόπο. Βεβαίως, όλα αυτά µόνο µέσα
από το διαδίκτυο µπορούν να αποκαλυφθούν.

Κόντρα σε αυτή τη λογική έρχεται η πολιτική βούληση, οι
αρχές της Κυβέρνησης και του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης, το οποίο δίνει ιδιαί-
τερη βαρύτητα στην αξιοκρατία, στη διαφάνεια, στις ανοικτές
διαδικασίες, στη λογοδοσία και βεβαίως το δικαίωµα και τη πρό-
σβαση στην ενηµέρωση και στη γνώση από τη µεγάλη πλειονό-
τητα των συµπολιτών µας. Αυτό δεν είναι ένα ευχολόγιο, δεν είναι
απλώς ένας στόχος. Είναι µια πραγµατικότητα, η οποία υλοποι-
είται µε συνέπεια και συνέχεια µέσα από τις νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες του τελευταίου οκταµήνου.

Θα ήθελα να υπενθυµίσω το ν. 3812, που πλέον καθιερώνει
την πλήρη, την απόλυτη διαφάνεια στο σύστηµα προσλήψεων
στο δηµόσιο τοµέα, βάζοντας τέλος σε κάθε παραθυράκι, βάζο-
ντας τέλος σε κάθε παράπλευρη διαδικασία και δίνοντας τέλος
στην οµηρία χιλιάδων νέων συµπολιτών µας και στο πρωτοφα-
νές «εµπόριο ελπίδας» που καταδίκαζε και εγκλώβιζε χιλιάδες
νέους σε συµβάσεις ή σε καταρτίσεις µε επιλεκτικές µοριοδοτή-
σεις. ∆ίνει τέλος στις εξαιρέσεις, που ακύρωναν στην πράξη το
ν.2190, τον ιδρυτικό νόµο του ΑΣΕΠ, συντηρώντας ένα κλίµα
αναξιοπιστίας και καχυποψίας. ∆ίνει τέλος στις λογικές γιγάντω-
σης ενός υπερτροφικού δηµοσίου τοµέα.

Θα ήθελα να υπενθυµίσω το ν. 3839 για την επιλογή διευθυ-
ντικών στελεχών στο δηµόσιο τοµέα, που βάζει οριστικά και αµε-
τάκλητα τέλος στην πρωτοφανή οµηρία εικοσιπέντε χιλιάδων
διευθυντικών στελεχών στο δηµόσιο τοµέα, που το µόνο στο
οποίο επένδυαν ήταν στην αλλαγή της πολιτικής κατάστασης και
µέσα από ένα σύστηµα που δεν αξιολογούσε την αποδοτικότητα
και βεβαίως την παραγωγικότητα τους, αλλά µόνο τις προσωπι-
κές και τις δηµόσιες σχέσεις τους. Επέλεγε το ποιοι θα είναι
αυτοί που θα είναι προϊστάµενοι σε θέσεις ευθύνης µε τα γνωστά
αποτελέσµατα για την κακοδιαχείριση, κακοδιοίκηση του δηµο-
σίου τοµέα.

Με αυτό το νοµοσχέδιο το κεντρικό µας σύνθηµα γίνεται πλέον
η πλήρης διαφάνεια και αξιοκρατία στις προσλήψεις, η πλήρης
διαφάνεια και αξιοκρατία στις εξελίξεις, η πλήρης διαφάνεια και
αξιοκρατία παντού.

Ακόµα και µε το ν. 3852 το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» όπου πλέον
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καθιερώνεται ένα ενιαίο πλαίσιο στη χρηστή διαχείριση και διοί-
κηση στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, οι οποίοι κατά
κοινή οµολογία αποτελούν άντρο κακοδιαχείρισης και διαφθο-
ράς, φαίνεται η ισχυρή πολιτική βούληση του Υπουργείου Εσω-
τερικών και της Κυβέρνησης, ώστε πλέον να αποτραπούν
φαινόµενα διαφθοράς, κακοδιαχείρισης, κατασπατάλησης µε τα
γνωστά αποτελέσµατα για τα δηµόσια οικονοµικά της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Βεβαίως, αυτές οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες αναµένεται να
συνεχιστούν µε νοµοσχέδια τα οποία θα αποσκοπούν στην κα-
ταπολέµηση του «µαύρου» πολιτικού χρήµατος, θα βάζουν τάξη
στις εκλογικές δαπάνες σε όλα τα επίπεδα διαδικασιών και βε-
βαίως θα βάλουν οριστικά τέλος και στον κύκλο της Μεταπολί-
τευσης µε ένα νέο εκλογικό νόµο, ο οποίος θα θέσει ένα
καινούριο σύστηµα ανάδειξης εκπροσώπων.

Θα µπορούσε κάποιος βεβαίως να πει ότι αυτό είναι ένα «επι-
κοινωνιακό πυροτέχνηµα» ή ότι γίνεται για τις ανάγκες των και-
ρών, αν δεν ανέτρεχε σε παλαιότερες επαναλαµβανόµενες
δηλώσεις και δεσµεύσεις του Πρωθυπουργού µας, του Γιώργου
Παπανδρέου, που από το 2005 είχε δεσµευτεί ρητά και κατηγο-
ρηµατικά για την πρόθεσή του, όταν έρθει στην Κυβέρνηση, να
εφαρµόσει το νόµο αυτό για την υποχρεωτική ανάρτηση όλων
των αποφάσεων των κρατικών λειτουργών, των Υπουργείων και
των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης στο διαδίκτυο. Μια δέ-
σµευση που επανέλαβε και στην πρώτη συνεδρίαση του Υπουρ-
γικού Συµβουλίου που θέλω να υπενθυµίσω ότι έγινε βεβαίως µε
δηµόσια προβολή από την κρατική τηλεόραση.

Βεβαίως το νοµοσχέδιο αυτό δεν έρχεται αιφνιδιαστικά, αφού
εδώ και έξι µήνες βρίσκεται σε δηµόσια διαβούλευση µε πάρα
πολλές παρατηρήσεις, διορθώσεις και βελτιώσεις να έχουν γίνει.
Γιατί για εµάς είναι πολιτική επιλογή η πρόσβαση στην πληρο-
φόρηση από όλους ανεξαιρέτως τους πολίτες, ανεξαρτήτως πε-
ριορισµών οικονοµικών ή άλλων.

Γιατί για εµάς είναι πολιτική επιλογή η διαφάνεια στην κρατική
δράση µε ενίσχυση της υπευθυνότητας, της λογοδοσίας και του
εξορθολογισµού από την πλευρά των φορέων άσκησης δηµό-
σιας εξουσίας.

Γιατί για εµάς είναι πολιτική επιλογή η δηµοσιότητα όλων των
αποφάσεων που έχουν σχέση µε δαπάνες, που έχουν σχέση µε
το τελευταίο ευρώ του Έλληνα φορολογούµενου.

Τέλος, είναι πολιτική επιλογή για εµάς η κατοχύρωση των συ-
νταγµατικών δικαιωµάτων των πολιτών, όπως το δικαίωµα στην
πληροφόρηση, το δικαίωµα συµµετοχής στην οικονοµική, κοι-
νωνική και πολιτική ζωή του τόπου, το δικαίωµα συµµετοχής στην
«Κοινωνία της Πληροφορίας».

Οι βασικοί άξονες του νοµοσχεδίου προβλέπουν ότι όλες οι
αποφάσεις που αφορούν τον Πρωθυπουργό, τους Υπουργούς
και Υφυπουργούς, Γενικούς και Ειδικούς Γραµµατείς, Νοµικά
Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου, φορείς Οργανισµών Τοπικής Αυτο-
διοίκησης, Ανεξάρτητες και Ρυθµιστικές Αρχές, φορείς του ευ-
ρύτερου δηµοσίου τοµέα ακόµα και του Νοµικού Συµβουλίου του
Κράτους είναι υποχρεωτικά θα αναρτώνται στο διαδίκτυο, κάτι
που συµβαίνει για πρώτη φορά.

Για τις αποφάσεις, για τις οποίες προβλέπεται δηµοσίευση µε
οποιονδήποτε τρόπο, επίσης, ισχύει η υποχρεωτική ανάρτηση
στο διαδίκτυο. Έτσι σηµαντικές προκηρύξεις οι οποίες χάνονται
στη συγκεκαλυµµένη δηµοσιότητα των πίσω σελίδων εφηµερί-
δων χαµηλής κυκλοφορίας -συνήθως δίπλα στις µικρές αγγελίες
ή στα κοινωνικά- δεν µπορούν να µείνουν κρυφές.

Αυτό όµως, που είναι πραγµατικά πρωτοποριακό είναι ότι απο-
φάσεις, για τις οποίες δεν προβλέπεται η δηµοσίευση στην Εφη-
µερίδα της Κυβερνήσεως, αποκτούν ισχύ και εκτελούνται µόνο
µετά την ανάρτησή τους στο διαδίκτυο. Κάθε απόφαση πλέον
έχει έναν ειδικό κωδικό ανάρτησης στην ιστοσελίδα του Εθνικού
Τυπογραφείου για την εύκολη αναζήτηση και χρήση από τα ελε-
γκτικά όργανα, αλλά και από κάθε ενδιαφερόµενο πολίτη.

Επίσης προβλέπεται η ταχύτερη δυνατή ανάρτηση των απο-
φάσεων από συγκεκριµένες οµάδες διοίκησης σε κάθε υπηρε-
σία για την άµεση ενηµέρωση, µε συγκεκριµένη ευθύνη και
λογοδοσία για πιθανή καθυστέρηση.

Ταυτόχρονα, προβλέπεται ότι σε περίπτωση που το κείµενο,
το οποίο αναρτάται στο διαδίκτυο διαφέρει από το κείµενο της
πράξης, βεβαίως ισχύει το κείµενο της πράξης µε ταυτόχρονη
υποχρέωση της οµάδας διοίκησης να διορθώσει, χωρίς καθυ-
στέρηση το κείµενο και να είναι ευρέως γνωστό µέσω του δια-
δικτύου στους πολίτες.

Τα ευαίσθητα προσωπικά δεδοµένα καθώς και απόρρητες
πληροφορίες κρατικού, εταιρικού χαρακτήρα διασφαλίζονται και
προστατεύονται. Τα κείµενα που θα αναρτώνται θα πρέπει να
είναι σε τέτοια µορφή, ώστε να είναι άµεσα προσβάσιµα και κα-
τανοητά ακόµα και στους µη εξοικειωµένους χρήστες των νέων
τεχνολογιών, ενώ ιδιαίτερη µνεία γίνεται για την πρόσβαση των
ατόµων µε αναπηρία σε όλες αυτές τις αποφάσεις στο διαδίκτυο.

Σε αυτό, κύριε Υπουργέ, υπάρχει µία παρατήρηση ορθή, κατά
την άποψή µου, ότι θα πρέπει να διασαφηνιστεί ότι βάσει του διε-
θνώς αναγνωρισµένου πρωτοκόλλου W3C, θα πρέπει αυτές οι
αποφάσεις να αναρτώνται στο διαδίκτυο. Αυτό το ζητάει η Εθνική
Συνοµοσπονδία Ατόµων Με Αναπηρία.

Για πρώτη φορά, όλες οι αποφάσεις, χωρίς κανένα περιορι-
σµό, προσφέρονται δωρεάν από το Εθνικό Τυπογραφείο και όλες
οι δηµόσιες υπηρεσίες και τα νοµικά πρόσωπα του δηµοσίου και
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα πλέον υποχρεούνται στο να
αναρτήσουν το οργανόγραµµα των υπηρεσιών µε τα στοιχεία
επικοινωνίας, µε τους τοµείς ευθύνης όλων των στελεχών που
υπηρετούν, ώστε να σταµατήσει η µετάθεση ευθύνης, η µη ανά-
ληψη των ευθυνών και αυτή η αέναη ταλαιπωρία και η γραφειο-
κρατία, η οποία αποτελεί πλήγµα για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση της
χώρας µας.

Ο στόχος του νοµοσχεδίου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
είναι τετραπλός. Αφ’ ενός είναι η καταπολέµηση της διαφθοράς,
της κακοδιαχείρισης και της κακοδιοίκησης, γιατί οι εκθέσεις
που συντάσσουν τόσο το ΑΣΕΠ, όσο ο Επιθεωρητής ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και ο Επιθεωρητής ∆ηµόσιων Έργων είναι αποκαλυ-
πτικές και φαίνεται ότι πάρα πολλές αναθέσεις δηµοσίων έργων
γίνονται χωρίς διαγωνισµούς, πολλές προσλήψεις γίνονται µε
αδιαφανείς διαδικασίες, αποχαρακτηρισµοί εκτάσεων γίνονται
χωρίς νόµιµες διαδικασίες, ενώ δαπάνες πολλές φορές εκτε-
λούνται χωρίς να υπάρχουν τα ανάλογα παραστατικά. Και αυτές
οι πρωτοφανείς ενέργειες συµβαίνουν σε όλο το φάσµα του δη-
µοσίου και ευρύτερου δηµοσίου τοµέα, Υπουργεία, Νοµαρχίες,
∆ήµους, νοσοκοµεία, πολεοδοµίες, δασαρχεία και ∆ΕΚΟ.

Ο δεύτερος είναι ότι πλέον ενισχύει τον προληπτικό και όχι τον
κατασταλτικό έλεγχο συµβάλλοντας στην αποτροπή της ζηµίας
και του κόστους. Μεγιστοποιεί την ευθύνη στον τρόπο λήψης των
αποφάσεων. ∆ίνει τη δυνατότητα στα αρµόδια ελεγκτικά όργανα
προληπτικά να παρέµβουν και όχι εκ των υστέρων για να διαπι-
στώσουν το µέγεθος της ζηµίας, ενώ βεβαίως, αποτρέπει τον
κάθε δηµόσιο λειτουργό από κάποια πιθανή, αυθαίρετη ή ασύ-
δοτη σκέψη υπό το φόβο της κατακραυγής.

Το τρίτο και σηµαντικό, επίσης, στην οικονοµική συγκυρία στην
οποία ζούµε σήµερα και στην οποία η δηµοσιονοµική εξυγίανση
συνδέεται και µε αλλαγές στο ασφαλιστικό σύστηµα της χώρας,
καθιστώντας πρωταρχική την ευθύνη των δηµοσίων λειτουργών
για την αξιοποίηση και του τελευταίου ευρώ, είναι ότι κάθε από-
φαση, πέρα από σύννοµη, θα πρέπει πλέον και να δικαιολογείται
και για το ορθό της λήψης της. Και όλα αυτά προς την κατεύ-
θυνση του δηµοσίου συµφέροντος, γιατί πρέπει αυτοί οι οποίοι
διαχειρίζονται το δηµόσιο χρήµα να είναι υπόλογοι τόσο στους
πολιτικούς προϊσταµένους όσο κυρίως στους πολίτες από τους
οποίους ζητούν θυσίες.

Τέλος, µε αυτό το νοµοσχέδιο µπαίνει ένας φραγµός στην πα-
ραπληροφόρηση, στην παραφιλολογία, στη φηµολογία, σε όλη
αυτή τη δηλητηρίαση του δηµοσίου βίου, που βεβαίως αναπα-
ράγεται από τα Μέσα Ενηµέρωσης και έτσι δεν µπορούν να πει-
στούν οι πολίτες ότι γίνονται σοβαρές και συστηµατικές
προσπάθειες για να εξυγιανθεί.

Βεβαίως όλοι µπορούµε αν αναλογιστούµε τι θα είχε αποφευ-
χθεί, εάν αυτός ο νόµος είχε ψηφιστεί αρκετά χρόνια νωρίτερα.
Σκάνδαλα και υποθέσεις που ταλανίζουν σήµερα το δηµόσιο βίο.
Μόλις χθες συζητήσαµε για το σκάνδαλο της Μονής Βατοπεδίου,
όπου υπουργικές αποφάσεις-φαντάσµατα, ανταλλαγές, αποχα-
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ρακτηρισµοί αρχαιολογικών χώρων ή δασών που είδαν το φως
της δηµοσιότητας πολύ αργότερα από τη στιγµή που έγιναν,
προφανώς θα είχαν αποφευχθεί αν οι αρµόδιοι ήταν υποχρεω-
µένοι να αναρτούν αυτές τις αποφάσεις στο διαδίκτυο. Το σκάν-
δαλο των οµολόγων στο οποίο θα κριθεί η χρησιµότητα και η
αποτελεσµατικότητα των πρωτοβουλιών και των ενεργειών των
διοικούντων. Φωτογραφικές προσλήψεις προεκλογικού χαρα-
κτήρα, όπως αυτές που έγιναν πρόσφατα στο «Αττικό Μετρό»
και δεν ανανεώθηκαν οι συµβάσεις τους, µε το γνωστό χάος στην
πρωτεύουσα.

Και µια σειρά άλλων υποθέσεων, που πραγµατικά δεν φτάνει
η σηµερινή συνεδρίαση να αναφέρουµε δείχνουν ότι πάρα πολ-
λές από αυτές θα είχαν αποτραπεί, αν η προληπτική ενηµέρωση
στο διαδίκτυο ήταν υποχρεωτική. Και βεβαίως υποθέσεις που άλ-
λοτε δικαιολογηµένα και άλλοτε αδικαιολόγητα µόνο µε την υπο-
ψία ότι δεν έχουν λάβει ευρεία δηµοσιότητα χαρακτηρίζονται ως
σκάνδαλα, χωρίς πολλές φορές η ουσία να επιβεβαιώνει τις υπο-
ψίες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ δύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Όσο πιο σύντοµα

γίνεται, αν έχετε την καλοσύνη.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Βεβαίως ο Υπουργός δεν εµφανίζεται ως

ο αρχάγγελος της κάθαρσης ή ως ο επανιδρυτής του κράτους.
Και κανένας από εµάς δεν υποστηρίζει ότι δεν βρήκαµε τίποτα
στον τοµέα της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης. Κάτι τέτοιο βέβαια
θα ήταν άδικο για την προηγούµενη ηγεσία και για τον κ. Ζώη, ο
οποίος είναι και ο εισηγητής της Αντιπολίτευσης.

Έγιναν βήµατα –είναι γεγονός- τα οποία όµως δεν ήταν τόσο
τολµηρά όσο θα έπρεπε. Κυρίως όµως, αγαπητοί συνάδελφοι,
αυτά τα βήµατα δεν συνέβαλαν στον εξορθολογισµό των απο-
φάσεων και την αποφυγή της κακοδιαχείρισης και κακοδιοίκη-
σης, γιατί αυτή η πρωτοβουλία δεν είχε ιεραρχηθεί σωστά διότι
είναι µια πρωτοβουλία, η οποία είναι ουσιαστική και όχι προσχη-
µατική. Γιατί είναι µια πρωτοβουλία που καλύπτει όλο το φάσµα
της διακυβέρνησης και δεν επιτρέπει εξαιρέσεις. Καµµία πρό-
σληψη, καµµία συγκρότηση επιτροπής, καµµία υπηρεσιακή εξέ-
λιξη πλέον δεν µπορεί να είναι έγκυρη, αν δεν έχει αναρτηθεί.

Και είναι µια καινοτοµία η οποία δεν εφαρµόζεται σε καµµία
χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης, µε εξαίρεση τη Μεγάλη Βρετα-
νία, όπου βάσει όχι συνταγµατικού ή νοµοθετικού πλαισίου, αλλά
βάσει εθιµικού δικαίου, αναρτώνται στο διαδίκτυο όλες οι απο-
φάσεις που αφορούν δηµόσιες δαπάνες.

Βεβαίως, αυτή η πρωτοβουλία θα πρέπει να συνδυαστεί και µε
την ανάπτυξη ενός ευρυζωνικού προφίλ στη χώρα µας, γιατί σύµ-
φωνα µε τις έρευνες της Ευρωπαϊκής Επιτροπής για την ψηφιακή
ανταγωνιστικότητα, πέντε στους δέκα Έλληνες δεν έχουν συν-
δεθεί ποτέ στο ίντερνετ τη στιγµή που έξι στους δέκα Ευρωπαί-
ους πολίτες καθηµερινά µπαίνουν στο διαδίκτυο. Βεβαίως, η
ευρυζωνική πρόσβαση φτάνει µετά βίας στο 17%. Άρα, θα πρέ-
πει να αναληφθούν πρωτοβουλίες σε συνδυασµό και µε τα άλλα
Υπουργεία για µετάβαση σε δίκτυα νέας γενιάς και αύξηση τα-
χυτήτων και πρόσβασης όλων των πολιτών.

Ολοκληρώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θεωρώ ότι ο
κύριος στόχος αυτού του νοµοσχεδίου είναι η εµπέδωση µιας
άλλης αντίληψης και νοοτροπίας για το πολιτικό σύστηµα, για το
ρόλο των δηµοσίων λειτουργών, για το ρόλο των ανθρώπων που
διαχειρίζονται κρατικούς πόρους στο όνοµα του δηµοσίου συµ-
φέροντος. Είναι αλλαγή κουλτούρας συνολικά στο πώς βλέπει
το ρόλο των πολιτικών η κοινωνία µας. Να µπει φρένο στο νο-
σηρό πολιτικό κλίµα και να διασφαλιστεί, κατά το µέγιστο, η ορ-
θολογική και χρηστή διοίκηση. Οι κυβερνώντες να καταστούν πιο
υπεύθυνοι και πλέον υπόλογοι και οι πολίτες να καταστούν πιο
ενηµερωµένοι και πλέον ενεργοί.

Καλώ τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης µε πλήρη διαύγεια στον
τρόπο σκέψης, αντίληψης και απόφασης να κάνουν µια σταθερή,
πλέον, σύνδεση µε τη διαφάνεια και την αξιοκρατία και να υπερ-
ψηφίσουν αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κατρίνη.

Πριν δώσω το λόγο στον επόµενο οµιλητή, γίνεται γνωστό στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση, αφού ξεναγήθηκαν πρώτα στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα δύο µέλη του ΚΑΠΗ ∆ιαβατών Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, κ.
Χρήστος Ζώης για δεκαπέντε λεπτά.

Ορίστε, κύριε Ζώη, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ µας έχει συνηθίσει,

στη µακρά θητεία του ως Κυβέρνηση, να µετέρχεται κάθε είδους
επικοινωνιακό τρικ, προκειµένου να αναδείξει σε σπουδαίο και
σηµαντικό, ακόµη και το αυτονόητο, ακόµη και αυτό το οποίο
είναι κοινώς παραδεκτό και δεν µπορεί παρά ως τέτοιο να το αντι-
µετωπίζει κανείς και βεβαίως και να το υποδέχεται.

Το λέω αυτό για να απαντήσω προκαταβολικώς και να µην
αφήσω σε αγωνία την Αίθουσα για το τι θα κάνει το κόµµα της
Μείζονος Αντιπολίτευσης, η Νέα ∆ηµοκρατία, σχετικώς µε το
σχέδιο νόµου. Βεβαίως και να ανταποκριθώ έτσι στην πρόκληση,
στην πρόσκληση που µου απηύθυνε ο απελθών από του Βήµατος
αυτού εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Κατρίνης.

Ναι, το ξέρετε πάρα πολύ καλά, το είπαµε στην επιτροπή, το
επαναλαµβάνουµε και στην Ολοµέλεια, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία θα
στηρίξει, θα ψηφίσει επί της αρχής αυτό το σχέδιο νόµου. Και
αυτό γιατί για εµάς δεν αποτελεί τίποτε άλλο, παρά ένα αυτο-
νόητο επόµενο βήµα στα όσα έχουν προηγηθεί, στα όσα έχουν
συντελεστεί τα προηγούµενα χρόνια, ιδίως από την Κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, υπό τον βαρύγδουπο τίτλο της
«∆ΙΑΥΓΕΙΑΣ» καλείται η Εθνική Αντιπροσωπεία να ψηφίσει µε
µορφή σχεδίου νόµου το περιεχόµενο ενός κειµένου που θα µπο-
ρούσε να είναι µια απλή διάταξη σε ένα οποιοδήποτε σχέδιο
νόµου ή ακόµη και µια απλή υπουργική απόφαση.

Κάνετε µια πολιτική επιλογή. Εµείς και την κατανοούµε και την
αντιλαµβανόµαστε. Θέλετε να απευθυνθείτε κατ’ αρχάς στους
πολίτες και να τους πείσετε ότι µε τέτοιου είδους πρωτοβουλίες
φέρνετε τη διαφάνεια -ως ιεροκήρυκες, όµως, της διαφάνειας-
στο δηµόσιο βίο. Και από την άλλη, στέλνετε ένα µήνυµα στους
πιστωτές µας ότι περίπου ολοκληρώνεται ένας κύκλος υποχρε-
ώσεων, τουλάχιστον από το Υπουργείο Εσωτερικών, εν όψει των
υποχρεώσεων που ανέλαβε η χώρα και η Κυβέρνηση µετά την
ένταξή µας στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Και αυτά βεβαίως
δεν τα λέτε εσείς. Εµείς, όµως, δικαιούµαστε να τα λέµε, να ερ-
µηνεύουµε τις πρωτοβουλίες σας και να δίνουµε κι εµείς το
στίγµα των δικών σας τοποθετήσεων.

∆εν διέψευσε ο κύριος Υπουργός, κύριοι συνάδελφοι, παρά
το γεγονός ότι τον προκάλεσα κατ’ επανάληψη στην επιτροπή,
ότι το σχέδιο νόµου αποτελούσε µεταξύ άλλων και υπόσχεση σε
ό,τι αφορά τον κύκλο των νοµοθετικών πρωτοβουλιών, που
έπρεπε να αναλάβει το Υπουργείο Εσωτερικών απέναντι στους
πιστωτές µας και στους ελεγκτές του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου.

Κάνω αυτή την αναφορά για να απευθυνθώ και στην εµπειρία
όλων σας, αλλά και στη λογική όλων µας και βεβαίως και των πο-
λιτών, που µέσω του καναλιού της Βουλής παρακολουθούν αυτή
τη συνεδρίαση. Είναι δυνατόν να αφήνουµε να έρπει, έστω και
ως υπαινιγµός -αν και προηγουµένως ακούσαµε σαφείς δηλώ-
σεις εκ µέρους του εισηγητού της Πλειοψηφίας- ότι πριν ψηφι-
στεί αυτός ο νόµος στη χώρα κυριαρχούσε το σκότος, η
αδιαφάνεια;

∆ηλαδή -και εδώ απευθύνοµαι σε όσους συναδέλφους της
Πλειοψηφίας έχουν χρηµατίσει Υπουργοί, Υφυπουργοί ή στελέ-
χοι της δηµόσιας διοίκησης, ανώτερα ή ανώτατα, γενικοί γραµ-
µατείς Υπουργείων, νοµάρχες, δήµαρχοι- δεν υπήρχε
δηµοσιότητα των πράξεών τους; Αλήθεια, δεν είναι η δηµοσιό-
τητα πυλώνας του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος για τη συ-
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ντριπτική πλειοψηφία των πράξεων, των νόµων, των προεδρικών
διαταγµάτων και άλλων πράξεων της διοίκησης; Τη δηµοσιότητα
πότε την ανακάλυψαν; Τώρα; Με την υποχρεωτική ανάρτηση
όλων αυτών των πράξεων και άλλων, που βεβαίως δεν είναι δη-
µοσιευτέες, όπως αποσαφηνίζεται; Αλλά επιτρέψτε µου να πω
ότι αυτή είναι µια πολύ-πολύ µικρή µειοψηφία. Τώρα, λοιπόν, κα-
τακτάται η δηµοσιότητα και η διαφάνεια στη χώρα;

Τι έχετε να πείτε όσοι τουλάχιστον από εσάς έχετε χρηµατίσει
Υπουργοί στο παρελθόν; Μπορείτε να τα υποστηρίξετε αυτά από
αυτό το Βήµα και να στείλουµε ένα τέτοιο µήνυµα στην ελληνική
κοινωνία, ότι η ανάρτηση στο διαδίκτυο είναι το απόλυτο όπλο
για να αντιµετωπίσουµε τη διαφθορά, την εγκληµατικότητα των
«λευκών κολάρων», την αδιαφάνεια;

Εγώ δεν θα ισχυριστώ ότι είναι κάτι κακό. Σας είπα ότι θα το
ψηφίσουµε επί της αρχής. Είναι ένα καλό µέτρο, είναι ένα καλό
εργαλείο, αλλά θα πρέπει να αποδίδουµε στα πράγµατα την
πραγµατική τους αξία και να τα φέρνουµε στο ύψος που τους
ταιριάζει και που τους αξίζει. ∆ιαφορετικά δεν κάνουµε τίποτε
άλλο, αγαπητοί συνάδελφοι, παρά να εµπεδώνουµε έτι περαι-
τέρω και περισσότερο, αν θέλετε, στην κοινή συνείδηση της κοι-
νής γνώµης ότι, τελικώς, προ ΠΑΣΟΚ Γεωργίου Ανδρέα
Παπανδρέου δεν υπήρχε τίποτα. ∆εν υπήρχε καν ένα άλλο
ΠΑΣΟΚ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Μη σκιαµαχείτε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ: Όταν θα µιλήσετε, κύριε Γείτονα, επειδή

έχετε διατελέσει κατ’ επανάληψη Υπουργός, θα ήταν ενδιαφέ-
ρον να µας πείτε αν οι δικές σας πράξεις καλύπτονταν από δη-
µοσιότητα.

Να δούµε, λοιπόν, κύριοι συνάδελφοι, τα πράγµατα στο πραγ-
µατικό τους µπόι.

Εγώ σας είπα ότι είναι ένα αυτονόητο επόµενο βήµα, που ήταν
υποχρεωµένη κάθε κυβέρνηση, οιαδήποτε κυβέρνηση να κάνει,
έχοντας υπ’ όψιν µας τις νέες συνθήκες. Να προσαρµοστούµε
σε αυτό το νέο ψηφιακό περιβάλλον, το οποίο βεβαίως δεν είναι
κάτι το καινούργιο. Μπορεί να είναι κάτι καινούργιο για την Ελ-
λάδα, αλλά δεν είναι κάτι το καινούργιο για την Ευρώπη και τον
υπόλοιπο δυτικό κόσµο. Είναι το επόµενο, θα επαναλάβω, αυτο-
νόητο βήµα που θα έκανε οιοσδήποτε είχε στη διάθεσή του -
όµως τι;- τα δίκτυα, τις υποδοµές, αυτά που δεν υπήρχαν πριν
από το 2004.

Γιατί, δηλαδή, θα πρέπει κανείς να το υποκρύπτει, ότι πριν από
το 2004 η ηλεκτρονική διακυβέρνηση, οι υποδοµές ήταν στο ση-
µείο µηδέν, ότι η Γραµµατεία Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης πε-
ριορίζονταν σε µία ταµπέλα στο εξωτερικό του Υπουργείου
Εσωτερικών; Γιατί µπορούµε να αρνηθούµε αυτά τα οποία γνω-
ρίζουν όλοι, ότι αυτά τα πεντέµισι χρόνια έγιναν εκατοντάδες
έργα ψηφιακής υποδοµής σε όλη την Ελλάδα από την Ορεστιάδα
έως το Καστελόριζο; Με αυτά τα έργα µπορούµε σήµερα, να κά-
νουµε αυτό το επόµενο αυτονόητο βήµα.

Λέει, ο κύριος Υπουργός -και το είπε και στην επιτροπή πολ-
λές φορές- «Μα, δεν πρόκειται, παρά για ένα απλό λογισµικό!».
Ναι, λογισµικό για να χρησιµοποιηθεί από ποιους, όταν δεν υπάρ-
χει πρόσβαση στο διαδίκτυο, όταν, για παράδειγµα, δεν έχουν
ιστοσελίδα τα νοµικά πρόσωπα, οι επιχειρήσεις, οι υπηρεσίες του
δηµοσίου; Αυτά άραγε πότε κατακτήθηκαν;

Παρουσίασε ο εισηγητής του ΛΑΟΣ κ. Κολοκοτρώνης, και τον
ευχαριστώ και από αυτό το Βήµα γι’ αυτήν του την κίνηση, τον
χρυσό οδηγό των ιστοτόπων του δηµοσίου. Το χρυσό οδηγό, που
εµείς εκδώσαµε όταν ολοκληρώσαµε την κατασκευή εκατοντά-
δων ιστοτόπων. Πεντακόσιοι δήµοι σήµερα, κάτω των είκοσι χι-
λιάδων κατοίκων, είναι συνδεδεµένοι µε το διαδίκτυο και έχουν
ιστοσελίδα, γιατί τους εντάξαµε σε συγκεκριµένα έργα, χρηµα-
τοδοτούµενα και από την Ευρωπαϊκή Ένωση, αλλά µε ένα σχε-
διασµό, µε µία προοπτική που επιτρέπει σε όλους µας,
αξιοποιώντας την τεχνολογία και τα επιτεύγµατά της, να χτίζουµε
και να δηµιουργούµε ακόµα µεγαλύτερες και περισσότερες προ-
ϋποθέσεις διαφάνειας. Αλλά -προς θεού!- όχι προκειµένου να ευ-
λογήσουµε τα γένια µας και να δείξουµε ότι εµείς πετυχαίνουµε
το άπαν, από το Βήµα αυτό, να απαξιώνουµε τους πυλώνες του
δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. Γιατί τέτοια είναι η δηµοσιό-
τητα.

∆εν υπήρχε δηµοσιότητα, λοιπόν ή δεν υπάρχει δηµοσιότητα
πριν από αυτό το νοµοσχέδιο που εισηγείται την ανάρτηση όλων
αυτών των πράξεων της διοίκησης στο διαδίκτυο; Εγώ, λοιπόν,
θα σας πω ότι πέραν της Εφηµερίδος της Κυβερνήσεως, από την
οποία ευνοήτως προκύπτει η απαραίτητη υποχρεωτική δηµοσιό-
τητα νόµων, Προεδρικών ∆ιαταγµάτων, διοικητικών πράξεων, και
άλλων, εµείς θεσµοθετήσαµε σε τεύχος του Φύλλου της Εφηµε-
ρίδας της Κυβέρνησης, την υποχρέωση να αναγράφονται τα
µέλη των επιτροπών, οι αµοιβές τους, αναλυτικά και να έχει πρό-
σβαση σε αυτό το τεύχος και ο τελευταίος πολίτης, που θέλει να
ενηµερωθεί. Πού, δηλαδή, ψάχνουν και βρίσκουν τις πληροφο-
ρίες τους ακόµη και αυτοί που τις χρησιµοποιούν για να συκο-
φαντήσουν το πολιτικό σύστηµα; ∆εν αξιοποιούν αυτό το βήµα
της δηµοσιότητας; Τι ρυθµίζετε; Τα ρυθµισµένα;

Περαιτέρω, θα σας αποδείξω ότι και εµείς δεν σταµατήσαµε.
Καθώς εξελίσσονταν η προσπάθεια επενδύαµε πάνω στην τε-
χνολογία «Αθήνα, 27 Απριλίου του 2009. Προς: Όπως ο πίνακας
αποδεκτών».Εκατοντάδες υπηρεσίες του δηµοσίου. «Θέµα: Εφη-
µερίδα της Υπηρεσίας». Τι νοείται «Εφηµερίδα της Υπηρεσίας»;
Προσέξτε, ένα χρόνο πριν: «Νοείται µία συγκεκριµένη ιστοσε-
λίδα στη διαδικτυακή τοποθεσία της υπηρεσίας στην οποία δη-
µοσιεύονται τα διοικητικά έγγραφα που παράγει η υπηρεσία µε
προκαθορισµένο τρόπο και σύµφωνα µε τους περιορισµούς και
τις προϋποθέσεις που προβλέπονται από την κείµενη νοµοθεσία
για την προστασία συµφερόντων, δικαιωµάτων και εννόµων αγα-
θών. Το περιεχόµενό της», µόνο ενδεικτικά, για να µην κουράζω
την Εθνική Αντιπροσωπεία, «εγκύκλιοι, κανονιστικές διοικητικές
πράξεις, ατοµικές διοικητικές πράξεις που δηµοσιεύονται και
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, εκτελεστέες διοικητικές πρά-
ξεις και ατοµικές απλές και σύνθετες, προπαρασκευαστικές, δια-
πιστωτικές, βεβαιωτικές, πράξεις επιβολής διοικητικών
κυρώσεων, προµήθειες, συµβάσεις, προσλήψεις, διορισµοί, πρα-
κτικά συλλογικών οργάνων, δηµοτικών συµβουλίων, διοικητικών
συµβουλίων, υπηρεσιακών συµβουλίων, κανονισµοί εσωτερικής
οργάνωσης και λειτουργίας, εκθέσεις εισηγητικές επιθεωρήσεων
και ελέγχων, µελέτες, στατιστικά στοιχεία κ.λπ.». Το καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Ζώης καταθέτει για
τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής).

Ποιο είναι, λοιπόν, το καινούργιο που ρυθµίζει αυτό το σχέδιο
νόµου; Ένα πολύ µικρό ποσοστό πράξεων, που, καλώς, ορίζετε
ότι πρέπει να αναρτάται στο διαδίκτυο, για να κατακτήσουµε πια,
το 100%. ∆εν µπορείτε όµως να αφήνετε να αιωρείται στην ατµό-
σφαιρα η εντύπωση ότι πριν από αυτό το νοµοσχέδιο υπήρχε το
σκότος, υπήρχε η αδιαφάνεια, δεν υπήρχε δηµοσιότητα, δεν
υπήρχε έλεγχος, δεν υπήρχε πρόσβαση του πολίτη.

Αυτό είναι, αγαπητέ συνάδελφε της Πλειοψηφίας, που µπορεί
να πλήξει περαιτέρω το πολιτικό σύστηµα. Και όχι να το σώσουν
κινήσεις, οι οποίες προσπαθούν να αναδείξουν το ελάχιστο σε
µείζον. Αυτό µπορεί να πλήξει όλους και να ενισχύσει την κοινή
συνείδηση ότι το πολιτικό σύστηµα είναι ένα σύστηµα απαξιω-
µένο, που πρέπει να περάσει στο περιθώριο γιατί τίποτα δεν πρό-
σφερε και τίποτα δεν διασφάλιζε.

Εµείς δεν µπορούµε να επιτρέψουµε χάριν της ανάγκης της
Κυβερνήσεως να αναδείξει το αυτονόητο και το ελάχιστο σε µεί-
ζον αυτή την ώρα, να µην υπερασπιστούµε το έργο µας, να µην
υπερασπιστούµε το αυτονόητο που είναι αυτό που διαπερνά δια-
χρονικά το σύνολο των κυβερνήσεων και των προσώπων που
έχουν υπηρετήσει και να αποδεχτούµε και να κάνουµε µία τέτοια
δηµόσια παραδοχή ότι τώρα µόνο διασφαλίζεται η διαφάνεια και
η δηµοσιότητα.

Στα άρθρα θα πούµε αρκετά. Εγώ θέλω να αναγνωρίσω ότι
πολλά από όσα προτείναµε στην επιτροπή έγιναν αποδεκτά, για
να ενηµερώσω και το σύνολο της Αντιπροσωπείας ότι µόνο εποι-
κοδοµητική ήταν η παρουσία της Νέας ∆ηµοκρατίας και η προ-
σφορά της και σε αυτό το σχέδιο νόµου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, κύριοι της Κυβέρνησης, είστε υποχρεωµένοι
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να υπερασπιστείτε τις προσπάθειες που κάνετε και να τις «ντύ-
νετε» µε όποιον τρόπο νοµίζετε. Θέλω όµως, να απευθύνω µία
έκκληση στη λογική σας, αλλά και στο ένστικτο επιβίωσης που
πρέπει να έχει κάθε ζωντανός οργανισµός. Μην υποτιµάτε, απα-
ξιώνετε και ισοπεδώνετε ό,τι έχετε βρει, προκειµένου να δείξετε
ότι εσείς δίνετε νέο ύψος στα πράγµατα. ∆εν είναι έτσι. Αντιµε-
τωπίστε την πραγµατικότητα και τα προβλήµατά της στις πραγ-
µατικές τους διαστάσεις.

Εµείς θα αποδεχθούµε και το αυτονόητο και το επόµενο βήµα
το οποίο κάνετε. Θα ψηφίσουµε το σχέδιο νόµου επί της αρχής,
γιατί πιστεύουµε ότι κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση και θα
συνεισφέρουµε εποικοδοµητικά και στη συζήτηση επί των άρ-
θρων. Τονίζω, όµως ότι το άρθρο 9, κύριε Υπουργέ, δεν θα µας
βρει σύµφωνους. Το λέω από τώρα, γιατί σας ζητήσαµε να το
αντιµετωπίσετε και δεν κάνατε καµµία κίνηση προς αυτή την κα-
τεύθυνση. Και δεν θα µας βρει σύµφωνους ακριβώς γιατί ανοίγει
παραθυράκια, εκεί που νοµοθετήσατε αντίθετα. Αυτή, είναι η
απάντησή µου, κύριε εισηγητά της Πλειοψηφίας, στην παρατή-
ρηση που κάνατε και στην πρόσκληση που µας απευθύνατε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εµείς σας ευχαρι-
στούµε, κ. Ζώη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδος κ. Νικόλαος Παπακωνσταντίνου για δέκα πέντε
λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Βέβαια, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ
είναι υποχρεωµένος να παρουσιάσει το νοµοσχέδιο στη λογική
«υπήρχε σκότος και εγένετο φώς». Ο εισηγητής της Νέας ∆ηµο-
κρατίας είναι υποχρεωµένος να συγκατανεύσει για το φώς, αλλά
να µη χρεωθεί το ρόλο του σκότους. Εξ ου και η πρόταση του ει-
σηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας για µία συνεύρεση. Υπάρχει όµως
µια δυσκολία. Η δυσκολία είναι ότι, για να χωρέσουν και οι δύο,
πρέπει να αποκαθηλωθεί η λάµψη και η χρυσόσκονη του νοµο-
σχεδίου.

Εµείς στην κοινοβουλευτική επιτροπή επεξεργασίας του νο-
µοσχεδίου, καταθέσαµε µία ρητή, συνεκτική, κατηγορηµατική
εναντίωση στη φιλοσοφία, τις αρχές, τις στοχεύσεις του νοµο-
σχεδίου. Πρώτο ζήτηµα είναι ότι υπάρχουν και στην αιτιολογική
έκθεση, στις εισηγήσεις και στις οµιλίες των εκπροσώπων του
ΠΑΣΟΚ, της Κυβέρνησης, γυαλιστερά λογότυπα, εύηχες λεξού-
λες, εκκωφαντικοί χαρακτηρισµοί. Αναφέρω τις πιο χαρακτηρι-
στικές: «πλαίσιο χρηστής διοίκησης», «την εποχή της ψηφιακής
δηµοκρατίας», «διαφάνεια παντού, στα πάντα και για πάντα»,
«αντιµετώπιση των εστιών διαφθοράς, της αναξιοπιστίας του πο-
λιτικού συστήµατος, των σύννοµων µεν, αλλά όχι ορθολογικών
πολιτικών και διοικητικών αποφάσεων δε», «αλλαγή νοοτροπίας
και ρηξικέλευθες επιπτώσεις απροσδιορίστου εµβέλειας, ακόµα
και από τους συντάκτες του νοµοσχεδίου».

Στην αρχαία, όµως, Ελευσίνα οι ιερείς κρατούσαν µυστικά και
απόρρητα µέσα στο ναό τα µυστικά, τις µεθόδους, τις τεχνικές
της σποράς, τις ηµεροµηνίες, κρατούσαν απόρρητα στο ναό τα
εµπειρικά αστρονοµικά δεδοµένα. Ήταν, όµως, υποχρεωµένοι
µια φορά το χρόνο να τα δηµοσιοποιούν, µε τρόπους και διαδι-
κασίες που να κάθονται σούζα οι δούλοι και οι ξωµάχοι του κά-
µπου, γι’ αυτό και οργάνωναν τα Ελευσίνια Μυστήρια, για να
κρατούν τη µαγεία και το µυστηριακό των γνώσεων που είχαν.

Στις σηµερινές εποχές, στην εποχή δηλαδή της τυπογραφίας,
του διαδικτύου, της πληροφορίας και του κοινοβουλευτισµού δεν
µπορούν να πάρουν µαζί τους τις λαϊκές µάζες αν δεν τις υπο-
τάξουν και δεν τις εξουθενώσουν ηθικά, χωρίς ένα πλατιά δια-
κλαδωµένο, συστηµατικά εφαρµοζόµενο και άρτια εφοδιαζόµενο
σύστηµα κολακείας, ψευτιάς, απάτης, ταχυδακτυλουργίας, µε
εύηχα λογότυπα, µε λαοφιλείς λεξούλες της µόδας, µε υποσχέ-
σεις και διαβεβαιώσεις, µε κενόδοξες µεταρρυθµίσεις και ευερ-
γετήµατα.

Είναι χαρακτηριστική η εισήγηση του ΠΑΣΟΚ για τα θέµατα
της νοµοθεσίας περί αναβάθµισης της στατιστικής, περί «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ», περί αξιοκρατικού συστήµατος επιλογής προϊσταµέ-

νων και προαγωγών στο δηµόσιο. Μόνο µια λεξούλα, λόγω οικο-
νοµίας χρόνου, από την αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου για
την προαγωγή των προϊσταµένων στο δηµόσιο: «Μέσω του ελέγ-
χου του συστήµατος της αξιολόγησης καθίσταται δυνατή η ηγε-
µονία του κυβερνώντος κόµµατος πάνω στον κρατικό διοικητικό
µηχανισµό». Αφιερωµένο ειδικά σε εσάς.

Η ουσία του νοµοσχεδίου δεν αφορά την οργανωτική και λει-
τουργική όψη των διατάξεων του συζητούµενου νοµοσχεδίου για
την ανάρτηση στο διαδίκτυο. Και βεβαίως δεν είµαστε αντίθετοι
στα οργανωτικά λειτουργικά µέτρα του άρθρου 2, αλλά είµαστε
αντίθετοι στο ότι η οργάνωση της αναζήτησης των πληροφοριών
από τον κάθε πολίτη και εργαζόµενο πραγµατοποιείται µε την
επιφύλαξη των κρατικών απορρήτων, όχι για «τα αλατοπίπερα»
προσωπικών δεδοµένων, των δεδοµένων της ερωτικής ζωής και
άλλα τινά πικάντικα, αλλά για τα κρατικά απόρρητα που αφορούν
τους κανόνες της πνευµατικής και βιοµηχανικής ιδιοκτησίας, του
εταιρικού απόρρητου, της οικονοµικής ελευθερίας και γίνεται
σαφές στον οποιονδήποτε ότι δεν µιλάµε ούτε για την οικονο-
µική ελευθερία του µανάβη, ούτε της καθαρίστριας, αλλά για
τους εκλεκτούς ιππότες της τύχης και τους άλλους βαθύπλου-
τους. Και από αυτήν την άποψη είναι ρητή η διασφάλιση που
κάνει το νοµοσχέδιο.

Για τα θέµατα της διαφθοράς που πολλά παχιά λόγια λέγο-
νται, µια γενική παρατήρηση είναι ότι η πολιτική της ανάκτησης
της ανταγωνιστικότητας, η ανάπτυξη της επιχειρηµατικότητας
που είναι στοχεύσεις και της Κυβέρνησης, µαζί µε την επιχειρη-
µατικότητα της δεύτερης ευκαιρίας, στην οποία αρέσκεται και ο
κύριος Πρωθυπουργός, η πολιτική διασφάλιση της κερδοφορίας
στο ρυθµό της πράσινης καπιταλιστικής ανάπτυξης γεννούν, θρέ-
φουν και γιγαντώνουν τη διαφθορά, τη σαπίλα, την εξαγορά, τη
δωροδοκία µα κυρίως, την ηθική ελαστικότητα στην κοινωνική
και πολιτική ζωή.

Οι επιχειρηµατικοί όµιλοι έχουν ζωτική ανάγκη, είναι υποχρε-
ωµένοι να διαρρηγνύουν τα σύνορα, να υπερβαίνουν τα όρια, να
παραβιάζουν τους κανόνες και να µεταθέτουν τα όρια της πολι-
τικής, να την υποτάσσουν πλήρως, να αρνούνται τη δηµοκρατία
σε όλη τη γραµµή, να ποτίζουν βεβαίως και όλες τις κοινοβου-
λευτικές διαδικασίες. Και τα µεγάλα αφεντικά των επιχειρηµατι-
κών οµίλων, οι βαρόνοι του χρήµατος χαµογελούν όταν ακούν
περί αυτονοµίας της πολιτικής και περί χρηστής διοίκησης, γιατί
για το στρατηγικό σχεδιασµό των µονοπωλιακών συγκροτηµά-
των, των µεγιστάνων του κεφαλαίου, όλα αυτά είναι λεπτοµέ-
ρειες, αφού συγκεντρώνουν την προσοχή τους στην
περιφρούρηση των ανταγωνιστικών πλεονεκτηµάτων τους, στην
επιτήρηση του µεριδίου τους στην αγορά, στην περιπολία των
όρων ανταγωνισµού, στην απόκτηση ζωτικών εµπιστευτικών πλη-
ροφοριών για τις κρατικές παραγγελίες, βλέπε «SIEMENS», στη
συγκρότηση ερεισµάτων, στηριγµάτων, υποδοχέων στους νευ-
ραλγικούς κρίκους της κρατικής διοίκησης, στην αναχαίτιση και
εξουδετέρωση των άλλων ανταγωνιστών.

Θέλετε να συγκεντρώσουµε την προσοχή µας στους µηχανι-
σµούς διαφθοράς και στις εστίες κακοδιαχείρισης, που αναβλύ-
ζει το πύον µε κάθε ευκαιρία; Πρέπει να συγκεντρωθεί η προσοχή
στις συµβάσεις παραχώρησης δηµόσιας περιουσίας, στις συ-
µπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα. ∆εν έχετε ακούσει για
τετραπλασιασµό των δαπανών στην κατασκευή σχολείων µέσω
των σχηµάτων συµπράξεων δηµοσίου και ιδιωτικού τοµέα, για το
µηχανισµό και τους µοχλούς των αναπτυξιακών κινήτρων, για τις
προγραµµατικές συµβάσεις; Εκεί λοιπόν, στα σηµεία επαφής,
είτε πολιτικά είτε θεσµικά είτε νοµοθετικά, εκεί που οι κρατικοί
φορείς και οι εκπρόσωποι των επιχειρηµατιών διαλέγονται, εκεί
είναι και η µήτρα και της συσκότισης αλλά και της διαφθοράς.

Εµείς εκφράζουµε ριζική εναντίωση στο άρθρο 5, που είναι η
καρδιά του νοµοσχεδίου, όπου γίνεται ρητή διατύπωση για την
προστασία των απορρήτων και βεβαίως όχι των απορρήτων της
εθνικής άµυνας και της εθνικής ασφάλειας ούτε –πάλι θα το επα-
ναλάβω- για τα προσωπικά δεδοµένα, αλλά των απορρήτων στα
ζητήµατα της βιοµηχανικής και πνευµατικής ιδιοκτησίας, στα ζη-
τήµατα της οικονοµικής ελευθερίας.

Σας θέσαµε τα ερωτήµατα και δεν απαντάτε. Τι θα γίνει µε την
ονοµαστικοποίηση των µετοχών στις εταιρείες διαχείρισης κε-
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φαλαίων, σε όλους αυτούς που παίρνουν προγραµµατικές συµ-
βάσεις ή κάνουν συµπράξεις µε το ελληνικό δηµόσιο; Μιλάµε για
τα ζητήµατα παραχώρησης δηµόσιας περιουσίας, επιχορηγή-
σεων, επιδοτήσεων, αναπτυξιακών κινήτρων. Μιλάγαµε χθες για
το σκάνδαλο Βατοπεδίου. Τι θα γίνει µε το εµπορικό, τραπεζιτικό
και βιοµηχανικό απόρρητο; Είναι ένα τεράστιο θεσµικό άβατο,
ένας πλανήτης αθέατος, σκιώδης, µε χιλιάδες συνδέσεις µε την
κρατική διοικητική, µα και την κανονιστική δραστηριότητα της
Κυβέρνησης και των Υπουργείων.

Τα έργα του ΠΑΣΟΚ: Μόνο ο ν. 3832/2010. Εκεί ρητά διατυ-
πώνεται για την αναβάθµιση της Στατιστικής Υπηρεσίας ότι η δη-
µοσίευση ή η διάδοση στατιστικών στοιχείων και ερευνών γίνεται
µόνο αν δεν προκύπτει, άµεσα ή έµµεσα, η ταυτότητα εκείνων
που παρέχουν ή εκείνων που αφορούν τα στοιχεία αυτά. Αυτό
είναι το πρώτο.

∆εύτερον, οι εγγραφές στατιστικών στοιχείων καθίστανται
ανώνυµες µε σβήσιµο της µονάδας που τα συνέλεξε, ώστε να
µην µπορεί να προσδιοριστεί άµεσα ή έµµεσα από οποιονδήποτε
τρίτο.

Τρίτον, απαγορεύεται η χρήση των απορρήτων στοιχείων για
φορολογικούς και ελεγκτικούς σκοπούς του κράτους του ίδιου.

Η υπόθεση των ελλειµµάτων του ΦΠΑ από το λαθρεµπόριο των
καυσίµων είναι ιδιαίτερα εύγλωττη. Ο ίδιος ο Υπουργός Οικονο-
µίας εδώ πέρα µιλούσε για 2 δισεκατοµµύρια απώλειες του ΦΠΑ
µόνο από το λαθρεµπόριο των καυσίµων. Είναι τέσσερις εται-
ρείες διυλιστήρια, οκτώ εταιρείες εµπορίας πετρελαιοειδών. Και
τα στοιχεία για τις χρηµατορροές απαγορεύεται ρητά να χρησι-
µοποιηθούν από τις κρατικές υπηρεσίες, φορολογικές και ελε-
γκτικές.

Υπάρχουν και άλλες πλευρές που δείχνουν ότι δεν µπορεί να
προβάλλεται σαν γυαλιστερός εκστασιαστικός θεός το θέµα της
ανάρτησης. Ένα εκατοµµύριο εκατό χιλιάδες λαϊκά νοικοκυριά
αγκοµαχούν από τα υπέρογκα ποσά του λογαριασµού της ∆ΕΗ.
Είναι δηµοσιευµένος, αλλά αθέατος ο µηχανισµός και τα κριτή-
ρια λειτουργίας της ∆ΕΗ; Και είναι δηµοσιευµένος, αλλά ταυτό-
χρονα και αθέατος. Η βούληση των µεγαλοµετόχων στον
προσδιορισµό της τιµολογιακής πολιτικής της ∆ΕΗ ποια είναι; Η
απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας, ο ανταγωνισµός των ενερ-
γειακών παικτών και οι επιπτώσεις του στην καθηµερινότητα των
εργαζοµένων;

Η ανάρτηση µήπως του παρατηρητηρίου τιµών απαντά, εξηγεί
τις αιτίες του φαινοµένου της ακρίβειας; Οι εξευτελιστικές τιµές
παραγωγού στο γάλα, το ροδάκινο, το σιτάρι, το λάδι, το βαµ-
βάκι, το καρπούζι; Και ποια είναι η εξήγηση για το γεγονός του
αβυσσαλέου χάσµατος µε τις τιµές στο ράφι; Η δραστηριότητα
και η αποκάλυψη της δραστηριότητας των έντεκα χονδρεµπορι-
κών αλυσίδων στον κλάδο των τροφίµων και των πέντε µεταποι-
ητικών µεγάλων επιχειρήσεων στα τρόφιµα είναι αθέατη; ∆εν
αποτελεί αυτό ουσιώδη κρίκο στην εκτίµηση και ενηµέρωση του
λαού για το φαινόµενο και τις αιτίες του φαινοµένου της ακρί-
βειας;

Ένα άλλο ζήτηµα είναι η εκτίναξη των τιµών στα εισιτήρια της
ακτοπλοΐας, η γενίκευση των άγονων γραµµών από δέκα σε ενε-
νήντα τα πρόσφατα δέκα χρόνια. Με τι κριτήριο έγιναν; Με τι κρι-
τήριο πάρθηκαν νοµοθετικές και διοικητικές αποφάσεις; ∆εν
συνέβηκε ταυτόχρονα χειροτέρευση της εξυπηρέτησης των νη-
σιωτών και των άλλων επιβατών; Από τι υπαγορεύτηκαν αυτά τα
πράγµατα, αν όχι από τη θεσµικά κατοχυρωµένη θωράκιση της
κερδοφορίας των εφοπλιστών;

Υπάρχουν κι άλλα ζητήµατα. Τι συνεπάγεται η κρατική ρύθ-
µιση για την ανάπτυξη, τη γιγάντωση της εκπαιδευτικής, σχολι-
κής, µεταλυκειακής, µεταδευτεροβάθµιας αγοράς σε όρους
αµορφωσιάς και λειτουργικού αναλφαβητισµού για την ελληνική
νεολαία, που προωθεί το Υπουργείο Παιδείας;

Είναι και άλλα τέτοια ζητήµατα. Ποιες είναι οι συνέπειες, που
παραµένουν αθέατες από την εφαρµογή τα τελευταία δέκα χρό-
νια της προγραµµατικής θέσης του ΠΑΣΟΚ για µετατροπή των
κρατικών νοσοκοµείων σε αυτόνοµες, από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό, οικονοµικές µονάδες; Η χρηµατοδότηση από τον κρα-
τικό προϋπολογισµό στα κρατικά νοσοκοµεία ανέρχεται στο 3%
έως 5% του συνόλου των δαπανών των κρατικών νοσοκοµείων,

και το 75% έως 90% είναι πληρωµές ασφαλιστικών ταµείων. Και
ο κατάλογος δεν έχει τελειωµό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ τον κ. Παπακωνσταντίνου.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης, για δεκαπέντε λεπτά.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και
καλή επιτυχία στα νέα σας καθήκοντα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστώ θερµώς.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

µε επιφυλάξεις αρχικά, λόγω κυρίως των πρόσθετων και άσχετων
προς το νοµοσχέδιο ρυθµίσεων -ορισµένες εκ των οποίων έχουν
όµως αποσυρθεί- ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός ψήφισε στην
επιτροπή, επί της αρχής, το παρόν νοµοσχέδιο.

Οφείλουµε εδώ να αναφέρουµε τους λόγους που µας οδήγη-
σαν στην υπερψήφισή του, διότι δικαιολογηµένα µέρος του εκλο-
γικού Σώµατος θα µπορούσε να πει: «Πώς είναι δυνατόν να
υπερψηφίζουµε νοµοσχέδια του ΠΑΣΟΚ που άλλα λέει, άλλα
γράφει, άλλα εννοεί, άλλα υπόσχεται και άλλα εφαρµόζει;». Μι-
λάµε για το ΠΑΣΟΚ που κατήργησε, εν µία νυκτί, το Υπουργείο
Μακεδονίας Θράκης και το Υπουργείο Αιγαίου, για το ΠΑΣΟΚ
που χαρίζει το όνοµα Μακεδονία στα Σκόπια, που κάνει φτωχό-
τερους τους φτωχούς, που ληστεύει τη µεσαία τάξη και νεκρώ-
νει µε τις αποφάσεις του την αγορά, ενώ στέλνει στον Καιάδα
της ανεργίας χιλιάδες υπαλλήλους.

Υπάρχει για εµάς ένα µείζον πολιτικό ζήτηµα που αναφέρεται
στη διαφάνεια των πράξεων της διοικήσεως. Η Κυβέρνηση δια-
τείνεται ότι αυτός είναι ο στόχος του νοµοσχεδίου. Πράγµατι,
ό,τι στοχεύει σε περισσότερη ενηµέρωση σε σχέση µε τα τε-
κταινόµενα στο δηµόσιο βίο, µας βρίσκει σύµφωνους.

∆εν συµφωνούµε µε τον ποµπώδη τρόπο µε τον οποίο η Κυ-
βέρνηση εµφανίζει στις επιτροπές και στο Κοινοβούλιο τις προ-
τεινόµενες νοµοθετικές ρυθµίσεις της. Άλλοτε τις χαρακτηρίζει
ιστορικές, άλλοτε επαναστατικές και άλλοτε παγκοσµίως πρω-
τότυπες. ∆εν συµπαθούµε τις υπερβολές, διότι γνωρίζουµε βά-
σιµα ότι δεν ήταν το ΠΑΣΟΚ εκείνο που ανακάλυψε την Αµερική.
Η πολιτική αυταρέσκεια δεν κολακεύει το ΠΑΣΟΚ και την ιστο-
ρία του.

Ο Υπουργός εισηγούµενος στην αρµόδια Επιτροπή ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης, ∆ικαιοσύνης και ∆ηµόσιας Τάξης τα διαλαµβανόµενα
στο νοµοσχέδιο, όπως φαίνεται και από τα πρακτικά, για του
λόγου το αληθές, τόνισε κατά λέξη: «Ζήτησα αυτή τη συνεδρίαση
για να σας ενηµερώσω -τα µέλη της Επιτροπής- για µια νοµοθε-
τική πρωτοβουλία την οποία η Κυβέρνηση αποφάσισε να αναλά-
βει, προκειµένου να καθιερωθεί στην Ελλάδα µία διαδικασία, η
οποία κατά πάσα πιθανότητα, και από όσο γνωρίζουµε, είναι µο-
ναδική παγκοσµίως.».

Καταθέτω στα Πρακτικά µερικές δεκάδες ιστότοπους, στους
οποίους από ετών προστρέχουν οι Αµερικανοί πολίτες και µα-
θαίνουν τα πάντα για τις πράξεις και αποφάσεις της διοικήσεως.
Παγκοσµίως οι ιστότοποι του είδους ανέρχονται σε εκατοµµύ-
ρια.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Άλλωστε υπάρχει, κύριε Πρόεδρε -και την γνωρίζει ο Υπουρ-
γός- µία έκδοση του Υπουργείου Εσωτερικών της προηγούµενης
κυβέρνησης, τον Αύγουστο του 2008, στην οποία δηµοσιεύονται
εκατοντάδες ιστότοποι µε τους οποίους ήδη διασφαλιζόταν «η
απρόσκοπτη πληροφόρηση των πολιτών, αλλά και των επιχειρή-
σεων, καθώς και η συµµετοχή τους στη λήψη αποφάσεων, στη
διαφάνεια της διοικητικής δράσης, στην ηλεκτρονική δηµοκρα-
τία». Είναι τα χαρακτηριστικά λόγια όπως αναφέρονται στο προ-
λογικό σηµείωµα του τέως Υπουργού κ. Προκόπη Παυλόπουλου.

Πέραν αυτών, το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» ονοµάστηκε έτσι,
επειδή προφανώς αναζητούσε η Κυβέρνηση µία άλλη λέξη για
τη χιλιοειπωµένη διαφάνεια. Τι ειρωνεία όµως; Αν κανείς ανοίξει
ένα λεξικό, θα δει ότι διαύγεια σηµαίνει διαφάνεια, όπως και καλή
ορατότητα, ενάργεια και σαφήνεια. Παρ’ όλα αυτά δεν έχει ση-
µασία το πως θα ονοµάσει το πρόγραµµα η Κυβέρνηση. Σηµασία
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έχει πως θα το εφαρµόσει.
Ένα από τα ζητήµατα που ετέθησαν από εµάς στην επιτροπή,

είναι το ζήτηµα των προσωπικών δεδοµένων. Υπάρχει µία παρε-
ξήγηση –νοµίζω- στην Ελλάδα σε τι συνίστανται τα προσωπικά
δεδοµένα. Αυτό καταδεικνύεται από το γεγονός ότι ο µεν αξιότι-
µος παριστάµενος Υπουργός υποστηρίζει –και τον πιστεύουµε-
ότι δεν µπορούν να είναι προσωπικά δεδοµένα οι µισθοί των κρα-
τικών υπαλλήλων, των συµβούλων της διοικήσεως, αλλά και των
εργαζοµένων στην ΕΡΤ. Ο συνάδελφος του, όµως, κ. Γερουλά-
νος έχει διαφορετική άποψη και αύριο στην, επί των άρθρων συ-
ζήτηση, θα σας καταθέσω τα σχετικά έγγραφα για την ασφαλή
ενηµέρωση σας.

Εδώ ανακύπτει ένα άλλο σηµαντικό ζήτηµα που αφορά τις
πρόσθετες ρυθµίσεις που περιλαµβάνει το νοµοσχέδιο, οι οποίες
είναι άσχετες µε το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ». Και υπερασπιζόµε-
νος ουσιαστικά το ανοµολόγητο από εσάς, άχθος, κύριε
Υπουργέ, να υπερασπίζεστε άλλων συναδέλφων σας ρυθµίσεις,
σας λέω ότι είναι καιρός να τις αποφεύγει η Κυβέρνηση.

Για ποιο λόγο να υπερασπίζεται ο κ. Ραγκούσης ρυθµίσεις που
αποφάσισε ο κ. Βενιζέλος ή ο κ. Γερουλάνος, µε τις οποίες µπο-
ρεί και να µην συµφωνεί απολύτως ή –επιτέλους- για τις οποίες
δεν είναι δυνατόν να αναλαµβάνει την ευθύνη εκτελέσεων τους;

Ορθώς ο Υπουργός ανέπεµψε στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας
τα διαλαµβανόµενα για τους αντιρρησίες συνείδησης. Πιστεύω
ότι έτσι έγινε και ο ίδιος ένας ιδιότυπος αντιρρησίας συνείδησης.
Θα πρέπει, κατά τη γνώµη µας, το ίδιο να πράξει και για όσα ανα-
φέρονται στις προσλήψεις στην ΕΡΤ, άσχετα αν συνυπογράφει
τελικά τις ειδικότερες αυτές ρυθµίσεις.

Το Υπουργείο ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης δεν µπορεί να είναι ο νεροκουβαλητής των άλλων
Υπουργείων. Αρκετά έχει φορτωθεί και καιρός είναι να µην του
φορτώνουν άλλα γιατί αν µου επιτρέψετε να χαριτολογήσω θα
πω ότι έτσι που του συµπεριφέρονται στη Κυβέρνηση, θα βλέπει
την Κω από καρτ ποστάλ. ∆εν το εύχοµαι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και το
νοµοσχέδιο για την ιθαγένεια µην εκπλαγείτε ότι µπορεί να ανα-
θέσουν αύριο, µεθαύριο στον συγκεκριµένο Υπουργό κ. Ρα-
γκούση και τον «Ιπποκράτη» µετά µάλιστα από όσα συµβαίνουν
στο χώρο της υγείας. Και συµβαίνουν αυτά, ενώ είναι και σε εσάς
γνωστό ότι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός σε προεκλογικές του οµι-
λίες, στο όνοµα της διαφάνειας και της διαύγειας στο δηµόσιο
βίο, ανέφερε χαρακτηριστικά, ότι στη νέα διακυβέρνηση δεν πρό-
κειται να παρατηρηθεί το φαινόµενο των άσχετων, µε τα συζη-
τούµενα νοµοσχέδια, νυχτερινών τροπολογιών, όπως έπρατταν
κατά σύστηµα όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις.

Σας θυµίζω µάλιστα ότι ο κ. Παπανδρέου υποσχόταν ότι οι
προτεινόµενες τροπολογίες θα έπαιρναν, έστω και µε δύο ή τρία
άρθρα, τη µορφή σχεδίου νόµου. Τώρα πώς έρχεται η Κυβέρ-
νηση και αναιρεί τα υπεσχηµένα από τον ίδιο τον Πρωθυπουργό;

Ύστερα, να µην παραπονείστε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι
σας λέµε ότι άλλα υπόσχεστε και άλλα τελικά ακολουθείτε. Και
κυρίως, ακολουθείτε την πεπατηµένη οδό, δηλαδή τον εύκολο
δρόµο, του οποίου, για την ιστορία, να πούµε ότι είστε και οι πρώ-
τοι διδάξαντες.

Με την ελπίδα, λοιπόν, ότι στη χωλαίνουσα δηµοκρατία µας
υπάρχει η πιθανότητα το παιδί που θα γεννηθεί να είναι γερό,
ψηφίσαµε επί της αρχής.

Πάντως, τονίσαµε εξ αρχής -γιατί συνεδριάσαµε και στις 17
∆εκεµβρίου του 2009 και απορώ γιατί µεσολάβησε ένα διάστηµα
έξι µηνών για να επανέλθουµε- ότι η αρχή της δηµοσιότητας και
η διαφάνεια δεν µπορεί παρά να έχουν µόνο οπαδούς.

Υπάρχουν, όµως, ορισµένα σηµεία του νοµοσχεδίου που χρή-
ζουν ιδιαίτερης προσοχής και εµείς έχουµε την πρόθεση να συµ-
βάλουµε θετικά στη διαµόρφωσή του, καταθέτοντας τις
προτάσεις και τις παρατηρήσεις µας.

Κατά τ’ άλλα, έχουµε τονίσει ότι το συζητούµενο σχέδιο νόµου
δεν αποτελεί πανάκεια, δηλαδή, φάρµακο για όλες τις ασθένειες.
Οι µεγάλες ηλικίες –όπως γνωρίζετε- άνω των πενήντα ετών, σύµ-
φωνα µε έρευνα του παρατηρητηρίου, βεβαιώνεται ότι έχουν
αποχή από το διαδίκτυο και αυτό φαίνεται ότι οφείλεται τόσο σε
στάση ζωής και συνειδητή άρνηση, όσο και σε έλλειψη δεξιοτή-

των, αναδεικνύοντας την ανάγκη για εξάλειψη της τεχνοφοβίας
µέσω της εξοικείωσης και της κατάλληλης µόρφωσης.

Για τα επιµέρους ζητήµατα, επί των άρθρων, επιφυλασσόµα-
στε για τους λόγους που θα εξηγήσουµε στην αυριανή συζήτηση
και στην οποία θα καταθέσουµε και σχετικά έγγραφα προς επίρ-
ρωση των ισχυρισµών µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κολοκοτρώνη.

Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς κ. Βασίλειος Μουλόπουλος για δεκαπέντε
λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, συζητάµε ένα

νοµοσχέδιο που φιλοδοξεί να διασφαλίσει τη µέγιστη διαφάνεια
στην κρατική δράση, φιλοδοξεί να βοηθήσει τον πολίτη και λίγες
ώρες πριν, αυτό το κράτος, µε εντελώς αδιαφανή τρόπο, έδρασε
κατασταλτικά εναντίον των πολιτών -των δεκάδων χιλιάδων πο-
λιτών- που διαδήλωναν ενάντια στην κατάργηση των συντάξεων
και των εργασιακών σχέσεων, που διαδήλωναν ενάντια στην κα-
τάργηση της συνταγµατικής νοµιµότητας που αυτά τα µέτρα ξε-
φτιλίζουν.

Πριν από πέντε ώρες, οι διαδηλωτές δέχθηκαν απρόκλητες
επιθέσεις της αστυνοµίας, χωρίς λόγο και χωρίς αιτία, χωρίς να
έχει προηγηθεί το ελάχιστο επεισόδιο ή µάλλον για ένα συγκε-
κριµένο λόγο, να διαλυθούν οι συγκεντρώσεις, να εκφοβιστεί ο
λαός, να ποινικοποιηθεί η απεργία και η διαδήλωση. Πρόκειται
για µία προσχεδιασµένη ενέργεια, αφού οι δυνάµεις των ΜΑΤ
χτύπησαν στο ψαχνό πολίτες που περίµεναν τους συρµούς στο
σταθµό της Οµόνοιας για να γυρίσουν σπίτι τους και πολλοί, αντί
για το σπίτι τους, κατέληξαν στο νοσοκοµείο. Έτσι, οι όποιες
προθέσεις του νοµοσχεδίου ακυρώθηκαν σήµερα στην πράξη.

Όσον αφορά το ίδιο το νοµοσχέδιο, υπόσχεται να φέρει τη µέ-
γιστη δηµοσιότητα της κυβερνητικής πολιτικής και της διοικητι-
κής δράσης. Οι υποχρεώσεις ανάρτησης διοικητικών πράξεων
στο διαδίκτυο υποτίθεται ότι διασφαλίζουν τη διαφάνεια της κρα-
τικής δράσης και την υπευθυνότητα, την ευθύνη και τη λογοδο-
σία από την πλευρά των φορέων άσκησης της δηµόσιας
εξουσίας. Είναι υποσχέσεις επικοινωνιακές.

Πέραν, όµως, από τις επικοινωνιακές εξαγγελίες, χρειάζεται
πολιτική βούληση και ριζοσπαστικές ρυθµίσεις, ρυθµίσεις που
να µην αναπαράγουν τις παραδοσιακές παθογένειες της δηµό-
σιας διοίκησης. ∆εν αρκούν οι εφαρµογές νέων τεχνολογιών για
να επανακαθοριστούν οι σχέσεις του πολίτη µε τη δηµόσια διοί-
κηση. Χρειάζεται πολιτική βούληση που η Κυβέρνηση δεν έχει.
Η ουσιαστική νοµοθετική παρέµβαση θα ήταν στη λογική της δυ-
ναµικής και όχι στατικής σύµπραξης του πολίτη κατά τη διάρκεια
της διαδικασίας λήψης της απόφασης. Κάτι τέτοιο θα αναβάθ-
µιζε, πράγµατι, τη λογοδοσία και θα κατοχύρωνε τα δικαιώµατα
των πολιτών, θα βάθαινε και θα πλάταινε τη δηµοκρατία.

Όταν στην εισηγητική έκθεση αναφέρονται οι πραγµατικές δυ-
νατότητες των πολιτών να απολαύσουν και να ασκήσουν τα συ-
νταγµατικά κατοχυρωµένα δικαιώµατα τους, εµείς, πέρα από τα
παχιά λόγια, καταλαβαίνουµε ότι πρόκειται απλά και µόνο για την
υποχρεωτική ανάρτηση ήδη ειληµµένων αποφάσεων διορισµών,
διαγωνισµών, προκηρύξεων και προϋπολογισµών. Και φυσικά,
ότι για µια άλλη µία φορά, οι στόχοι που η Κυβέρνηση εξαγγέλ-
λει, δεν ικανοποιούν, παρά µόνο κατ’ επίφαση.

Κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο «ώδινεν όρος και έτεκεν µυν».
Πρόκειται για µία πρόχειρη νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία,
εκτός από απλά πρόσφορη, είναι πολύ πιθανό να δηµιουργήσει
µία σειρά προβληµάτων στην καθηµερινότητα των δηµοσίων
υπαλλήλων και του πολίτη. Η δηµοσιότητα και η διαφάνεια της
δράσης των οργάνων της Κυβέρνησης και της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης δεν µπορεί σε κανένα βαθµό να επιτευχθεί µε την απλή
δηµοσίευση ήδη ειληµµένων αποφάσεων. Το µόνο που θα κατα-
φέρετε είναι να δώσετε τη δυνατότητα στους πολίτες να έχουν
πρόσβαση µέσω του διαδικτύου σε όσα θα είχαν έτσι και αλλιώς
πρόσβαση από το Εθνικό Τυπογραφείο.

Κατά τ’ άλλα, ο διαδικτυακός τόπος των επιµέρους φορέων θα
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παραµείνει δυσλειτουργικός, αναξιόπιστος και κατακερµατισµέ-
νος. Αυτό που πραγµατικά θα προσέφερε στη διαφάνεια και τη
διασφάλιση των δικαιωµάτων του πολίτη, αλλά και στη δηµο-
κρατική λήψη αποφάσεων, θα ήταν η υλοποίηση υποδοµών αυ-
ξηµένης συµµετοχής στη δηµοκρατική διαδικασία λήψης αυτών
των αποφάσεων.

Οι νέες τεχνολογίες προσφέρουν πραγµατικές δυνατότητες
συµµετοχής σε µεγαλύτερο αριθµό ατόµων στο δηµόσιο διάλογο
και στη λήψη των πολιτικών αποφάσεων. Ο πολίτης, όµως, πρέ-
πει να συµµετέχει σ’ αυτήν τη διαδικασία της απόφασης και όχι
µόνο να έχει πρόσβαση στο τετελεσµένο της. Για να δοθεί αυτή
η δυνατότητα, πρέπει να δηµιουργηθούν οι διοικητικές και τε-
χνικές υποδοµές που θα χρησιµοποιούν το διαδίκτυο µε στόχο
την αύξηση της συµµετοχής των πολιτών στη δηµοκρατική ζωή.
Αλλά, ακόµη και για τον περιορισµένο στόχο βελτίωσης της ποι-
ότητας και της προσβασιµότητας των δηµοσίων υπηρεσιών, χρει-
άζεται ένα σύστηµα ενιαίο, συνεκτικό και προσβάσιµο ιντερνετικό
δίκτυο.

Όταν, παραδείγµατος χάριν, ο δήµος µιας χώρας, πέραν από
τον πίνακα ανακοινώσεων στο δηµαρχείο, ανεβάζει µια απόφαση
και στο διαδίκτυο, το αποτέλεσµα είναι πολύ περιορισµένης χρη-
σιµότητας για να ισχυρίζεστε ότι ενισχύονται οι πραγµατικές δυ-
νατότητες των πολιτών να απολαύσουν και να ασκήσουν τα
συνταγµατικά κατοχυρωµένα δικαιώµατά τους ή ότι διασφαλί-
ζουν την υπευθυνότητα, την ευθύνη και την λογοδοσία από την
πλευρά των φορέων άσκησης της δηµόσιας εξουσίας.

Το νοµοσχέδιο ελάχιστα συµβάλλει στο να καταστεί ο δηµό-
σιος τοµέας πιο ανοιχτός και διαφανής, καθώς και οι κυβερνή-
σεις πιο κατανοητές και υπεύθυνες απέναντι στους πολίτες τους.

Μια ολοκληρωµένη απάντηση στην ανάγκη της κοινωνίας και
στις δυνατότητες της τεχνολογίας θα ήταν ένα σύστηµα δηµο-
κρατικής ηλεκτρονικής διακυβέρνησης µε την ενεργό συµµετοχή
των πολιτών. Για να γίνει, όµως, αυτό χρειάζεται ολοκληρωµένη
µεταρρύθµιση που να δίνει τη δυνατότητα για χρήση των εργα-
λείων και των συστηµάτων που εξασφαλίζουν οι τεχνολογίες των
πληροφοριών για καλύτερες δηµόσιες υπηρεσίες στους πολίτες.
Απαιτεί, ταυτόχρονα, τον επανασχεδιασµό των οργανισµών και
των διαδικασιών και την αλλαγή της συµπεριφοράς, έτσι ώστε οι
δηµόσιες υπηρεσίες να προσφέρονται µε µεγαλύτερη αποτελε-
σµατικότητα στους πολίτες που τις χρειάζονται.

Η Ελλάδα απουσιάζει και στην πολιτική για τις δηµόσιες ιστο-
σελίδες και στη προσβασιµότητα σ’ αυτές. Αν φτιάξουµε εκατο-
ντάδες ιστοσελίδες µε κατακερµατισµένες πληροφορίες,
ουσιαστικά θα υλοποιήσουµε για τον πολίτη ένα διαδικτυακό
χάος που θα διαδεχθεί, απλά και µόνο, το χάος των χαρτιών.

Το πρόβληµα, κύριε Υπουργέ, δεν είναι τεχνολογικό, αλλά πο-
λιτικό. Είναι στο πώς η τεχνολογία µπορεί να χρησιµοποιηθεί για
να εξασφαλίσει αυτές τις επικερδείς επιδράσεις, πώς θα δώσει
λόγο και συµµετοχή στον πολίτη κατά τη διαδικασία λήψης των
αποφάσεων.

Κύριε Υπουργέ, επειδή το νοµοσχέδιο που συζητάµε αντιµε-
τωπίζει το πρόβληµα της διαφάνειας, της διαύγειας, τεχνικά και
όχι πολιτικά, επειδή η ρύθµιση για την ΕΡΤ αποτελεί «γέφυρα»
στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού που έχει δοθεί στη
δηµοσιότητα -νοµοσχέδιο που προοιωνίζεται µία δηµόσια τηλε-
όραση καθεστωτική στην υπηρεσία τής εκάστοτε εξουσίας µε
σφαγή των εργαζοµένων- και επειδή σήµερα το κράτος έδειξε το
σκοτεινό και αδιαφανή εαυτό του, ο ΣΥΡΙΖΑ θα το καταψηφίσει
επί της αρχής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μουλόπουλο.

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των οµιλητών. Πρώτος οµιλητής
είναι ο κ. Κωνσταντίνος Γείτονας από το Πανελλήνιο Σοσιαλιστικό
Κίνηµα για επτά λεπτά.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η διαφάνεια στο δηµόσιο βίο,

καθολικό αίτηµα της κοινωνίας, είναι µία βασική αρχή που πρέ-
πει να δεσµεύει κάθε κυβέρνηση. Και βλέποντας τον αγαπητό

συνάδελφο, Εισηγητή της Νέας ∆ηµοκρατίας, θέλω να πω ότι
δεν έχω την αίσθηση -γι’ αυτό είπα όταν οµιλούσατε ότι σκιαµα-
χείτε- ότι η Κυβέρνηση γράφει βιβλίο -ούτε το είπε κανένας από
την Κυβέρνηση και από τους Υπουργούς- βιβλίο γένεσης του κό-
σµου εξ υπαρχής, από το µηδέν, από το χάος. Όµως, πρέπει να
παραδεχθείτε ότι η Κυβέρνηση παίρνει θετικές πρωτοβουλίες και
νοµοθετικές, αλλά και όσον αφορά δράσεις, που αλλάζουν τα
πράγµατα. Και είπατε ότι είναι αυτονόητο το βήµα της δηµοσιό-
τητας. Αυτονόητο, αλλά εσείς ως κυβέρνηση δεν το κάνατε. Το
αποφύγατε αυτό το βήµα.

Η διαφάνεια, λοιπόν, έχει σχέση µε το κράτος δικαίου, µε την
αξιοπιστία του πολιτικού συστήµατος και την εικόνα της χώρας.
Στη σηµερινή περίοδο, µάλιστα, γενικευµένης κρίσης αξιών, που
η Ελλάδα είναι στο στόχαστρο, η ενίσχυση της διαφάνειας µε
κάθε τρόπο είναι βαρύνουσας σηµασίας. Η χώρα πρέπει να φύγει
το ταχύτερο από το «διεθνή µαυροπίνακα της διαφθοράς».

Και προς την κατεύθυνση αυτή πιστεύω ότι συµβάλλει η νο-
µοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, που είναι ένας ακόµη
κρίκος στην αλυσίδα των πρωτοβουλιών για την κατάργηση του
πελατειακού κράτους και τον έλεγχο της άσκησης κάθε µορφής
εξουσίας από ενηµερωµένους πολίτες.

∆εν ξέρω εάν είναι «βαρύγδουπος» ο τίτλος, όπως είπατε κύριε
συνάδελφε της Νέας ∆ηµοκρατίας, όµως η νοµοθετική πρωτο-
βουλία έχει ειδικό βάρος, έχει περιεχόµενο. Και αυτό θα πρέπει
να κρατήσουµε. Γιατί το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» ρυθµίζει τα θέ-
µατα της δηµοσιότητας µέσω του διαδικτύου όλων των διοικητι-
κών πράξεων, αποφάσεων -κανονιστικών και µη- και της
Κεντρικής Κυβέρνησης αλλά και -αυτό είναι ένα βήµα ακόµη
µπροστά- αλλά και των ΟΤΑ και των άλλων φορέων της Γενικής
Κυβέρνησης.

Και η δηµοσιότητα θα τολµούσα να πω µετά λόγου γνώσεως,
ακριβώς επειδή έχω κάνει επανειληµµένα Υπουργός, ότι είναι το
«ήµισυ του παντός» της διαφάνειας. Βεβαίως, θα µπορούσε να το
πει κανείς. ∆ιότι από εκεί ξεκινάει το θέµα της διαφάνειας. Αν
υπάρχει δηµοσιότητα και προσπέλαση όλων στις αποφάσεις και
ενηµερωµένων πολιτών µπορούν να κρίνονται και να ελέγχονται
πραγµατικά οι αποφάσεις.

Η ευρεία, δηµοσιότητα πιστεύω ότι καθιστά πιο υπεύθυνους
και τους πολιτικούς και τους δηµόσιους λειτουργούς, αλλά και
τους πολίτες και τον Τύπο, όλους δηλαδή τους παράγοντες σε
σχέση µε τη δηµοκρατία. Όλους τους παράγοντες της δηµόσιας
ζωής τούς καθιστά υπεύθυνους. Γιατί; Είναι κατανοητό, πιστεύω.
Οι πολιτικοί, µε την άµεση υπαγωγή των αποφάσεών τους σε
άµεσο και µαζικό έλεγχο, τα µέσα ενηµέρωσης, µε την άµεση
προσπέλαση στην πηγή των πληροφοριών, για να µην παρασύ-
ρονται σε παραπληροφόρηση και οι πολίτες, µε την απευθείας
γνώση των πεπραγµένων των κρατικών λειτουργών, για να µην
είναι θύµατα παραπληροφόρησης. Άρα, έχουµε πιο υπεύθυνους
όλους τους παράγοντες της δηµόσιας ζωής.

Εγώ πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία
δίνει, όπως είπα, υπεραξία. Καθίσταται υποχρεωτική η ανάρτηση
στο διαδίκτυο νόµων, υπουργικών αποφάσεων και πράξεων της
διοίκησης. Και εδώ θα µπορούσαµε να πούµε -και πιστεύω- ότι
είναι σωστή η παρατήρηση του κ. Ζώη, ότι υπήρχε δηµοσιότητα
στις υπουργικές αποφάσεις µέσα από τη δηµοσίευση σε Φύλλο
Εφηµερίδας της Κυβέρνησης. Αλλά υπήρχε ένα µεγάλο πλέγµα,
ένα φάσµα αποφάσεων, πράξεων που δεν ετύγχανε δηµοσιότη-
τας. Εποµένως, ούτε καν αντικείµενο στοιχειώδους διαδικασίας
διαφάνειας δεν ήταν αυτές οι πράξεις.

Αυτό συστηµατικά τώρα, το καλύπτει η νοµοθετική πρωτο-
βουλία η οποία, επίσης, διευκολύνει τον πολίτη να ασκήσει το συ-
νταγµατικά κατοχυρωµένο δικαίωµά του, της ενηµέρωσης, της
προσπέλασης, δηλαδή, της πρόσβασης στις αποφάσεις. Και
αυτό ενισχύεται ακόµη µε τη δωρεάν πρόσβαση στο περιεχόµενο
των ΦΕΚ.

Έτσι, λοιπόν, πιστεύω ότι δηµιουργεί υπεραξία αυτή η πρω-
τοβουλία. ∆εν διαγράφει ό,τι θετικό έχει γίνει στο παρελθόν. Έρ-
χεται να προσθέσει πραγµατικά και συστηµατοποιήσει όλες
εκείνες τις διαδικασίες οι οποίες θα ενισχύσουν το θέµα της δια-
φάνειας. Εποµένως πιστεύω ότι, ανεξάρτητα από τις όποιες επι-
φυλάξεις, είναι καλό να τύχει γενικότερης- αποδοχής αυτή η
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πρωτοβουλία και βλέπω µε ικανοποίηση ότι τυγχάνει.
Να σας πω και κάτι άλλο; Στην εποχή που ζούµε, στην οποία

αναφέρθηκαν οι Εισηγητές, όπου υπάρχει κρίση εµπιστοσύνης
πολιτών και πολιτικής, κρίση εµπιστοσύνης της κοινωνίας προς
το κράτος, δεν είναι κακό και µέσα από αυτή την πρωτοβουλία,
θεωρώ ότι είναι καλό να δοθεί ένα ανανεωµένο µήνυµα προς την
κοινωνία και αυτό το κάνει αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία. Να
τονίσουµε ότι πια «ουδέν κρυπτόν υπό τον ήλιο της ελληνικής
δηµοκρατίας». Αυτό είναι το ανανεωµένο µήνυµα και αυτή είναι
η αξία αυτής της προσπάθειας. Το χρειαζόµαστε και αν τύχει,
µάλιστα, της γενικής αποδοχής, θα είναι σήµερα ένα πολύ
ισχυρό µήνυµα προς την κοινωνία και προς κάθε κατεύθυνση,
διότι, όπως είπα, η Ελλάδα πρέπει να φύγει από το µαυροπίνακα.

Στο µισό λεπτό που έχω, θα ήθελα να κάνω δύο-τρεις επιση-
µάνσεις. Το στοίχηµα θα κερδηθεί στην πράξη -το λέω πάντα για
όλους τους νόµους- και ιδιαίτερα σε αυτό θα πρέπει να πέσει το
βάρος.

Βλέπω, κύριε Υπουργέ, ότι στο άρθρο 6 προβλέπετε τη συ-
γκρότηση ειδικής οµάδας έργου σε κάθε φορέα. Αυτό είναι
κλειδί για την επιτυχία του εγχειρήµατος. Χρειάζεται, όµως,
αυτές οι ειδικές οµάδες να στελεχωθούν µε κατάλληλο προσω-
πικό και να τους δοθεί η πρέπουσα υλικοτεχνική υποδοµή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω, κύριε Πρόεδρε, µέσα στον χρόνο µου. Σας πα-
ρακαλώ, για λίγα δευτερόλεπτα µόνο.

Μία άλλη επισήµανση έχει σχέση µε το ότι πρέπει να διασφα-
λισθεί στην πράξη, µέσα από τη δηµοσιότητα, η προστασία των
ευαίσθητων προσωπικών δεδοµένων. Το λέει στο νοµοσχέδιο στο
άρθρο 5, αλλά πρέπει να διασφαλιστεί στην πράξη.

Η τρίτη παρατήρηση -και µε αυτή τελειώνω- είναι γιατί το
άρθρο 4 επειδή έγινε πολλή συζήτηση. ∆ιάβασα και τα Πρακτικά
και βλέπω ότι γίνεται σχετική παρατήρηση – σχόλιο της Επιστη-
µονικής Επιτροπής της Βουλής σε σχέση µε το υποστατό των
πράξεων, εάν δεν υπάρχει δηµοσίευση. Καλό είναι να το αποσα-
φηνίσουµε το θέµα, κύριε Υπουργέ και για έναν επιπλέον λόγο.
∆ιότι πιστεύω ότι το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» δεν θα πρέπει να
αφήνει πουθενά δυνατότητα συσκότισης. Θα ήταν ένα οξύµωρο.
Άρα χρειάζεται εδώ να δοθούν όλες οι διευκρινήσεις γι’ αυτό το
θέµα το οποίο θίγεται µε το άρθρο 4 και για το οποίο έγινε, όπως
είπα, πολλή συζήτηση.

Με τις ρυθµίσεις του νοµοσχεδίου, λοιπόν, επιχειρείται αναµ-
φισβήτητα, να αντιµετωπισθεί µία από τις σοβαρότερες παθογέ-
νειες στη λειτουργία του κράτους. Και αυτό το µπορούµε. Αυτό
προωθεί η νοµοθετική πρωτοβουλία, η οποία θα πρέπει να τύχει
της στήριξης όλων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε,
κύριε Γείτονα.

Συνεχίζουµε µε το Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ
Μπεκίρη.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ: Κυρία και κύριοι Βουλευτές, είναι εξαι-

ρετικά ευτυχής, κυρίως όµως υπεύθυνη η στάση για την Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση να αποδέχεται νοµοθετικές πρωτοβουλίες
της Κυβέρνησης. Θα ήταν, όµως, εξίσου ευτυχής η συγκυρία,
αφενός, εάν ως κυβέρνηση, είχαµε αντιµετωπίσει από την τότε
Αξιωµατική Αντιπολίτευση την ίδια κοινοβουλευτική συµπερι-
φορά που εσείς σήµερα απολαµβάνετε, αφετέρου, εάν µπορού-
σατε να αναγνωρίσετε ότι βρήκατε και κάτι σωστά
προετοιµασµένο και έτοιµο εκτός από ερείπια, συντρίµµια και κα-
µένη γη που καθηµερινά επικαλείσθε ότι παραλάβατε και άλλα
παρόµοια ευτράπελα που σας διαβεβαιώ ότι πλέον δεν προκα-
λούν γέλιο, αλλά βαθιά απογοήτευση για τον τρόπο που αντι-
λαµβάνεσθε την διακυβέρνηση και την οδηγείτε στην περαιτέρω
απαξίωση της πολιτικής στον τόπο µας.

Καταλαβαίνω την ανάγκη και την αγωνία σας να παρουσιάσετε
κυβερνητικό έργο. Αυτή σας όµως η αγωνία, πολλές φορές –και
δεν αναφέροµαι µόνο στη σηµερινή κυβερνητική πρωτοβουλία-
συνοδεύεται δυστυχώς, από παραπλανητικούς τίτλους νοµο-

σχεδίων που όχι µόνο δεν αποτυπώνουν τις προθέσεις, αλλά δια-
στρεβλώνουν πλήρως την πραγµατικότητα αφήνοντας αιχµές,
ερωτήµατα, για την κατάσταση που επικρατεί στη χώρα.

Στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο επιλέξατε -ατυχώς κατά τη
γνώµη µας- τη λέξη «διαύγεια», θέλοντας προφανώς να συνδέ-
σετε αυτή σας τη νοµοθετική πρωτοβουλία µε τη διαφάνεια στο
δηµόσιο τοµέα. Και µπορεί ο τίτλος να είναι εντυπωσιακός, να
είναι επιθετικός, να µοιάζει µε λαµπερό πυροτέχνηµα, η ουσία
όµως του νοµοσχεδίου απέχει παρασάγγας από τον επιθυµητό
στόχο, όχι γιατί δεν τον πιστεύετε, αλλά για τον απλούστατο
λόγο πως εσείς οι ίδιοι γνωρίζετε –παρ’ ότι αποφεύγετε να ανα-
γνωρίσετε- πως ο στόχος αυτός έχει ήδη ικανοποιηθεί σε συ-
ντριπτικά υψηλό ποσοστό από τις πρωτοβουλίες της
προηγούµενης κυβέρνησης.

Το χειρότερο όµως µε εσάς είναι ότι -και προεκλογικά αλλά
κυρίως µετεκλογικά- στην προσπάθεια σας να απαξιώσετε την
προηγούµενη κυβέρνηση, συνεχώς αποδοµείτε την εικόνα της
χώρας και στο εσωτερικό και στο εξωτερικό, ψευδόµενοι ασύ-
στολα, παραπλανώντας διαρκώς τους πολίτες και αγνοώντας ότι
όλα αυτά ούτε ήρωες θα σας αναδείξουν, παρά µόνο θα βυθί-
ζουν τον τόπο ακόµα βαθύτερα σε αναξιοπιστία και αφερεγγυό-
τητα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η διαφάνεια στη δηµόσια διοί-
κηση δεν είναι αποτέλεσµα ενός upload στο ιντερνέτ, για να χρη-
σιµοποιήσουµε τη λέξη που αναγνωρίζουν οι ενασχολούµενοι µε
το διαδίκτυο. Η διαφάνεια προϋποθέτει τη δηµοσίευση πράξεων
αποφάσεων και άλλων, για τα οποία πιστεύω, πως δεν έχετε την
ψευδαίσθηση ότι µε το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο υλοποιούνται,
για τον απλούστατο λόγο ότι αυτό ούτως ή άλλως συνέβαινε,
συµβαίνει αλλά και θα συµβαίνει, ανεξάρτητα από τη δική σας
νοµοθετική πρωτοβουλία, που εντέλει δεν έχει να κάνει µε την
ανακάλυψη του τροχού και της πυρίτιδας, όπως εσείς προσπα-
θείτε να την παρουσιάσετε.

Για να το πούµε πιο απλά. Αν µία πράξη δηµοσιεύεται ή στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως ή µε άλλον τρόπο που προβλέπε-
ται από τη νοµοθεσία, τότε αυτή η πράξη υπάρχει και αρχίζει να
ισχύει από την ηµεροµηνία της δηµοσίευσης της. Η δε ανάρτηση
στο διαδίκτυο, είναι ένα βήµα παραπάνω χωρίς όµως ουσία και
κυρίως, χωρίς να περιλαµβάνει κυρώσεις.

Θέλουµε να γίνει απολύτως κατανοητό, πως στόχος µας δεν
είναι να υποτιµήσουµε το νοµοσχέδιο, αλλά ούτε να επιτρέψουµε
να θεωρηθεί ως το πλέον αποφασιστικό, κυβερνητικό βήµα κα-
ταπολέµησης της διαφθοράς και περιφρούρησης της διαφάνειας
στο δηµόσιο τοµέα.

∆εν προσπαθούµε να σας µιµηθούµε στη στείρα και αδιέξοδη
αντιπολίτευση που σας χαρακτήριζε, αλλά να σας αποδείξουµε
µε συγκεκριµένα επιχειρήµατα και όχι µε έωλες αναφορές τη
δική µας στάση. Και γίνοµαι πιο συγκεκριµένος.

Η κυβέρνηση Καραµανλή, σας παρέδωσε πλήθος έργων αφού
αξιοποίησε στο έπακρο τις χρηµατοδοτήσεις για την ηλεκτρο-
νική διακυβέρνηση και την κοινωνία της πληροφορίας. Ενώ το
Μάρτιο του 2004 και µετά από δύο χρόνια λειτουργίας, η κοινω-
νία της πληροφορίας είχε προκηρύξει µόλις πενήντα οχτώ έργα
συνολικού προϋπολογισµού 198 εκατοµµυρίων ευρώ -ενώ οι
υπογεγραµµένες συµβάσεις ανέρχονταν µόλις στο 1,53 εκατοµ-
µύρια ευρώ- το Σεπτέµβρη του 2009 είχαν προκηρυχθεί πάνω
από εκατόν ογδόντα έργα ύψους 911 εκατοµµυρίων ευρώ.

Μέσα σ’ αυτά τα πλαίσια, δηµιουργήσαµε πρώτον, έκδοση τεύ-
χους υπαλλήλων και οργάνων διοίκησης φορέων δηµοσίου και
ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, µέσω των οποίων εξασφαλίσαµε και
διασφαλίσαµε τη δηµοσιότητα των επιτροπών, αλλά και τη σύν-
δεση των επιτροπών και τις αµοιβές τους.

∆εύτερον, εφηµερίδα της υπηρεσίας, µία ηλεκτρονική εφηµε-
ρίδα στην ιστοσελίδα κάθε φορέα του δηµοσίου, αλλά και της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης, µέσω της οποίας κάθε ενδιαφερόµενος
πολίτης, µπορεί να ενηµερωθεί για τα έγγραφα που διακινούνται
καθηµερινά από τη διοίκηση.

Τρίτον το e-themis, όπου όλοι οι πολίτες δωρεάν έχουν τη δυ-
νατότητα πρόσβασης και εξεύρεσης οποιουδήποτε νοµικού κει-
µένου και οποιασδήποτε διοικητικής πράξης από συστάσεως του
ελληνικού κράτους.
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Τέταρτον, καθιερώσαµε κανόνες διαφάνειας για την κρατική
διαφήµιση και µε τη δηµοσιοποίηση όλων των σχετικών στοιχείων
στο διαδίκτυο.

Πέµπτον, µε το πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ» υποχρεωτικά αναρτώ-
νται στο διαδίκτυο όλες οι χρηµατοδοτήσεις των οργάνων της
Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Έκτον, σας παραδώσαµε το εθνικό δίκτυο ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης σύζευξης, που εξυπηρετεί πάνω από τέσσερις χιλιάδες εξα-
κόσιους φορείς του δηµοσίου και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Έβδοµον, σας παραδώσαµε την πύλη Έρµης, που αποτελεί το
εθνικό σηµείο αναφοράς και λειτουργεί ως υπηρεσία µίας στά-
σης για την ψηφιακή επικοινωνία των πολιτών και των επιχειρή-
σεων µε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Όγδοο, συστήσαµε το ενιαίο σύστηµα διαλειτουργικότητας,
µε το οποίο δηµιουργούνται ενιαίοι κανόνες για την τυποποιη-
µένη ψηφιακή επικοινωνία µεταξύ όλων των υπηρεσιών του δη-
µοσίου και της πληθώρας των πληροφοριακών συστηµάτων του,
µε γνώµονα τη γενίκευση των ολοκληρωµένων συναλλαγών.

Ένατο, προχωρήσαµε στην ηλεκτρονική αναβάθµιση του Εθνι-
κού Τυπογραφείου.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είτε
θέλει να το παραδεχθεί, είτε όχι βρήκε από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση ένα καλά οργανωµένο σύστηµα ηλεκτρονικής διακυ-
βέρνησης που ως στόχο είχε και τη διαφάνεια αλλά και τη
διευκόλυνση των πολιτών, των επιχειρήσεων και της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης. Πάνω σ’ αυτό ακριβώς το έργο πατάτε σήµερα, κύριοι
της Κυβέρνησης, για τη νοµοθετική σας πρωτοβουλία και απλώς
κάνετε το αυτονόητο.

Κανείς δεν µπορεί να αρνηθεί την τεχνολογία της ψηφιακής
εποχής προς όφελος της πολιτείας και της διαφάνειας. Άλλο
όµως αυτό και άλλο οι πολιτικές πρωτοβουλίες να διακρίνονται
για µικροψυχία και προσπάθεια κατάργησης ενός µεγάλου έργου
που παραλάβατε και σήµερα οφείλετε να προχωρήσετε. Και να
θυµάστε ότι διαύγεια εκτός από διαφάνεια και καθαρότητα, ση-
µαίνει σαφήνεια και ακρίβεια. Μην την αποφεύγετε λοιπόν, αλλά
υπηρετείστε την.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Μπεκίρη.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Ηλίας Πολατίδης για επτά λεπτά.

ΗΛΙΑΣ ΠΟΛΑΤΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Το πρώτο που θα ήθελα να πω, είναι ότι θα έπρεπε να απο-

φεύγει το ΠΑΣΟΚ τις ποµπώδεις εκφράσεις, αυτές της διαφά-
νειας, της διαύγειας κ.λπ. Τελικά ποια είναι η διαφορά µεταξύ
διαφάνειας και διαύγειας δεν µας έχει εξηγήσει. Γιατί αυτό ξέ-
ραµε µέχρι στιγµής, το αντίθετο της διαφάνειας είναι η αδιαφά-
νεια, το διαυγές δεν έχει αντίθετο.

Υπάρχει όµως µία πρακτική την οποία έχουµε δει µέχρι τώρα.
Υπάρχουν άνθρωποι, οι οποίοι για τις ιδέες τους σήµερα βρί-
σκονται στις φυλακές και αναφέροµαι στο δηµοσιογράφο ∆ηµή-
τρη Παπαγεωργίου, ο οποίος έχει συµπληρώσει έξι µήνες
προφυλακίσεως µε αστείες δικαιολογίες και προκειµένου να εκ-
φοβιστούν αυτοί οι οποίοι εµφορούνται από πατριωτικές ιδέες.
Αυτό είναι που λείπει από τη διαφάνεια. Και είναι αδιαφανείς όλες
οι διαδικασίες, οι οποίες έστειλαν αυτόν τον νέο και αθώο άν-
θρωπο για όλα όσα του καταµαρτυρούνται στη φυλακή και συ-
νεχίζουν να τον κρατάνε εκεί.

Οι ποµπώδεις εκφράσεις λοιπόν του Υπουργείου, το οποίο λέει
ότι, έχει εισαγάγει κάποιους νεοτερισµούς στο σύστηµα µας, θα
έπρεπε να αποφεύγονται. Κατ’ αρχάς το σύστηµα είναι ούτως ή
άλλως διαφανές, γιατί υπάρχει δηµοσίευση στο Φύλλο της Εφη-
µερίδας της Κυβερνήσεως. Αυτή ήταν η τεχνολογία όταν ιδρύ-
θηκε το ελληνικό κράτος και αυτό υπάρχει.

Όποιος θέλει πραγµατικά µπορεί να βρει. Άρα δεν είναι το
θέµα το αν δηµοσιεύονται ή όχι. Ανέφερε πολύ σωστά ο εισηγη-
τής της Πλειοψηφίας, ότι υπάρχουν οι δηµοσιεύσεις στις εφη-
µερίδες κ.λπ., απλώς είναι ο τρόπος µε τον οποίο θα γίνεται η
αναζήτηση. Εκεί είναι το πρόβληµα, ότι ο τρόπος αυτός, ο πα-
λιάς τεχνολογίας που χρησιµοποιείται µέχρι σήµερα, δεν επι-

τρέπει την εύκολη αναζήτηση και γι’ αυτό η τοποθέτηση του σε
ένα διαδικτυακό τόπο διευκολύνει την αναζήτηση και κατ’ αυτόν
τον τρόπο δηµιουργεί µία διαφάνεια.

Το θέµα είναι, το Εθνικό Τυπογραφείο µπορεί να ανταποκρι-
θεί σ’ αυτόν τον όγκο, ο οποίος θα προκύψει; Μέχρι σήµερα δη-
µοσιεύονται πάρα πολλά στοιχεία στο Εθνικό Τυπογραφείο, στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, δηµοσιεύονται στον ιστότοπο του
Εθνικού Τυπογραφείου, στον οποίο όµως για να έχει πρόσβαση
κάποιος πολίτης απαιτείται κάποιος κωδικός, τον οποίο δεν έχει.

Πρώτη ερώτηση και βασική. Τι κάνατε, πέραν του να φέρετε
αυτό το νοµοσχέδιο, ενδεχοµένως καλών προθέσεων, ενδεχο-
µένως δείγµα των ικανοτήτων σας στις δηµόσιες σχέσεις, αλλά
πέραν αυτού, τι κάνατε για να δηµιουργήσετε µία υποδοµή στο
Εθνικό Τυπογραφείο, ούτως ώστε να µπορεί να φέρει εις πέρας
αυτό το έργο;

∆ιαβάζω στο άρθρο 6, στην παράγραφο 2, στο εδάφιο 1.
Λέει στο εδάφιο 1 ότι όλες οι αποφάσεις στέλνονται στο

Εθνικό Τυπογραφείο και το Εθνικό Τυπογραφείο δηµιουργεί και
λειτουργεί µε την εποπτεία του τον κεντρικό δικτυακό τόπο για
την ανάρτηση των πράξεων. Με ποια υποδοµή; Η σηµερινή υπο-
δοµή, η οποία υπάρχει, είναι ικανοποιητική; Εγώ λέω ότι όχι. Του-
λάχιστον όσοι προσπαθούµε να το χρησιµοποιήσουµε –οι
Βουλευτές έχουν πρόσβαση εκεί πέρα- βλέπουµε ότι αυτό δυ-
σκολεύεται να ανταποκριθεί σήµερα σε αυτό το έργο. Θα µπο-
ρέσει να το κάνει σε πολύ µεγαλύτερο;

∆εύτερον, γράφετε εδώ πέρα ότι στο διαδίκτυο αναρτώνται
νόµοι που εκδίδονται και δηµοσιεύονται κατά το Σύνταγµα. Καλά,
είναι δυνατόν τώρα να µπαίνει τέτοιο άρθρο εδώ πέρα; Τι νόηµα
έχει; Οι νόµοι δεν δηµοσιεύονται σήµερα στον ιστότοπο του Εθνι-
κού Τυπογραφείου, δεν δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως; Γιατί το ξαναβάζετε αυτό;

Τι άλλο βάζετε: Πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου. Και αυτά
όµως συµπεριλαµβάνονται. Προεδρικά διατάγµατα κανονιστικού
χαρακτήρα και αυτά συµπεριλαµβάνονται.

Πάµε τώρα στις ερµηνευτικές εγκυκλίους και εγκυκλίους για
την εφαρµογή της νοµοθεσίας: Εδώ πέρα δεν κάνετε το βασικό.
Όλα αυτά για να έχουν νόηµα, πρέπει να είναι σε ένα δικτυακό
ιστότοπο. Εάν είναι διασκορπισµένα σε εκατοντάδες ή χιλιάδες
και πρέπει µε κάποιον τρόπο να πάει εκεί και να τα αναζητήσει ο
ενδιαφερόµενος, δεν γίνεται το παραµικρό. Και µε ποιες µηχανές
αναζήτησης θα το κάνει αυτό;

Θα αφήσουµε αυτή η λειτουργία να γίνεται από τους Έλληνες
πολίτες µέσω µιας µηχανής αναζήτησης ή των γνωστών µηχα-
νών που πάντως όλες είναι στην υπερατλαντική δύναµη, προ-
στάτιδά σας; Όλα, δηλαδή, θα τα αφήσουµε εκεί; Θα υπάρχει
µια διαδικασία; Και εάν πάω εγώ ως Έλληνας πολίτης και βάλω
µια λέξη και ψάξω στη συγκεκριµένη µηχανή αναζήτησης και δεν
βρω κάτι, είµαι πεπεισµένος ότι πράγµατι δεν υπάρχει, ότι δεν
έχει αναρτηθεί αυτό; Ή η µηχανή αναζήτησης έχει κάποιο πρό-
βληµα ή για κάποιον άλλο άλφα ή βήτα λόγο, που στο κάτω-κάτω
δεν είναι υποχρεωµένη τους νόµους του ελληνικού κράτους να
τους εφαρµόζει η οποιαδήποτε ξένη µηχανή αναζήτησης; Τι κά-
νετε επ’ αυτού; Μηδέν, τίποτα!

Πέραν, δηλαδή, των βασικών και απλών αυτών τεχνικών θεµά-
των, τα οποία σας έχω αναφέρει έρχεστε εδώ και συνεχίζετε µια
πρακτική, η οποία δεν µπορεί να προσφέρει το παραµικρό. Οι
προθέσεις σας είναι καλές. ∆εν θα τις αµφισβητήσουµε και γι’
αυτό ψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής. Αλλά πρακτική
εφαρµογή δεν πρόκειται να έχει. Εάν θέλετε πράγµατι να υπάρ-
ξει µια πρακτική εφαρµογή, εάν θέλετε πράγµατι να υπάρξει δια-
φάνεια, θα πρέπει να φέρετε κάποιες τροπολογίες, τουλάχιστον
ότι αυτά όλα θα συνενωθούν στον ιστότοπο του Εθνικού Τυπο-
γραφείου. Η αναζήτηση και η µη εµφάνιση κάποιας αποφάσεως
εκεί, να δηµιουργεί τη βεβαιότητα στον Έλληνα πολίτη ότι πράγ-
µατι δεν έχει ανακοινωθεί το παραµικρό από αυτό που τον εν-
διαφέρει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Θα πω και ένα άλλο θέµα. Ξανά ο συνήγορος του λαθροµετα-
νάστη, ξανά άλλα σαράντα άτοµα να πάνε εκεί. Τελικά, πόσα
άτοµα χρειάζεται αυτός ο συνήγορος του λαθροµετανάστη για
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να λειτουργήσει; ∆εν µας το λέτε. Κάθε φορά έρχονται και ξα-
νάρχονται και νέες αιτήσεις: σαράντα µετακλητοί υπάλληλοι
τώρα, σαράντα αποσπασµένοι πάλι, δεν ξέρω πόσοι είναι. Τε-
λικά, πόσο κοστίζει αυτός ο συνήγορος του λαθροµετανάστη;
Θα πρέπει, νοµίζω, να αναλάβει και κάποια από τα έξοδα και η
αρµοστεία του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες, διότι το βάρος για τον
ελληνικό λαό πλέον, είναι δυσβάσταχτο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πολατίδη.

Το λόγο τώρα έχει η κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευτής Ηρα-
κλείου του ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κ. Σκραφνάκη, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το σχέδιο νόµου «Ενί-

σχυση της διαφάνειας µε την υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και
πράξεων των Κυβερνητικών, ∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Ορ-
γάνων στο ∆ιαδίκτυο «ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατά-
ξεις» του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης. Με την εφαρµογή του Προγράµ-
µατος «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» εισάγεται η υποχρεωτική ανάρτηση πράξεων
των κυβερνητικών και διοικητικών οργάνων στο διαδίκτυο και επι-
τυγχάνεται η µέγιστη δυνατή δηµοσιότητα όλων των αποφάσεων
και δράσεων των οργάνων διοίκησης.

Κύριε Υπουργέ, µετά το νόµο για την υπαγωγή όλων των προ-
σλήψεων στο ΑΣΕΠ, µετά το νόµο για την επιλογή ∆ιευθυντών
µε διαφάνεια και αξιοκρατία, µετά το νόµο για τον εξορθολογι-
σµό του συστήµατος απόδοσης ιθαγένειας στους αλλοδαπούς,
µετά το νόµο για τη νέα αρχιτεκτονική της αυτοδιοίκησης, τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», υλοποιείται σήµερα άλλη µια προεκλογική δέ-
σµευση του ΠΑΣΟΚ και του Πρωθυπουργού µας, Γεωργίου Πα-
πανδρέου, για την ανάρτηση στο διαδίκτυο όλων των
αποφάσεων του Πρωθυπουργού, των Υπουργών και Υφυπουρ-
γών, των Γενικών Γραµµατέων, των Περιφερειαρχών και των ∆η-
µάρχων, των Ανεξάρτητων Αρχών και όλων των άλλων
συλλογικών οργάνων, που αποφασίζουν. Βέβαια, µέσα στις απο-
φάσεις που θα δηµοσιεύονται, θα είναι και αυτές που αφορούν
την αξιοποίηση κρατικών πόρων.

Το πιο σηµαντικό απ’ όλα είναι ότι οι αποφάσεις για να µπο-
ρούν να εκτελεσθούν, θα πρέπει, πρώτα απ’ όλα, να δηµοσιεύο-
νται στο διαδίκτυο. Επιβεβαιώνεται µε τον τρόπο αυτό η συνέπεια
και η συνέχεια της πολιτικής της Κυβέρνησης προς την κατεύ-
θυνση της διαφάνειας, της αξιοκρατίας, των ανοιχτών διαδικα-
σιών, της λογοδοσίας και της ισονοµίας, της αλλαγής δηλαδή
στη σχέση κράτους-πολίτη.

Το παρόν σχέδιο αποτελεί τοµή στη λειτουργία της δηµόσιας
διοίκησης, διότι αφ’ ενός διασφαλίζει την πρόσβαση του πολίτη
στην πληροφορία, αφ’ ετέρου τον ενηµερώνει και άρα, µπορεί
και ο πολίτης να κρίνει κάθε απόφαση της διοίκησης, που άλλω-
στε τον αφορά.

Ο στόχος, λοιπόν, του νοµοσχεδίου είναι διπλός, αφ’ ενός διότι
η δηµοσίευση των αποφάσεων στο διαδίκτυο λειτουργεί απο-
τρεπτικά για οποιαδήποτε ασύδοτη, αυθαίρετη ή έκνοµη πράξη,
αφού η ευρεία και άµεση δηµοσιότητα είναι βέβαιο ότι πέραν
από την κατακραυγή, θα προκαλέσει και την άµεση ανάκλησή
της και αφ’ ετέρου η δηµοσίευση αυτή καθ’ εαυτή, θα συµβάλει
στον εξορθολογισµό ειδικά των οικονοµικών αποφάσεων και των
δαπανών.

Για παράδειγµα, σε ένα δήµο που δύο δηµοτικά διαµερίσµατα
δεν έχουν να πιούν νερό και το δηµοτικό συµβούλιο αποφασίζει
να διαθέσει χρήµατα για να φτιάξει τις πλατείες αυτών των χω-
ριών, αντί να λύσει πρώτα το πρόβληµα της ύδρευσης, η από-
φαση αυτή του δηµοτικού συµβουλίου θα κριθεί αρνητικά απ’
όλους τους πολίτες, γιατί δεν έχει γίνει σωστή αξιολόγηση από
το δηµοτικό συµβούλιο της προτεραιότητας και της αναγκαιό-
τητας της ύδρευσης αρχικά και µετά του καλλωπισµού της πλα-
τείας. Και βέβαια, οι αποφάσεις του δηµοτικού συµβουλίου
αναρτώνται αλλά κανένας µε την ανάρτηση αυτή που γίνεται, σή-
µερα δεν τις παίρνει χαµπάρι. Το δηµοτικό συµβούλιο που πήρε
αυτή την απόφαση, θα πρέπει να είναι σε θέση να εξηγήσει όχι

τη νοµιµότητα αλλά τη σκοπιµότητα της απόφασής του, ποιους
εξυπηρετεί και να δικαιολογήσει την προτεραιότητα του έργου.

Σήµερα, πολλές από τις αποφάσεις της διοίκησης δεν είναι
κατ’ ανάγκη παράνοµες, ούτε αποτελούν κατ’ ανάγκη σκάνδαλα.
Πολλές, όµως, από τις αποφάσεις αυτές είναι λανθασµένες και
ανορθολογικές και λαµβάνονται συχνά για την εξυπηρέτηση προ-
σωπικών ή µικροκοµµατικών συµφερόντων. Οι αποφάσεις που
λαµβάνονται µε αυτά τα κριτήρια, µπορεί να είναι νόµιµες, αλλά
δεν είναι κατ’ ανάγκη σωστές, δεν βοηθούν όλους τους πολίτες,
αλλά ούτε και τη χώρα ειδικά στη σηµερινή δύσκολη συγκυρία,
όπου οι ανάγκες συνεχώς αυξάνονται, ενώ οι διαθέσιµοι πόροι
είναι περιορισµένοι και θα πρέπει να γίνεται η διαχείρισή τους µε
σύνεση. Η υποχρεωτική ανάρτηση των αποφάσεων στο διαδί-
κτυο, αναγκαστικά θα ωθήσει τη διοίκηση στη λήψη ορθολογι-
κών αποφάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητούµε
σήµερα έχει να κάνει µε όλες τις πτυχές της δηµόσιας ζωής.
Είναι προφανές ότι οδηγηθήκαµε σε ένα κλίµα διαφθοράς και
σκανδάλων από την έλλειψη διαφάνειας και πρόσβασης των πο-
λιτών, µε όρους ισότητας, στα κέντρα λήψης των αποφάσεων.
Είναι, επίσης, αλήθεια ότι η χώρα µας οδηγήθηκε σε ένα σύ-
στηµα που παρήγαγε κοινωνικά, αναπτυξιακά και δηµοσιονοµικά
ελλείµµατα, λόγω και ενός τρόπου διοίκησης και λειτουργίας του
πολιτικού συστήµατος.

Αλλάζοντας όλα αυτά µε συστηµατικές πράξεις ουσιαστικά
αντιµετωπίζεις κορυφαία ζητήµατα που είναι από µόνα τους συ-
νιστώσες της κρίσης που διαπερνά σήµερα όλη την κοινωνική και
οικονοµική ζωή της χώρας.

Χαίροµαι σήµερα, που όλες σχεδόν οι πτέρυγες του ελληνικού
Κοινοβουλίου αναγνωρίζουν, τη χρησιµότητα του κεντρικού πυ-
ρήνα αυτής της πρωτοβουλίας που θέλει πραγµατικά να συµ-
βάλλει στην εξυγίανση της πολιτικής ζωής, να συµβάλλει στη
διαφάνεια του δηµόσιου βίου, η οποία έχει πληγεί ανεπανόρθωτα
το τελευταίο διάστηµα. Μια τέτοια λειτουργία σε όλο το κράτος,
σε όλη τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση θα σταµατήσει φαινόµενα διαφθο-
ράς και θα οδηγήσει υποχρεωτικά στη λήψη ορθολογικών απο-
φάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη νέα εποχή που διανύουµε,
είναι σίγουρο ότι ο πολίτης πρέπει να είναι σωστά πληροφορη-
µένος για να µπορέσει να συµµετέχει στον έλεγχο, στην άσκηση
κριτικής, αλλά και στην επιβράβευση όσων των διοικούν. Χρεια-
ζόµαστε τη συµµετοχή και την εµπιστοσύνη του πολίτη για να
µπορεί και ο ίδιος να σεβαστεί τους θεσµούς, το κράτος και να
είναι και ο ίδιος συνεπής στις υποχρεώσεις του.

Μέχρι σήµερα το κράτος αγνοούσε, εξαιρούσε και περιθω-
ριοποιούσε τον πολίτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μάλιστα.
ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: ∆εν τον έκανε συµµέτοχο στα προβλή-

µατα. Γι’ αυτό και ο πολίτης αντιδρά στο σύνολο του πολιτικού
µας συστήµατος. Αυτό πρέπει να το αλλάξουµε. Και αυτό το νο-
µοσχέδιο που σήµερα συζητούµε αυτό ακριβώς επιχειρεί. Γι’
αυτό και το ψηφίζω µε ιδιαίτερη χαρά, αφού χτυπά στη ρίζα τους
την αδιαφάνεια και τη διαφθορά.

Σας ευχαριστώ.
Ευχαριστώ και εσάς, κύριε Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.

Σκραφνάκη.
Το λόγο έχει ο κ. Προκόπης Παυλόπουλος, Βουλευτής Α’ Αθη-

νών της Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, όπως ελέχθη από τον εισηγητή µας ψηφί-

ζουµε το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου ως ένα θετικό βήµα για
την περαιτέρω εµπέδωση της διαφάνειας και την εξυπηρέτηση
του πολίτη.

Θέλω όµως εδώ να ξαναπώ κάτι. Σήµερα η συζήτηση µπήκε
στις σωστές διαστάσεις. Αλλά σήµερα. Γιατί σήµερα είπαµε όλοι
ότι για να φτάσουµε εδώ, έγιναν πολλές προσπάθειες πριν.
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∆εν αντέχω στον πειρασµό να µη θυµηθώ κάτι που είχα ζήσει
ως Υπουργός µε το πρώτο νοµοσχέδιο που είχα φέρει εδώ προς
ψήφιση. Ήταν ο ν.3242/2004. Ήταν ο νόµος που αφορούσε ακρι-
βώς τέτοια θέµατα. Και ο νόµος ο οποίος δροµολογούσε το θε-
σµικό υπόβαθρο των ΚΕΠ, το οποίο δεν υπήρχε τότε, και τη
µετατροπή τους σε Κέντρα Ολοκληρωµένων Συναλλαγών.

Θυµάµαι την εποχή εκείνη ότι τα ΚΕΠ ήταν σε πρωτόλεια
φάση. Είχα αναγνωρίσει δηµόσια την πρωτοβουλία του Σταύρου
Μπένου και µάλιστα ονοµαστικά, µολονότι τονίζω ότι τα ΚΕΠ
ήταν ελάχιστα και λειτουργούσαν εντελώς πειραµατικά.

Και θα θυµίσω στους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ κάτι. Η σύµ-
βαση µε την οποία είχαν γίνει τα ΚΕΠ µε ιδιωτική εταιρεία ήταν
κυριολεκτικά στον αέρα, όχι από πρόθεση των συναδέλφων προ-
κατόχων µου, αλλά γιατί δεν είχαν αντιληφθεί ότι αυτό απαιτούσε
παρέµβαση του ελεγκτικού συνεδρίου.

Όχι µόνο δεν δηµιούργησα κανένα ζήτηµα την εποχή εκείνη,
αλλά και όταν πήγε αναγκαστικά στο ελεγκτικό συνέδριο έδωσα
µάχη ολόκληρη για να θεωρηθεί έγκυρη λόγω συγγνωστής πλά-
νης. Και δεν φρόντισα ποτέ –και δεν θα το έκανα ποτέ- να φορ-
τώσω στις πλάτες των συναδέλφων δαπάνες που έγιναν
ενδεχοµένως παρατύπως, αλλά εν αγνοία τους. Και πρέπει να
σκεφτούµε όλοι στην σηµερινή εποχή όταν ρίχνουµε τα βάρη σε
άλλους -και τόσο εύκολα µιλάµε για διαφάνεια- αν άνθρωποι κά-
νουν τη δουλειά τους γιατί πιστεύουν σε κάτι, έστω και µια αθέ-
λητη παρατυπία θα µπορούσε να έχει εµφιλοχωρήσει.

Έτσι πίστευα και πιστεύουµε στη Νέα ∆ηµοκρατία στη συνέ-
χεια της πολιτικής. Γι’ αυτό και στην επιτροπή τονίσαµε ότι το
βήµα είναι θετικό, αλλά προηγήθηκαν άλλες ενέργειες για να
φτάσουµε στο σηµερινό επίπεδο ηλεκτρονικής διακυβέρνησης
όπως ήταν το «ΣΥΖΕΥΞΙΣ» και το «ΕΡΜΗΣ», όπως ήταν ο «ΘΗ-
ΣΕΑΣ», ο οποίος δροµολόγησε τη διαφάνεια στις δαπάνες της
τοπικής αυτοδιοίκησης, οι δικτυακές πύλες των Οργανισµών Το-
πικής Αυτοδιοίκησης, τα λοιπά έργα της Κοινωνίας της Πληρο-
φορίας, η Εφηµερίδα της Υπηρεσίας στις 27 Απριλίου 2009 που
δεν πρόλαβε να ολοκληρωθεί πλήρως, αλλά ήταν ο προάγγελος
αυτού που έχουµε σήµερα.

Και τέλος το πιο σηµαντικό βήµα, το οποίο θεωρώ ότι ήταν κα-
θοριστικό την εποχή εκείνη, ο ν.3649/2006 που άλλαξε τη δοµή
της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως. Και λόγω του δεδοµένου ότι
αυτή µπήκε στην ηλεκτρονική διακυβέρνηση και γιατί προστέθη-
καν δυο τουλάχιστον σηµαντικά φύλλα, το ένα αφορά τους διο-
ρισµούς σχεδόν του συνόλου των µονοπρόσωπων και
συλλογικών οργάνων και των αµειβόµενων επιτροπών, καθώς και
τις αποφάσεις που αφορούν πολεοδοµία και απαλλοτριώσεις.

Και κυρίως το γεγονός ότι αυτός ο νόµος επέτρεψε την πρό-
σβαση δωρεάν κάθε πολίτη σε όλα τα φύλλα της Εφηµερίδας
της Κυβερνήσεως µέσω διαδικτύου µε εξαίρεση της ανώνυµες
εταιρείες και τις ΕΠΕ. Αυτές δεν είχαν τόσο µεγάλη σηµασία γιατί
δεν είναι εκεί το θέµα της διαφάνειας.

Και όταν µιλάω για πρόσβαση, άλλο η πρόσβαση και άλλο να
µπορείς να πάρεις φύλλο. Σηµασία για την ενηµέρωση του πο-
λίτη δεν είναι να πάρεις το φύλλο που µπορείς να το χρησιµο-
ποιήσεις σε µια δηµόσια υπηρεσία. Είναι να ενηµερωθείς και να
δεις τι συµβαίνει. Και να µε θυµάστε. Το είπα και στην επιτροπή.
Περισσότερο οι άνθρωποι θα κοιτάζουν, αντί για τους επιµέρους
δικτυακούς τόπους των υπηρεσιών, την Εφηµερίδα της Κυβερ-
νήσεως που είναι πολύ πιο δοµηµένη και οργανωµένη για να δεις
αυτό που θες. Αλλιώς θα πρέπει να διατρέχεις όλους τους δι-
κτυακούς τόπους, κάτι που είναι εξαιρετικά δύσκολο.

Σήµερα, λοιπόν, σ’ αυτή την Αίθουσα όλοι συµφωνούµε –ή σχε-
δόν όλοι- στην πρόοδο και την επαινούµε αναγνωρίζοντας ό,τι
έχει γίνει. Γιατί σας το τονίζω και για την δηµοκρατία και την αξιο-
πιστία της πολιτικής η συνέχεια έχει τεράστια σηµασία.

Κύριε Υπουργέ, µολονότι θα συζητήσουµε αύριο επί των άρ-
θρων, θα έρθω σε ένα σηµαντικό ζήτηµα που αφορά το άρθρο 4.
Το λέω από σήµερα γιατί πιστεύω ότι πρέπει να γίνουν ορισµένες
διορθώσεις από σήµερα. Αύριο ίσως να είναι αργά. Και το λέω
αυτό γιατί το άρθρο 4 εισάγει ορισµένες καινοτοµίες, εντός ή
εκτός εισαγωγικών δεν έχει σηµασία, οι οποίες αλλάζουν σηµα-
ντικά και τον Κώδικα ∆ιοικητικής ∆ιαδικασίας και των Κώδικα ∆ι-
οικητικής ∆ικονοµίας. Με καλή πρόθεση αλλά µπορεί να

δηµιουργηθούν προβλήµατα.
Και τι εννοώ. Ξεκαθαρίζουµε τα εξής πράγµατα, όπως έχει σή-

µερα µετά την τροποποίηση που κάνατε. Για να µένουν και για τα
Πρακτικά, γιατί θα αποτελούν οδηγό για την ερµηνεία και από
τους διοικουµένους και από τα δικαστήρια.

Πρώτον, η ανάρτηση στο διαδίκτυο των κάθε είδους πράξεων,
είτε είναι δηµοσιευτέες στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, είτε
δηµοσιευτέες κατ’ άλλο τρόπο, είτε µη δηµοσιευτέες –και µιλάω
κυρίως για τις ατοµικές διοικητικές πράξεις γιατί αυτές κατά κα-
νόνα είναι µη δηµοσιευτέες- ο τύπος που εισάγεται µε την ανάρ-
τηση στο διαδίκτυο είναι όχι ad substantiam, όχι δηλαδή
συστατικός τύπος, αλλά τύπος ad probationem, δηλαδή αποδει-
κτικός τύπος. Αυτό είναι ξεκάθαρο. Και ορθώς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και όχι ad constitu-
tonem.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ad substantiam και όχι ad pro-
bationem.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Τι είναι αυτό πάλι;
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Το ad probationem είναι προς

απόδειξη. Από την probatio, probationis.
Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό παραπάνω. Θα

επανέλθω αύριο.
Το δεύτερο που θέλω να τονίσω είναι ότι ορθώς η Επιστηµο-

νική Υπηρεσία της Βουλής επισηµαίνει -και πρέπει να διορθωθεί-
ότι ο όρος «δεν εκτελούνται» δεν είναι δόκιµος νοµικά. Τουλάχι-
στον µε βάση τη νοµολογία και του Συµβουλίου της Επικρατείας
και τη θεωρία. Αλλά εγώ παίρνω τη νοµολογία του Συµβουλίου
της Επικρατείας που ερµηνεύει τις σχετικές διατάξεις.

Σωστό είναι να πούµε λοιπόν «δεν αναπτύσσουν τα έννοµα
αποτελέσµατά τους» όπως λέει η έκθεση της Επιστηµονικής Υπη-
ρεσίας της Βουλής. Προτιµώ τον όρο που χρησιµοποιούσαµε στη
νοµολογία «δεν παράγουν τα έννοµα αποτελέσµατά τους», ή
«δεν επιφέρουν τα έννοµα αποτελέσµατά τους».

Τρίτο στοιχείο. Λέτε -και ορθώς- ότι όλες αυτές οι διαδικασίες
δεν έχουν επίπτωση στους κανόνες που αφορούν στην άσκηση
των ένδικων βοηθηµάτων και µέσων. ∆ηλαδή, οι κανόνες που
ισχύουν σήµερα για τις προθεσµίες µε βάση την έναρξη ισχύος
των διοικητικών πράξεων για την άσκηση των ένδικων µέσων και
βοηθηµάτων δεν τροποποιούνται. Και ορθώς. Γιατί αυτά τα ρυθ-
µίζει και η διοικητική διαδικασία και η διοικητική δικονοµία.

Με τη µόνη διαφορά –το τονίζω και προσέξτε το- ότι εδώ
έχουµε ένα πρόβληµα και µε την έναρξη της προθεσµίας για την
άσκηση των διοικητικών προσφυγών.

Και γι ’αυτές πρέπει να προστεθεί ότι δεν αλλάζει το σχετικό
καθεστώς. ∆ηλαδή, δεν είναι µόνο τα ένδικα βοηθήµατα και
µέσα, αλλά είναι και οι διοικητικές προσφυγές, που ξέρετε οι εξ
υµών νοµικοί ότι αποτελούν πολλές φορές προϋπόθεση, όπως
είναι η ενδικοφανής προσφυγή -για την άσκηση του ένδικου βοη-
θήµατος. Εάν δεν διευκρινίσουµε ότι οι ίδιοι κανόνες ισχύουν για
την αφετηρίαση -όπως λέγεται αδοκίµως, αλλά έτσι συνηθίζουµε
να το λέµε- της προθεσµίας εάν δεν το διευκρινίσουµε αυτό, θα
υπάρξει ένα µεγάλο πρόβληµα.

Άρα, προσθέστε, σας παρακαλώ πολύ, εκεί που λέτε ότι δεν
αλλάζουν τα πράγµατα για τα ένδικα βοηθήµατα και µέσα «και
για τις διοικητικές προσφυγές». Ιδίως όταν οι διοικητικές αυτές
προσφυγές αποτελούν προϋπόθεση του παραδεκτού άσκησης
των ένδικων βοηθηµάτων.

Τελευταία παρατήρηση, αλλά κατ’ εµέ η πιο σηµαντική. Κύριε
Υπουργέ, αλλάξατε την παράγραφο 2 και είπατε ότι όταν έχουµε
πράξεις που δεν είναι δηµοσιευτέες στην Εφηµερίδα της Κυ-
βερνήσεως, αλλά είναι δηµοσιευτέες κατά άλλο τρόπο, στην πε-
ρίπτωση αυτή η έναρξη παραγωγής των αποτελεσµάτων τους, η
εκτέλεσή τους, όπως το λέτε, ξεκινάει από την ώρα που οι πρά-
ξεις αυτές αναρτώνται στο ∆ιαδίκτυο. Αυτό λέτε µε την τροπο-
ποίηση, την οποία πρότεινε ο Υπουργός και την έχει κάνει
διάταξη στο σχέδιο νόµου που σήµερα ψηφίζουµε.

Αυτό, όµως, συνεπιφέρει αλλαγή και στην παράγραφο 1, που
αν δεν την αλλάξετε υπάρχει πρόβληµα. Ακούστε τι λέτε στην
παράγραφο 1 που έχει µείνει ως κατάλοιπο της ρύθµισης που εί-
χαµε στην παράγραφο 2 µε την αρχική της µορφή. Λέει: «οι πρά-
ξεις που αναφέρονται στο άρθρο 2, όταν είναι κατά νόµο
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δηµοσιευτέες µε οποιονδήποτε τρόπο, ισχύουν από τη δηµοσί-
ευσή τους».

Εκεί υπάρχει πρόβληµα, γιατί το «ισχύουν» και «εκτελούνται»
είναι ουσιαστικά το ίδιο πράγµα. Η έναρξη της ισχύος και η πα-
ραγωγή των έννοµων αποτελεσµάτων είναι το ίδιο, εκτός εάν κά-
νουµε διαφορετικές διακρίσεις που θα είναι η πρώτη φορά που
γίνονται στη θεωρία του ∆ιοικητικού ∆ικαίου. ∆ηλαδή, µια η υπό-
σταση της διοικητικής πράξης, δεύτερον η ισχύς, αλλά ως θεω-
ρητικό κατασκεύασµα και τρίτον, η παραγωγή των έννοµων
αποτελεσµάτων. ∆εν µπορεί να γίνει αυτό. ∆ιακρίνουµε στο ∆η-
µόσιο ∆ίκαιο την υπόσταση και την έναρξη ισχύος, που σηµαίνει
έναρξη παραγωγής των αποτελεσµάτων και αυτή µπορεί να έχει
διάφορες µορφές.

Η γνώµη µου είναι ότι µετά τη διαµόρφωση της παραγράφου
2 από τον Υπουργό, όπως ακριβώς συνέβη, καθίσταται περιττή
πλέον η παράγραφος 1. Εκτός εάν την παράγραφο 1 την τρο-
ποποιήσετε µε βάση τα όσα έχει η παράγραφος 2 και λέτε ότι οι
πράξεις που αναφέρονται στο άρθρο 2, όταν είναι κατά νόµο δη-
µοσιευτέες στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως ισχύουν από τη
δηµοσίευσή τους. Το «καθ’ οιονδήποτε τρόπο» πρέπει να φύγει,
γιατί είναι κατάλοιπο – το τονίζω- της αρχικής διατύπωσης, η
οποία υπήρχε.

Τα λέω αυτά καλόπιστα για να µην δηµιουργηθούν ερµηνευ-
τικά προβλήµατα. Μπορεί µέχρι αύριο να το δείτε και εσείς και οι
συνεργάτες σας. Και αύριο όταν θα έρθει η ώρα να ψηφίσουµε,
να δούµε την τελική διατύπωση την οποία θα υιοθετήσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παυλόπουλο για την διάλεξη του ∆ιοικητικού ∆ικαίου εις το κε-
φάλαιο η γέννηση ή η ολοκλήρωση της διοικητικής πράξεως.
Μπορεί η σηµερινή του αγόρευση να µεταφερθεί κατ’ ευθείαν
στα αµφιθέατρα του Πανεπιστηµίου. Καλό είναι να λάβουν τις
παρατηρήσεις του κ. Παυλόπουλου, οι κύριοι Υπουργοί και οι νο-
µικοί τους σύµβουλοι, σοβαρά υπ’ όψιν.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Σπυρίδων Μοσχόπουλος, Βουλευτής
Κεφαλληνίας, ο οποίος θα µας δει από το ύψος του Αίνου, φυ-
σικά. Είναι η καλύτερη θέαση.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Πιστεύω πως θα την έχετε απολαύσει και εσείς τη θέα από εκεί

πάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι, µετέχω σε αυτήν

την κουλτούρα.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΜΟΣΧΟΠΟΥΛΟΣ: Να είστε καλά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, πιστοί στις προ-

εκλογικές µας εξαγγελίες, αλλά και στις δεσµεύσεις της η Κυ-
βέρνηση από την κατάθεση των προγραµµατικών δηλώσεων τον
Οκτώβριο του 2009, κατέθεσε και συζητείται σήµερα το σχέδιο
νόµου για την ενίσχυση της διαφάνειας µε την υποχρεωτική
ανάρτηση νόµων και πράξεων των κυβερνητικών, διοικητικών και
αυτοδιοικητικών οργάνων στο ∆ιαδίκτυο το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥ-
ΓΕΙΑ».

Είναι προφανές ότι το νοµοσχέδιο αυτό δεν έρχεται να υπο-
καταστήσει το ισχύον σύστηµα της δηµοσίευσης πράξεων και
αποφάσεων στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης ή άλλες µορφές
δηµοσιότητας που προβλέπονται από τη νοµοθεσία. Έρχεται,
όµως, να ενισχύσει, έρχεται να συµπληρώσει, έρχεται να διευ-
ρύνει και το πολύ σηµαντικό έρχεται να οργανώσει την ανάρτηση
πράξεων και αποφάσεων, έτσι ώστε να είναι σε µορφή άµεσα
προσβάσιµη και κατανοητή από όλους, κάτι που σήµερα δεν
υπάρχει.

Με το νοµοσχέδιο αυτό η ανάρτηση των πράξεων και αποφά-
σεων όλων των προσώπων και οργάνων που αναφέρονται µε σα-
φήνεια σε αυτό το νοµοσχέδιο έχει υποχρεωτικό χαρακτήρα.
Ταυτόχρονα προσδιορίζεται το εύρος της υποχρέωσης ανάρτη-
σης και προβλέπεται η ρύθµιση των διαδικασιών και προδιαγρα-
φών που απαιτούνται, ώστε να επιτευχθεί η ποιότητα της
δηµοσίευσης και τελικά ο σκοπός του νόµου, που είναι η ευρεία
δηµοσιότητα και η πρόσβαση στην πληροφορία από τα νέα ηλε-
κτρονικά µέσα επικοινωνίας.

Με το νοµοσχέδιο αυτό αξιοποιούµε τις δυνατότητες της νέας
τεχνολογίας για να διασφαλίσουµε τη διαφάνεια. Αυτή η ευρεία

δηµοσιότητα έχει σαν αποτέλεσµα να θέτει τα πρόσωπα και τους
φορείς άσκησης της δηµόσιας εξουσίας να την ασκούν µε µε-
γαλύτερη υπευθυνότητα, µε µεγαλύτερη ευθύνη και εν τέλει να
λογοδοτούν σε κάθε τους βήµα και απόφαση, στους πολίτες που
θα έχουν έτσι άµεση και δωρεάν πρόσβαση. Ο κάθε πολίτης θα
έχει τη δυνατότητα της άµεσης πληροφόρησης και της συµµε-
τοχής στην κοινωνική, πολιτική και οικονοµική ζωή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι η χώρα µας περνάει τις δυσκο-
λότερες στιγµές της µεταπολιτευτικής περιόδου. Το εισόδηµα
όλων συµπιέζεται. Τα κοινωνικά κεκτηµένα συρρικνώνονται.
Πολλά µέτρα είναι σκληρά, αλλά και αναπόφευκτα. Το πολιτικό
σύστηµα βρίσκεται κάτω από ένα βαρύ πέπλο σκανδάλων. Η
αξιοπιστία της πολιτικής και των πολιτικών έχει πληγεί.

Σε ένα τέτοιο κλίµα πρέπει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
θωρακίσουµε το πολιτικό µας σύστηµα µε νόµους και κανόνες,
όπως για τις προσλήψεις µε έλεγχο από τον ΑΣΕΠ, µε το νόµο
για την επιλογή διευθυντών µε διαφάνεια και αξιοκρατία, τον
εξορθολογισµό του συστήµατος απόδοσης της ιθαγένειας, το
νόµο για τη νέα µορφή της αυτοδιοίκησης και την ενίσχυση του
προληπτικού ελέγχου, το νόµο για τα συµβούλια επιλογής δικα-
στικών λειτουργών.

Αυτοί και άλλοι νόµοι που ήδη έχουµε ψηφίσει τους τελευταί-
ους έξι µήνες, προάγουν τη διαφάνεια, καταπολεµούν το πελα-
τειακό σύστηµα, δηµιουργούν προϋποθέσεις και κατατείνουν
στην αλλαγή µιας αρρωστηµένης νοοτροπίας, οδηγούν στην
ορθή πολιτική λειτουργία και την αποκατάσταση της αξιοπιστίας
του πολιτικού µας συστήµατος.

Ένα τέτοιο νοµοσχέδιο είναι και αυτό που συζητάµε σήµερα
και βεβαίως δεν είναι το τελευταίο που φέρνουµε στη Βουλή. Το
σχέδιο νόµου αυτό αναρτήθηκε στο διαδίκτυο, έγινε διαβού-
λευση για µεγάλο χρονικό διάστηµα, συζητήθηκε εκτενέστατα
στην επιτροπή, έγιναν προτάσεις, έγιναν βελτιώσεις και συµπλη-
ρώσεις.

Αυτό που καταδείχτηκε και γίνεται εµφανές, είναι η µεγάλη αλ-
λαγή που επιφέρει, χωρίς να µπορούµε σήµερα να συλλάβουµε
τα όρια αυτής της αλλαγής. Γιατί δεν είναι µόνο η αύξηση του
αριθµού των αποφάσεων και πράξεων των προσώπων και των
οργάνων, αλλά και η αλλαγή στη νοοτροπία των προσώπων και
των οργάνων, όταν γνωρίζουν ότι την επόµενη στιγµή η απόφασή
τους θα είναι γνωστή και θα κρίνεται από τους πολίτες σε όλα
τα µήκη και τα πλάτη της γης.

Προφανώς γίνονταν δηµοσιεύσεις, όπου ο νόµος το απαι-
τούσε. Όπως για παράδειγµα στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης
που µε τον παρόντα νόµο όλα τα φύλλα αυτής θα διατίθενται δω-
ρεάν σε ηλεκτρονική µορφή στην ιστοσελίδα του Εθνικού Τυπο-
γραφείου και µάλιστα µε τρόπο τέτοιο που να είναι ευχερής η
αναζήτηση όλων των θεµάτων και αποφάσεων.

Γνωρίζουµε όλοι πως γίνονταν και πως γίνονται οι δηµοσιεύ-
σεις, όπου ο νόµος το απαιτεί, στις αποφάσεις των Οργάνων Αυ-
τοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού στον πίνακα ανακοινώσεών τους.
Γνωρίζουµε δε ότι στο πρόσφατο παρελθόν ακόµη και Υπουργι-
κές Αποφάσεις που όφειλαν να είχαν δηµοσιευθεί στο φύλλο της
Εφηµερίδας της Κυβέρνησης, ποτέ δεν δηµοσιεύθηκαν. Είναι
γνωστό ότι τέτοια απόφαση υπήρξε και στο σκάνδαλο του Βα-
τοπεδίου.

Γνωρίζουµε ακόµη ότι στους σηµερινούς Οργανισµούς Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού, σηµαντικές αποφάσεις των
µονοπρόσωπων, αλλά και των άλλων οργάνων, όπως νοµαρχια-
κών συµβουλίων, δηµοτικών συµβουλίων, νοµαρχιακών και δη-
µοτικών επιτροπών, καθώς και οργάνων των επιχειρήσεών τους,
δεν δηµοσιεύονται. Μόνο αυτές οι αποφάσεις ξεπερνούν κατά
µέσο όρο τις οκτακόσιες περίπου το χρόνο για κάθε Οργανισµό
Τοπικής Αυτοδιοίκησης .

Η δηµοσίευσή τους επαφίεται µόνο στην καλή πρόθεση και
στο πόσο οργανωµένη ιστοσελίδα έχει ο κάθε Οργανισµός Το-
πικής Αυτοδιοίκησης.

Με το νόµο αυτό η δηµοσίευση γίνεται αµελλητί µε ευθύνη του
οργάνου που τις εξέδωσε και δεν εκτελούνται οι αποφάσεις εάν
δεν έχει προηγηθεί η ανάρτησή τους στο διαδίκτυο.

Όλα αυτά βέβαια µε την επιφύλαξη των κανόνων προστασίας
του ατόµου από την επεξεργασία προσωπικών δεδοµένων, κα-
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νόνων πνευµατικής και βιοµηχανικής ιδιοκτησίας, κρατικών, εται-
ρικών ή άλλων απορρήτων που προβλέπονται από άλλες διατά-
ξεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι θετικό που το συγκεκρι-
µένο νοµοσχέδιο στην τελική του µορφή βρίσκει σύµφωνους τη
συντριπτική πλειοψηφία των Βουλευτών.

Είναι επίσης, θετικό ότι το νοµοσχέδιο αυτό έρχεται σε ευθεία
αντιστοίχηση µε τη βούληση της πλειοψηφίας του ελληνικού
λαού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λαός µας θέλει απόδοση δι-
καιοσύνης, θέλει σωστή διαχείριση του δηµόσιου χρήµατος,
θέλει οι θυσίες του να πιάνουν τόπο, θέλει φως παντού, θέλει
φως στα πάντα και για τους πάντες. Θέλει και πρέπει να είναι
πλήρως ενηµερωµένος για όλα, για να είναι ικανός να συµµετέ-
χει στο κοινωνικό και πολιτικό γίγνεσθαι.

Είµαι σίγουρος ότι και µ’ αυτό το νοµοσχέδιο ανταποκρινόµα-
στε σε αυτά που ο λαός µας θέλει και γι’ αυτό µάς έχει στείλει
εδώ. Για το λόγο αυτό θεωρώ ότι θα πρέπει να το υπερψηφί-
σουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Μοσχόπουλο.

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµήτριος Παπουτσής Βουλευτής Καβάλας
του ΠΑΣΟΚ

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να καταγράψουµε ως µη

ιδιαίτερα θετικό το γεγονός ότι µόνο οι τρεις πτέρυγες της Βου-
λής στηρίζουν αυτή την τόσο σηµαντική πρωτοβουλία της Κυ-
βέρνησης, ενώ το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, αλλά και ο
ΣΥΡΙΖΑ καταψηφίζουν επί της αρχής αυτό το σχέδιο νόµου.

Από την πρώτη σελίδα αυτού το σχεδίου νόµου διαπιστώνει
κανείς ότι η παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία αφορά µία πράγ-
µατι ολοκληρωµένη προσπάθεια για τη θεσµοθέτηση της διαφά-
νειας, αλλά και την κύρωση, όπου αυτή παραλείπεται,
πρωτοβουλία που τόσο ανάγκη έχει ο δηµόσιος βίος της χώρας.

Η ηγεσία του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης κάνει σηµαντικά βήµατα µε αυτή
την νοµοθετική πρωτοβουλία και προφανώς δικαιώνει το τρίτο
συνθετικό του τίτλου του Υπουργείου του οποίου προΐσταται, δη-
λαδή αυτού της ηλεκτρονικής διακυβέρνησης.

Επιγραµµατικά, η παρούσα νοµοθετική πρωτοβουλία προβλέ-
πει ότι όλες οι αποφάσεις που αφορούν το γραφείο του Πρωθυ-
πουργού, Υπουργούς, Υφυπουργούς, Γενικούς και Ειδικούς
Γραµµατείς, Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου, Ανεξάρτητες
και Ρυθµιστικές Αρχές, φορείς Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης, το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους, όλους εν γένει τους
φορείς της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, θα πρέπει να αναρτώνται υπο-
χρεωτικά στο διαδίκτυο.

Για αποφάσεις, οι οποίες δεν δηµοσιεύονταν στην Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, προβλέπεται ότι θα αποκτούν ισχύ µόνο µετά
από την ανάρτησή τους στο διαδίκτυο.

Ρυθµίζεται ακόµα ο χρόνος ανάρτησης της απόφασης, ώστε
να υπάρχει λογοδοσία για τυχόν καθυστέρηση αυτής.

Ρυθµίζεται, επίσης, µε τις διατάξεις του παρόντος σχεδίου
νόµου ότι τα προσωπικά δεδοµένα, αλλά και τα κρατικά και τα
εταιρικά απόρρητα προστατεύονται.

Προβλέπεται επιπρόσθετα ότι ο τρόπος ανάρτησης των απο-
φάσεων στο διαδίκτυο θα πρέπει να είναι τέτοιος, ώστε να εξυ-
πηρετεί ακόµη και άτοµα µη εξοικειωµένα µε την τεχνολογία,
όπως και άτοµα µε αναπηρία. Επίσης, θα πρέπει να συµπερι-
λαµβάνονται όλα τα στοιχεία επικοινωνίας των αρµοδίων υπαλ-
λήλων.

Τέλος, εξίσου σηµαντική διάταξη είναι αυτή που προβλέπει τη
δωρεάν πρόσβαση σε όλα τα Φύλλα της Εφηµερίδας της Κυ-
βερνήσεως.

Η αξία των ρυθµίσεων αυτής της νοµοθετικής πρωτοβουλίας,
πιστεύω ότι θα εκτιµηθεί ακόµη περισσότερο από όλους τους
πολίτες στο µέλλον. Είναι ως γνωστό µία στρατηγική επιλογή
για την οποία τόσο προεκλογικά, αλλά και µετεκλογικά έχει δε-
σµευτεί και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός.

Είναι προφανές, λοιπόν, ότι στοχεύει στην απόλυτη πρόθεση
από πλευράς της Κυβέρνησης για διαφάνεια παντού. Γιατί πρέ-
πει να αρχίσει σταδιακά σε συνδυασµό µε νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες που έχουν άλλωστε προηγηθεί, όπως η ολοκληρωτική
υπαγωγή όλων των προσλήψεων του δηµοσίου στο ΑΣΕΠ, η θέ-
σπιση κανόνων διαφάνειας για την υπηρεσιακή εξέλιξη των στε-
λεχών του κρατικού µηχανισµού µε τις κρίσεις κυρίως
διευθυντών, προϊσταµένων κ.λπ., το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ»,
αλλά και µε ανάλογες νοµοθετικές πρωτοβουλίες που είναι βέ-
βαιο ότι θα ακολουθήσουν στο µέλλον. Πρέπει να αρχίσει, λοι-
πόν, η προσπάθεια για αποκατάσταση αυτής της τρωθείσης
εµπιστοσύνης των πολιτών και προς τον κρατικό µηχανισµό, αλλά
και προς το δηµόσιο βίο της χώρας γενικότερα.

Θα θυµόµαστε άλλωστε διάφορα µικρά ή και µεγαλύτερα
σκάνδαλα που συνέβησαν κατά την προηγούµενη περίοδο. Ανα-
φέροµαι σε πράξεις ή και παραλείψεις κυρίως της προηγούµενης
κυβέρνησης, οι οποίες δεν θα είχαν προφανώς συµβεί, αν και
εφόσον υπήρχε µία αντίστοιχη και τέτοιας φύσεως νοµοθετική
ρύθµιση σε ισχύ.

Σας καλώ επίσης να φαντασθείτε εάν και κατά πόσο θα είχαν
τολµήσει οι εµπνευστές του σκανδάλου της Μονής Βατοπεδίου
να προβούν στις γνωστές πράξεις και στις εν γένει ενέργειές
τους, στις οποίες δυστυχώς προέβησαν, αν ήξεραν ότι υπήρχε
ένα τέτοιο θωρακισµένο πλαίσιο κατά της κρατικής αδιαφάνειας
και παρανοµίας.

Πιστεύω ότι δεν υπάρχει κάποιος σε αυτή την Αίθουσα που να
ισχυρίζεται ότι θα φθάναµε σε αυτά τα φαινόµενα, εάν προϋ-
πήρχε ένας αντίστοιχος νόµος, όπως αυτός, που συζητάµε σή-
µερα.

Θέλω να διαβεβαιώσω, λοιπόν, την ηγεσία του Υπουργείου
Εσωτερικών, αλλά και τις ηγεσίες όλων των Υπουργείων ότι
εµείς θα είµαστε στο πλευρό τους σε κάθε τέτοιου είδους νοµο-
θετική πρωτοβουλία, η οποία προφανώς αυξάνει τη διαφάνεια
των διαδικασιών είτε στην κρατική µηχανή είτε στο δηµόσιο βίο
γενικότερα.

Γιατί η δηµοσιοποίηση κρατικών αποφάσεων στο Φύλλο Εφη-
µερίδας της Κυβερνήσεως, έτσι τουλάχιστον όπως εφαρµοζό-
ταν µέχρι σήµερα, καλύπτει µόνο µία πλευρά της δράσης του
δηµοσίου και µάλλον µε έναν τυπικό και πολλές φορές ατελέ-
σφορο, αναποτελεσµατικό τρόπο τουλάχιστον ως προς την ανά-
γκη πραγµατικής δηµοσιότητας.

Εν τέλει, η απλή δηµοσίευση στο ΦΕΚ δεν αποτελεί από µόνη
της εχέγγυο για µια εν γένει διακυβέρνηση όσο πρέπει διαφανή.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι τώρα, υπό αυτή την έννοια, πράγµατι όλα
βγαίνουν στο φως. Βγαίνουν στο φως, λοιπόν, φαινόµενα ιδιαί-
τερα χαρακτηριστικά άλλωστε του παρελθόντος, όπως φωτο-
γραφικές προσλήψεις, νοσοκοµειακές προµήθειες σκοπιµότητας,
υψηλότατοι µισθοί διορισµένων στελεχών, αποχαρακτηρισµοί µε-
γάλων εκτάσεων του δηµοσίου, εικονικά έργα ή έργα στα χαρτιά
-φαινόµενο που συναντά κανείς ή συναντούσε συχνά στους Ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης- και όχι µόνο. Βγαίνουν στο
φως παλαιότερες επιχορηγήσεις σε αµφιβόλου έργου αθλητικά
ή πολιτιστικά σωµατεία, αλλά και διάφορες άλλες περιπτώσεις
που αφορούσαν στα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων.

Παραδείγµατος χάριν, σας καλώ να αναρωτηθείτε, εάν και
κατά πόσο θα συνέβαινε το γνωστό, προς διερεύνηση περαιτέρω
σκάνδαλο των οµολόγων, που αφορά βέβαια και αυτό την προη-
γούµενη κυβέρνηση.

Όλα τα παραπάνω βέβαια χαρακτηριστικά συµπτώµατα, απο-
τελούν χαρακτηριστικό γνώρισµα που σε καµία περίπτωση δεν
µπορεί να αφορά τη σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά και
το υπό συζήτηση σχέδιο νόµου που έρχεται να τα αποκλείσει -θα
έλεγα- παντελώς.

Σκοπός του σχεδίου νόµου είναι να γνωρίζει ο κάθε πολίτης το
πού και πώς κατευθύνεται και ποια πραγµατική ανάγκη εξυπη-
ρετεί η χρησιµοποίηση ακόµη και του τελευταίου ευρώ από τον
Προϋπολογισµό του κράτους.

Θέλω να τελειώσω εδώ, εκφράζοντας τη µεγάλη και αµέριστη
εµπιστοσύνη µας σε αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία. Είµαι πε-
πεισµένος ότι το Υπουργείο Εσωτερικών θα αναλάβει και άλλες
αντίστοιχες πρωτοβουλίες το επόµενο διάστηµα, στην ίδια κα-
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τεύθυνση θωράκισης του δικαιοπολιτικού µας συστήµατος µε
ακόµη µεγαλύτερη διαφάνεια, δηµοσιότητα και νοµιµότητα.

Καλώς λοιπόν, όλους τους συναδέλφους µου, από όλες τις
πτέρυγες της Βουλής να υπερψηφίσουν το παρόν σχέδιο νόµου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Βλατής, Βουλευτής Κοζάνης του
ΠΑΣΟΚ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διανύουµε µια περίοδο εξαιρε-

τικά δύσκολη και όχι µόνο λόγω των οικονοµικών προβληµάτων
που αντιµετωπίζει η χώρα.

Τα τελευταία χρόνια, η σχέση κοινωνίας και κράτους έχει δια-
ταραχθεί πλήρως. Υπό την παρούσα συγκυρία όπου η διάθεση
των πολιτών για συναίνεση αλλά και η θετική τους ανταπόκριση
στις προσπάθειες της Κυβέρνησης κρίνεται απολύτως απαραί-
τητη, αυτή έχει να αντιµετωπίσει –και όχι άδικα- τη δυσπιστία και
την αγανάκτησή τους.

Η κρίση που σήµερα αντιµετωπίζουµε είναι οικονοµική, αλλά
τα αίτια της είναι βαθιά πολιτικά.

Η σηµερινή Κυβέρνηση έχει υποχρεωθεί να λάβει σκληρά και
επώδυνα µέτρα για να αποτρέψει την πτώχευση της χώρας.

Η χρεοκοπία, όµως, του πολιτικού µας συστήµατος, δηλαδή
του πελατειακού κράτους για το οποίο όλοι µας φέρουµε ευθύ-
νες, είναι πλέον γεγονός. Το ότι δεν καταφέραµε να αποφύγουµε
την πολιτική και ηθική χρεοκοπία, βέβαια δεν µας δίνει άλλοθι
για απραξία, µας δίνει ωστόσο την ευκαιρία για τη δηµιουργία
ενός νέου µοντέλου διαφανούς άσκησης της εξουσίας.

Αυτό προσπαθεί να κάνει η Κυβέρνηση σήµερα, µε µια σειρά
σπουδαίων νοµοθετηµάτων τόσο του Υπουργείου Εσωτερικών
όσο και του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, αλλά και άλλων Υπουρ-
γείων, που ωστόσο, πρέπει να το σηµειώσουµε αυτό, περνούν
απαρατήρητα µέσα σε ένα σύστηµα επικοινωνίας, όπου είδηση
είναι µόνο το θέαµα.

Η διαφάνεια στην πολιτική ζωή και στην λήψη των αποφάσεων
σε επίπεδο δηµόσιας διοίκησης είναι πλέον µονόδροµος. ∆εν
έχουµε άλλον δρόµο. Στο πλαίσιο αυτό, το νοµοσχέδιο που σή-
µερα συζητούµε, αποτελεί ουσιαστικό όπλο στην προσπάθειά
µας να αλλάξουµε τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και κατ’ επέκταση να αλ-
λάξουµε την ίδια τη χώρα. Γιατί, η δηµοσιότητα από µόνη της
µπορεί να συντελέσει στην ορθότερη λειτουργία του κράτους.

Σκοπός του αυτού νοµοσχεδίου -που εισηγείται την υποχρεω-
τική ανάρτηση των κυβερνητικών και διοικητικών πράξεων γενι-
κότερα του δηµόσιου τοµέα στο διαδίκτυο- είναι η µεγαλύτερη
δυνατή δηµοσιότητα των δράσεων όλων αυτών των φορέων, της
Κυβέρνησης, των Κρατικών Οργανισµών, των Οργανισµών Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης, έτσι ώστε το έλλειµµα πληροφόρησης των
πολιτών, που ανέκαθεν ίσχυε στη χώρα µας, να εκλείψει. Αυτό
που αύξανε τη γραφειοκρατία, αυτό που αύξανε την έλλειψη
ελέγχου και αξιολόγησης των αποφάσεων, αυτό που εδραίωνε
την αναποτελεσµατικότητα στο κράτος, να εκλείψει. Στόχος µας
είναι η διαφάνεια της κρατικής δράσης, η υπευθυνότητα των κρα-
τικών λειτουργών, η λογοδοσία της Κυβέρνησης και των οργά-
νων της διοίκησης, ο περιορισµός της παραπληροφόρησης.

Τα σκάνδαλα που µαστίζουν τα τελευταία χρόνια τη χώρα και
που οι συνέπειές τους έχουν οδηγήσει στα σηµερινά, τραγικά οι-
κονοµικά αποτελέσµατα τη χώρα, έχουν δηµιουργήσει στους πο-
λίτες µία διόλου κολακευτική εικόνα γι’ αυτούς που τους
εκπροσωπούν. Η Βουλή και κυρίως τα Υπουργεία έχουν ταυτι-
στεί στο µυαλό των Ελλήνων µε µηχανισµούς, που µόνο στόχο
έχουν την κατάχρηση εξουσίας και τη διασπάθιση του δηµόσιου
χρήµατος προς ίδιον όφελος. Αυτή την εικόνα πρέπει να την αλ-
λάξουµε άµεσα, όχι µε λόγια, αλλά µε πράξεις.

Η σηµερινή Κυβέρνηση, πιστή στις προεκλογικές της δεσµεύ-
σεις για διαφάνεια παντού, συνεχίζει την προσπάθειά της για την
επίτευξη του συγκεκριµένου σκοπού. ∆ιαφάνεια στον τρόπο προ-
σλήψεων, στο δηµόσιο και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, δια-
φάνεια στην επιλογή διευθυντικών στελεχών, διαφάνεια στη
λειτουργία των νέων ΟΤΑ, παράνοµος πλουτισµός κρατικών λει-

τουργών µε δήµευση περιουσιών και όλα αυτά από το Υπουρ-
γείο ∆ικαιοσύνης. Ήδη έχουν ψηφιστεί οι σχετικοί νόµοι. Τώρα η
Κυβέρνηση κάνει ένα βήµα παραπάνω. Όποια κυβερνητική
πράξη, όποια διοικητική απόφαση, τίθεται πλέον άµεσα στην
κρίση του πολίτη. Αποτρέπεται η πολιτική ασυδοσία, η ανευθυ-
νότητα των φορέων άσκησης δηµόσιας εξουσίας.

Το σηµερινό νοµοσχέδιο δεν γίνεται για το θεαθήναι, όπως µας
κατηγόρησαν πολλοί συνάδελφοι. Η ανάρτηση νόµων και πρά-
ξεων των κυβερνητικών και αυτοδιοικητικών οργάνων στο διαδί-
κτυο, είναι εξαιρετικά σηµαντική για την ορθή και σύννοµη
λειτουργία του κράτους και της διοίκησης. Ας µην ξεχνούµε
πόσες αποφάσεις της διοίκησης επανεξετάστηκαν ή και ανα-
κλήθηκαν όταν έγιναν ευρέως γνωστές, επειδή δεν άντεξαν το
φως της δηµοσιότητας.

Και ας το δούµε αυτό το σχέδιο νόµου και µε την προβολή στο
µέλλον, αγαπητοί συνάδελφοι, όχι στο απώτερο µέλλον, αλλά
στο άµεσο. Γιατί, εάν όπως είπε ο συνάδελφος, εισηγητής της
Πλειοψηφίας κ. Κατρίνης, σήµερα οι πέντε στους δέκα Έλληνες
δεν έχουν καµµία σχέση µε το διαδίκτυο, σε λίγα χρόνια, όχι
πολλά χρόνια, οι περισσότεροι, οι οκτώ στους δέκα, όπως και οι
Ευρωπαίοι, θα κάνουν τις δουλειές τους µέσα από το διαδίκτυο.

Αγαπητοί συνάδελφοι, από τότε που υπογράψαµε το µνηµό-
νιο, η πολιτική σκηνή της χώρας θυµίζει λίγο τα γήπεδα της Νό-
τιας Αφρικής. Οι φωνές της Αντιπολίτευσης είναι κουραστικές
και µονότονες. Άλλοι µιλούν για άλλο µείγµα οικονοµικής πολιτι-
κής, άλλοι κάνουν πόλεµο και πολεµούν γι’ αυτούς που λένε ότι
στηρίζουν, άλλοι διαπραγµατεύονται την πτώχευση της χώρας.
Οι αντιπολιτευτικές φωνές είναι εκκωφαντικές και κουραστικές.
∆εν προσφέρουν τίποτε απολύτως στην προσπάθεια της Κυβέρ-
νησης να πετύχει την οικονοµική διάσωση της χώρας.

Για τους Έλληνες πολίτες, οι οργισµένες, αλλά χωρίς πραγ-
µατική ουσία, φωνές της Αντιπολίτευσης, οι χωρίς όραµα και
προοπτική κραυγές δήθεν αγωνίας για το µέλλον, δεν διαφέρουν
σε τίποτε από τον ενοχλητικό ήχο της βουβουζέλας. Και έτσι,
όπως κατά τα άλλα η συµπαθέστατη και απλοϊκή ντουντούκα της
Αφρικανικής Ηπείρου έχει καταντήσει αιτία παρακολούθησης
των αγώνων χωρίς ήχο, έτσι και ο αντιπολιτευτικός λόγος όταν
παραµένει µονότονος και ανούσιος, επιφέρει τον κίνδυνο µόνι-
µης χρήσης της ωτοασπίδας από τους πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση δίνει καθηµερινά
σκληρό αγώνα για να αποτρέψει την οικονοµική κατάρρευση της
χώρας και παράλληλα να διασφαλίσει τις κατάλληλες προϋπο-
θέσεις για την ανάπτυξή της. Η έµπρακτη στήριξη της προσπά-
θειας αυτής είναι απαραίτητη για την αίσια έκβαση αυτού του
αγώνα. Κανένας δεν έχει το δικαίωµα να αποπροσανατολίζει την
κοινωνία, µε ηχηρούς λαϊκισµούς, που είναι γνωστό ότι στην πα-
ρούσα φάση ούτε υλοποιήσιµοι είναι ούτε και προσφέρουν τί-
ποτε στον τόπο.

Στην προσπάθειά µας, λοιπόν, να επαναπροσδιορίσουµε τη
σχέση του κράτους µε τους πολίτες και την αξιοπιστία των εκλεγ-
µένων αντιπροσώπων τους, θα πρέπει όλοι να σταθούµε στο
ύψος των περιστάσεων και να στηρίξουµε όλοι αυτήν την προ-
σπάθεια, γιατί η στήριξη αυτή είναι ουσιαστική για την αλλαγή
της χώρας. Η πλήρης διαφάνεια στο δηµόσιο βίο θα είναι αυτή
που ουσιαστικά θα συνεισφέρει στη διάκριση και αποµόνωση του
«µαύρου» από τα «άσπρα πρόβατα». Στο σηµείο που βρισκόµα-
στε πολύ φοβούµαι ότι αυτή η διάκριση πρέπει να επιτευχθεί το
συντοµότερο δυνατό για το καλό όλων µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βλατή.

Έχει ζητήσει το λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

Κατά µία παρέκκλιση από τα ειωθότα, γιατί συνήθως ο κύκλος
των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων ανοίγει µετά την αγόρευση
του Υπουργού, αλλά σύννοµα έχετε το λόγο, κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Χρόνια πολλά, κατ’ αρχάς, κύριε Ευθυµίου.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ πολύ τον συντοπίτη µου.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα έπρεπε να είναι στην Αίθουσα,
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θεωρώ, ο κύριος Υπουργός, γιατί είναι ένα κρίσιµης σηµασίας
νοµοθέτηµα, χωρίς καθόλου, αυτό που λέω, να υποβιβάζει την
παρουσία της αξιότιµης κυρίας Υφυπουργού.

Αγαπητοί συνάδελφοι, για πρώτη φορά αυτό το νοµοθέτηµα
παρουσιάστηκε σε µία ανοικτή συνεδρίαση του Υπουργικού Συµ-
βουλίου, υπό την προεδρία του Πρωθυπουργού της χώρας, στις
13/12/2009. Ένα πρώτο ερώτηµα, λοιπόν, που πρέπει να απευ-
θύνουµε προς την Κυβέρνηση είναι το εξής: Γιατί περιµένατε τό-
σους µήνες να φέρετε στην Ολοµέλεια, στην επιτροπή, στη
Βουλή, τέλος πάντων, το νοµοσχέδιο αυτό;

Είναι ένα ερώτηµα. ∆ιότι, µιλάµε για ένα νοµοσχέδιο κρίσιµης
σηµασίας, για ένα νοµοσχέδιο που πραγµατικά έχει τον χαρα-
κτήρα του κατεπείγοντος. Όσο και εάν φαίνεται παράξενο, αγα-
πητοί συνάδελφοι, πράγµατι το νοµοσχέδιο αυτό πρέπει να
θεωρηθεί επείγον νοµοσχέδιο. Γιατί; Για τον απλούστατο λόγο
ότι είµαστε, ως χώρα, ουραγοί στα ζητήµατα διαφάνειας. ∆εν το
λέµε εµείς αυτό. Το λέει ένας διεθνής οργανισµός, µία διεθνής
οργάνωση, γνωστή σε όλους η ∆ιεθνής ∆ιαφάνεια, που χρησι-
µοποιεί ένα δείκτη εκτίµησης αδιαφάνειας, εξετάζοντας περίπου
εκατόν ογδόντα χώρες.

Τί δείχνουν τα δεδοµένα του δείκτη αυτού; ∆είχνουν ότι σε επί-
πεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης είµαστε τελευταίοι στα ζητήµατα της
διαφάνειας µαζί µε τη Βουλγαρία και τη Ρουµανία.

Σε κλίµακα των εκατόν ογδόντα κρατών έχουµε την εβδοµη-
κοστή πρώτη θέση το 2009. Το 2008 ήµασταν πεντηκοστή
έβδοµη, τώρα είµαστε εβδοµηκοστή πρώτη. Όσο περνάει, δη-
λαδή, ο καιρός τα πάµε και χειρότερα.

Γιατί έγινε αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι; Αυτό έγινε, διότι υφι-
στάµεθα τα γνωστά σκάνδαλα που µας ταλαιπωρούν καιρό τώρα
και απασχολούν καιρό τώρα, µήνες τώρα τη Βουλή και γιατί
υπάρχει και µία άλλη κρίσιµη παράµετρος που πρέπει να ληφθεί
πάρα πολύ σοβαρά υπ’ όψιν. Είναι οι µεγάλες καθυστερήσεις
που εµφανίζονται στην απονοµή της δικαιοσύνης. Άρα, ο δείκτης
που χρησιµοποιεί η ∆ιεθνής ∆ιαφάνεια, µας εµφανίζει να έχουµε
τέτοιες απογοητευτικές επιδόσεις. Άρα, λοιπόν, θα έπρεπε µε τη
διαδικασία του κατεπείγοντος να περάσει το νοµοσχέδιο.

Εµείς από την πλευρά του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού,
όπως είπε και ο εισηγητής µας κ. Κολοκοτρώνης, το υπερψηφί-
ζουµε το νοµοσχέδιο αυτό, γιατί θέλουµε να αναδείξουµε και την
οικονοµική παράµετρο, την οικονοµική πτυχή του θέµατος. Με
άλλα λόγια θέλουµε να στείλουµε ένα µήνυµα στον ελληνικό
λαό, που συµποσούται στη φράση «η διαφάνεια συµφέρει». Και
συµφέρει, γιατί µπορούµε σε χαλεπούς καιρούς να κερδίσουµε
χρήσιµους δηµοσίους πόρους, που µπορούν να διατεθούν σε
άλλους τοµείς της κοινωνικής µας πραγµατικότητας. ∆εν θα επε-
κταθώ θεωρητικά επί του θέµατος αυτού.

Θα σας αναφέρω, αγαπητοί συνάδελφοι, όµως ένα παρά-
δειγµα που συνέβη το 2009, ένα πραγµατικό περιστατικό. Υπάρ-
χει ένας δήµος στη Βραζιλία -ακούστε τι έγινε, για να δείτε και
την οικονοµική πτυχή του θέµατος- είναι ο ∆ήµος Μαριγκά, έτσι
ονοµάζεται. Οι δηµότες εκεί είχαν απηυδήσει από την κατασπα-
τάληση και την άσχηµη διαχείριση του δηµοτικού πλούτου που
γινόταν. Τί αποφάσισαν, λοιπόν, να κάνουν; Αποφάσισαν να πά-
ρουν τη µοίρα τους στα χέρια τους. Μαζεύτηκαν, λοιπόν, οι έµπο-
ροι του δήµου, µαζεύτηκαν οι πανεπιστηµιακοί του δήµου,
µαζεύτηκαν οι δικηγόροι του δήµου και συνέστησαν µία νέα ορ-
γάνωση, την οποία οργάνωση αυτή την ονόµασαν «Κοινωνία
Ηθικά Υπεύθυνη». Ήρθαν, λοιπόν, σε µία διαπραγµάτευση µε τις
δηµοτικές αρχές και κέρδισαν τη δηµοσιοποίηση των δηµοτικών
δεδοµένων και πρόσβαση σε όλα τα στοιχεία και τα έγγραφα του
δήµου. Αποτέλεσµα, το 2009 δεν παρατηρήθηκε κανένα κρού-
σµα διαφθοράς και αδιαφάνειας στο συγκεκριµένο δήµο της
Βραζιλίας. Τουναντίον, κερδήθηκαν γύρω στα 6,5 εκατοµµύρια
δολάρια. Να, λοιπόν, γιατί λέµε ότι το ζήτηµα αυτό της διαφά-
νειας έχει και µία σηµαντική οικονοµική πτυχή.

Γι’ αυτό δεν µπόρεσα ποτέ να καταλάβω -όσο και αν προσπά-
θησα- την άρνηση εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος.
Τώρα, τι σχέση µπορεί να έχουν τα καρπούζια µε τη δηµοσιο-
ποίηση δηµοσίων δεδοµένων, πράξεων της διοίκησης κ.λπ., αυτό
είναι ένα θέµα που χρήζει διερεύνησης. Αλλά εγώ ακόµα να πω
ότι αποδέχοµαι αυτά που ελέχθησαν για Σ∆ΙΤ κ.λπ., όλες αυτές

τις ενστάσεις που ακούστηκαν στην Αίθουσα. Και επανέρχοµαι µε
ένα ερώτηµα. Ωραία, υπάρχουν αυτές οι αντιρρήσεις, υπάρχουν
αυτές οι ενστάσεις. Τι πειράζει να δηµοσιοποιούνται δεδοµένα
της δηµόσιας διοίκησης της χώρας; Ποιο είναι το πρόβληµα; Ίσα-
ίσα που οι πολίτες µπορούν να ασκούν οι ίδιοι έλεγχο στις πρά-
ξεις, οι ίδιοι να κρίνουν τη διοίκηση. Άρα, λοιπόν, δεν κατανόησα
την άρνηση, τουλάχιστον επί της αρχής, γιατί επί των άρθρων
και εµείς έχουµε κάποιες ενστάσεις.

Η µεγάλη µας, όµως, ανησυχία, κυρία Υφυπουργέ, δεν προ-
κύπτει από µία αρνητική προδιάθεση που µπορούν κάποιοι να
έχουν, έναντι του νοµοθετήµατος. Η δικιά µας αγωνία προέρχε-
ται από την αποτελεσµατικότητα του νοµοθετήµατος. Με άλλα
λόγια, µπορούµε να διασφαλίσουµε στην πράξη την αποτελε-
σµατικότητα εφαρµογής του νόµου; Εκεί είναι το µεγάλο στοί-
χηµα, στο οποίο πρέπει να απαντήσει η Κυβέρνηση, δηλαδή, εάν
ο νόµος θα εφαρµοστεί.

∆ιότι, υπάρχει ένα ιστορικό προηγούµενο, το οποίο είναι αρ-
νητικό ως προς την πτυχή αυτή του θέµατος. Να σας πω ποιο
είναι το προηγούµενο. Γνωρίζετε πολύ καλά, αγαπητοί συνάδελ-
φοι, ότι το 2003 υπήρξε η οδηγία 98 των Ευρωπαϊκών Κοινοτή-
των. Τι έλεγε αυτή η οδηγία 98 των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων του
2003, που ενσωµατώθηκε στο Εθνικό ∆ίκαιο µας το 2006; Προέ-
τρεπε τα κράτη-µέλη να γίνουν πλατφόρµες διαφάνειας και επι-
χειρηµατικότητας και γι’ αυτό βεβαίως την ενσωµατώσαµε και
στο Εθνικό µας ∆ίκαιο. Όµως, έµεινε παντελώς ανεφάρµοστη.

Το ζήτηµα, λοιπόν, επειδή άκουσα και τον εισηγητή της Νέας
∆ηµοκρατίας, δεν είναι κάποια νοµοθετήµατα που µένουν στα
χαρτιά. Γιατί κατέθεσαν και στα Πρακτικά την πρωτοβουλία που
είχαν πάρει για την εφηµερίδα της υπηρεσίας. Ωραία. Πράγµατι
έτσι είναι. Εγώ λέω ότι πήραν και άλλες δέκα πρωτοβουλίες. Και
το ΠΑΣΟΚ τώρα φέρνει ένα νόµο και θα φέρει και άλλους δύο.
Βρίθει το σύστηµά µας από ελπιδοφόρους νόµους. Το πραγµα-
τικό ζητούµενο δεν είναι εάν έχουµε έναν καλό, έναν ελπιδοφόρο
νόµο, αλλά εάν αυτός ο νόµος θα εφαρµοστεί αποτελεσµατικά
στην πράξη. Εκεί για εµάς είναι το µεγάλο στοίχηµα. Εκεί, λοι-
πόν, θέλουµε να συνεισφέρουµε λέγοντας το εξής: Ο νόµος
αυτός θα επιτύχει, εάν τηρηθούν κάποια ουσιώδη προαπαιτού-
µενα.

Πρώτο προαπαιτούµενο. Θα υπάρξουν κάποιες εγκύκλιοι οδη-
γίες, αναπόδραστα, προκειµένου να υλοποιηθεί ο νόµος. Ωραία.
Αυτές οι εγκύκλιοι οδηγίες θα αφυδατώσουν το πνεύµα και το
γράµµα του νόµου ή θα το ενισχύσουν; Εάν γίνουν, λοιπόν, εγκύ-
κλιες που θα αφυδατώσουν το νοµοθέτηµα, τότε θα έχουµε κάνει
µία τρύπα στο νερό. Άρα πρώτο, βασικό προαπαιτούµενο: θα
πρέπει το Υπουργείο, µέσα από τα άλλα κείµενα που θα υλοποι-
ήσουν το νόµο, να µην αφυδατώσει τον ίδιο το νόµο. Μία σηµα-
ντική παράµετρος.

∆εύτερο προαπαιτούµενο. Θα πρέπει να υπάρξουν οι σωστές
τεχνικές προδιαγραφές στο όλο εγχείρηµα. Επιτρέψτε µου σε
αδρές γραµµές, να περιγράψω τι είναι αυτό που λέµε «σωστές
τεχνικές προδιαγραφές». Το λογισµικό λόγου χάριν, θα πρέπει
να είναι ένα λογισµικό φιλικό στο χρήστη, στον πολίτη. Οι µηχα-
νές αναζήτησης των στοιχείων, επίσης, θα πρέπει να είναι απο-
τελεσµατικές και εύχρηστες. Θα πρέπει να υπάρξει πρόνοια,
προκειµένου να µη χτυπηθούν τα δεδοµένα από κυβερνοεπιθέ-
σεις. ∆ιότι, κάποιοι θα θέλουν είτε να αλλοιώσουν είτε να εξα-
λείψουν τα στοιχεία που θα δηµοσιεύονται στο διαδίκτυο,
αποφάσεις, πράξεις, προµήθειες κ.λπ.. Άρα, λοιπόν, ή θα ισχύ-
σουν σωστές τεχνικές προδιαγραφές -τέτοιου είδους που είπα-
ή επίσης το επιχείρηµα θα καταστεί ατελέσφορο.

Βεβαίως, θεωρούµε πάρα πολύ σηµαντικό και δεν το βλέ-
πουµε, κυρία Υφυπουργέ, στο νόµο ότι θα πρέπει να υπάρξουν
αυστηρότατες κυρώσεις σε όλα τα επίπεδα, από το επίπεδο του
χειριστή ενός µηχανήµατος που είναι σε ένα ειδικό γραφείο και
καταχωρεί, αναρτά στο διαδίκτυο τις δηµόσιες αυτές πληροφο-
ρίες, µέχρι το επίπεδο εκείνου του ανθρώπου, που παίρνει την
απόφαση.

∆εν βλέπουµε στο νόµο να υπάρχουν συγκεκριµένες κυρώ-
σεις. Αυτό ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός το ζητά µετ’ επιτά-
σεως.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

9426 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.
Γι’ αυτό θέλουµε να σας κάνουµε µία πρόταση, που ελπίζω να

τη λάβετε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν, γιατί εµείς είπαµε ότι θέλουµε
να συνεισφέρουµε στο νοµοθέτηµα και κυρίως σε αυτό που λέµε
υλοποίησή του. Θεωρούµε επιβεβληµένο να δηµιουργηθεί ένας
επίτροπος δηµοσίευσης δηµοσίων δεδοµένων στην κεντρική
υπηρεσία του Υπουργείου, που η υπηρεσία αυτή θα εξακτινωθεί
και σε επίπεδο περιφερειών.

Ποιος ο ρόλος ενός τέτοιου επιτρόπου; Ο ρόλος του θα είναι
ο εξής. Πρώτον, έχοντας και µία οµάδα τεχνικών συµβούλων να
δίνει συµβουλές στους φορείς και στις υπηρεσίες, για να υλο-
ποιούν το νόµο. ∆εύτερον, να πιέζει, έχοντας και το κατάλληλο
νοµικό οπλοστάσιο –να οι κυρώσεις που έλεγα πριν- τις υπηρε-
σίες και τους φορείς να υλοποιήσουν το νόµο. Τρίτον, µε πρά-
ξεις, µε ενέργειες, όπως είναι οι ηµερίδες, όπως είναι ειδικά
συνέδρια να διαχύσει σε όλη την κοινωνία το πνεύµα του νοµο-
θετήµατος.

Τελειώνω, λέγοντας τούτο. Κάποιος Αµερικανός πολιτικός ο
Λουί Μπράντλευ -αν θυµάµαι καλά- είπε ότι το φως του ήλιου
είναι το καλύτερο απολυµαντικό. Εµείς, λοιπόν, παραφράζοντας,
ευχόµαστε το φως του Προγράµµατος «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» να καταστεί
αρκούντος αποτελεσµατικό, προκειµένου να γλιτώσουµε από τα
παντοειδή σκάνδαλα, που χρόνια τώρα ταλαιπωρούν τη χώρα
µας και να περάσουµε σε µία άλλη εποχή, γυρίζοντας σελίδα.
Πρέπει, όµως, να γυρίσουµε σελίδα πραγµατικά, όχι για να πάµε
πίσω στο βιβλίο, για να πάµε µπροστά στο βιβλίο της ιστορίας
που θα πρέπει να αρµόζει στο επίπεδο, στον πολιτισµό, στο ήθος
του ελληνικού λαού.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Ροντούλη.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Κύριε Πρόεδρε,
ζητώ το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η κυρία Υπουργός
θέλει να κάνει µία σύντοµη παρέµβαση.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θέλω να απαντήσω στον κ. Ροντούλη ότι και εµείς θεωρούµε
το παρόν νοµοσχέδιο µία κορυφαία ρύθµιση από άποψη πολιτι-
κής σηµασίας, που τη δεδοµένη χρονική στιγµή έρχεται να κα-
λύψει ένα έλλειµµα διαφάνειας που υπάρχει στο δηµόσιο βίο,
αλλά και την ανάγκη που έχει ο πολίτης να γνωρίζει όλες τις απο-
φάσεις οι οποίες λαµβάνονται στο επίπεδο της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης.

Ακριβώς, επειδή αναγνωρίζουµε αυτήν την ανάγκη, θέλαµε να
δώσουµε ικανό χρονικό διάστηµα στο νοµοσχέδιο αυτό για δια-
βούλευση, κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εννέα µήνες κάνατε.
ΘΕΟ∆ΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ (Υφυπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-

ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Θέλαµε να δώ-
σουµε όσο χρόνο χρειάζεται και η Αντιπολίτευση και οι
Βουλευτές και οι πολίτες να κατανοήσουν το νοµοσχέδιο αυτό
και τις ρυθµίσεις που φέρνει και να καταθέσουν και τις δικές τους
απόψεις.

Γι’ αυτό και έχουµε αναρτήσει το νοµοσχέδιο αυτό προς δια-
βούλευση περίπου έξι µήνες, όπου εκεί καταγράφηκαν όλες οι
διαφωνίες, έγιναν σεβαστές και αποδεκτές όλες οι προτάσεις.
Και µάλιστα µπορώ να σας πω ότι µέχρι και στη συζήτηση την
προηγούµενη εβδοµάδα στην αρµόδια επιτροπή ο Υπουργός
έκανε αποδεκτές προτάσεις που κάνατε εσείς οι Βουλευτές και
προέβη και σε νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

Πέραν τούτου θέλω να πω, επίσης, κύριε Ροντούλη, ότι θα
συµφωνήσω µαζί σας ότι το στοίχηµα της εφαρµογής αυτού του
νοµοσχεδίου θα κριθεί στην πράξη, στην υλοποίησή του και όχι
µε την απλή νοµοθέτησή του. Και από κει και πέρα θέλω να πω
ότι στο νοµοσχέδιο αυτό προβλέπεται η δηµιουργία σε κάθε υπη-
ρεσία, που έχει υποχρέωση ανάρτησης των αποφάσεων αυτών

των κανονιστικών πράξεων, των κάθε είδους διοικητικών πρά-
ξεων στο διαδίκτυο, της µονάδας αυτής της διοίκησης που θα
αναλαµβάνει την υποχρέωση για την ανάρτηση συγκεκριµένων
πράξεων στο διαδίκτυο.

Και µάλιστα χωρίς να υποχρεούµαστε να το αναγράψουµε
ρητά, εδώ έχει εφαρµογή και ο Πειθαρχικός Κώδικας, όπου ο
κάθε υπάλληλος που ουσιαστικά θα είναι υπεύθυνος να αναρτά
αυτές τις πράξεις στο διαδίκτυο, θα φέρει και πειθαρχικές και
µάλιστα και ποινικές ευθύνες.

Όσο για την πίεση, για την παρακολούθηση που είπατε ότι
πρέπει να υπάρχει, σας λέω ότι πίεση είναι η ίδια η µη ικανότητα
εκτέλεσης των συγκεκριµένων πράξεων, οι οποίες δηµοσιεύο-
νται στο διαδίκτυο σύµφωνα µε το άρθρο 2 και οι οποίες δεν θα
µπορούν να εκτελεστούν και να εφαρµοστούν στην πράξη, αν
προηγουµένως δεν έχουν αναρτηθεί στο διαδίκτυο.

Γι’ αυτό ακριβώς βάλαµε ως όρο ουσιαστικά της εκτελεστό-
τητας των πράξεων αυτών την υποχρέωση ανάρτησής τους. Κα-
νένας άλλος δεν θα µπορούσε να επιδιώξει διαφορετικά την
εφαρµογή τους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Τζάκρη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι, κύριε Ροντούλη.

Απήντησε ευθέως σε σηµεία της αγορεύσεώς σας. ∆εν χρειάζε-
ται συνέχεια. Εγώ πρέπει να ζητήσω την κατανόηση του κ. Κου-
σουρνά και των άλλων συναδέλφων, γιατί µου έχει ζητήσει το
λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Πέτρος
Ευθυµίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Όχι εγώ, κύριε Πρόεδρε. Είναι ο κ. Πα-
φίλης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εκτιµώ αυτήν τη δια-
κριτικότητάς σας. Ο κ. Παφίλης έχει, επίσης ζητήσει µε µία σύ-
ντοµη παρέµβαση δύο λεπτών να απαντήσει στον κ. Ροντούλη,
χωρίς δικαίωµα ανταπαντήσεως του κ. Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε; Μας φιµώνετε
και ξέρω ότι δεν έχετε καµµία τέτοια πρόθεση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Παφίλη,
έχετε το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα έπαιρνα το
λόγο, αλλά υπήρξε πρόκληση εντός ή εκτός εισαγωγικών. ∆εν
το εννοώ αρνητικά, υπήρξε ένα ερωτηµατικό.

Θα ήθελα να κάνω ορισµένα σύντοµα σχόλια. Πρώτον, σε ό,τι
αφορά τα στοιχεία της ∆ιεθνούς ∆ιαφάνειας φαντάζοµαι, παρα-
δείγµατος χάριν, ότι η ∆ιεθνής ∆ιαφάνεια έχει πολύ ψηλά τη Γερ-
µανία στον κατάλογο της διαφάνειας. Η Γερµανία, όµως, λαδώνει
εκατόν είκοσι χώρες. Είναι «διαφανέστατη». Θα έχει και τη
∆ανία. Αλλά η επίτροπος της ∆ανίας -εκπρόσωπος πολυεθνικής-
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, κατηγορήθηκε για ένα τεράστιο σκάν-
δαλο. Φαντάζοµαι ότι και αυτή θα την έχει στην πρώτη ή στη δεύ-
τερη θέση. Αυτά είναι τα στοιχεία της ∆ιεθνούς ∆ιαφάνειας.

∆εύτερον, θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι για την κυρία και τον
κύριο Υπουργό, που είναι εδώ. Εµείς δεν έχουµε αντίρρηση να
δηµοσιεύονται στο διαδίκτυο τα πάντα και οι αποφάσεις της Κυ-
βέρνησης και οι αποφάσεις των Οργανισµών και οι αποφάσεις
της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, ούτε είπαµε ποτέ το αντίθετο.

Εσείς, όµως, που είστε µε τη διαφάνεια και ο κ. Ροντούλης για
παράδειγµα που είναι και αυτός αρχάγγελος της διαφάνειας,
γιατί δεν θέλετε να ονοµαστικοποιηθούν οι µετοχές; Γιατί δεν θέ-
λετε να µάθει ο ελληνικός λαός ποιος έχει τον πλούτο και τι έχει;

Και επειδή είµαστε σε περίοδο εξεταστικών επιτροπών, όλη τη
διακίνηση του χρήµατος, όλες τις κοµπίνες και τα λαδώµατα δεν
τα έκαναν ούτε οι εργαζόµενοι ούτε οι υπάλληλοι, ούτε οι µι-
κροµεσαίοι, ούτε οι µπακάληδες. Χρηµατιστηριακές εταιρείες,
ελβετικές τράπεζες, γερµανικές τράπεζες τα έκαναν. Είναι το
απαύγασµα του συστήµατος που υποστηρίζετε.

Γιατί, λοιπόν, δεν θέλετε να µάθει ο κόσµος ποιος έχει τις off-
shore; Τις έχει ο εργαζόµενος τις offshore; Τις έχει ο αγρότης, ο
υπάλληλος, ο ναυτεργάτης; Ποιος τις έχει; Γιατί λοιπόν δεν δη-
µοσιεύεται να δούµε ποιες είναι οι δέκα χιλιάδες offshore; Ποιοι
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συµµετέχουν, που κάνουν τζίρο πεντακόσια δισεκατοµµύρια;
Ούτε η Κυβέρνηση συµφωνεί, ούτε η Νέα ∆ηµοκρατία συµ-

φωνεί, ούτε ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός συµφωνεί και δεν
ξέρω, αν συµφωνεί και ο ΣΥΡΙΖΑ. Για ποια διαφάνεια, λοιπόν,
µπορούµε να µιλάµε; Γιατί δεν θέλετε να ξέρει ο κόσµος ποιος
κατέχει τον πλούτο; Αυτές είναι οι δικές µας ενστάσεις.

Και µάλιστα και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, για πείτε µας αλή-
θεια γιατί δεν θέλετε τα στοιχεία της Στατιστικής Υπηρεσίας που
αφορούν κερδοφορία, των καυσίµων, ουσιαστικά φορολογικό
κλέψιµο, να χρησιµοποιούνται από τις αρχές του κράτους και τα
έχετε εν κρυπτώ και απαραβίστω, όταν συζητήθηκε ο νόµος για
την Εθνική Στατιστική Υπηρεσία;

Αυτά είναι τα ερωτήµατα που θέλουµε να βάλουµε. Για να
πούµε ότι σήµερα η διαφάνεια έχει γίνει φάρµακο διά πάσαν
νόσο. Όλοι για διαφάνεια µιλάνε. Και εµείς βάζουµε το εξής απλό
ερώτηµα. Αν ξεπουληθεί η λαϊκή περιουσία διαφανώς, χωρίς να
υπάρξουν µίζες, διαφθορά –είµαστε κάθετοι δεν το συζητάµε-
θα αλλάξει τίποτα;

Και να ξεκαθαρίσω και κάτι ακόµα. Περισσότερο από όλους
το δικό µας το κόµµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές και κύριοι
Υπουργοί είναι λυσσαλέα θα έλεγα αντίθετο στη διαφθορά, στην
εξαγορά, γιατί χαλάει λαϊκές συνειδήσεις, όταν γενικεύεται και σε
χαλασµένες συνειδήσεις, σάπιες θα έλεγα δεν µπορεί να ανα-
πτυχθεί σκέψη για µια αλλαγή της κοινωνίας σε µια διαφορετική
κατεύθυνση.

Γι’ αυτό, λοιπόν, µε αυτήν τη φιλοσοφία, θεωρούµε ότι η δια-
φάνεια σήµερα προβάλλεται, για να κρύψει άλλα πράγµατα, γι’
αυτό είµαστε αντίθετοι. Και επαναλαµβάνω δεν έχουµε καµµία
αντίρρηση στις επιµέρους τεχνικές ρυθµίσεις για ανάρτηση στο
διαδίκτυο κλπ..

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παφίλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ζητώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν νοµίζω.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν νοµίζω εγώ, κύριε Πρόεδρε.

Ζητώ το λόγο για την ισότητα των όπλων.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν είναι ισότητα των

όπλων. Εκφράσατε µία πολιτική άποψη. ∆ιετύπωσε απόψεις
χωρίς να σας θίγει σε τίποτα. ∆εν είναι µονοπώλιο ο διάλογος.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ. Μας έθιξε, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν είναι ώρα να ασκή-
σετε τη δευτερολογία. Εγώ, όµως…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: ∆εν θα ασκήσω, κύριε Πρόεδρε, τη
δευτερολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα σας δώσω χρόνο
ένα λεπτό κατ’ οικονοµίαν, κατά απόλυτη παραχώρηση.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Λιγότερο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ορίστε, κύριε Ρο-

ντούλη.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ.
Κύριε Παφίλη, εµείς αποδεχόµεθα τον όρο «αρχάγγελοι της

διαφάνειας». Το λέτε αρνητικά; Πάντως, «διάβολοι του προλετα-
ριάτου» δεν θέλουµε σε καµµία περίπτωση να γίνουµε.

Επειδή αναφερθήκατε στην ονοµαστικοποίηση των µετοχών,
σας ξαναλέω: Τις θέσεις του ΛΑΟΣ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Εσείς δεν θέλετε το κεφάλαιο να…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε…
Κύριε Πρόεδρε, είδατε ότι γίνονται παρεµβάσεις έξωθεν.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να απαντήσετε όχι σε

προσωπική βάση. Να απαντήσετε λαµβάνειν το µήνυµα.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Παφίλη, για να σας φύγει και

αυτή η απορία, είµαστε υπέρ της ονοµαστικοποίησης των µετο-
χών.

Παρακολούθησα µε µεγάλη προσοχή την τοποθέτησή σας και
είδα µία διάσταση απόψεων µε τον κ. Τζέκη. Τελικά πείτε µας: Τη
στιγµή που δεν υπερψηφίζετε το νοµοσχέδιο, το καταψηφίζετε,
πώς βγαίνετε και λέτε «δεν έχουµε κανένα πρόβληµα να αναρ-
τώνται στο διαδίκτυο οι πράξεις, οι αποφάσεις κ.λπ. της Κυβέρ-
νησης, αλλά θέτουµε µία σωρεία άλλων ζητηµάτων», ασχέτων µε
το κοµβικό ζήτηµα, το κυρίαρχο που συζητάµε σήµερα, προκει-

µένου να χρησιµοποιηθούν αυτά ως πρόσχηµα, για να µην υπερ-
ψηφίσετε.

Έχετε µία ασυνέπεια λόγων. Εγώ παρακολούθησα τη δική σας
τοποθέτηση και βλέπω ότι θα πρέπει να τα βρείτε και στο εσω-
τερικό σας. Όµως, τέλος πάντων, για να ξέρουµε και τη θέση
σας, ξεκαθαρίστε: Υπερψηφίζετε ή καταψηφίζετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πάντως, κύριε Ρο-
ντούλη και εγώ, ως Προεδρεύων και µετέχων στη συζήτηση όχι
απλά ως ακροατής, σας λέω ότι οι δύο ενότητες σκέψεων που
διατύπωσε ο κ. Παφίλης, µπορεί κάλλιστα να είναι συνυπάρχου-
σες και συµβατές µεταξύ τους. ∆ιότι είναι στα κατηγορήµατα
από το µείζον, το οποίο ήταν η βάση του συλλογισµού του, στο
έλασσον, έτσι όπως τα ταξινοµούσε. Για το οποίο έλασσον δεν
έχει αντιρρήσεις.

Συνεπώς ας τελειώσει αυτός ο διάλογος µε τη δική µου πα-
ρέµβαση και να δώσουµε το λόγο για µία σύντοµη παρέµβαση
στον κ. Τζαβάρα.

Κύριε Τζαβάρα, έχετε το λόγο όχι για πλήρη αγόρευση, αλλά
έτσι όπως καθιερώθηκε, ως ένας µικρός κύκλος σύντοµων πα-
ρεµβάσεων.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Ένα σχόλιο θα ήθελα να κάνω,
κύριε Πρόεδρε, ξεκινώντας από τη διαπίστωση ότι σε αυτήν την
Αίθουσα, εξ αφορµής της συζητήσεως του συγκεκριµένου νο-
µοσχεδίου, επιβεβαιώνονται αξίες και αρχές, οι οποίες διαπερ-
νούν όλο το κοινοβουλευτικό σύστηµα. Και µία από αυτές,
αναµφισβήτητα, είναι η διαφάνεια και η καθαρότητα στη λει-
τουργία των θεσµών, από τη µία πλευρά και από την άλλη, στην
επικοινωνία του θεσµικού στερεώµατος που υπηρετεί η δηµο-
κρατία µε τον πολίτη.

Και ποιος θα µπορούσε, κύριε Πρόεδρε, να έχει αντίρρηση να
καθιερωθεί πραγµατικά ένα σύστηµα τέτοιων διαδικασιών, µέσω
των οποίων να είναι προσιτός ο δηµόσιος και ο πολιτικός βίος,
στα µάτια και του πιο αποµακρυσµένου πολίτη αυτής της χώρας;

Εκείνο, όµως, για το οποίο κάποτε θα µετανοήσουµε είναι ότι
αυτήν την αίσθηση της διαφάνειας δεν την αφήνουµε να κυ-
ριαρχήσει σε όλες τις πτυχές και σε όλες τις µορφές της κοινο-
βουλευτικής ζωής. Αρνητικό παράδειγµα ήταν η χθεσινή βραδιά
σε αυτό εδώ το Κοινοβούλιο, όπου όχι µε τόσο πολύ µεγάλη ευ-
αισθησία απέναντι στη διαφάνεια, εκατοντάδες, εκατόν πενήντα
ή εκατόν εβδοµήντα συνάδελφοι, χωρίς να χρειαστεί να ακού-
σουν πρώην συναδέλφους τους, οι οποίοι οδηγούνται σε µία δια-
δικασία προανάκρισης, για πράξεις που έχουν παραγραφεί,
ικανοποιούνται µε το να παραπέµπουν κάποιους σε διαδικασίες
που ουσιαστικά µετατρέπουν σε ένα συµβολικό επίπεδο τη
Βουλή σε «σφαγείο ανθρωπίνων δικαιωµάτων».

Αυτή η κατάσταση δεν πρέπει να καταυγαστεί µε τις αρχές και
τις αξίες της διαφάνειας; ∆εν πρέπει κάποτε σε αυτή την Αίθουσα
να αντιληφθούµε ότι σε αυτές τις αρχές που υπηρετούµε µε τόσο
καινούργιες και καινοτόµες λέξεις, όπως είναι η διαύγεια, θα πρέ-
πει να πείσουµε τον ελληνικό λαό ότι σε αυτήν ακριβώς τη βάση
είναι που θα πρέπει να λειτουργεί όλο το οικοδόµηµα της Κοινο-
βουλευτικής µας ∆ηµοκρατίας;

∆ιότι, δεν µπορώ να διανοηθώ διαφορετικά τα πράγµατα, από
το να µπορούµε ανά πάσα ώρα και στιγµή να ικανοποιούµε τις
επιθυµίες του λαού, µέσω της δικής µας συµπεριφοράς, χωρίς να
αισθανόµαστε την ανάγκη να καταφεύγουµε σε άλλα επίπεδα,
σε επίπεδα επικοινωνιακής διευθέτησης, σε επίπεδα προσφυγής
σε άλλου τύπου εξωθεσµικής λειτουργίας του πολιτεύµατος, για
να αναφερθώ στην πολύ σηµαντική οµιλία χθες του πρώην Προ-
έδρου της Βουλής και πολύ µεγάλου κοινοβουλευτικού άνδρα,
του κ. Απόστολου Κακλαµάνη.

Άρα -και καταλήγω εδώ, κύριε Πρόεδρε- θα πρέπει αυτήν τη
θυσιαστική προσφορά που όλοι αισθανόµαστε να µας κατέχει
προς θεσµούς οι οποίοι υπηρετούν τη διαφάνεια, να την κάνουµε
και προσωπικό µας βίωµα, που να αφορά όλες τις διαδικασίες
του κοινοβουλευτικού βίου. ∆ιαφάνεια, δηλαδή, πρωτίστως πρέ-
πει να σηµαίνει κατάργηση της υποκρισίας σε όλες τις λειτουρ-
γίες της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας.

Αυτά είχα να πω. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Τζαβάρα.
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Ο κύκλος των σύντοµων παρεµβάσεων των Κοινοβουλευτικών
Εκπροσώπων, θα κλείσει µε µία σύντοµη παρέµβαση του κ. Πέ-
τρου Ευθυµίου, προς τον οποίο εύχοµαι «Χρόνια Πολλά» για τη
γιορτή του.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΖΑΒΑΡΑΣ: Και από εµάς θερµές ευχές.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Από όλους.
ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Ευχαριστώ πάρα πολύ. Εύχοµαι για

όλους µας, Πέτρους και Παύλους, αλλά και για όλους µας γενι-
κότερα, τα πράγµατα να είναι όσο καλύτερα γίνεται.

Κύριε Πρόεδρε, µε συντοµία πράγµατι, θα ήθελα να προσθέσω
ορισµένες αλήθειες -θέλω να πιστεύω- για τα διακυβεύµατα
αυτού του κύκλου συζήτησης που άρχισε από την οµιλία του κ.
Ροντούλη.

Ήδη η κυρία Υπουργός επεσήµανε ότι από το ∆εκέµβριο ως
τώρα υπήρξε µία διαδικασία διαβούλευσης. Όµως, αυτό που
πρέπει να τονίσουµε είναι ότι για το ΠΑΣΟΚ υπήρξε έγκαιρα η
διάγνωση της στενής συνάφειας, της κρυπτικότητας των δηµο-
σίων αποφάσεων και της αναγκαίας διαφάνειας του πολιτικού
συστήµατος.

Στις 8 Νοεµβρίου του 2005, ο τότε Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και νυν Πρωθυπουργός τόνισε δηµόσια ότι η
πρώτη δέσµευση της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ είναι αυτός ο
νόµος που σήµερα ψηφίζουµε, εξηγώντας πρακτικά σε µετέπειτα
τοποθέτησή του ότι, εάν αυτός ο νόµος είχε ακολουθήσει, δεν
θα υπήρχαν ούτε το Βατοπέδι, ούτε τα οµόλογα, ούτε πολλά πα-
ρόµοια φαινόµενα που ζήσαµε πριν.

Άρα, πραγµατώνουµε κάτι που πιστεύω ακράδαντα και άλλω-
στε, φάνηκε από τις διατυπώσεις, ότι όλους µάς εκφράζει και
όλοι κατ’ ουσίαν στον πυρήνα συµφωνούµε. Αυτό είναι ένα θετικό
βήµα του Κοινοβουλίου και µπορεί να αποδειχθεί ένα αποφασι-
στικά θετικό βήµα της πολιτικής ζωής.

Αγαπητοί φίλοι, δεν τυχαίνει όλοι να ξέρουµε τα πάντα, γι’
αυτό πρέπει να πηγαίνουµε στους ειδικούς. Θα παρακαλούσα
τους κυρίους συναδέλφους να διαβάσουν το βιβλίο του Παπι-
νιανού, ενός από τους γνωστότερους νοµικούς της Αθήνας, νο-
µικός µεγάλων επιχειρηµατιών και µεγάλων επιχειρήσεων.
Περιγράφει εκεί ότι η ουσία του παιχνιδιού του «µαύρου χρήµα-
τος» βρίσκεται σε διατυπώσεις εγκυκλίων που κανείς ποτέ δεν
τις µαθαίνει. Μια µικρή αλλαγή, περιγράφει, ενός τελωνειακού
κανονισµού µπορεί να κρύβει δεκάδες δισεκατοµµύρια κέρδους
κάποιου, που κανείς δεν το πληροφορείται, κανείς δεν το συνει-
δητοποιεί και στην ουσία, εκεί παίζεται το γιγάντιο παιχνίδι.

Το ότι θα είναι τα πάντα στο φως, δεν αφορά στην πραγµατι-
κότητα, τις µεγάλες πράξεις, που ορθά επισηµάνθηκε ότι το βλέ-
πεις στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. Είναι για τις πράξεις τις
δήθεν µικρές, που ουδείς τις προσέχει, αλλά αυτές ήταν οι απο-
φασιστικού χαρακτήρος για το παιχνίδι των συµφερόντων στη
διαπλοκή µε τη διοίκηση και την πολιτική.

∆εύτερη παρατήρηση. ∆εν µπορεί κανείς να αγνοήσει ότι αυτή
η Κυβέρνηση, αυτή η κυβερνητική πλειοψηφία -και θέλω να πι-
στεύω µε τη σύµφωνη γνώµη όλων των Βουλευτών- έβαλε απο-
φασιστικό «χέρι» µε το φορολογικό νοµοσχέδιο σε δύο
φαινόµενα που περιγράφτηκαν ως προβλήµατα παθολογίας,
χωρίς να αναγνωριστεί όµως ότι δροµολογήθηκε η λύση.

Είναι γεγονός, κύριε Πρόεδρε, ότι δεν υπάρχει τρόπος πάντα
να πιάνεις τις offshore. ∆εν µπορείς ούτε διεθνώς. Ο Πρόεδρος
Οµπάµα εξήγησε ότι δεν µπορεί να φτάσει στα Cayman Islands
και είπε στην περίφηµη, µνηµειώδη οµιλία του στο Κογκρέσο ότι
αυτό το νησί θα έπρεπε να είναι το πιο πυκνοκατοικηµένο του κό-
σµου, διότι σε µία µόνο πολυκατοικία υπάρχουν τριάντα χιλιάδες
εταιρείες. Από πέντε µέλη διοικητικό συµβούλιο να είχαν, µιλάµε
για το αίσχος του αίσχους. Αλλά, δεν µπορεί ούτε η υπερδύναµη
να τους πιάσει.

Τι έκανε, όµως -η σαφής δύναµη- η Ελλάδα, όταν παίρνει τις
αποφάσεις της να το κάνει; Είπαµε δύο απλά πράγµατα: Πρώ-
τον, υπάρχει µια offshore εταιρεία, που δεν µπορούµε να εντοπί-
σουµε ποιός είναι το φυσικό πρόσωπο πίσω από την offshore
εταιρεία. Μπορούµε να κάνουµε, όµως, κάτι που πράξαµε, κύριε
Πρόεδρε. Ψηφίσαµε στο φορολογικό νόµο τη δέσµευση του κρά-
τους να φορολογεί µε 15% ετησίως το ακίνητο της offshore, ξέ-

ρουµε δεν ξέρουµε ποιος είναι ο ιδιοκτήτης. Τι σηµαίνει αυτό
πρακτικά; Ότι σε πέντε χρόνια το ακίνητο γίνεται του δηµοσίου,
σε πέντε χρόνια κρατικοποιείται. Εξ ου και όποιος έχει ακίνητο σε
offshore, είναι υποχρεωµένος ή να εµφανιστεί ή να το πουλήσει
και να εξαφανιστεί, διότι σε πέντε χρόνια θα έχει κρατικοποιηθεί
ούτως η άλλως. Αυτό το έκανε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και έχει
αρχίσει ήδη να λειτουργεί.

∆εύτερον. Ποιο ήταν το µεγάλο παιχνίδι των πολυεθνικών µε
τις offshore; Ήταν το περίφηµο «παιχνίδι» των ενδοοµιλικών συ-
ναλλαγών. Παρήγαγαν προϊόντα, τα πούλαγαν στον εαυτό τους
και τα επανεισήγαγαν µέσω της offshore. Άρα, αυτό που καταγ-
γέλλουµε όλοι, πώς γίνεται η εκτίναξη των τιµών, στην πραγµα-
τικότητα γίνεται από το «παιχνίδι» των ενδοοµιλικών συναλλαγών.

Τι λέει ο φορολογικός νόµος; ∆εν µας νοιάζει, αν µεσολαβεί η
εταιρεία «Euro τάδε» offshore, το θέµα είναι ότι θα φορολογηθεί.
Τελεία και παύλα.

Εποµένως, κύριε Πρόεδρε, όχι µόνο αυτό το νοµοθέτηµα,
αλλά και άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης,
αποδεικνύουν ότι όταν υπάρχει η θέληση του πολιτικού συστή-
µατος να συγκρουστεί πραγµατικά µε τον πυρήνα των άνοµων
συµφερόντων, υπάρχουν οι τρόποι και τα µέσα που αυτό γίνεται
δυνατό.

Το παρόν νοµοσχέδιο συµβάλλει αποφασιστικά σε αυτήν τη
διαφάνεια και κατ’ ουσία πιστεύω ότι έχει τη συναίνεση όλων
των πτερύγων και όχι µόνο όσων το ψηφίζουν.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Ευθυµίου.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Θα µπορούσα να έχω το λόγο, κύριε
Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλετε να παρέµβετε,
κύριε ∆ρίτσα, τώρα;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ναι, θέλω να κάνω την παρέµβασή
µου, όπως εκτιµήθηκε η κατάσταση και η ροή της συζητήσεως

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κανονικά; Γιατί τώρα,
όπως εκτιµήθηκε η κατάσταση και η ροή της συζητήσεως, εγέ-
νοντο σύντοµες παρεµβάσεις.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εγώ θέλω να κάνω την κανονική µου
παρέµβαση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ. Θεόδωρος

∆ρίτσας έχει το λόγο.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, ο Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ αποχώρησε από την Αίθουσα,
αλλά οφείλω να του πω αµέσως, ως απάντηση των όσων ανέ-
φερε πριν, ότι η κρατική εταιρεία της «κοµµουνιστικής» Κίνας
COSCO» είναι offshore εταιρεία. Και είναι offshore εταιρεία, στην
οποία το ελληνικό κράτος, οι ελληνικές κυβερνήσεις εκχώρησαν
τον τεράστιο πλούτο και την περιουσία του πιο αναπτυξιακού
τοµέα, του λιµανιού του Πειραιά, µε εξαιρετικές προοπτικές, µε
κέρδη και µε αυτοχρηµατοδοτούµενο πρόγραµµα για µία δεκα-
ετία, το οποίο σταµάτησε από την κυβέρνηση Καραµανλή.

Και ξέρετε πώς το εκχώρησε; Με δηµόσιο διεθνή διαγωνισµό.
Και ξέρετε ποιό ήταν το αποτέλεσµά του; Αυτό που είχε αναγ-
γελθεί προ τριετίας από τη διενέργεια του δηµόσιου διεθνούς
διαγωνισµού.

Όλοι ξέραµε –ο Πειραιώτης συνάδελφος ∆ηµήτρης Καρύδης
από την παράταξη της πλειοψηφίας είναι εδώ- από το ταξίδι του
κ. Καραµανλή στην Κίνα, συνοδευόµενος από Έλληνες εφοπλι-
στές, ότι η «COSCO» θα πάρει το λιµάνι του Πειραιά. Και ώ του
θαύµατος, από τις «αδιάβλητες» διεθνείς διαδικασίες του δια-
γωνισµού, η «COSCO» πήρε το λιµάνι του Πειραιά και η
«HUTCHISON» το λιµάνι της Θεσσαλονίκης, η οποία είναι θυγα-
τρική της «COSCO».

Αυτή είναι η διαφάνεια; Γι’ αυτό µιλάµε; Και η «COSCO» τώρα
πια βάζει τις διαδικασίες της. Θα έρθει ο καιρός για να µιλήσουµε
και για το τι σηµαίνει «COSCO» στον Πειραιά, όπως και για το τι
σηµαίνει «COSCO» στη Σικελία και αλλού.

Εν πάση περιπτώσει, πρέπει να δούµε τη διαφάνεια ως έννοια

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΝΓ’ - 29 ΙΟΥΝΙΟΥ 2010 9429



που έχει κοινωνικό, ταξικό, πολιτικό και δηµοκρατικό µέγεθος και
όχι ως µια διοικητική ωραιοποίηση κάποιων κρατικών λειτουρ-
γιών. Ως εκ τούτου, πρέπει να συζητήσουµε επί της αρχής αυτού
του νοµοσχεδίου, αν είναι απλώς µία θετική ρύθµιση, ένα εργα-
λείο που θα µπορούσε και µια υπουργική απόφαση να το εγκα-
ταστήσει στις διαδικασίες διευκόλυνσης των συναλλαγών ή της
ενηµέρωσης ή αν είναι πράγµατι η απογειωµένη ιδεολογική επί-
θεση του ΠΑΣΟΚ µπροστά στο ότι δεν έχει να επιδείξει θετικό
έργο. Έχει να επιδείξει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, την Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα και τα µέτρα του µνηµονίου εις
βάρος του Ελληνικού λαού, την εκχώρηση των κυριαρχικών δι-
καιωµάτων, την πλήρη συσκότιση και την πλήρη απόσταση των
κέντρων λήψης αποφάσεων από την ελληνικό λαό.

Μπροστά σε αυτή την πραγµατικότητα, ποιό είναι το αντίβαρο;
Η ιδεολογική απογείωση: µια καµπάνια επικοινωνιακή που στη-
ρίζεται σε αυτό το νοµοσχέδιο. Και από ό,τι µαθαίνουµε, θα τη
δούµε αύριο και µε την παρουσία του Πρωθυπουργού εδώ στην
Αίθουσα της Βουλής, για την αναβάθµιση αυτής της καµπάνιας,
για να αναδειχθεί αυτό το νοµοσχέδιο ως η «κορωνίδα της δια-
φάνειας και της διαύγειας» δηλαδή, που δικαιώνει δήθεν τις απαι-
τήσεις της ελληνικής κοινωνίας για δηµοκρατία, για συµµετοχή,
για έλεγχο κοινωνικό, για έλεγχο πολιτικό, για να είναι κυβερνή-
της στον τόπο του ο ελληνικός λαός.

Αν µιλάµε για διαφάνεια, δεν µπορούµε να την αποφορτίσουµε
από όλα αυτά τα περιεχόµενα. Και το ΠΑΣΟΚ είναι ο πολιτικός
εκείνος οργανισµός στην Ελλάδα που έχει καταφέρει συστηµα-
τικά σε διαφορετικές εποχές, µε διαφορετικούς αρχηγούς και µε
διαφορετικές κυβερνήσεις, να προσπαθεί να πείσει την ελληνική
κοινωνία -και δυστυχώς, σε ένα βαθµό να το έχει επιβάλει και
ακολούθησε µετά η Νέα ∆ηµοκρατία στην τελευταία της τετρα-
ετία- να αποδεχθεί τις µειωµένες προσδοκίες.

Κοινωνία µειωµένων προσδοκιών εγκαθιδρύει αυτό το νοµο-
σχέδιο, όχι σε σχέση µε τη λειτουργικότητα ενός εργαλείου δη-
µοσίευσης των αποφάσεων της διοίκησης, αλλά σε σχέση µε την
αναβάθµισή του ως δείγµα εκπληκτικής αναπτυξιακής και δηµο-
κρατικής αναβάθµισης.

Προς θεού, κύριε Υπουργέ, προς θεού! Οι νόµοι του ελληνι-
κού κράτους -που είναι ο ένας τοµέας- που ούτως ή άλλως δη-
µοσιεύονται στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και οι διοικητικές
αποφάσεις –µικρές, µεγάλες, επαρχίας, δήµων, κοινοτήτων, των
νέων οργανισµών του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»- επειδή θα αναρτώνται στο
διαδίκτυο, αυτό εγκαθιστά και ικανοποιεί το αίτηµα της διαφά-
νειας της ελληνικής κοινωνίας που έχει µπει στο περιθώριο, που
έχει µπει στην άκρη, που καταδυναστεύεται από αποφάσεις, που
δεν µπορεί πουθενά να τις ελέγξει;

Ποιοι θα παρακολουθούν το διαδίκτυο και τους διαδικτυακούς
τόπους; Οι επιχειρήσεις, που θέλουν να κάνουν δουλειές µε το
δηµόσιο µε διάφορες διαδικασίες και έχουν την ευελιξία να πα-
ρακολουθούν ανά πάσα στιγµή τι αποφάσεις δηµοσιεύονται και
πώς µπορούν να τις αξιοποιήσουν και πότε και σε ποιες προθε-
σµίες, οι ερευνητές κάθε είδους, οι επιστήµονες, οι δηµοσιο-
γράφοι και όντως κάποια κινήµατα πολιτών που αγωνιούν και
θέλουν να αντιδράσουν, αλλά και µόνο µε τη γνώση κάποιας δι-
οικητικής απόφασης -επίσηµης, δηµόσιας, στο κάτω κάτω- δεν
µπορούν να έχουν όλα εκείνα τα όπλα για να έχουν αποτελε-
σµατική αντίδραση. Και κανείς δεν το κατάφερε αυτό επειδή είχε
µόνο την πληροφορία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ)

Όλοι είχαµε την πληροφορία για την ιδιωτικοποίηση της Ζέας
στον Πειραιά, για παράδειγµα επί κυβερνήσεως Σηµίτη, κεντρι-
κής θαλασσινής πλατείας της πόλης µας, που εκχωρήθηκε σε
ιδιώτες µε τους πιο βάρβαρους τρόπους. Όταν µπορέσαµε να
αντιδράσουµε δεν ήταν γιατί δεν το ξέραµε. Αντιδράσαµε όταν
µπορέσαµε να συγκροτήσουµε ένα ισχυρό και ρωµαλέο κίνηµα
της πόλης, αυτοδιοικητικό, κοινωνικό, ανθρώπινο, περιβαλλο-
ντικό, όπου ξεσηκώθηκαν και οι πέτρες. Και τότε αναγκάστηκε ο
κ. Σουφλιάς να µας δεχτεί στο Υπουργείο του. Και όταν κατά-
λαβε και εκείνος, ο Υπουργός –και σας το λέω υπεύθυνα αυτό
και όχι για να πω κάτι για να δηµιουργήσω εντυπώσεις- πόσοι πα-
ράγοντες γύρω του βυσσοδοµούσαν, συναλλασσόµενοι µε τους

επιχειρηµατίες και πόσο τον είχαν παραπλανήσει, ακόµα και τον
ίδιο, βγήκε µαζί µας µπροστά στις κάµερες και είπε: «στοπ και
ξαναρχίζει από την αρχή η µελέτη των περιβαλλοντικών επιπτώ-
σεων για τη Ζέα».

Αυτό έγινε χάρη σε ένα κίνηµα πολιτών που µπόρεσε να ξεπε-
ράσει µύριες όσες δυσκολίες, όχι µη δηµοσιεύσιµων και µη γνω-
στών αποφάσεων, αλλά υπόγειων συναλλαγών, που αυτά
αποτελούν την πεµπτουσία της πρακτικής και της διοίκησης και
των κυβερνήσεων.

Και µη µου πείτε ότι το Βατοπέδι δεν θα υπήρχε, αν υπήρχε
αυτός ο νόµος. Γιατί µας έλειψε τότε η πληροφόρηση ότι υπήρ-
χαν οι γνωµοδοτήσεις αυτές και τις είχαν επικυρώσει οι Υπουρ-
γοί; Μα, ο κ. Γιάννης ∆ραγασάκης αυτό κατήγγειλε τότε µε τις
ερωτήσεις του. Ποιανού το αυτί ίδρωσε; Κανενός. Χρειάστηκε
ένα ισχυρό τηλεοπτικό κανάλι που είχε δεχθεί τον έλεγχο του
Σ∆ΟΕ για να αντικρούσει τον εκβιασµό ή τον έλεγχο ή οτιδήποτε,
να εκβιάσει την τότε κυβέρνηση και να αναδείξει το θέµα αυτό.

Που βρίσκεται η διαφάνεια; Γελιόµαστε; Θα µιλήσουµε και θα
υποβαθµίσουµε τόσο πολύ αυτές τις σοβαρότατες ανάγκες για
την προοπτική της ελληνικής και της παγκόσµιας κοινωνίας, της
χειραφέτησης των κοινωνιών, της αποκατάστασης της κλονι-
σµένης δηµοκρατίας, µε τέτοια παιχνίδια επικοινωνιακού χαρα-
κτήρα, όπου µία ρύθµιση εργαλείο για τη διευκόλυνση των
ανθρώπων, για την ενηµέρωση των ανθρώπων θα την αναδεί-
ξουµε σε πεµπτουσία µίας πολιτικής που δήθεν συγκρούεται µε
συµφέροντα, αποκαθιστά τη δηµοκρατία των πολιτών και ενι-
σχύει τις κοινωνίες;

Γι’ αυτό είµαστε αντίθετοι επί της αρχής, κύριε Υπουργέ. Γι’
αυτό και πρέπει να χαµηλώσετε τους τόνους, να το περάσετε
όπως το περάσατε το νοµοσχέδιο ως µία τέτοιου είδους ρύθµιση
και να κοιτάξετε το τι σηµαίνει ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και
χρέος της χώρας και τις συνέπειες όλων των µέτρων που έχετε
λάβει ως Κυβέρνηση και τι σηµαίνει ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» και τι ση-
µαίνουν όλα αυτά.

Απ’ αυτήν την άποψη χρειάζεται, κύριε Πρόεδρε, και η ανα-
βάθµιση της συζήτησης στη Βουλή για το τι σηµαίνει δηµοκρα-
τία σ’ αυτόν τον τόπο. ∆εν είναι δυνατόν να οδηγούµαστε στο να
δεχθεί ο ελληνικός λαός τόσο αποϊδεολογικοποιηµένα, τόσο ανι-
στόρητα να εµφανίζονται τα φύκια για µεταξωτές κορδέλες. ∆εν
είναι δυνατόν! Είναι απαξίωση της ιστορίας του ελληνικού έθνους
και του ελληνικού λαού αυτό.

Κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει να βάλουµε τα πράγµατα
στα µέτρα τους, νοµίζω ότι πρέπει να µιλάµε µε επιστηµονικούς,
ιδεολογικούς και πολιτικούς όρους αναβαθµισµένους.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέ-
ντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης): Αυτό που δεν κά-
νετε δηλαδή.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Εν πάση περιπτώσει, να παραδεχό-
µαστε –και είναι µεγάλη αρετή αυτό- τι µπορούµε να κάνουµε
κάθε στιγµή. Αλλά τα οράµατα της ελληνικής κοινωνίας πρέπει
να είναι αναβαθµισµένα και όχι υποβαθµισµένα όπως µε το ιδε-
ολογικό σας περικάλυµµα, θέλετε να επενδύσετε σ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο.

Είναι, νοµίζω, σαφές, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ έχει µία µεγάλη ευθύνη
για να καταψηφίσει επί της αρχής ένα νοµοσχέδιο που έχει ψευ-
δώνυµη «αρχή».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑΣΟΚ στα ∆ωδεκάνησα κ. Στάθης Κουσουρνάς.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΟΥΣΟΥΡΝΑΣ: Κύριε εκπρόσωπε του ΣΥΡΙΖΑ,

νοµίζω πως ο µηδενισµός του κυβερνητικού έργου δεν είναι το
καλύτερο αντίδοτο της κρίσης που µαστίζει τον πολιτικό σας
χώρο.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, αξιότιµοι συνάδελφοι, η απαί-
τηση των πολιτών που υπαγορεύεται µε τη φράση «όλα στο φως»
δεν αφορά µόνο τη διαφθορά και τα σκάνδαλα, αφορά όλες τις
πτυχές των διοικητικών πράξεων και αποφάσεων κάθε Υπουρ-
γείου, κάθε Οργανισµού Τοπικής Αυτοδιοίκησης, κάθε δηµόσιας
υπηρεσίας.

Το Υπουργείο Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης συστηµατικά και αθόρυβα νοµίζω, συνθέτει τον
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καµβά της αναµόρφωσης της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης που όλοι συµ-
φωνούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι είναι ο µεγάλος ασθενής και
απαιτείται η αναδιάρθρωση και η βελτίωση του.

Νοµίζω πως τα νοµοσχέδια που πέρασαν, δηλαδή ο νόµος
περί προσλήψεων, όπου όλες οι προσλήψεις πια γίνονται µέσω
ΑΣΕΠ, έκλεισε κάθε παράθυρο πελατειακών σχέσεων και απ’
όλες τις πτέρυγες της Βουλής θεωρήθηκε ότι είναι σηµαντικό
βήµα και από το ΣΥΡΙΖΑ νοµίζω. Με το νόµο για την επιλογή των
διευθυντικών στελεχών µε τρόπο αδιάβλητο και αντικειµενικό,
έκλεισε ο δρόµος της αναξιοκρατίας και του κοµµατισµού και
άρα, της αµφισβήτησης των στελεχών του δηµοσίου.

Το σχέδιο νόµου που συζητούµε σήµερα έρχεται να υπηρετή-
σει την αρχή της διαφάνειας παντού και για όλα, που είναι µία
από τις σηµαντικές προγραµµατικές δεσµεύσεις της Κυβέρνη-
σής µας. Επαναπροσδιορίζουµε έτσι τη σχέση του πολίτη µε το
κράτος, επιδιώκοντας την ανάκτηση της χαµένης αξιοπιστίας των
πολιτών έναντι της δηµόσιας διοίκησης που γίνεται πιο προσιτή
τώρα, πιο φιλική, πιο διαυγής. Στα πλαίσια αυτά η Κυβέρνηση
καταθέτει το πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ». Με µία απλή και αυτονόητη
για πολλούς πρωτοβουλία, η Κυβέρνηση στοχεύει στη διαφάνεια
και την υπευθυνότητα των φορέων άσκησης της εξουσίας.

Ανοίγουµε τις πόρτες της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης σε κάθε πολίτη,
ώστε να βρίσκεται σε θέση να παρακολουθεί και να κρίνει τον
τρόπο άσκησης της εξουσίας. Με την ευρεία δηµοσιότητα κάθε
πτυχής της πολιτικής και διοικητικής δράσης, ενισχύεται η λο-
γοδοσία και η ευθύνη από πλευράς των δηµόσιων λειτουργών.
Αξιοποιούµε ένα ευέλικτο και ισχυρό εργαλείο, το διαδίκτυο µε
τρόπο αποτελεσµατικό και άµεσο.

Παρά τις µέχρι τώρα πρωτοβουλίες από πλευράς πολλών δη-
µοσίων φορέων, που έκαναν χρήση του διαδικτύου, σήµερα, για
πρώτη φορά, εισάγεται ένα πλήρες και δεσµευτικό πλαίσιο κα-
νόνων που αναµορφώνουν τη διαδικασία αυτή.

Η διαφάνεια στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση είναι ένα µεγάλο και ση-
µαντικό βήµα, είναι µια µεγάλη τοµή για µια νέα εποχή, για µια
εποχή απαλλαγµένη από το σκοτάδι της άγνοιας, απαλλαγµένη
από ασάφειες και δυσκολίες πρόσβασης στις διοικητικές απο-
φάσεις.

Για πρώτη φορά ορίζεται η δηµοσιοποίηση µιας σειράς πρά-
ξεων και αποφάσεων, όχι µόνο ως υποχρέωση των αρµόδιων φο-
ρέων, αλλά συνδέεται αυτή η υποχρεωτική, προαπαιτούµενη
διαδικασία για να γίνουν οι πράξεις και οι αποφάσεις εκτελεστές:
από τους προϋπολογισµούς των Υπουργείων, µέχρι τις προκη-
ρύξεις επιλογής προσωπικού και από τις προµήθειες των Οργα-
νισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης, µέχρι τον έλεγχο της διαχείρισης
της δηµόσιας περιουσίας. Θωρακίζουµε το συνταγµατικό δικαί-
ωµα του πολίτη για πληροφόρηση, για συµµετοχή, µέσω της Κοι-
νωνίας της Πληροφορίας. Με την ανάρτηση των αποφάσεων στο
διαδίκτυο, χτυπιέται η διαφθορά και η σπατάλη.

Να αναφέρω ένα παράδειγµα, κύριε Ροντούλη, από τη χώρα
µας, που είναι και επίκαιρο και όχι από το Μεξικό πριν µερικά
χρόνια. Αυτήν την περίοδο δίνεται η δυνατότητα στις µονάδες
υγείας της χώρας, σε όλα τα νοσοκοµεία, να κάνουν προµήθειες
µε διαπραγµάτευση. Νοµίζω ότι είναι µέχρι αύριο, µετά ισχύει
κανονικά ο νόµος περί προµηθειών. Με την ανάρτηση της από-
φασης προµήθειας των υλικών µε τις συγκεκριµένες τιµές, θα
µπορεί να γίνει έλεγχος από τον οποιονδήποτε πολίτη, αν µια
εταιρεία πούλησε ή µια διοίκηση αγόρασε ένα υλικό σε υπερβο-
λική τιµή, όπως γινόταν µέχρι σήµερα.

Εποµένως, το διαδίκτυο καθίσταται ο καθρέπτης που αποτρέ-
πει τη σπατάλη και τη διαφθορά.

Το νοµοσχέδιο ρυθµίζει ξεκάθαρα και απλά τον τρόπο και το
χρόνο δηµοσιοποίησης των πληροφοριών. Λαµβάνεται µέριµνα,
ώστε καµµία ασάφεια να µην µπορεί να κλονίσει την εγκυρότητα
των πληροφοριών. Ορίζεται η ανάρτηση των πράξεων ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης, χωρίς υπαίτια καθυστέρηση και µε τρόπο προσβά-
σιµο και κατανοητό από κάθε πολίτη, χωρίς να απαιτούνται ειδι-
κές γνώσεις για το διαδίκτυο και υπάρχει ειδική µέριµνα για τα
άτοµα µε ειδικές ανάγκες.

Στο σηµείο αυτό θέλω να σταθώ σε κάποια σηµεία του νοµο-
σχεδίου, που θεωρώ ιδιαίτερα σηµαντικά.

Ορίζεται µε σαφήνεια ποιοι είναι οι υπόχρεοι ανάρτησης των

πράξεων στο διαδίκτυο, µε επέκταση της εφαρµογής και σε κάθε
όργανο ή πρόσωπο στο οποίο έχει δοθεί εξουσιοδότηση ή αρ-
µοδιότητα από άλλον υπόχρεο. Εποµένως καµµία απόφαση,
πράξη ή προκήρυξη δεν µένει µε έµµεσο τρόπο κλειδωµένη στο
συρτάρι.

Καθιερώνεται η δωρεάν πρόσβαση στην Εφηµερίδα της Κυ-
βέρνησης. Για πρώτη φορά ο πολίτης αποκτά πρόσβαση σε κάθε
δηµοσιευτέο κείµενο. Η απόλαυση του συνταγµατικού δικαιώ-
µατος της πρόσβασης στην πληροφόρηση δεν εξαρτάται από
κανένα οικονοµικό αντίτιµο. Είναι τελείως δωρεάν.

Ορίζεται η υποχρέωση ανάρτησης στο διαδίκτυο της σύνθε-
σης κάθε κρατικού και αυτοδιοικητικού οργάνου. Είναι σαφές ότι
στην προσπάθεια διαφάνειας η διάρθρωση, η στελέχωση και η
περιγραφή των αρµοδιοτήτων κάθε φορέα και υπηρεσίας απο-
τελεί απαραίτητο συµπλήρωµα στη διαδικασία αυτή.

Η δηµοσιοποίηση έγκυρων οργανογραµµάτων κάθε υπηρεσίας
και οργανισµού, εµπλουτισµένων µε κάθε στοιχείο επικοινωνίας,
θα αποτελέσει πολύτιµο βοήθηµα για τον πολίτη σε κάθε συναλ-
λαγή, µε αυτές τις διοικητικές αρχές.

Ένα ακόµη χαρακτηριστικό που πρέπει να τονιστεί είναι ότι το
νοµοσχέδιο επιβαρύνει ελάχιστα την ταλανιζόµενη οικονοµία της
χώρας µας. Κάθε υπόχρεος φορέας συγκροτεί οµάδα διοίκησης
έργου από τους υπάρχοντες εργαζόµενους, χωρίς επιπλέον χρη-
µατική αποζηµίωση, επιφορτισµένος µε το καθήκον της τεχνικής
και διαδικαστικής ανάρτησης των πράξεων στο διαδίκτυο.

Κύριοι συνάδελφοι, για µια ακόµη φορά η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ κάνει πράξη το αυτονόητο. Με µια απλή και καινοτόµα
κίνηση αποδεικνύουµε ότι η δηµόσια διοίκηση µπορεί και να οφεί-
λει να είναι διαφανής, αποτελεσµατική, άµεση και προσβάσιµη.

Η δέσµευση ανάρτησης των αποφάσεων στο διαδίκτυο ξεκινά,
δείχνοντας το καλό παράδειγµα από την Κυβέρνηση. Ο Πρωθυ-
πουργός, το Υπουργικό Συµβούλιο, τα συλλογικά όργανα, οι
Υπουργοί, οι Υφυπουργοί, οι Γενικοί Γραµµατείς είναι οι πρώτοι
που θα εφαρµόσουν το νόµο από την 1η του Οκτώβρη.

Ζητήσαµε προεκλογικά από τους πολίτες να εµπιστευτούν το
όραµα µιας νέας εποχής στη δηµόσια διοίκηση, µιας νέας σχέ-
σης ανάµεσα στον πολίτη και το κράτος. Την εµπιστοσύνη αυτή
τιµούµε σήµερα, ανοίγοντας την πόρτα κάθε φορέα της δηµό-
σιας διοίκησης σε κάθε πολίτη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Κουσουρνά.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στην Α’ Περιφέρεια του
Πειραιά κ. ∆ηµήτριος Καρύδης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΥ∆ΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, πριν µπω στο κυρίως θέµα, θέλω να πω δύο λόγια για
την τοποθέτηση του συναδέλφου κ. ∆ρίτσα, επειδή τον εκτιµώ
απεριόριστα και το λέω αυτό ειλικρινά. Είµαστε συντοπίτες Πει-
ραιώτες και έχουµε δώσει πραγµατικά σκληρές µάχες για πολλά
θέµατα κοινωνικά της περιοχής µας.

Όµως, είναι αλήθεια ότι µε ξενίζει πολλές φορές ο ακραίος
λόγος του ΣΥΡΙΖΑ, ακόµα και για θετικές πρωτοβουλίες της Κυ-
βέρνησης. ∆εν βρίσκουν ποτέ να πουν έναν καλό λόγο. Αναρω-
τήθηκε τι έχει επιδείξει, αυτούς τους οκτώ µήνες, η Κυβέρνηση
ως έργο.

Και εγώ λέω –και αυτό πιστεύω το συναισθάνεται µια πολύ µε-
γάλη µερίδα του ελληνικού λαού, παρ’ ότι µπορεί να έχει δυσα-
ρέσκεια και να γκρινιάζει- ότι αυτό που έχει να επιδείξει το
ΠΑΣΟΚ ως έργο αυτούς τους οκτώ µήνες, είναι µια τιτάνια προ-
σπάθεια για τη σωτηρία της χώρας που βούλιαξε η Νέα ∆ηµο-
κρατία όλα τα προηγούµενα χρόνια. Εµείς όλοι απορούµε, γιατί
αυτό διαρκώς το ξεχνά ο ΣΥΡΙΖΑ. Ξεχνά το πού οδήγησε τη χώρα
µας η συντηρητική παράταξη και δεν έχει κάτι να πει για όλες
αυτές τις µεγάλες προσπάθειες που γίνονται.

Έχει να επιδείξει τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µια και είµαστε τώρα εδώ
στην οικογένεια του Υπουργείου Εσωτερικών. Έχει να επιδείξει
την αδιάβλητη εισαγωγή στο δηµόσιο τοµέα και στον ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα, που κουρελιάστηκε όλα τα προηγούµενα χρόνια
από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Έχει να επιδείξει την αντικειµενική προ-
αγωγή όλων των στελεχών στο δηµόσιο τοµέα, που βιάστηκε όλα
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τα προηγούµενα χρόνια από την αναξιοκρατία. Και έχει και σε
άλλους τοµείς κάνει µια σοβαρή δουλειά, όπως το νέο φορολο-
γικό νόµο, όπως την ίδρυση των επιχειρήσεων σε µια µέρα.

Εγώ θα ήθελα πραγµατικά, ως νέος Βουλευτής, να ακούσω
ένα διαφορετικό λόγο, µέσα από την κριτική που µπορεί να
ασκείτε στη διακυβέρνηση της χώρας.

Μπαίνοντας στο σηµερινό νοµοσχέδιο, πιστεύω ότι γίνεται
πράξη η προεκλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού και της Κυ-
βέρνησης για την ενίσχυση της διαφάνειας και του ελέγχου στο
δηµόσιο βίο και τη χωρίς όρους πληροφόρηση των πολιτών, για
όλες τις πράξεις της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Πρέπει να αναγνωρίσουµε ότι η πρωτοβουλία αυτή του Υπουρ-
γού, του κ. Γιάννη Ραγκούση, αποτελεί αναµφισβήτητα µια πα-
νευρωπαϊκή καινοτοµία, που συµβάλλει στη χρηστή ∆ηµόσια
∆ιοίκηση και λειτουργεί ουσιαστικά υπέρ των συµφερόντων των
πολιτών.

Το νοµοσχέδιο αποτελεί αναπόσπαστο τµήµα της ηλεκτρονι-
κής διακυβέρνησης και της προσπάθειας για µια αµφίδροµη ηλε-
κτρονική σχέση µε τον πολίτη και το δηµότη. Το σύνολο, σχεδόν,
των πράξεων και των αποφάσεων, από τις αποφάσεις του Πρω-
θυπουργού, µέχρι την πιο µικρή δηµοτική επιχείρηση, αναρτάται
πλέον υποχρεωτικά στο διαδίκτυο. Η υποχρέωση αυτή είναι κα-
ταλυτική. Καµµία πράξη και απόφαση δεν τίθεται σε ισχύ, αν δεν
έχει αναρτηθεί στο διαδίκτυο. Η δέσµευσή µας για «όλα στο
φώς» γίνεται πράξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η περίοδος που υλοποιείται
αυτή η πολιτική µας δέσµευση έχει πολύ µεγάλη σηµασία για το
δηµόσιο βίο της χώρας. Οι πολίτες πιστεύουν ότι πολλά πράγ-
µατα γίνονται «πίσω από την πλάτη τους». Τις περισσότερες
φορές κανείς δεν παίρνει είδηση ποιος και τι ακριβώς αποφά-
σισε, ποιον και γιατί ευνόησε η απόφαση που πάρθηκε. Οι Έλ-
ληνες πολίτες αποδίδουν σηµαντική ευθύνη στην παγιοποιηµένη
αυτή πρακτική για τη σηµερινή δηµοσιονοµική κατάσταση της
χώρας, τα µεγάλα σκάνδαλα, την κακοδαιµονία του δηµόσιου
τοµέα και την ευνοιοκρατία των λίγων.

Είναι σίγουρο ότι πολλές αποφάσεις δηµοσίων φορέων ή φο-
ρέων της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, που ευνόησαν προκλητικά
«ηµετέρους», δεν θα είχαν παρθεί αν υπήρχε υποχρέωση ανάρ-
τησης στο διαδίκτυο και η πλατιά ενηµέρωση των πολιτών. Εξάλ-
λου είναι πολλές οι περιπτώσεις τέτοιων αποφάσεων, που µόλις
είδαν το φως της δηµοσιότητας, ανακλήθηκαν ή ακυρώθηκαν.

Η πρόσβαση των Ελλήνων πολιτών στη διαδικτυακή τεχνολο-
γία αυξάνεται µε ταχείς ρυθµούς.

Η καθηµερινή ενηµέρωση µέσα από ατοµικές σελίδες και από
τα blogs ενισχύουν τον έλεγχο κάθε µορφής εξουσίας. Ειδικά για
τη νεολαία το διαδίκτυο αποτελεί προνοµιακό µέσο ενηµέρωσης
και επικοινωνίας. Η σηµερινή νεολαία χρησιµοποιεί πολύ περισ-
σότερο το διαδίκτυο, σε σχέση µε τους παραδοσιακούς τρόπους
ενηµέρωσης που γνωρίσαµε εµείς στο παρελθόν. Αυτό σηµαίνει
ότι το νοµοσχέδιο ανοίγει στους νέους ένα τεράστιο παράθυρο
άµεσης και γρήγορης ενηµέρωσης για όλες τις αποφάσεις και
πράξεις που αφορούν και τους ίδιους.

Αν θέλουµε οι νέοι άνθρωποι να επανέλθουν στην πολιτική και
γενικότερα να ασχοληθούν µε τα κοινά, θα πρέπει πρώτα απ’ όλα
να εξασφαλίσουµε την αξιοπιστία των δηµοσίων φορέων και την
εµπιστοσύνη τους στις αποφάσεις τους.

Είναι σαφές ότι η επίδραση του νοµοσχεδίου στη διείσδυση
της χρήσης της διαδικτυακής τεχνολογίας θα είναι αναµφισβή-
τητα µεγάλη και θετική, όπως επίσης και η χρήση του διαδικτύου
θα έχει ουσιαστικά αποτελέσµατα ως προς τις αντικειµενικές επι-
διώξεις της πρότασης προς ψήφιση. Συντελείται, µε άλλα λόγια,
µια βαθιά τοµή στον τρόπο διακυβέρνησης της χώρας που θα
επηρεάσει διαχρονικά τη νοοτροπία όσων ασκούν εξουσία και
λαµβάνουν αποφάσεις. Εισάγεται ένα νέο σύστηµα διαφάνειας,
ενηµέρωσης και λογοδοσίας, για το οποίο µέχρι σήµερα δεν
υπάρχει προηγούµενο.

Εφαρµόζουµε από την αρχή µια καινοτοµία, η οποία είναι σί-
γουρο ότι θα έχει µόνο θετικό αντίκτυπο στην αποτελεσµατικό-
τητα της διοίκησης και την ορθολογική διαχείριση του δηµοσίου
χρήµατος. Υποχρεώνουµε τη διοίκηση και τους αρµόδιους να αλ-
λάξουν τρόπο σκέψης και συµπεριφοράς απέναντι στους πολί-

τες. Αυτό αποτελεί µια ουσιαστική ανατροπή για το σύνολο της
δηµόσιας διοίκησης και του κράτους και οπωσδήποτε για την αυ-
τοδιοίκηση πρώτου και δεύτερου βαθµού.

Στο σηµείο αυτό θέλω να κάνω µια ιδιαίτερη µνεία σ’ ένα ση-
µείο του νοµοσχεδίου που νοµίζω δεν πρέπει να το προσπερά-
σουµε. Η παράγραφος 6 του άρθρου 6 αφορά την πρόσβαση
στην ενηµέρωση των ατόµων µε αναπηρία, που αποτελεί δείγµα
µεγάλης κοινωνικής ευαισθησίας και ουσιαστικής αλλαγής στον
τρόπο επαφής των ΑΜΕΑ µε τη δηµόσια διοίκηση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα οι πολίτες καταναλώ-
νουν πολλές ώρες και ορισµένες φορές πολλές ηµέρες για να
πληροφορηθούν το αυτονόητο: ποια υπηρεσία και ποιος είναι ο
υπεύθυνος για την διεκπεραίωση µιας υπόθεσης και πολλές
φορές δεν καταφέρνουν να κάνουν τίποτα. Και αυτό το θέµα το
λύνει το νοµοσχέδιο στο άρθρο 8.

Κλείνοντας την εισήγησή µου λέω το εξής: στην σηµερινή συ-
γκυρία που τα πάντα αµφισβητούνται και η καχυποψία του ελλη-
νικού λαού είναι στο µέγιστο σηµείο, θα πρέπει να ανοίξουµε µια
νέα σελίδα, να αλλάξουµε νοοτροπία, να πείσουµε και τον τε-
λευταίο καχύποπτο ότι µε µια σειρά από αποφάσεις και ενέργειες
µπορούµε να οραµατιστούµε και να πετύχουµε ένα καλύτερο
αύριο.

Γι’ αυτό το λόγο, σας καλώ όλους να ψηφίσουµε για τη «διαύ-
γεια» στη ζωή µας. Να ψηφίσουµε αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ του Νοµού Βοιωτίας, η
κ. Βασιλική Τσόνογλου-Βυλλιώτη.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κύριε Υπουργέ, κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν νοµοσχέδιο
που κατατίθεται σήµερα προς ψήφιση στο ελληνικό Κοινοβούλιο
συµπίπτει µε µια δύσκολη περίοδο που διέρχεται η χώρα µας.

Σε µια περίοδο ανακατατάξεων και αλλαγών, όπου η κοινωνία
καταβάλλει όλες τις προσπάθειές της και τις δυνάµεις για ένα
καλύτερο και βιώσιµο αύριο, το ΠΑΣΟΚ και ο Πρωθυπουργός
µας, ο Γιώργος Παπανδρέου, έρχονται να ξεκλειδώσουν τις πόρ-
τες της ανάπτυξης -αυτές που µέχρι πρότινος ήταν κλειστές-
µέσω της σωστής εφαρµογής των αρχών της δηµόσιας διακυ-
βέρνησης, µέσω ενός νέου µοντέλου διακυβέρνησης, όπου εξα-
λείφεται το πελατειακό σπάταλο κράτος. Ένα σύστηµα που
βούλιαξε κυριολεκτικά τη χώρα µας σε χρέη, στην ύφεση, που
έπνιξε κάθε τι υγιές, που επιβράβευσε παρασιτικά συµφέροντα
και κρατικοδίαιτους επιχειρηµατίες που εκµεταλλεύονταν για την
επιβίωσή τους την αδιαφάνεια και την ανοµία. Ένα σύστηµα που
απαξίωσε θεσµούς, που παραγκώνισε έντιµους κρατικούς λει-
τουργούς, επιβραβεύοντας τους επίορκους και τους ανίκανους.
Ένα σύστηµα που ταλαιπώρησε και ταλαιπωρεί τους πολίτες µε
τη δαιδαλώδη γραφειοκρατία του.

Αυτό το σύστηµα χρησιµοποίησε σαν όχηµα η Νέα ∆ηµοκρα-
τία σε όλη αυτή τη διάρκεια της διακυβέρνησής της και φόρτωσε
το κράτος µε πληθώρα νέων δηµοσίων υπαλλήλων µέσα από
αδιαφανείς διαδικασίες, µε συνεντεύξεις και τις λοιπές διαδικα-
σίες που χρησιµοποίησε, αυξάνοντας τις δηµόσιες δαπάνες.

Αύξησε τους συµβασιούχους και δηµιούργησε µια νέα στρατιά
υπαλλήλων-οµήρων µε βραχύβια και χωρίς µέλλον προγράµµατα
«STAGE», επιβαρύνοντας τόσο τον κρατικό όσο και τον κοινοτικό
προϋπολογισµό, υποσχόµενη και δίνοντας ελπίδες σε νέους,
χωρίς αντίκρισµα.

Σκοπός του παρόντος νοµοσχεδίου είναι επίτευξη της µέγι-
στης δηµοσιότητας της κυβερνητικής πολιτικής και διοικητικής
δράσης. Τα νέα µέσα διαδικτυακής επικοινωνίας που θα χρησι-
µοποιηθούν µέσω του παρόντος νοµοσχεδίου θα εξασφαλίσουν
την ευρεία δηµοσιότητα και πρόσβαση στην πληροφόρηση, τη
διαφάνεια της κρατικής δράσης, µε αποτέλεσµα την υπευθυνό-
τητα, την ευθύνη και την λογοδοσία εκείνων των φορέων που
ασκούν την κρατική δηµόσια εξουσία.

Η διαδικτυακή δηµοσιότητα και η ανά Υπουργείο και φορέα
ανάρτηση διευκολύνει τους πολίτες στην αναζήτηση του περιε-
χοµένου των κυβερνητικών πράξεων και αποφάσεων. Για το λόγο
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αυτό στο παρόν νοµοσχέδιο προβλέπεται η οργάνωση της ανάρ-
τησης πράξεων και αποφάσεων της Κυβέρνησης, του Πρωθυ-
πουργού, των ειδικών και γενικών γραµµατέων, του Υπουργικού
Συµβουλίου, χωρίς αυτή η ανάρτηση να αντικαθιστά τη δηµοσί-
ευση στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως ή άλλους τρόπους δη-
µοσιεύσεως. Βεβαίως, µε την υποχρεωτική ανάρτηση ακόµα και
αποφάσεων των ανεξαρτήτων αρχών, όπως επίσης και των
αρχών προστασίας δεδοµένων, επιβάλλεται ο σεβασµός στη νο-
µοθετική διάταξη που τα προβλέπει, στη διατήρηση του απορ-
ρήτου και βεβαίως των προσωπικών δεδοµένων.

Συνήγορος του Πολίτη, ΡΑΕ, Επιτροπή Ανταγωνισµού κ.ο.κ.,
όλες αυτές οι αρχές υποχρεωτικά δηµοσιεύουν τις αποφάσεις
τους και τις πράξεις τους. Βεβαίως, δηµοσιεύονται και οι πρά-
ξεις, οι οποίες ακόµα και αν φέρουν κανονιστικό χαρακτήρα δη-
µοσιεύονται επιπλέον και στην Εφηµερίδα της Κυβέρνησης.

Η ανάρτηση λαµβάνει χώρα χωρίς καµµία καθυστέρηση, ώστε
έγκαιρα και έγκυρα οι πολίτες να ενηµερώνονται για το πώς
ασκείται η κρατική εξουσία, ακόµα και για τις ατοµικές διοικητι-
κές πράξεις και οσάκις θίγονται, να µπορούν άµεσα να καταφύ-
γουν στις αρµόδιες δικαστικές ή άλλες διοικητικές αρχές,
επιδιώκοντας την ακύρωσή τους.

Είναι βασικό ότι το νοµοσχέδιο αυτό εισάγεται µε τη ρητή υπο-
χρέωση να διατίθεται πραγµατικά στη διάθεση του καθενός πο-
λίτη το πώς ακριβώς λαµβάνεται υπόψη και διαµορφώνεται η
δηµόσια εξουσία στην κάθε πράξη που αφορά τον πολίτη.

Η διαφάνεια ως προς τις πράξεις των κρατικών και αυτοδιοι-
κητικών οργάνων επιπλέον υποχρεωτικά επεκτείνεται στην ορ-
γάνωση, τις αρµοδιότητες, τη σύνθεση, τη στελέχωση των
φορέων. Γι’ αυτό και είναι διττός ο σκοπός του νοµοσχεδίου.
Αφορά και στην εξυπηρέτηση των πολιτών, ώστε να µην ταλαι-
πωρούνται, ώστε να πληροφορούνται αµέσως για το πού θα
απευθυνθούν ώστε να εξυπηρετούνται, ανεξάρτητα αν ξέρουν
τη δοµή ή την οργάνωση της κάθε υπηρεσίας. Η ανάρτηση, λοι-
πόν, αυτών των στοιχείων εξυπηρετεί και τον πολίτη και καταπο-
λεµά τη γραφειοκρατία.

Κύριε ∆ρίτσα, της παράταξης του ΣΥΡΙΖΑ, δεν θα περίµενα
ποτέ εσάς σαν εκπρόσωπο αυτής της προοδευτικής παράταξης
να θεωρείτε αυτό το νοµοσχέδιο «φύκια αντί µεταξωτές κορδέ-
λες».

Ακούσαµε σ’ αυτή την Αίθουσα το πώς ξέσπασε το σκάνδαλο
το Βατοπεδίου. Τόσος χρόνος πέρασε, πολύτιµος χρόνος ώστε
να γίνει αντιληπτή αυτή η προσπάθεια κάποιων, µιας παρτίδας
ανθρώπων που νέµονταν την εξουσία, ώστε να καταληστέψουν
το δηµόσιο πλούτο, τη δηµόσια υπηρεσία και να επικαλούνται
σήµερα παραγραφή. Κατασπαταλήθηκε απίστευτος χρόνος,
ωφέλιµος, που δεν θα υπήρχε περίπτωση να κατασπαταληθεί
όταν οι αποφάσεις αποχαρακτηρισµού αυτών των εκτάσεων αµέ-
σως αναρτιόνταν στο διαδίκτυο. Γνωρίζουµε τι έγινε µε τον
ΑΣΕΠ.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Είχαν έρθει και στη Βουλή.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Αν οι αποφάσεις αυτές

που παίρνονταν, κύριε ∆ρίτσα, οι διορισµοί κ.λπ., αναρτώντο στο
διαδίκτυο θα γνωρίζαµε ότι πολλαπλασιάζεται και κατασκευάζε-
ται ένα δεύτερο δηµόσιο κράτος εγκαίρως;

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Λέω, είχαν έρθει και στη Βουλή.
ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ:Είναι δυνατόν, κύριε ∆ρί-

τσα, να µιλάµε για επικοινωνιακού χαρακτήρα διατάξεις, όταν
πράγµατι....

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Παρακαλώ πολύ να µη
κάνετε προσωπικές αναφορές. Nα απευθύνεστε στο Προεδρείο.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ
είµαι υποχρεωµένη -και αισθάνοµαι την ανάγκη- να τονίσω και να
απευθυνθώ στην παράταξη αυτή, που την θεωρώ εξόχως προο-
δευτική, ότι δεν είναι δυνατόν να µιλάει για τέτοιες διατάξεις και
να τις ακυρώνει και να τις υποβαθµίζει, αυτές τις διατάξεις, οι
οποίες είναι ριζοσπαστικές, νοµοθετικές πρωτοβουλίες, όταν
γνωρίζουµε πολύ καλά πόσο θα συντελούσαν στην ανάπτυξη της
δηµόσιας ζωής και στην εξυγίανσή της, εάν αµέσως µαθαίναµε
το τι συµβαίνει σε κάθε Υπουργείο. Πώς γίνονταν οι συµβάσεις
για τη «SIEMENS»;

Πώς είναι δυνατόν να µιλάµε, λοιπόν, για «φύκια και µεταξωτές

κορδέλες» αν γνωρίζαµε το πόρισµα του κ. Ζορµπά, που έδωσε
την αιτία στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας να µετατρέψει
την ανεξάρτητη αρχή για την καταπολέµηση του «µαύρου» χρή-
µατος σε επιτροπή;

Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία καθυ-
στέρησε. Ναι µεν υπήρχε πάντα η ακροτελεύτια διάταξη του Συ-
ντάγµατος των Ελλήνων, «ότι το Σύνταγµα και η τήρησή του
επαφίεται στον πατριωτισµό των Ελλήνων», αλλά από τότε
«µπήκε πολύ νερό στο αυλάκι», γιατί υπήρχαν τα συµφέροντα,
τα παρασιτικά συµφέροντα, τα οποία δηλητηρίασαν τη δηµόσια
ζωή της χώρας µας.

Αυτό, λοιπόν, το νοµοθέτηµα είναι µία µεγάλη, σοβαρή, νοµο-
θετική πρωτοβουλία και πρέπει να υποστηριχθεί από όλες τις πα-
ρατάξεις, γιατί οδηγεί τα πάντα στο φως. Αυτή είναι η ιδεολογία
που διατρέχει το ΠΑΣΟΚ. Αυτός είναι ο στόχος µας, γι’ αυτό το
λόγο και επειδή ακριβώς η διαφάνεια είναι µία σπουδαία λέξη,
πιστεύω ότι όλοι πιστεύουµε σε αυτή και πρέπει να την υποστη-
ρίξουµε και νοµοθετικά. Επειδή ακριβώς κατευθύνεται το νοµο-
σχέδιο αυτό προς αυτή την κατεύθυνση και προς αυτόν το
στόχο, καλώ όλες τις παρατάξεις να το υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κυρία Τσόνογλου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ του Νοµού Ηρακλείου
κ. Μανώλης Στρατάκης.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αλήθεια ότι σε µία περίοδο κρίσης του πολιτικού συστή-

µατος, προκειµένου να ανακτηθεί ξανά η εµπιστοσύνη του λαού
χρειάζονται βαθιές και ριζικές τοµές, βαθιές και ριζικές αλλαγές,
γιατί µόνο έτσι εµπεδώνεται αυτό που έχει ανάγκη µία σύγχρονη
κοινωνία.

Αυτό που έχει ανάγκη µία σύγχρονη κοινωνία είναι το πώς
απλοποιούνται καταστάσεις, το πώς καταπολεµείται η γραφειο-
κρατία, το πώς το κράτος γίνεται πιο αποτελεσµατικό και κυρίως
πώς µπορεί το ίδιο να γίνει πιο προοδευτικό. Πώς η εξουσία, που
εκ των πραγµάτων, διακατέχεται από µία συντηρητική λογική,
που, όµως, µε τέτοιες αποφάσεις και τέτοιες τοµές ανατρέπεται
αυτή η λογική και αυτή η διαδικασία που ταλανίζει το δηµόσιο
τοµέα της χώρας και των κρατών συνολικά.

Θα περίµενε κανείς αυτές τις αλλαγές, πράγµατι, κυρίως τα
προοδευτικά κόµµατα και µέσα σε αυτή την Αίθουσα, να τις στη-
ρίξουν. ∆υστυχώς, όµως, παρατηρούµε και παρακολουθούµε ότι
κάποια τουλάχιστον από αυτά έχουν εµµονές αντιπολιτευτικές,
έχουν εµµονές που δεν τους αφήνουν να παραδεχθούν ότι τα
πράγµατα οδεύουν προς τη σωστή κατεύθυνση και προσπαθούν
µε πόλεµο και µε φωνές από τα χαρακώµατα, να πουν ότι δεν
είναι πολύ σηµαντικές αυτές οι προσπάθειες. Κάνουν, όµως,
λάθος, γιατί δεν αιτιολογούν ταυτόχρονα το ποιες είναι εκείνες
οι αλλαγές που θα µπορούσαν πραγµατικά να επιφέρουν αυτήν
τη συνολική αναδιάταξη, που πρέπει να γίνει στην ελληνική κοι-
νωνία.

Με αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, το
ΠΑΣΟΚ υλοποιεί µία ακόµα προεκλογική του δέσµευση. Είναι
αλήθεια ότι η σηµερινή Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είναι από τις
λίγες κυβερνήσεις της χώρας που µέσα σε πολύ σύντοµο χρο-
νικό διάστηµα υλοποιούν ένα πολύ µεγάλο µέρος των προεκλο-
γικών τους δεσµεύσεων. Κακή τύχη και κακή συγκυρία η
οικονοµική κατάσταση της χώρας που βρεθήκαµε και που βρή-
καµε ως Κυβέρνηση, η οποία δεν αφήνει πολλά περιθώρια να πε-
ράσουν αυτές οι µεγάλες αλλαγές και η υλοποίηση των
προεκλογικών δεσµεύσεων στον ελληνικό λαό.

Θέλω, όµως, να πιστεύω κύριοι Υπουργοί, ότι στο βαθµό που
καταφέρνουµε να ξεπεράσουµε και τα µεγάλα αυτά προβλήµατα
της δύσκολης οικονοµικής συγκυρίας, στην πορεία του χρόνου
και αυτές οι αλλαγές θα εµπεδωθούν. Θα γίνουν αντιληπτές οι
θετικές επιπτώσεις που έχουν στην ελληνική κοινωνία και στην
πρόοδο της χώρας και ως τέτοιες θα εκληφθούν από τον ελλη-
νικό λαό, γιατί έτσι αξίζει να γίνει, γιατί έτσι µόνο θα µπορέσουµε
να αλλάξουµε συνολικά το σκηνικό που δεν είναι ό,τι καλύτερο
θα µπορούσε να έχει κανείς µπροστά του.
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Βεβαίως, µε όλες αυτές τις αλλαγές που έχουν επιτευχθεί
µέχρι σήµερα σε ό,τι αφορά το µοντέλο διοίκησης της χώρας,
υπάρχουν σηµαντικές θετικές επιπτώσεις που µπορεί να µην
έχουν φανεί ακόµα τα αποτελέσµατά τους, αλλά όµως είναι σί-
γουρο ότι αυτές οι επιλογές οδηγούν προς θετικό αποτέλεσµα
είτε είναι ο νόµος του ΑΣΕΠ είτε είναι η επιλογή των διευθυντών
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης είτε η απόδοση της ιθαγένειας είτε ο
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» είτε όλα αυτά τα νοµοθετήµατα που µέχρι σή-
µερα έχουµε περάσει από αυτή εδώ τη Βουλή, που θεωρούνται
ότι είναι ουσιαστικές τοµές προς την κατεύθυνση υλοποίησης
ενός διαφορετικού µοντέλου της χώρας. Αποµένουν βεβαίως και
άλλες. Όµως, αυτές θα συµπληρώσουν τις τοµές που έχουν γίνει
µέχρι σήµερα. Οι άλλες που αποµένουν ίσως, κύριε Υπουργέ -
και το τονίζω αυτό- θα πρέπει να είναι η σύνδεση της απόδοσης
της δηµόσιας διοίκησης µε την αµοιβή και την υπηρεσιακή εξέ-
λιξη που είναι ένα σηµαντικό ζήτηµα πιστεύω. Ίσως είναι οι δια-
δικασίες που αφορούν την απλούστευση της νοµοθεσίας για να
µπορεί ο ελληνικός λαός να καταλαβαίνει µε πολύ µεγάλη ευκο-
λία το τι εµείς εδώ λέµε και τι αποφασίζουµε κάθε φορά και κυ-
ρίως, να µπορέσουµε µέσα από την απλούστευση αυτή να
καταπολεµήσουµε τη γραφειοκρατία που είναι ο υπ’ αριθµόν ένα
εχθρός της προόδου στην ανάπτυξη της χώρας. Είµαι, όµως, σί-
γουρος ότι όλα αυτά δροµολογούνται και πράγµατι κάποια
στιγµή θα φανούν τα θετικά αποτελέσµατα.

Σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο που είναι το «ΠΡΟ-
ΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» είναι πράγµατι ο καταλύτης σε αυτό που θέ-
λουµε σήµερα να ξεπεράσουµε. Αυτό που θέλουµε να
ξεπεράσουµε, είναι η δυσπιστία που έχει διαµορφωθεί στον ελ-
ληνικό λαό εξαιτίας όλων των όσων έχουν συµβεί τα τελευταία
χρόνια. ∆εν σταµατάω ούτε θέλω να κατηγορήσω κανέναν, αλλά
όµως έχουν συµβεί κάποια γεγονότα, που δεν µας αφορούν
όλους, αφορούν συγκεκριµένες πτέρυγες και συγκεκριµένα πο-
λιτικά πρόσωπα που, όµως, αυτά ταλανίζουν το σύνολο του ελ-
ληνικού λαού.

Το «ΠΡΟΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ», λοιπόν, και η δηµοσιοποίηση
όλων των αποφάσεων µέσω του διαδικτύου αποτελεί, αν θέλετε,
την κορωνίδα των επιλογών µέσα από την οποία θα µπορέσουµε
πράγµατι να ξεπεράσουµε αυτής της µορφής τα προβλήµατα.

Θυµάµαι και θέλω να τονίσω, κύριε Υπουργέ, ότι επί ελληνικής
προεδρίας το 2003, όταν στην Ευρωπαϊκή Ένωση προσπαθού-
σαµε να περάσουµε την οδηγία για την περαιτέρω χρήση των εγ-
γράφων του δηµόσιου τοµέα σε µία λογική που λέει ότι µέσα από
τις διαδικασίες αυτές θα ενισχυθεί η διαδικασία που αφορά το
διαδίκτυο ή την εξάπλωσή του και όλα αυτά, συναντήσαµε φο-
βερές αντιδράσεις.

Αυτό αποδεικνύει στην πράξη ότι οι σηµερινές µας επιλογές
ξεπερνούν ακόµα και τις πλέον προοδευτικές αντιλήψεις, όταν
σε επανειληµµένα συµβούλια τότε είχαµε τεράστιες δυσκολίες
να περάσουµε κάποια πράγµατα. Βέβαια, εµείς καταφέραµε µε
οµόφωνη πολιτική απόφαση, να περάσουµε αυτή την οδηγία. Σή-
µερα, επτά χρόνια µετά, αντιλαµβάνοµαι ότι αυτό αποτελεί όντως
µία πολύ µεγάλη θετική εξέλιξη, µία πολύ µεγάλη θετική πρωτο-
βουλία και κυρίως µια προοδευτική πρωτοβουλία, γιατί έτσι τα
πάντα δηµοσιοποιούνται.

Αν θέλετε, µέσα από αυτή τη δηµοσιοποίηση κρίνεται και το
αποτέλεσµα της κάθε κυβέρνησης και του καθένα από εµάς.
Όταν όλες οι δράσεις µας είναι δηµοσιοποιηµένες µέσα στο δια-
δίκτυο που τώρα τα µέσα επικοινωνίας αυτό το επιτρέπουν και
είναι πολύ εύκολος ο τρόπος και είναι και πολύ εύκολος ο τρό-
πος πρόσβασης του κάθε πολίτη, πιστεύω ότι αυτό δίνει τη δυ-
νατότητα και σε εµάς να γινόµαστε ακόµα πιο σωστοί, να
γινόµαστε ακόµα πιο αποτελεσµατικοί. Είναι, λοιπόν, χρήσιµο και
ουσιαστικό αυτό που γίνεται σήµερα.

Θέλω να πιστεύω ότι πράγµατι µε αυτές τις επιλογές προχω-
ράµε στο σωστό δρόµο. Όµως, πρέπει να πούµε και κάτι άλλο,
ότι πρέπει να εµπεδώσουµε και να συµβάλουµε όλοι µας -και
αυτή η υποχρέωση δεν είναι µόνο υποχρέωση της κυβερνητικής
µας παράταξης, είναι υποχρέωση του συνόλου του Κοινοβου-
λίου- να εµπεδώσει ο ελληνικός λαός ότι δεν γίνεται εδώ δουλειά
του ποδαριού. ∆εν περνάµε «φύκια για µεταξωτές κορδέλες».

Εδώ γίνεται µία ουσιαστική δουλειά που στόχο και σκοπό έχει

το συµφέρον του ελληνικού λαού, έστω και αν το πολιτικό σύ-
στηµα, αυτό που σήµερα έχουµε, έχει δηµιουργήσει στο παρελ-
θόν προβλήµατα. Οι ενέργειες, όµως, που γίνονται είναι για να
ξεπεραστούν αυτής της µορφής τα προβλήµατα, είναι για να
µπούµε σε µία άλλη ρότα, είναι για να µπούµε σε µία άλλη πο-
ρεία. Μία άλλη πορεία που έχει χαράξει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
και ο Γιώργος Παπανδρέου, που από ό,τι τουλάχιστον έχει απο-
δείξει µέχρι στιγµής, είναι αποφασισµένος να ακολουθήσει το
δύσκολο δρόµο, ανηφορικό δρόµο, αλλά που όµως αυτός ο δρό-
µος θα έχει αποτέλεσµα. Και θα έχει αποτέλεσµα για το σύνολο
των πολιτών και θα έχει αποτέλεσµα για τη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Στρατάκη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στη Β’ Περιφέρεια Αθη-
νών, κ. Άννα Νταλάρα.

ΑΝΝΑ ΝΤΑΛΑΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα συζη-

τάµε ένα νοµοσχέδιο που αποτυπώνει µία κεντρική πρωτοβου-
λία της Κυβέρνησης, κάτι που ήταν εξάλλου προεκλογική
εξαγγελία, κάτι που ο νυν Πρωθυπουργός έχει εντοπίσει από το
2005, κάτι που αν έγκαιρα είχε νοµοθετηθεί, θα είχαµε πιθανώς
αποφύγει το Βατοπέδι και θα είχαµε προστατεύσει από πιθανούς
οµοιοκατάληκτους επιθετικούς προσδιορισµούς κάθε πρόσωπο
που έχει τη δικαιοδοσία να υπογράφει εν κρυπτώ αποφάσεις.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι µε τις ρυθµίσεις του σχεδίου νόµου ενι-
σχύεται και συµπληρώνεται το σύστηµα της δηµοσίευσης στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως ή σε άλλες µορφές δηµοσιότητας,
που ήδη προβλέπει η νοµοθεσία. Και λέµε προβλέπει, γιατί οι συ-
νάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας πιστεύουν ότι έχουµε µία τάση
να απεµπολήσουµε, να µαταιώσουµε και να υποτιµήσουµε ό,τι
καλό έχει νοµοθετηθεί από την προηγούµενη Κυβέρνηση,
πράγµα που δεν είναι αλήθεια, γιατί ποτέ ο Υπουργός δεν ισχυ-
ρίστηκε κάτι τέτοιο ούτε µε τα άλλα νοµοσχέδια που έχει φέρει
στη Βουλή ούτε µε το υπό ψήφιση νοµοσχέδιο.

Είναι, επίσης, ισοπεδωτικό και πολιτικά αδιέξοδο, η Αντιπολί-
τευση και µάλιστα από ανθρώπους που εκτιµούµε πολλοί από
εµάς, όλοι φαντάζοµαι- αναφέροµαι ιδιαίτερα στο Συνασπισµό-
να υποστηρίζει ότι ο υπό θέσπιση νόµος δεν θα προάγει καθόλου
τον εκσυγχρονισµό της δηµόσιας διοίκησης, δεν θα ενισχύσει
την κοινωνική λογοδοσία και δεν θα διασφαλίσει τη διαφάνεια.

Όλοι στη Βουλή επιδιώκουµε –αλλά κυρίως οι πολίτες το επι-
διώκουν στην κοινωνία- τη δηµιουργία ενός κρατικού µηχανι-
σµού, που θα διαπνέεται από αξιοκρατία, από διαφάνεια και θα
έχει σαφείς και οριοθετηµένους µηχανισµούς ελέγχου. Και βέ-
βαια, δεν παύουµε να λέµε ότι πέρα από τη νοµοθέτηση και την
ψήφιση, αξία έχει η εφαρµογή. Σηµασία έχει, η Κυβέρνηση να
πράξει όσα ψηφίσουµε εδώ στη Βουλή, να εφαρµόσει δηλαδή
το νόµο.

Έτσι, µετά την αλλαγή του τρόπου προσλήψεων, την ενίσχυση
του ΑΣΕΠ, την αλλαγή τρόπου επιλογής διευθυντών στο δηµόσιο
-γενικών διευθυντών και διευθυντών- προστίθεται άλλος ένα κρί-
κος στην αλυσίδα ενεργειών για περισσότερη δηµοκρατία και πε-
ρισσότερη διαφάνεια. Όλα βγαίνουν στο φως και τίποτα δεν θα
γίνεται εν κρυπτώ.

Όλα αυτά τα χρόνια –και δεν εννοούµε µόνο κατά την περίοδο
της προηγούµενης κυβέρνησης- η αναξιοκρατία και η αδιαφά-
νεια έγιναν συνώνυµα της δηµόσιας διοίκησης στο µυαλό των
πολιτών. Όταν για κάθε συναλλαγή µε το δηµόσιο οι πολίτες πι-
στεύουν ότι είναι απαραίτητο να έχεις κάποιο «οχτάρι» ή κάποιο
«κονέ» ή να πληρώσεις, όταν υπάρχει διάχυτη εντύπωση ότι µέσα
από µία δαιδαλώδη γραφειοκρατία γεννιέται το αβγό του φιδιού
της διαφθοράς, τότε είναι απαραίτητο να ξεκινήσουµε δράση για
ριζικές αλλαγές. Πρέπει να βάλουµε τέλος –όπως αναφέρει πολύ
χαρακτηριστικά ο Υπουργός- στα τέσσερα «Α»: Την αναξιοκρα-
τία, τον ανορθολογισµό, την αδιαφάνεια και την απερισκεψία.

Το µοντέλο διακυβέρνησης, όπως το µάθαµε µετά τη Μετα-
πολίτευση, αλλά και οι νοοτροπίες των πολιτών που συντηρούν
αυτές τις παθογένειες, δεν µπορούν να παραµείνουν άλλο έτσι.
Σε αυτή τη λογική κινείται και το σχέδιο νόµου που συζητάµε.
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Θα αναφερθώ χαρακτηριστικά στο άρθρο 2 του σχεδίου
νόµου: υποχρέωση ανάρτησης των νόµων και των πράξεων στο
διαδίκτυο, έχουν ο Πρωθυπουργός, τα συλλογικά κυβερνητικά
όργανα που προβλέπονται στη σχετική νοµοθεσία, οι Υπουργοί
και οι Υφυπουργοί, οι Γενικοί και Ειδικοί Γραµµατείς συµπερι-
λαµβανοµένων των Γραµµατέων των Περιφερειών, ενώ στους
υπόχρεους περιλαµβάνονται τόσο τα αιρετά όργανα, όσο και τα
νοµικά πρόσωπα, αλλά και οι επιχειρήσεις των ΟΤΑ. Αυτό δεν
είναι τοµή και εχέγγυο για τη διαφάνεια;

Παράλληλα, προκειµένου οι πολίτες να έχουν ελεύθερη πρό-
σβαση στις αποφάσεις, καθιερώνεται πλέον η δωρεάν πρόσβαση
στο περιεχόµενο της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως. Με αυτόν
τον τρόπο, ο πολίτης µπορεί να βλέπει και να κρίνει αποφάσεις
και να αποκλείει σκοτεινές ρυθµίσεις και φωτογραφικά ρουσφέ-
τια «ηµετέρων». Μπαίνει όµως και τέλος σε κάθε δικαιολογία
άγνοιας για κάθε πράξη διοίκησης.

Το σχέδιο νόµου εισάγει και άλλες σηµαντικές καινοτοµίες.
Στο διαδίκτυο, πέρα από πράξεις και αποφάσεις, πρέπει να αναρ-
τώνται προϋπολογισµοί, απολογισµοί, ισολογισµοί και επιµέρους
δαπάνες Υπουργείων, κεντρικών και περιφερειακών δηµοσίων
υπηρεσιών, αλλά και όλων των φορέων του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, των φορών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού,
των Ανεξαρτήτων και Ρυθµιστικών Αρχών. Έτσι κατοχυρώνεται
η διαφάνεια των δαπανών του προϋπολογισµού και της εκτέλε-
σής τους, κάτι που είναι χρήσιµο εργαλείο αποτελεσµατικότητας
και ελέγχου, κάτι απολύτως απαραίτητο στη σηµερινή δυσβά-
σταχτη οικονοµική συγκυρία.

Επιπλέον, προβλέπεται να δηµοσιοποιούνται οι διορισµοί και οι
µεταβολές ως προς τα πρόσωπα, στις διοικήσεις των Υπουρ-
γείων και των οργανισµών του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, για να
ξέρει και να διευκολύνεται ο πολίτης, ποιος είναι υπεύθυνος και
σε ποια θέση. Για τη συγκρότηση επιτροπών οµάδων εργασίας,
οµάδων έργου, δηµοσιοποιούνται τα πρόσωπα που συµµετέ-
χουν, αλλά και οι προβλεπόµενες αµοιβές των µελών τους, ώστε
να υπάρχει διαφάνεια, τόσο ως προς τη δράση της διοίκησης,
όσο και ως προς το κόστος που συνεπάγεται για τον προϋπολο-
γισµό, τη συγκρότηση και τη λειτουργία αυτών των επιτροπών.
Να σηµειώσουµε, επίσης, ότι η δηµοσιοποίηση των αποφάσεων
στο διαδίκτυο αποτελεί προϋπόθεση –όπως είπαν οι συνάδελ-
φοι- ώστε να είναι εκτελεστές.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αν κάτι χαρακτήρισε τα σκάν-
δαλα που ταλανίζουν τη χώρα τα τελευταία χρόνια είναι η βε-
βαιότητα των εµπλεκοµένων ότι κανείς δεν θα το µάθει ποτέ. Από
εδώ και στο εξής, άσκηση δηµόσιας εξουσίας σηµαίνει διαφά-
νεια και άρα, καθηµερινή λογοδοσία. Και η λογοδοσία δεν ανα-
φέρεται απλώς στην τυπική νοµιµότητα. Συνεπάγεται ότι ο
καθένας που παίρνει αποφάσεις, που ιεραρχεί προτεραιότητες,
οφείλει να είναι σε θέση να υποστηρίζει δηµόσια τις επιλογές
του.

Γιατί αυτό που έχουµε εξίσου ανάγκη µε την τήρηση της νο-
µιµότητας, είναι η άσκηση δηµόσιων πολιτικών, µε στοιχειώδη
σεβασµό στην κοινή λογική και τις αυτονόητες προτεραιότητες.
Αυτό είναι απαραίτητη προϋπόθεση για να ανακτηθεί σιγά-σιγά
η χαµένη εµπιστοσύνη.

Μη γελιόµαστε. Είναι επίπονο, χρειάζεται αγώνα, προσοχή και
υποδειγµατική συµπεριφορά εκτελεστικής και νοµοθετικής εξου-
σίας.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε την κ. Νταλάρα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Νοµού Κυκλάδων του ΠΑΣΟΚ κ.
Παναγιώτης Ρήγας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το νοµοσχέδιο που συζητάµε

σήµερα, καταφέρεται ένα σοβαρό πλήγµα στην αντίληψη για το
κράτος «φέουδο», το κράτος «λάφυρο» στην ανέλεγκτη και ανε-
ξέλεγκτη άσκηση της δηµόσιας εξουσίας και στην ανεξέλεγκτη
και ανέλεγκτη διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος. Είναι µία ση-
µαντική τοµή που δεν είναι ούτε αποσπασµατική ούτε τυχαία
ούτε συγκυριακή. Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο εντάσσεται σε

µία συγκεκριµένη πολιτική φιλοσοφία της Κυβέρνησης, σε µία
λογική µιας αλληλουχίας νοµοθετικών πρωτοβουλιών, που έχουν
σαν στόχο να ενισχύσουν τη διαφάνεια, την αξιοκρατία, τη διαύ-
γεια στην άσκηση της δηµόσιας εξουσίας.

Ήταν πράγµατι εντυπωσιακή η προσπάθεια που κατεβλήθη
από τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας να θεωρήσουν
αυτήν την πρωτοβουλία ως αυτονόητη -την οποία όµως αυτοί επί
πεντέµισι χρόνια δεν την πήραν- να την υποβαθµίσουν, θεωρώ-
ντας ότι είναι απλώς µία ενισχυµένη δηµοσιότητα.

Ε, λοιπόν, δεν είναι απλώς µία ενισχυµένη δηµοσιότητα. Είναι
µία προσπάθεια να µπορέσει ο πολίτης να ξαναεµπιστευθεί την
πολιτεία, τη διοίκηση, το κράτος και µία προσπάθεια να κατα-
νοήσει ο ασκών εξουσία ότι δεν µπορεί να την ασκεί, χωρίς να
ελέγχεται. Είναι µία παρέµβαση ουσιαστική, για την οποία ούτε
οι νοµικισµοί του κ. Παυλόπουλου ούτε οι προσπάθειες υποβάθ-
µισης από τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας έχουν κα-
νένα αποτέλεσµα.

Αυτό που µε εντυπωσίασε, όµως και το οποίο δεν µπορώ να
αφήσω ασχολίαστο, είναι η θέση του ΣΥΡΙΖΑ.

Με έκπληξη παρακολούθησα την τοποθέτηση του αξιόλογου
συναδέλφου κ. ∆ρίτσα και δυστυχώς φαίνεται ότι τα πολιτικά
αδιέξοδα του ΣΥΡΙΖΑ και η κυριάρχηση των χαοτικών απόψεων
ορισµένων συνιστωσών του, τον οδηγούν σ’ έναν αρνητισµό πρω-
τοφανή.

Ήταν µια έκπληξη για µένα και ο προάγγελος ότι ένας χώρος,
ο οποίος µέχρι σήµερα συνεισέφερε δηµιουργικά σ’ αυτή την Αί-
θουσα, έχει αρχίσει να τοποθετείται µ’ έναν τρόπο ισοπεδωτικό,
εντελώς αρνητικό, φτάνοντας σε ιδεολογικές ακροβασίες του
στυλ ότι αυτό το νοµοσχέδιο ουσιαστικά, όχι µόνο δεν είναι θε-
τικό, αλλά αναιρεί και την ουσία της διαφάνειας, της διαύγειας
και της πολιτικής καθαρότητας.

Το ΚΚΕ έχει τη δική του άποψη, δεν θεωρώ ότι χρειάζεται να
υπάρξει µια αντιπαράθεση, γιατί δεν έχουµε και χρόνο, όµως,
έχει µια συνέπεια στην άρνησή του και γι’ αυτό δεν το σχολιά-
ζουµε. Όµως, παρ’ όλα αυτά, οι τοποθετήσεις των συναδέλφων
των υπόλοιπων παρατάξεων και η επί της αρχής ψήφιση του νο-
µοσχεδίου, παρά την κριτική που άσκησαν, δείχνει ότι αυτό το
νοµοσχέδιο είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Και δείχνει, εν
πάση περιπτώσει, ότι κατανοούµε όλοι ότι σε αυτή τη συγκυρία,
άσχετα από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, άσχετα από οποιο-
δήποτε µνηµόνιο, είναι αναγκαιότητα, είναι καθολική απαίτηση,
είναι προαπαιτούµενο, εάν θέλουµε να αναιρέσουµε και να ακυ-
ρώσουµε όλες αυτές τις αιτίες, που οδήγησαν τη χώρα µας σε
αυτή την κατάσταση.

∆εν χρειάζεται να µας το επιβάλει κανένα ∆ιεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο. Άλλωστε, ο λόγος που φτάσαµε σήµερα λίγο πριν
από την καταστροφή και τον όλεθρο, είναι ακριβώς ότι στη χώρα
µας τα αυτονόητα τα διαπραγµατευόµαστε, ότι βιώναµε µια κα-
τάσταση αδιαφάνειας, µια κατάσταση όπου ο καθένας είτε βρι-
σκόταν στη θέση του δηµάρχου είτε του νοµάρχη είτε του
Υπουργού είτε του γενικού γραµµατέα ελεγχόταν τις περισσό-
τερες φορές από τη συνείδησή του και από το ήθος του και κα-
ταλαβαίνετε ότι, όταν δεν υπάρχουν θεσµοί διαφάνειας, οι
προκλήσεις είναι πολλές.

Μπαίνει πολύ εύκολα στην πρόκληση κάποιος Υπουργός, κά-
ποιος δήµαρχος, κάποιος νοµάρχης να διαχειριστεί το δηµόσιο
χρήµα προς όφελος της επανεκλογής του, όταν δεν υπάρχουν
θεσµοί που να τον υποχρεώνουν να δηµοσιοποιεί, να κοινοποιεί
όλες του τις αποφάσεις και αυτές που έχουν και παράγουν διοι-
κητικό αποτέλεσµα και αυτές που έχουν και παράγουν οικονο-
µικό αποτέλεσµα.

Άρα µε αυτή την πρωτοβουλία σήµερα, στέλνουµε στους πο-
λίτες ένα µήνυµα. Tο σύνηθες επιχείρηµα, που επικαλούνται όλοι
είναι ότι «εγώ δεν είµαι συνεπής φορολογούµενος πολίτης, γιατί
το κράτος δεν µε ενηµερώνει τι κάνει τα λεφτά που εγώ συνει-
σφέρω». Σήµερα λοιπόν, η πολιτεία στέλνει ένα µήνυµα και το
στέλνει µ’ ένα νοµοθέτηµα το οποίο έχει µεγάλη πολιτική σηµα-
σία. Λέµε, λοιπόν, στον πολίτη ότι από αύριο δεν θα υπάρχει αυτή
η δικαιολογία. «Θα µπορείς να ξέρεις και σε όλα τα επίπεδα».
Άκουσα από κάποιον να λέει «µα, τι ενδιαφέρει τώρα τι κάνει ο
δήµαρχος της τάδε περιοχής»; ∆εν ενδιαφέρει τον Αθηναίο τι
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κάνει ο δήµαρχος, παραδείγµατος χάριν, ενός νησιού. Ενδιαφέ-
ρει, όµως, το νησιώτη κάτοικο. Σε κάθε επίπεδο, λοιπόν, η δια-
φάνεια αφορά ένα συγκεκριµένο επίπεδο κοινωνίας.

Έχει, λοιπόν, µεγάλη σηµασία να ξέρει και ο τελευταίος πολί-
της της χώρας, όχι τι κάνει ο Πρωθυπουργός του, που και αυτό
τώρα µπορεί να το ξέρει, αλλά τι κάνει ο δήµαρχός του, ο οποίος
µέχρι σήµερα µόνο µέσα στην αίθουσα ενός δηµοτικού συµβου-
λίου, µε περιορισµένο ακροατήριο, θα δηµοσιοποιούσε ίσως κά-
ποιες αποφάσεις του.

Αυτό, βεβαίως, σε καµµία περίπτωση δεν σηµαίνει ότι µέχρι
σήµερα το σύνολο της δηµόσιας διοίκησης, όλο το πολιτικό προ-
σωπικό της χώρας, ήταν διεφθαρµένοι. Γιατί ακούστηκαν και κά-
ποιες τέτοιες απόψεις. ∆ηλαδή, ισοπεδώνετε τα πάντα, ό,τι
προηγήθηκε αυτής της ηµέρας; Προφανώς όχι. Όµως, λέµε ότι
δυστυχώς υπήρχε αυτό το πλαίσιο, αυτό το τοπίο της αδιαφά-
νειας, το οποίο σήµερα καταργείται και στη θέση του µπαίνει ένα
ολοκληρωµένο θεσµικό σύστηµα κοινωνικού ελέγχου µε τη δη-
µοσιοποίηση, µε την ανακοίνωση στο διαδίκτυο όλων των απο-
φάσεων.

Όλα, λοιπόν, στο φως. Είναι λαϊκή απαίτηση. ∆εν είναι πρωτο-
βουλία της συγκυρίας. Είναι µια θεσµική ρύθµιση ύψιστης πολι-
τικής σηµασίας, που ενισχύει τη διαφάνεια που τόσο έχει ανάγκη
ο τόπος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ο Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στην Περιφέρεια Αττικής κ. Παντελής Ασπραδάκης έχει
το λόγο.

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΑΣΠΡΑ∆ΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο

αποτελεί αναµφισβήτητα ένα ακόµα βήµα αλλαγής και εξυγίαν-
σης του κράτους, µια σηµαντική τοµή, µια ριζοσπαστική καινο-
τοµία. Αποτελεί αξιοσηµείωτη πρωτοβουλία για τα ελληνικά,
αλλά και για τα παγκόσµια δεδοµένα, που στοχεύει στην πάταξη
της διαφθοράς και στο άνοιγµα νέων δρόµων πλήρους διαφά-
νειας.

Ήταν και είναι δέσµευσή µας να έρθουν όλα στο φως και να
επικρατήσει αξιοκρατία. Αυτό προσπαθεί καθηµερινά η Κυβέρ-
νηση του Γιώργου Παπανδρέου για να θεραπεύσει παθογένειες
του παρελθόντος. Επίκεντρο της πολιτικής µας και του συγκε-
κριµένου νοµοσχεδίου είναι ο κάθε πολίτης ξεχωριστά, ο πολί-
της που θέλει να ενηµερώνεται και να εξυπηρετείται άµεσα για
τους νόµους που κατατίθενται, αλλά και για µια πληθώρα άλλων
πράξεων και αποφάσεων που επηρεάζουν καθηµερινά τη ζωή
µας, όπως φωτογραφικές προσλήψεις, ανάθεση δηµοσίων συµ-
βάσεων έργων και προµηθειών, πράξεις αλλαγής χρήσης γης,
χαρακτηρισµοί εκτάσεων ως αναδασωτέων, αποφάσεις από νό-
µους ή πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, µέχρι προϋπολογι-
σµούς, ισολογισµούς και επιµέρους δαπάνες Υπουργείων και
υπηρεσιών του δηµοσίου τοµέα και φορέων της Τοπικής Αυτο-
διοίκησης. Επίσης, προκηρύξεις επιλογής προσωπικού, περιλή-
ψεις διακηρύξεων, καθώς και αµοιβές επιτροπών και προέδρων
διοικητικών συµβουλίων. Ζητήµατα, δηλαδή, σηµαντικά που αφο-
ρούν τόσο τη διαχείριση προσωπικών ζητηµάτων κάθε πολίτη,
αλλά και τη γνωστοποίηση δηµόσιων καταστάσεων, που στο πα-
ρελθόν έµεναν µακριά από τα φώτα της δηµοσιότητας, προκα-
λώντας ερωτηµατικά στον πολίτη.

Οι αλλαγές που επέρχονται µε το συγκεκριµένο νόµο στην ελ-
ληνική κοινωνία, πιστεύω ότι αν είχαν εφαρµοστεί τα προηγού-
µενα χρόνια, πιθανόν να µην είχαν συµβεί τόσες πολλές
ατασθαλίες, µεθοδεύσεις και αδιαφανείς συναλλαγές επιτήδειων
και το κράτος θα είχε περισώσει δισεκατοµµύρια ευρώ. Ήταν
σκάνδαλα και υποθέσεις που έκαναν µερίδα των πολιτών να γυ-
ρίσει την πλάτη στο πολιτικό σύστηµα και να αδιαφορήσει για
την ουσία της πολιτικής. Μέσω του νοµοσχεδίου, κάνουµε µια
µεγάλη προσπάθεια να επανακτήσουµε τη χαµένη εµπιστοσύνη,
το χαµένο κύρος των θεσµών. Οι αυστηροί κανόνες διαφάνειας
επιβάλλουν τη δηµόσια κριτική και τον έλεγχο. Θέλουµε να γνω-
ρίζει ο πολίτης πού πάνε τα λεφτά του ελληνικού λαού.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η σηµασία του νοµοσχεδίου είναι πολύ
σηµαντική και κορυφώνεται από την πρόθεση της Κυβέρνησης

να µη νοµιµοποιείται οποιαδήποτε δαπάνη, που δεν έχει αναρ-
τηθεί στο διαδίκτυο. Εποµένως, η δηµοσιοποίηση θα συµβάλλει,
ώστε οι ιθύνοντες κάθε φορέα και οργανισµού να παρακινούνται
στη λήψη σωστών και ορθολογικών αποφάσεων.

Βέβαια, αγαπητοί συνάδελφοι, το µεγάλο στοίχηµα του Υπουρ-
γείου θα είναι η ανάρτηση όλων των νόµων και όλων των απο-
φάσεων και πράξεων στο διαδίκτυο να µη χαλαρώσει στη
διάρκεια του χρόνου, κάτι που θα κλονίσει την εµπιστοσύνη των
πολιτών. Ταυτόχρονα, θα µπορούσε να υπάρξει πρόβλεψη για
επιβολή αυστηρών κυρώσεων σε όσους δεν τηρούν την ανάρ-
τηση ή καθυστερούν τη δηµοσιοποίηση στο διαδίκτυο.

Τέλος, θεωρώ επίσης πολύ σηµαντικό να υπάρχει σαφής και
λεπτοµερής ορισµός των φορέων του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, ώστε να µην υπάρχουν παρερµηνείες για το ποιοι είναι
υπόχρεοι να αναρτούν στο διαδίκτυο τις αποφάσεις τους.

Αγαπητοί συνάδελφοι, από δω και πέρα, λοιπόν, ξεκάθαροι λο-
γαριασµοί µε διαφάνεια και αξιοκρατία. Η εφαρµογή του συγκε-
κριµένου νόµου αποτελεί κορύφωση των δηµοκρατικών θεσµών,
εξυγιαίνει και βάζει φραγµούς στις σκοπιµότητες. Αποτελεί ανα-
γκαίο εκσυγχρονισµό των κοινωνικών δοµών και ακολουθεί τις
σύγχρονες ευρωπαϊκές εξελίξεις.

Είναι µία πρωτοβουλία που, ενδεχοµένως, θα αποτελέσει πρό-
τυπο και για άλλες χώρες, ενώ είναι η αρχή για να επακολουθή-
σουν επιπλέον πρωτοβουλίες στη χώρα µας, που θα φέρουν
ακόµα πιο κοντά τον πολίτη στις αποφάσεις που τον αφορούν
και για τις οποίες µπορεί να παρεµβαίνει και να ενηµερώνεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας θα ήθελα να επιση-
µάνω ότι νιώθω ιδιαίτερα ευτυχής για το γεγονός ότι η Κυβέρ-
νηση δείχνει µεγάλη αποφασιστικότητα να αλλάξουµε τα κακώς
κείµενα. Είναι η αιτία για τις δύσκολες αποφάσεις, που είναι ανα-
γκασµένη να πάρει η Κυβέρνηση, για να σωθεί η χώρα µας. Αυτό
το νοµοσχέδιο είναι µία ακόµα πράξη σεβασµού προς τον απλό
πολίτη, αποδεικνύοντας ότι η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ θέλει να
γνωρίζει ο πολίτης ποιός και τί αποφασίζει, ποιό είναι το πραγ-
µατικό κόστος της κάθε απόφασης του κράτους. Ο Έλληνας έτσι
θα µπορεί να κρίνει και να ελέγχει όσους διαχειρίζονται το δη-
µόσιο χρήµα. Είναι, επίσης, µία πράξη, που µπορεί να συµβάλει
στη µείωση της γραφειοκρατίας. Αλλά το κυριότερο, είναι ένα
νοµοθέτηµα -εργαλείο για την πάταξη της διαφθοράς που πρέ-
πει όλοι να το υποστηρίξουµε και να το ενισχύσουµε µε αποφα-
σιστικότητα και συνέπεια, ιδιαίτερα σήµερα, σε αυτό το άσχηµο
πολιτικό και οικονοµικό περιβάλλον, που διανύουµε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω πως το νοµοσχέδιο «∆ΙΑΥΓΕΙΑ»
θα αντέξει στο χρόνο και οι επόµενες γενιές, θα µιλούν γι’ αυτό,
όπως όλοι αναγνωρίζουµε σήµερα, τη χρησιµότητα µίας άλλης
µεγάλης µεταρρύθµισης του ΠΑΣΟΚ: αναφέροµαι στα ΚΕΠ και
στις διευκολύνσεις που παρέχει σήµερα στον Έλληνα πολίτη.

Για τους παραπάνω λόγους υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο. Είµαι
σίγουρος ότι το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο τυγχάνει και µεγάλης
αποδοχής, της συντριπτικής αποδοχής θα έλεγα, του ελληνικού
λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Ασπραδάκη.

Το λόγο έχει ο κ. Ανδρέας Τριανταφυλλόπουλος, Βουλευτής
του ΠΑΣΟΚ του Νοµού Αχαΐας.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητάµε σήµερα ένα πάρα
πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο, που στόχο έχει την ενίσχυση της
διαφάνειας στο δηµόσιο τοµέα και την ορθολογική ανασυγκρό-
τηση του κράτους, µε γνώµονα το συµφέρον του πολίτη.

Όταν θέλουµε να προσεγγίσουµε και να αξιολογήσουµε ένα
σχέδιο νόµου θα πρέπει να κάνουµε ορισµένες παραδοχές, να
κάνουµε ορισµένες σκέψεις και ορισµένα ερωτήµατα. Να πούµε,
δηλαδή, ποιά είναι η υφιστάµενη κατάσταση στη χώρα µας, σε
σχέση µε την αξιοκρατία και τη χρηστή διαχείριση του δηµοσίου
χρήµατος. Έχουν λυθεί όλα τα προβλήµατα; Πώς αυτό το νοµο-
σχέδιο εντάσσεται σε µία στρατηγική επίλυσης του επαχθούς
φαινοµένου που υπάρχει στη χώρα µας και έχει να κάνει µε την
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αδιαφάνεια, τη µη χρηστή διαχείριση του δηµοσίου χρήµατος,
την κακοδιαχείριση, την ταλαιπωρία του πολίτη.

Αν αυτό το νοµοσχέδιο το δει κάποιος αποσπασµατικά χωρίς
καµµία συνέργεια µε άλλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, το σί-
γουρο είναι ότι αυτό το νοµοσχέδιο θα αδικηθεί. Το λέω αυτό,
γιατί από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας έγινε µεγάλη προ-
σπάθεια και σήµερα, αλλά και στην επιτροπή µας, για υποβάθ-
µιση της σηµασίας αυτού του νοµοσχεδίου. Είναι κοινή
πεποίθηση ότι ως πολιτικό σύστηµα συνολικά έχουµε αποτύχει
σε θέµατα που αφορούν τη διαφάνεια και τη χρηστή διαχείριση
του δηµοσίου χρήµατος.

Αλήθεια, τι πιστεύει η κοινωνία για τους πολιτικούς; Ότι όλοι
είναι ίδιοι, τα έχουν βρει µεταξύ τους, καλύπτει ο ένας τον άλλον,
ενώ θεωρείται ύποπτη η ενασχόλησή µας µε τα κοινά και πολλές
φορές µειονεκτική. ∆ηλαδή, ως πολιτικοί µειονεκτούµε έναντι
των άλλων κοινωνικών οµάδων και πρέπει καθηµερινά να απο-
λογούµαστε.

Για εµάς αποτελεί θέµα τιµής η αποκατάσταση του κύρους των
πολιτικών και της πολιτικής. Γιατί, η Νέα ∆ηµοκρατία φαίνεται ότι
αυτά τα προβλήµατα δεν τα βλέπει και θέλει «να τα κρύψει κάτω
από το χαλί». Εµείς, ως ΠΑΣΟΚ, προεκλογικά είπαµε: ∆ιαφάνεια
παντού, αξιοκρατία παντού, όλα στο φώς. Αυτό δεν είναι µία θε-
ωρητική προσέγγιση, γιατί νοµίζω ότι στους οκτώ µήνες διακυ-
βέρνησης έχουµε αποδείξει ότι αυτή η πολιτική, είναι
αδιαπραγµάτευτη επιλογή µας. Το ΠΑΣΟΚ είναι αυτό που έφερε
πάλι στη Βουλή τη λειτουργία των εξεταστικών επιτροπών. Αυτό
δεν συµβάλλει στην κατεύθυνση της διαφάνειας; Το Υπουργείο,
η Κυβέρνηση ήταν αυτοί που έφεραν το νοµοσχέδιο για τις προ-
σλήψεις στο δηµόσιο, για την επιλογή και την αναβάθµιση των
δηµοσίων υπαλλήλων. Εµείς στους οκτώ µήνες φέραµε το νο-
µοσχέδιο για τα εγκλήµατα περί την υπηρεσία. Αυτό, δεν προά-
γει τη διαφάνεια;

Μέσα, λοιπόν, σε οκτώ µήνες, σ’ ένα ελάχιστο πολιτικό χρο-
νικό διάστηµα έγιναν τόσες νοµοθετικές που δεν είχαν γίνει τα
προηγούµενα δέκα χρόνια στη χώρα µας. Αυτό δείχνει εµπρά-
κτως την πολιτική µας απόφαση: Να βάλουµε, δηλαδή, τέλος στο
πάρτι της αδιαφάνειας και της αναξιοκρατίας. Αυτό πρεσβεύ-
ουµε εµείς, αυτό είπαµε στον ελληνικό λαό προεκλογικά, αυτό
κάνουµε και σήµερα.

Όµως από την πλευρά της Νέας ∆ηµοκρατίας, αυτά τα νοµο-
σχέδια που ανέφερα, είτε δεν ψηφίστηκαν, είτε υποβαθµίστηκαν
προβάλλοντας συνταγµατικές εµπλοκές, τεχνικές ή νοµικές πα-
ρατηρήσεις και δικαιολογίες. Αυτό είναι τυχαίο; Νοµίζω, πως όχι.
Είναι διαφορά πολιτικής αντίληψης, πολιτικής κατεύθυνσης στην
επίλυση αυτών των καίριων προβληµάτων που απασχολούν την
ελληνική κοινωνία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µας είπαν οι συνάδελφοι της
Νέας ∆ηµοκρατίας ότι το νοµοσχέδιο αυτό είναι ένα αυτονόητο
βήµα. Μπορεί να είναι και έτσι. Όµως, επί έξι χρόνια αυτό το αυ-
τονόητο βήµα, κύριοι συνάδελφοι, γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία δεν το
έκανε; Μας είπαν, επίσης, ότι υπάρχουν εγγυήσεις για την δια-
φάνεια και ότι είχαµε ένα σύστηµα αδιαφάνειας, που κάλυπτε πε-
ρίπου το 90%, µάλιστα ο κ. Παυλόπουλος είπε το 95%. Μα, αν
ήταν έτσι γιατί ο Συνήγορος του Πολίτη, οι ελεγκτές ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης καθηµερινά φέρνουν στην επιφάνεια θέµατα αδιαφά-
νειας και µη χρηστής διαχείρισης του δηµοσίου χρήµατος; Είχαν
λυθεί τα προβλήµατα αυτά; Όχι. Άρα, το θέµα είναι υπαρκτό και
πρέπει να το προσεγγίσουµε.

Υπάρχουν διαφορετικές αντιλήψεις, όπως είπα και πριν. Εγώ
χαίροµαι πραγµατικά, γιατί αυτή τη στιγµή υπάρχει ένας Πρω-
θυπουργός και υπάρχει και µία Κυβέρνηση που είναι φανατικοί
εχθροί της µηδενικής λύσης, που είναι φανατικοί εχθροί της
απραξίας. Και εγώ πραγµατικά ως νέος Βουλευτής αισθάνοµαι
περήφανος που συµµετέχω σε µία τέτοια Κοινοβουλευτική
Οµάδα. Έτσι, λοιπόν, το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» εισάγει την υπο-
χρέωση ανάρτησης όλων των πράξεων, κυβερνητικών και διοι-
κητικών οργάνων στο διαδίκτυο µε σκοπό τη µέγιστη δυνατή
δηµοσιότητα. Επίσης, δίνουµε δωρεάν πρόσβαση στις πράξεις
και αποφάσεις του κράτους και των φορέων του σε όλους τους
πολίτες. Όλοι ελέγχουν το κράτος στη σύγχρονη, άµεση ηλε-
κτρονική δηµοκρατία και όλοι ελέγχονται.

Θα µου επιτρέψετε εδώ να αναφερθώ λίγο στο Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδος και στον Συνασπισµό. Μα, αυτό το νοµοσχέδιο,
πραγµατικά, εξυπηρετεί τον αδύναµο πολίτη, αυτόν που δεν έχει
τις άκρες, αυτόν που δεν έχει τις γνωριµίες να µπορέσει να πλη-
ροφορηθεί θέµατα που τον αφορούν ή αφορούν τις τοπικές κοι-
νωνίες. Απορώ πράγµατι, µε την αποστασιοποίηση από την
υπερψήφιση αυτών των νοµοσχεδίων. Υποτίθεται ότι τα δύο αυτά
κόµµατα εξυπηρετούν τις ανάγκες των µη προνοµιούχων Ελλή-
νων, των αδύναµων Ελλήνων, κ.λπ. και έρχονται για άλλη µία
φορά, να καταψηφίσουν ένα τέτοιο νοµοσχέδιο, το οποίο έχει
αυτή την κατεύθυνση: την εξυπηρέτηση και την ενηµέρωση του
αδύναµου πολίτη.

Κλείνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να πω ότι πράγµατι πρό-
κειται για ένα πολύ σηµαντικό νοµοσχέδιο, που εντάσσεται σε
µία συνολική στρατηγική φιλοσοφία του ΠΑΣΟΚ, που έχει να
κάνει µε τη διαφάνεια στο δηµόσιο βίο και τη χρηστή διαχείριση
του δηµοσίου χρήµατος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε τον κ. Τριανταφυλλόπουλο.

Ολοκληρώνουµε τον κατάλογο των οµιλητών µε τη συνάδελφο
Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Καρδίτσας, κ. Μαρία Θεοχάρη
και µένει η αύρα µιας συναδέλφου γυναίκας, στο τελευταίο
µέρος της συζήτησης.

ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, βρισκόµαστε

σήµερα εδώ για να συζητήσουµε άλλη µία µεγάλη καινοτοµία της
Κυβέρνησης, άλλη µία προσπάθεια που υλοποιείται, για να εφαρ-
µόσει στην πράξη µία από τις προεκλογικές µας δεσµεύσεις, τη
λειτουργία ενός κράτους δηµοκρατικού και δίκαιου, που λει-
τουργεί µε αξιοκρατία και πλήρη διαφάνεια.

Το νοµοσχέδιο µε την ιδιαίτερα εύστοχη ονοµασία «∆ΙΑΥΓΕΙΑ»
αποτελεί καινοτοµία, όχι µόνο για τη χώρα µας, αλλά και σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο, καθώς πουθενά αλλού στην Ευρώπη δεν εφαρ-
µόζεται ανάλογη πρακτική. Πρόκειται πραγµατικά για τοµή που
θα ανατρέψει τα µέχρι τώρα δεδοµένα στον τρόπο λειτουργίας
του κράτους και των διαφόρων φορέων της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Βασική πρόβλεψη του νοµοσχεδίου είναι ότι καµµία πράξη
φορέα δεν θα εκτελείται, εάν δεν έχει προηγηθεί η ανάρτηση της
στο διαδίκτυο, ακόµη κι αν δεν προβλέπεται από το νόµο η δη-
µοσίευσή της. Έτσι επιτυγχάνεται η βασική επιδίωξη µας για µέ-
γιστη δηµοσιότητα της κυβερνητικής πολιτικής και της
διοικητικής δράσης.

Βάζουµε επιτέλους τέλος στις αποφάσεις που βλάπτουν το δη-
µόσιο συµφέρον, στους διορισµούς «από το παράθυρο» και στη
διασπάθιση του δηµόσιου χρήµατος µε φουσκωµένους προϋπο-
λογισµούς, που εκµεταλλεύονται επιτήδειοι εις βάρος του ελλη-
νικού κράτους και του ελληνικού λαού.

Η θέσπιση του σχεδίου νόµου «∆ΙΑΥΓΕΙΑ» είναι πραγµατοποί-
ηση όχι µόνο της ισχυρής πολιτικής µας βούλησης για εξυγίανση
της δηµόσιας ζωής, αλλά και του θεµελιώδους αιτήµατος όλων
των πολιτών για διαφάνεια σε όλα τα επίπεδα της ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης. Πρόκειται για ένα νόµο που εάν είχε θεσπιστεί και εφαρ-
µοστεί πριν από τα σκάνδαλα που ταλανίζουν το δηµόσιο βίο,
πριν από το Βατοπέδι ή τα δοµηµένα οµόλογα, σήµερα θα αντι-
µετωπίζαµε εντελώς διαφορετικές συνθήκες και δεν θα είχε βρε-
θεί η χώρα σε αυτή τη δραµατική κατάσταση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το να γυρίσουµε το χρόνο πίσω
είναι κάτι που δυστυχώς δεν µπορούµε να το κάνουµε. Μπο-
ρούµε, όµως και έχουµε καθήκον να εξαντλήσουµε κάθε µέσον,
προκειµένου να αλλάξουµε το τοπίο και αυτό κάνουµε µε το νο-
µοσχέδιο που συζητάµε σήµερα. Αξιοποιούµε στο µέγιστο βαθµό
τις δυνατότητες που µας προσφέρουν οι νέες τεχνολογίες, προ-
κειµένου να έχουν πρόσβαση όλοι οι πολίτες σε κάθε απόφαση,
σε κάθε νόµο, σε κάθε προκήρυξη και διαγωνισµό, σε κάθε
δράση όλων των φορέων του δηµοσίου και της Τοπικής Αυτοδι-
οίκησης.

Τι σηµαίνει πρακτικά αυτό; Καµµία απόφαση ανάθεσης δηµο-
σίων συµβάσεων και προµηθειών ή έγκρισης προϋπολογισµού
και δαπανών κυβερνητικών, αυτοδιοικητικών και δηµόσιων φο-
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ρέων δεν θα εκτελείται, αν δεν έχει αναρτηθεί η σχετική πράξη
στο διαδίκτυο. Όλοι οι νόµοι, τα προεδρικά διατάγµατα και οι
πράξεις φορέων θα αναρτώνται µε τέτοιο τρόπο, ώστε να είναι
δυνατή η αναζήτηση πληροφοριών, ακόµα και για χρήστες που
δεν είναι πλήρως εξοικειωµένοι µε τις νέες τεχνολογίες.

Παράλληλα και για την περαιτέρω ενίσχυση της δηµοσιότητας
και της διαφάνειας, τα φύλλα όλων των Τευχών της Εφηµερίδας
της Κυβέρνησης θα διατίθενται πλέον δωρεάν στους πολίτες σε
ηλεκτρονική µορφή από την ιστοσελίδα της Κυβέρνησης.

Έτσι, λοιπόν, και µε αρχή την 1η Οκτωβρίου οφείλουν να αναρ-
τούν τις πράξεις τους στο διαδίκτυο ο Πρωθυπουργός, το
Υπουργικό Συµβούλιο και τα συλλογικά κυβερνητικά όργανα, οι
Υπουργοί, οι αναπληρωτές Υπουργοί, οι Υφυπουργοί, οι Γενικοί
και Ειδικοί Γραµµατείς Υπουργείων και Περιφερειών.

Θα ακολουθήσουν από την 1η Νοεµβρίου οι πράξεις των ορ-
γάνων των νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου, των οργάνων
διοίκησης των φορέων του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, των ανε-
ξάρτητων και ρυθµιστικών αρχών και του Νοµικού Συµβουλίου
του Κράτους, ενώ από τις 15 Μαρτίου του 2011 θα ακολουθή-
σουν οι πράξεις των φορέων ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού.

Οι πράξεις αυτές περιλαµβάνουν προϋπολογισµούς, απολογι-
σµούς, ισολογισµούς και επιµέρους δαπάνες Υπουργείων, δη-
µόσιων υπηρεσιών και φορέων, διορισµούς και µεταβολές στις
διοικήσεις Υπουργείων και Οργανισµών του ευρύτερου δηµόσιου
τοµέα, αλλά και στα πρόσωπα και τις προβλεπόµενες αµοιβές
για επιτροπές και οµάδες εργασίας.

Επίσης, προβλέπεται πλήρης διαφάνεια για τις προκηρύξεις
επιλογής προσωπικού, συµπεριλαµβανοµένων των θέσεων διευ-
θυντικών στελεχών, µε τη δηµοσιοποίηση όχι µόνο των αποφά-
σεων, αλλά και των πινάκων επιτυχόντων και επιλαχόντων.

Επιπλέον, προβλέπεται δηµοσιοποίηση των πράξεων που ανα-
φέρονται σε αναπτυξιακούς νόµους, διακηρύξεις, αποφάσεις και
πράξεις κατακύρωσης και ανάθεσης δηµοσίων συµβάσεων
έργων, προµηθειών, υπηρεσιών και µελετών, αλλά και των απο-
φάσεων που έχουν να κάνουν µε δωρεές, επιχορηγήσεις και πα-
ραχωρήσεις χρήσης δηµόσιας περιουσίας και εθνικών εκτάσεων
όλων των επιπέδων της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Τοπικής Αυτο-
διοίκησης.

Όσον αφορά την Αντιπολίτευση, έχει καθήκον να παρακολου-
θεί στενά τις κάθε είδους αποφάσεις, που λαµβάνονται από τους

κρατικούς φορείς και οργανισµούς. Γι’ αυτό οφείλουµε όλοι µας
να επικροτήσουµε αυτή τη πρωτοβουλία του Υπουργείου Εσω-
τερικών, ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και Αποκέντρωσης και να υπερψη-
φίσουµε το νοµοσχέδιο. Βεβαίως, οι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ ας
µην είναι τόσο µηδενιστικοί, γιατί θα προσέφεραν καλές υπηρε-
σίες στον τόπο µας, εάν υπερψήφιζαν το νοµοσχέδιο. Είναι µια
ευκαιρία να αποκατασταθεί η χαµένη αξιοπιστία του πολιτικού
µας συστήµατος.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Ευχαριστούµε την κ.
Θεοχάρη.

Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ενίσχυση της διαφάνειας µε την
υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητικών,
∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο «ΠΡΟ-
ΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Ευάγγελος Αργύρης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλε-
κτρονικής ∆ιακυβέρνησης «Ενίσχυση της διαφάνειας µε την
υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητικών,
∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο «ΠΡΟ-
ΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις», έγινε δεκτό επί της
αρχής, κατά πλειοψηφία.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 23:37’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 30 Ιουνίου 2010 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: συ-
νέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης: «Ενίσχυση της διαφάνειας µε την
υποχρεωτική ανάρτηση νόµων και πράξεων των Κυβερνητικών,
∆ιοικητικών και Αυτοδιοικητικών Οργάνων στο ∆ιαδίκτυο «ΠΡΟ-
ΓΡΑΜΜΑ ∆ΙΑΥΓΕΙΑ» και άλλες διατάξεις».

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


